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 125 ......................................................................................................................................... انشگاه بازگرددد

ثروت   نی از بزرگتر یکی یدانشگاه به روز خواهند شد،منابع انسان یمطرح شد: امکانات رفاه یدر گفت وگو با دکتر مسعود رفعت 

 126 ................................................. م یده یتا در شأن همکارانمان ارائه خدمات رفاه می دانشگاه هستند که در تلاش یها

 130 ............................................................. ا ین ی مصداق رضایتر عل تهران: دک ی پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشک

 130 ............ تهران   یدانشگاه علوم پزشک اسی یمارستانی برتر در مجتمع ب  ارانیاز دست  یهفته پژوهش و قدردان  داشتی گرام

 131 ........................................ تهران   یدانشگاه علوم پزشک یمقام معظم رهبر   یندگیطرح و برنامه نهاد نما تهی جلسه کم

پ   یدرصد زندگ  0با شانس    مارانی: بهیدی حم  یرعل ی،دکتر امانیو دانش بن  یعلم، فناور که   شوندی ارجاع داده م   وندی به بخش 

 132 ............................................................................. میدرصد برسان70را به  مارانیب نیا  یشانس زندگ  میاتوانسته 

 134 .................................... تهران   یعلوم پزشک  یو ولز در کو رانیا  میت  ج یمه داری پخش د، tums life ف ی تامزلا  نیسوم

  یهای فناور  یریکارگاز برنامه دانشگاه در به  زادهیعل  ی،دکتر علیدر آموزش علوم پزشک  یسازه یمرکز شب  یانداز و راه   زیتجه 

 135 ........................................................................................................ خبر داد  ی در آموزش علوم پزشک  شرفتهیپ

 137 .......................... تهران  ینظام سلامت دانشگاه علوم پزشک تیریمد ادیادوار المپ  انهی سال ییگردهما نی نخست یبرگزار

تهران و رزمنده دوران دفاع مقدس   ی دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشک  یعلم  ئتی گفت و گو با دکتر کمال اعظم، عضو ه

 .............................................................................................................................................................. 138 

 145 .................................................................................................................................. سرآمد  ی درمان تیفعال

ارتباط حرفه ا یمت آبادسرآمد،دکتر محبوبه ه  ی درمان  تیفعال با ب  ی:  اثر بخش  ماریپزشک  موثر است  ی ماریب  یدر روند و 

 .......................................................................................................................................................... 145 

تهران است  ی حضور در دانشگاه علوم پزشک  ام ی افتخار تمام زندگ  نیتر: بزرگ یدکتر محمدرضا صالحسرآمد،  ی درمان  تیفعال

 .......................................................................................................................................................... 146 

 147 ......................................... شد  زیتهران وار  یدانشگاه علوم پزشک ی تاربر عملکرد گروه پرس یخبرخوش: کارانه مبتن
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 148 ........................................ طب کودکان ی قطب علم- کودکان ی مرکز طب مارستانیب ییاحداث ساختمان داروخانه سرپا

  ی به بازارها   یابیو دست  المللن یب  انیجذب دانشجو  شی دانشگاه در افزا  ت یبه بهانه موفق  المللن ی توسعه امور ب  ریگفتگو با مد

از باز  یدکتر زرگران: دانشگاه علوم پزشک،دیهدف جد   الملل نیدر عرصه ب  یخارج  انیصحنه جذب دانشجو  گردانانیتهران 

 149 ....................................................................................................................................................... است

  ی از حوزه ها   کیشواهد متقن در هر  دیو تول  قی دق  یزیبر برنامه ر  این  میدکتر رح  دیتوسعه، تاکمعاونت    رانیمد  ینشست شورا

 155 ................................................. تهران   یمنابع دانشگاه علوم پزشک یزیو برنامه ر  تیریمعاونت توسعه مد ی تیریمد

  ی پژوهش یوردر بهره  یپزشک نینو یهای کاردر: کسب رتبه سوم دانشکده فناور یاز دکتر غلامعل   لیدکتر نکوفر در مراسم تجل

 156 ......................................................................................................................... است   ریچشمگ ی در سطح مل

و رزمنده دوران دفاع    یدانشکده پزشک  یاسلاممعارف   یگروه آموزش  یعلمئت یعضو ه  ،یالهام   یالاسلام دکتر عل با حجت   یگفتگو 

 157 ..................................................................................................................................................... مقدس 

 166 ............................................................. است  یگذار  هیسرما نیاثربخش تر  یطی و مح یمارستانیب رانیآموزش مد

 169 .................................................................... سقف کارانه بر اساس عملکرد پزشکان شیبر افزا یدکتر ناطق د یتاک

 170 ............ دانشکده بهداشت  ی ها  شگاهیمعاونت از آزما  نی ا رانیتهران و مد  یمعاون بهداشت دانشگاه علوم پزشک دیبازد

و شفاف    قینامه دق  وهیش  نی بر تدو  این  میمنابع دانشگاه، دکتر رح  یزیو برنامه ر   تیریمعاونت توسعه مد  رانیمد  ینشست شورا

 171 ............................................................................................................................ کرد   دیتاک  نی ریدر حوزه خ

 172 ......................................................... تهران برگزار شد   یدانشگاه علوم پزشک المللن ی ب ینشست شورا  نی دوازدهم

 174 ...................................................................... تهران: دکتر کاظم محمد  ی پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشک

 174 .......................................................................... ی از جنس زندگ  یا  هیو هد ثاریهست از جنس ا   یدر نبودنت بودن

  ی : رسالت پژوهش ینصرآباد  کبختی، دکتر نییوماما  یدانشکده پرستار  ییدانشجو  یعلم  یکسب مقام اول مرکز پژوهش ها 

 175 ....................................................................................................... پژوهشگر است   تیدانشکده متمرکز بر ترب

  ی ش ی در جامعه موثر است )از روزبه تا مشهد(،هم اند یدر نقش مددکار اجتماع یدر انتقال تجربه و اثر گذار یثبت خاطرات کار

  ی و درمان ها   انیدر ارتباط موثر با مددجو  یاز مددکار اجتماع یو قدردان   مارستانیب   یروزبه با مددکاران اجتماع  مارستانیب   ریمد

 177 .................................................................................................................................................... ی تیحما

تحت پوشش،    ت ی،اشراف داشتن معاونت بهداشت به جمعتی جمع  یقرارگاه جوان   ی ها  ت یمعاون بهداشت دانشگاه از فعال  تیروا

 179 .................................................................................. شده است  تیجمع یدر جوان مناسب یموجب خدمت رسان

و شفاف   قیدق  یزیربر برنامه این  میدکتر رح دی منابع دانشگاه، تأک یزیرو برنامه  تیریمعاونت توسعه مد  رانیمد ینشست شورا 

 181 ..................................................................... تهران  یکارکنان دانشگاه علوم پزشک یرفاه لاتیتسه ی ارتقا  یبرا

 182 .......................................................... تهران برگزار شد  یورزش کارکنان دانشگاه علوم پزشک  یجلسه شورا   نیاول

 185 ............................................................................................................................................ ی ساز یالملل نیب

  ک ی پر استناد    یران یتهران در زمره پژوهشگران ا  یدانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشک   ی علم  ئتیعضو ه   18قرار گرفتن  

 185 .............................................................................................................................................. درصد جهان 
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 186 ................................. درصد برتر جهان   کیدر فهرست پژوهشگران  ی رانیدانشکده طب ا یعلم  ئتیحضور دو عضو ه 

  دار یالملل د  نیب  انیانجمن دانشجو  یها   تهیکم   رانیو دب  یخارج  انیدانشجو  ی صنف  یشورا  یالملل دانشگاه با نامزدها  نیمعاون ب

 187 ......................................................................................................................................................... کرد

 188 .............................................. 202۳ ورپی ی بندتهران در نظام رتبه   یدانشگاه علوم پزشک  گاهیجا یاپله   42صعود 

کرد   دارید  هیدانشگاه سچنوف روس  المللن ی دفتر ب  ریدانشگاه با مد  المللن ی روابط ب  ریدو جانبه،مد  یهای بر توسعه همکار   د یبا تأک

 .............................................................................................................................................................. 189 
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 مدیریت جهادی 

 فعالیت های خیرین در عرصه دانشگاهی ارزشمند و الهی است، هم اندیشی خیرین کشور

توصیف و برحمایت خیرین و وزارت راه و در هم اندیشی خیرین کشور، فعالیت های خیرین در عرصه دانشگاهی، ارزشمند و الهی  

 .شهرسازی از خانه های بهداشت و خوابگاه های دانشجویی تاکید شد

 

گفتگوی موزه تاریخ علوم پزشکی، دکتر حسین قناعتی در    1401، در حاشیه نشست یکم آذر  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

به  تلفنی، اقدامات خیرین را ارزشمند و الهی دانست و با اشاره به گستره فعالیت های دانشگاه گفت: دانشگاه در حوزه تجهیزات پزشکی و کمک  

 .بیماران نیازمند، خدمات متنوعی را ارایه می دهد

اغلب بیماران بیمارستان های دانشگاه از شهرستان ها هستند،  دکتر قناعتی با اشاره به نقش خیرین در تامین نیازهای دانشگاه گفت: از آنجاکه  

 .درحال برنامه ریزی ساخت همراه سرا برای مراجعه کنندگان شهرستانی هستیم که هزینه اقامت در تهران را ندارند

ن خود به آنان کمک می کند اما لازم  وی افزود: برخی دانشجویان دانشگاه توان لازم برای زندگی در تهران را ندارند و اگرچه دانشگاه در حدتوا 

 .است خیرین نیز به این عرصه وارد شوند

دانست  دکتر قناعتی تهیه داروهای گرانقیمت برای بیماران صعب العلاج و توسعه اقدامات پیشگیرانه را از دیگر محورهای مورد نیاز حمایت خیرین  

اخت می شود از این رو افراد ترجیح می دهند دندان خود را بکشند تا ترمیم کنند  درصد از هزینه های دندانپزشکی از جیب مردم پرد  75و گفت:  

 .بنابراین حضور خیرین در هریک از این عرصه ها می تواند موثر باشد

 فعالیت های بی نظیر علمی دانشگاه و لزوم حمایت خیرین از آن 

مناب ریزی  برنامه  و  مدیریت  توسعه  معاون  نیا،  رحیم  رامین  دکتر  ازسپس  بیش  مشارکت  به  اشاره  با  دانشگاه،   این   در  کشور  خیر   50   ع 

ر زمینه توسعه زیرساخت ها و دیگر  د  آنها  مادی  و  معنوی  های  حمایت  و  خیرین  ظرفیت   از  مندی  بهره  هدف  با  اندیشی  هم  این   :گفت   نشست

 .است شده  برگزار...  و  پزشکی علوم تاریخ موزه زیرساخت توسعه   و بهداشت حوزه  و ها خوابگاه شامل  نیازهای دانشگاه

درصد از خدماتی که در مرکز طبی کودکان   60معاون توسعه دانشگاه، بخش عمده فعالیت های دانشگاه را در حوزه خدمت رسانی دانست و گفت:  

 .تهران استدرصد از خدماتی که در بیمارستان امام خمینی ارایه می شود مربوط به بیماران خارج از   40و 

https://pr.tums.ac.ir/
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  تراپی   سل   کارتی  بنیادی،  های  سلول  کلیه،  و   کبد  مغزاستخوان،  پیوند  شامل  دانش،   مرز  عرصه  در  دانشگاه  نظیر  بی  درمانی  اقدامات   وی با اشاره به 

 .جزو هشت کشور برتر جهان هستیم و پژوهش دانشگاه در کشور سرامد و در منطقه و جهان شناخته شده است نانو حوزه در: گفت...و

  تحت   را  مناطقی  بهداشت،  حوزه  در  دانشگاه:  گفت  و  دانست  دانشگاه  های  فعالیت  ارتقا  موجب  را  موجود  های  زیرساخت  تقویت   دکتر رحیم نیا

 .است افرین غرور  آن اقدامات از  بسیاری  و باوجود محدودیت ها، از حرکت باز نایستاده و است محروم مناطق های شاخص  جز که دارد پوشش

 جایگاه استراتژیک دانشگاه علوم پزشکی تهران و هم افزایی حمایت از آن

ی در ادامه دکتر علیرضا جعفری معاون وزیر راه و شهرسازی و مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید، با ابراز امیدواری از اینکه با هم افزای

جایگاه استراتژیک دانشگاه علوم پزشکی تهران در کشور اشاره کرد و گفت: خدمات  دستگاه های اجرایی و خیرین، نیازهای کشور تامین شود؛ به  

 .این دانشگاه مورد نیاز کشور است و با حمایت از این اقدمات، خدمات مطلوبی به جامعه ارایه می شود

مات مورد نیاز سلامت کشور در شهرهای وی با اشاره به محدودیت منابع دانشگاه گفت: حوزه راه و شهر سازی، زیرساخت های لازم را برای خد

 .کند می همکاری  جدید فراهم می آورد و با دانشگاه علوم پزشکی تهران در ایجاد این ظرفیت ها

معاون وزیر راه و شهرسازی، پزشکان را فرماندهان سلامت کشور دانست و گفت: لازم است کمبودهای مربوط به زیرساخت فضای فیزیکی و 

 .را برطرف کنیم تا پزشکان ماموریت مهم خدمت رسانی به هموطنان را با کیفیت بیشتری به انجام رسانندامکانات درمانی 

دکتر جعفری از حمایت وزارت راه و شهرسازی در توسعه خانه های بهداشت خبر داد و گفت: خانه های بهداشت، از جمله مراکزی است که در  

  استانداردی   مجموعه  آن،  ساخت  در  مدیریت  با  تا  دهیم  قرار  دانشگاه  اختیار  در  را  لازم  های  زمین  مداری  آمادگی   شهرهای جدید پیگیری می شود و

 .شود ایجاد

وی با اشاره به اجرای طرح خانه پزشک گفت: برای پزشکانی که در خانه های بهداشت خدمت رسانی می کنند نیز طرح خانه پزشک را اجرا می  

 .داشته باشندکنیم که مشکلی از نظر محل اسکان ن

 تاکید بر حمایت بیشتر از مناطق محروم و خدمات دانشگاه در این مناطق 

توضیح اینکه در این نشست، دکتر محمدحسن نامی رئیس هیئت مدیره مجمع خیرین سلامت، کار خیرین را بزرگ و ارزشمند دانست و گفت:  

کشور، جمعیت بسیاری در پیرامون شهرها به عنوان جمعیت حاشیه نشین زندگی  کیلومتر مربع    959هزار و    873باتوجه به وسعت یک میلیون و  

 .می کنند که برای بهبود شرایط آنان به حمایت خیرین نیاز است

فت:  دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه، با اشاره به مسئولیت اجتماعی دانشگاه در کنار افتخارات علمی و پژوهشی آن در کشور گ

دود سه میلیون نفر از جمعیت مناطق محروم شهر تهران تحت پوشش این دانشگاه هستند که بخشی از خدمات مورد نیاز خود را از خانه های  ح

درصد از املاک بهداشتی دانشگاه استیجاری است و درحال برنامه ریزی برای ساماندهی این    87بهداشت دریافت می کنند این درحالی است که  

 .ماملاک هستی

کاری دکتر زهرا حسینی تبار مدیر خیرین سلامت و سازمان های مردم نهاد دانشگاه، نیز با خیرمقدم به خیرین، به تسری فرهنگ نوع دوستی و نیکو

زبان زد  در همه حوزه ها بویژه نظام سلامت اشاره کرد و گفت: اقدامات خیرین در بخش های عمرانی، تجهیزاتی، دارویی و پیشگیری و درمان  

 .است و این تلاش، در کنار فعالیت های پزشکان، دستاوردهای چشمگیری را رقم زده است

مدیره مجمع خیرین سلامت، نیز بر ضرورت همکاری بیشتر خیرین و دستگاه های اجرای تاکید کرد و این جلسه را احمد هوشنگی عضو هیئت 

 .فرصتی برای تسهیل فعالیت های خیرین دانست
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دکتر قناعتی: در تک تک گروه ها، بیمارستان ها و  ،  1401ردانی از دستیاران برتر آزمون دانشنامه  مراسم قد

 مراکز دانشگاه خدمات بی نظیر و در سطح روز جهان ارائه می شود

ن  آبا  ۳0روز دوشنبه    1401دستیار برتر تخصصی و فوق تخصصی دانشکده پزشکی در آزمون دانشنامه سال    108مراسم تقدیر از  

 .، رئیس دانشکده پزشکی و جمعی از اساتید و مدیران گروه ها در تالار ابن سینا برگزار شدرئیس دانشگاه ماه با حضور

 

دانشکده پزشکی، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه در این مراسم با اشاره به چالش های   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

ر فضای اخیر در کشور گفت: هرکس در هر مقام و کسوتی که دارد؛ باید برای بهبود اوضاع قدم بردارد، هرگونه اقدام که به ناامنی دامن بزند چه د

 .حقیقی و چه مجازی، ظلم به مردم و میهن است

تصریح کرد: باید مواظب باشیم که سقفی که روی سرمان است خراب نشود، کشور عزیز ما، مانند خانه پدری است مشکلاتی وجود دارد که  وی  

 .باید رفع و مرمت شود، نه تخریب

ایرا  با  مقابله  اغتشاشگران  از  مرزها  آن سوی  از حمایت دشمنان  اینکه هدف  بیان  با  تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  گفترئیس  است  قوی   :ن 

 .هدف آنها تجزیه ایران است، دیدیم که در افغانستان و عراق چه ها کردند. صد البته جمهورری اسلامی قویتر از این ها است

  بازیچه   که  باشیم  مراقب  باید  ما  و  است  آزمون  نوعی   اخیر  اتفاقات   دکتر قناعتی همه آحاد را دعوت به آرامش و عقلانیت کرد و اظهار داشت:

نیت و وظیفه شرعی و عقلی که داریم، دین و سهم خود را ادا کنیم و شرمنده شهدا و کسانی که در این مملکت خدمت کردند عقلا   با  بلکه  نشویم،

 .نباشیم

وضعیت و بهبود وی به تشکیل کمیته بحران اجتماعی در دانشگاه و استفاده از نظرات اساتید از تمام طیف ها و جریان های سیاسی برای اصلاح 

یابد کاهش  ها  آسیب  و  شود  باز  دانشگاه  در  گفتگو  باب  آن  طریق  از  تا  است  فرصتی  بحران  کمیته  اندازی  راه  گفت:  و  داد  خبر   .شرایط 

رفتم،  رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، ادامه داد: من فرزند دانشگاه علوم پزشکی تهران هستم اما از زمانی که در سمت ریاست دانشگاه قرار گ

گاه  به عمق موفقیت ها و شاخص های دانشگاه پی بردم و با جواهرات دانشگاه آشنا شدم، در تک تک گروه ها، بیمارستان ها و مراکز درمانی دانش

 .نندخدمات بی نظیر و در سطح روز جهان ارائه می شود و بسیاری از ایرانیان خارج از کشور برای دریافت خدمات درمانی به ما مراجعه می ک

  وی افزود: ارزش های بزرگ در برخی زمینه ها مانند عدالت در سلامت را باید گسترش دهیم تا طول عمر و کیفیت زندگی مردم را بالا ببریم، 

ر  هدف نظام سلامت ما، خدمت به مردم است. برای ارائه خدمات به مردم، شبکه بهداشت و نظام ارجاع آن را داریم که خوشبختانه بسیار عالی د
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ایران مستقر شده است، بهداشت یاران و پزشکان عمومی ما در شبکه های بهداشت و درمان به مردم خدمت می کنند و با رایزنی صورت گرفته  

 .با شهرداری و تخصیص دوهزار میلیارد تومان اعتبار، در پی توسعه این خدمات و تملک پایگاه های بهداشتی هستیم

خارج از دانشگاه است و برای ارائه بهتر و توسعه خدمات با شهرداری، مساجد، خیرین و سازمان های مردم   درصد بحث سلامت در  70وی گفت: 

درصد مشکلات مربوط به سلامتی ناشی   17نهاد باید همفکری کنیم تا مسائل مختلف از جمله آب و هوا، سبک زندگی و... حل شود، برای مثال 

 .از استعمال دخانیات و سیگار است

 قناعتی با انتقاد از توزیع ناعادلانه خدمات سلامت گفت: عمده امکانات در شمال شهر متمرکز شده اند در حالی که مناطق کم برخوردار شهر  دکتر

 .از بیماری های قلبی، چاقی، فشار خون، آب و هوای نامناسب بیشتر رنج می برند

شدید که باعث افتخار است، اما کافی نیست. باید مانند قدیم که به پزشکان حکیم  وی افزود: شما به عنوان شاگرد اول از دانشگاه فارغ التحصیل

  الگو   او  رفتاری  های  جنبه  تمام  از   و   کند  می  نگاه  پزشک  دستان   به  بیمار  باشد،   بیماران  پناه  و  ملجاء  پزشک   -و چه واژه درستی بود  -می گفتند  

مام جامعه با پزشکان در ارتباط هستند. جبهه مانند یک دانشگاه ت  یعنی  این  کنند  می  ویزیت  را  بیمار  میلیون  60  ماهانه  پزشکان  کشور،  در.  گیرد  می

 .نسل چهار بود، انسان های معمولی می آمدند در آخر فرماندهان بزرگی چون شهید حسن باقری از آنها ساخته می شدند

ه و رسالت ما در جهت اصلاح امور، سنگین است، نگاه ما باید اینگونه باشد  وی خاطر نشان کرد: باید بپذیریم برخی مشکلات وجود دارد و وظیف

 .که مسئولیت داریم و سعی کنیم در تاسی به بزرگان به گونه ای زندگی کنیم که اقدامات ما برای آیندگان ماندگار باشد

 1401های برترآزمون دانشنامه سال درصد رتبه 28درصد و   ۳0کسب  

موزش تخصصی و فوق تخصصی دانشکده با تبریک به دستیاران برتر به خاطر فارغ التحصیلی و کسب رتبه برتر در آزمون دکتر لباف، معاون آ

دانشنامه گفت: دانشکده پزشکی، بزرگترین مجموعه آموزش عالی پزشکی کشور به لحاظ کیفیت آموزش، تعداد استاد و دانشجو است و انتظار ما 

 .زمون های کشوری مانند بیشترین و بهترین رتبه ها باشدنیز همین است که سهم ما در آ

معاون آموزش تخصصی و فوق تخصصی دانشکده پزشکی، گزارش آماری از نتایج کسب شده توسط دستیاران دانشگاه در آزمون دانشنامه سال  

درصد 10ی  هارتبه   حائز   نفر    99ت کردند که دستیار تخصصی از دانشکده پزشکی تهران در آزمون شرک  547ارائه داد و گفت: در سال جاری    1401

 .شدند درصد 5 رتبه حائز   نفر  54و 

درصد آزمون را کسب کردند    10و    5درصد رتبه های    28درصد و    30نفر در آزمون شرکت کردند که    459وی افزود: در سال جاری سه هزار و  

 .بودنددرصد شرکت کنندگان کل آزمون از دانشکده پزشکی  15در حالی که 

 .درصد آزمون دانشنامه رکورد دار گروه های آموزشی است 10نفر در کسب رتبه   9دکتر لباف گفت: رشته زنان با 

درصد( کل شرکت کنندگان، از دانشکده    27نفر) 97نفر از کل کشور در آزمون دانشنامه شرکت کردند که    355وی افزود: در دوره فوق تخصص  

 .درصد را کسب کردند 5نفر رتبه های  6درصد و  10تبه های نفر حائز ر 9پزشکی بودند که 

به همت بزرگانی چون    1313دکتر یحیی عقیقی استاد پیشکسوت دانشگاه در این مراسم با اشاره به تاریخچه دانشکده گفت: این دانشکده از سال  

از جدایی دانشگاه از وزارت علوم، اساتیدی چون مرحوم باستان  پروفسور ابرلن پایه گذاری شد بزرگانی چون دکتر سیاسی آن را ادامه دادند و بعد  

ارهای حق، دکتر ظفرقندی، لاریجانی، کریمی که سرآمد بودند مدیریت دانشگاه را برعهده داشتند و اکنون در دوره دکتر قناعتی نیز امید می رودک

 .باقی مانده و روند رو به رشد دانشگاه طی شود
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  50تا امروز بیش از   48طره اساتید فقید و معلمین علم و اخلاق دانشگاه، استاد یلدا، شریعت، بهادری گفت: من از سال وی با گرامیداشت یاد و خا

بزرگی سال افتخار معلمی در دانشگاه را دارم و حضور امروزم در کنار شما و معلمی شاگردانی مثل شما که در آزمون دانشنامه درخشیدید، افتخار  

 .برای من است

 .ر عقیقی افزود: شما ستاره های درخشان دانشگاه هستید و امیدوارم هرکجا باشید همیشه موفق باشیددکت

دکتر بیگ محمدی رئیس دانشکده پزشکی، ضمن تبریک به دستیاران برتر و آرزوی موفقیت برای آنها گفت: از صحبت های استاد عقیقی درس 

 .علم و اخلاق گرفتیم

دکتر قناعتی، دکتر بیگ محمدی، دکتر عقیقی و جمعی از اساتید و مدیران گروه ها با اهدای لوح تقدیر و تندیس  سپس در سه بخش با حضور  

 .منقش به آرم قدیم دانشکده پزشکی و مدال منقش به نشان دانشگاه تقدیر شد

 .عکس یادگاری حسن ختام این مراسم بود 

 

اج حال  در  طرح  از  بهداشت  وزیر  و  جمهور  رئیس  بیمارستان  بازدید  با   40۳رای  اسلامشهر  تختخوابی 

 علوم پزشکی تهران  رئیس دانشگاه حضور

وزیر بهداشت، درمان و خدمات پزشکی در حاشیه بازدید رئیس جمهور از شهرستان اسلامشهر گفت: طرح ساخت بیمارستان  

 .درصد پیشرفت فیزیکی داشته است 7۳سال توقف، اکنون در دولت سیزدهم  14تختخوابی اسلامشهر پس از  40۳

 

در گفت و گو با    1401آذر    3به نقل از خبرنگار ایرنا، دکتر بهرام عین اللهی روز پنجشنبه   مومی دانشگاه علوم پزشکی تهران روابط ع به گزارش 

 .سال که از عمر این پروژه سپری می شود  14شروع شده است و اکنون  87خبرنگاران افزود: این پروژه از سال 

درصد عملیات عمرانی آن پیش رفته بود که   30ل فقط سا 13درصد پیشرفت فیزیکی داشت و در مدت  30وی یادآورشد: سال گذشته این پروژه 

 .درصد رسیده است 73سال گذشته که با استقرار دولت مردمی تا امروز به 

 .دکتر عین اللهی اظهار داشت: در برنامه اجرایی این بیمارستان، طرح را مرحله بندی کردیم
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خش درمانگاه ها و اورژانس آن احداث و در مرحله دوم بخش درمانی و وزیر بهداشت، درمان و خدمات پزشکی گفت: در مرحله نخست بناست ب

 .بستری این بیمارستان آماده و افتتاح شود

 .درصد رسیده است و تا پایان سال به بهره برداری می رسد  90وی خاطرنشان کرد: اکنون پیشرفت فیزیکی قسمت اورژانس و درمانگاه ها به  

هم و بعد از موفقیت در مهار کرونا، وزیر بهداشت دولت مردمی بازدیدهای مستمری و توجه خاصی به طرح نیمه  از ابتدای شروع به کار دولت سیزد

 .تختخوابی اسلامشهر داشته است  400ساخت بیمارستان 

بیمارستان    2اشتن  کم کاری در دولت های قبل، جنوب غرب تهران را با کمبود تخت های بیمارستانی مواجه کرده به طوری که خود اسلامشهر با د

 .تختخواب، جوابگوی این ظرفیت از بیمار نیست 100تختخواب و بیمارستان امام زمان )عج( با ظرفیت  180امام رضا )ع( با ظرفیت 

تان  با تزریق چهار میلیارد تومان این بیمارس 1392کلنگ خورد و طبق قول مسئولان وقت قرار بود تا سال    1387این بیمارستان تختخوابی سال  

  500هزار و    38متر مربع و زیربنای    500هزار و    62تکمیل شود اما داستان جور دیگری رقم خورد و امروز این بیمارستان قرار است به مساحت  

 .فاز احداث شود 2مترمربع در پنج طبقه و در 

 

 علوم پزشکی تهران به مناسبت هفته بسیج رئیس دانشگاه  پیام تبریک

 .دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به مناسبت هفته بسیج در پیامی این هفته را تبریک گفت 
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 کارتی سل تراپی به روش دژن درمانی 

دکتر دهقانی فیروز آبادی: ژن درمانی ،  فاز نخست ژن درمانی کودکان مبتلا به سرطان خونمراسم رونمایی از  

 به روش کارتی سل، در سایه تلاش دانشمندان دانشگاه علوم پزشکی تهران پدید آمد

و اقتصاد  فاز نخست پروژه ژن درمانی به روش کارتی سل تراپی کودکان مبتلا به سرطان خون، در حضور معاون علمی، فناوری  

بنیان رئیس جمهور در مرکز طبی کودکان افتتاح شد. این روش برای درمان یک پسربچه پنج ساله مقاوم به شیمی درمانی،  دانش 

 .موفقیت آمیز بوده است

 

 

  فاز   از  رونمایی  آیین  در  شنبه   روز تهران،  پزشکی  علوم رئیس دانشگاه ، دکتر حسین قناعتی،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

  کارهای   رسیدن   ثمر  به برای  محلی  و  عالی آموزش  نماد  تهران،   پزشکی   علوم  دانشگاه:  گفت  خون  سرطان  به مبتلا  کودکان  درمانی  پروژه  نخست

بزرگ علمی است و لذا از این جهت قابل تقدیر است. تیمی که اکنون در دانشگاه مستقر شده، ضمن بهبود وضع آموزش، پژوهش و درمان به 

 مسئله فناوری نیز به عنوان یکی از کلیدی ترین شاخص های توسعه توجه کرده و برای آن برنامه ریزی دارد. 

ه اشاره کرد و گفت: تولیدات ما از مجموعه دانشگاه های صنعتی در حوزه سلامت بیشتر است و اکنون  محصول فناور در دانشگا 180وی به تولید 

 بسیاری از داروهای با تکنولوژی بالا آماده رونمایی است. 
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افزود: قطعا در دانشگاه   رئیس دانشگاه ضمن گرامی داشت یاد و خاطره دکتر کابلی، ایشان را فردی پیشرو در زمینه ارتباط دانشگاه و صنعت خواند و

ه گونه  علوم پزشکی تهران به دنبال علم نافع هستیم و در تلاشیم تا فناوری روز جهان، در خدمت مردم قرار بگیرد. معتقدم محصولات فناور باید ب

 ای باشد که به اقتصاد و درمان کشور کمک کند. 

ی اشاره کرد و گفت: از سال گذشته زمینی در یافت آباد، برای استقرار شرکت  دکتر قناعتی، سپس به راه اندازی شهر علم و دانش شهید سلیمان

شرکت استارتآپی را دارد. اکنون بسیاری از مراکز ما اشغال است    500های دانش بنیان در حال آماده سازی است که پس از اتمام، ظرفیت اسکان 

لحاظ اقتصادی نیز بسیار مقرون به صرفه است، از این رو کمک کنید تا این و قطعا برای شرکت های جدید، نیازمند فضا هستیم. این مسله از  

 شهر هرچه زود تر راه اندازی شود. 

اهان  رئیس دانشگاه توانمندی ایران در تولید گیاهان دارویی را مسئله ای منحصر به فرد خواند و تصریح کرد: ایران از نظر داروهای سنتی و گی

دانشکده طب سنتی می تواند مرکزی برای توسعه این علم باشد لذا با برنامه ریزی صحیح می توانیم در این زمینه    دارویی نیز بسیار قوی است و 

 نیز ارز آوری برای کشور داشته باشیم.

لهی کارهای خاطر نشان کرد: فکر می کنم با مدد ا  "باوجود محدودیت ها، سیر حرکت دانشگاه، صعودی و رو به جلو بوده است"وی با بیان اینکه  

از    علمی مهمی می توانیم انجام دهیم و این مسئله جز با حضور افرادی همچون دکتر حمیدیه در کشور قابل انجام نیست. نیروی انسانی دانشگاه،

شاه بیت های  پزشک، پرستار، محقق تا خدمات، بسیار بی نظیر هستند و توانستند تحولات بسیار بزرگی در کشور ایجاد کنند. همکاران دانشگاه،  

 علم و دانش هستند.

  رئیس دانشگاه، فاکتور زمان و سرعت عمل را در تولیدات علمی بسیار مهم دانست و گفت: باوجود فشار و تهدید و توطئه های مختلف ما رو به 

بختانه مردم شعور این را دارند که  جلو هستیم. همه باید کمک کنند تا مسیر رشد دانشگاه ادامه یابد. قطعا اشکالاتی در کشور وجود دارد اما خوش

 اعتراضات خود را دستاوردی برای دشمنان نکنند و ان شاءالله ایرانی آباد و مستقل در رده اول علمی خواهیم ساخت.
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 نخستین پیوند موفقیت آمیز کارتی سل 

یوند سلول های بنیادی کودکان در کشور ارائه  دکتر امیرعلی حمیدیه، رئیس بخش پیوند سلول های بنیادی مرکز طبی کودکان، تاریخچه ای از پ

تخت راه اندازی و در ادامه به مرکز طبی کودکان منتقل شد. این روش    7در بیمارستان شریعتی با    86کرد و گفت: نخستین بار این مرکز در سال  

 کند. نوع بیماری های صعب العلاج را از طریق پیوند سلول های بنیادی درمان  70قادر است، بیش از 

 

وی سپس به ارائه گزارشی از مراحل توسعه ای مورد نیاز برای پیوند سلول های بنیادی پرداخت و گفت: با توجه به کمبودهایی که در سیستم 

تصمیم بر آن شد تا این بخش به مرکز طبی کودکان منتقل شود. مراحل ساخت و تجهیز بخش پیوند سلول   94بزرگسالان وجود داشت، در سال 

بنیادی انجام شد و انجمن خیریه نیز در کنار آن شکل گرفت. درمانگاه پیوند توسعه پیدا کرد و خدمات پیشرفته ای اتفاق افتاد. همچنین    های

 اولین بانک اهدا کننده غیرخویشاوند در کشور و بخش مراقبت های بعد از پیوند نیز راه اندازی شد. 

بنیان  تراپی، جدیدترین روش برای درمان سرطان در جهان است که با تلاش یک شرکت دانش سل یدرمانی به روش کارتدکتر حمیدیه افزود: ژن

 .سازی و به کار گرفته شدکارگیری آن در دنیا در کشورمان بومی سال از به  5الی  4ایرانی به مرحله نهایی رسیده است. مدلی که تنها 

، خاطر نشان کرد: ژن درمانی به نوعی  "که اقدام به جذب و تربیت فلوشیپ پیوند می کندمرکز طبی کودکان تنها مرکزی است  "وی با بیان اینکه  

 مطالعات  و   سلولی  مطالعات  گذراندن  از   بعد  تا  برد  زمان  سال  هفت  به   نزدیک .های بنیادی استورزی داخل سلولی با کمک علم و دانش سلول دست

درمانی در کشور برای یک م پزشکی تهران، بتوان برای نخستین بار محصول ژنعلو  دانشگاه  از  اخلاق  کد  و  مجوز   کسب  و  حیوان  روی  بالینیپیش

 بیمار استفاده شود. پروژه ژن درمان در این مرکز کلید خورد و این اولین محصولی است که در این زمینه در حال استفاده است. 

البه چندساله آینده مردم گفت: خدارا شاکریم که دانش در تمامی دانشگاه  رئیس بخش پیوند سلول های بنیادی مرکز طبی کودکان با اشاره به مط

 . است  شده  انجام  خون  پیوند  بخش در  آمیز موفقیت خون، سرطان  درمان در  تراپی  سل  کارتی علوم پزشکی تهران بسیار توسعه پیدا کرده و اولین 

آرمان، نخستین بیماری که از این طریق درمان شده است پرداخت و از همکارانی که در  دکتر حمیدیه در ادامه به ارائه گزارشی از مسیر درمانی  

 این بخش ها کمک کردند قدردانی کرد.

نشگاه و  وی افزود: این روش از فناوری پیشرفته ای برخوردار است و من بسیار به آن اعتقاد دارم. امیدوارم خداوند همه همکاران عزیز را برای دا

 .کشور حفظ کند
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 موفقیت در ژن درمانی به روش کارتی سل تراپی 

 

درمانی به روش کارتی سل تراپی جدیدترین روش برای درمان سرطان در جهان است که به همت اساتید دانشگاه علوم پزشکی تهران و با  ژن

کنند و  ان این روش درمانی را ارائه می شرکت چندملیتی در جه   2بنیان ایرانی به مرحله نهایی رسیده است؛ فقط  تلاش محققان یک شرکت دانش 

 .این دانش در ایران با تلاش دانشمندان داخلی بومی شده است 

 بیمار .سرطان خون را در یک بیمار درمان کنند  "درمانیژن"دانشمندان ایرانی اخیرا موفق شدند برای نخستین بار در کشور با استفاده از روش  

بار سابقه بازگشت یا عود بیماری داشته و   3 که  بوده حاد لنفوبلاستیک لوکمی نوع خون  سرطان  به   مبتلا ساله پنج پسر کودک یک کننده دریافت

 .به درمان شیمی درمانی رایج پاسخ نداده است

های بنیادی و مقاوم بودن به شیمی درمانی، کاندید ژن درمانی شد و بعد از گذشت  این کودک به دلیل نداشتن دهنده مناسب برای پیوند سلول

 . است استخوان مغز خون در بدخیم هایسلول  حضور بدون  مناسب بالینی شرایط   در سل CAR_T هایماه از تزریق سلول 2بیش از 

 لمی حمایت از محققانبرنامه جدی معاونت ع

 در  امروز  که  کنم  می  افتخار:  گفت  جمهوری،  ریاست  بنیاندانش  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون الله دهقانی فیروزآبادیدر این مراسم، دکتر روح

 بوسم. می  را بودند موثر پروژه این در که هایی خدماتی و بهیاران  پرستاران، محققین، تمام دست خشوع و خضوع با و دارم حضور جمع این

  وی افزود: زمانی در کشور برای درمان سرماخوردگی به پزشکان هندی مراجعه می کردند اما امروز پیشرفته ترین کارهای علمی در کشور انجام 

پزشکی تهران و دیگر    می شود. اکثر مردم بر این باور هستند که ایران در حوزه سلامت، کشوری پیشرفته است و این جز در سایه دانشگاه علوم

دانشگاه های کشور به دست نمی آمد. بدون شک دانشگاه علوم پزشکی تهران یکی از افتخارات و سرمایه های ملی است و امیدوارم که خداوند  

 به همه شما طول عمر و سلامتی بدهد.

شرکت   5سال پیش در کشور کمتر از   10رف می زدنیم که دکتر دهقانی فیروز آبادی، خاطر نشان کرد: اینکه امروز در مورد درمان پیشرفته ای ح

شرکت در این زمینه فعالیت می کنند، یک دستاورد بسیار مهم است. ورود تکنولوژی فناوری   200دانش بنیان به آن فکر می کردند، اما امروز  

هایی که قبلا صعب العلاج بودند را درمان کند و این   اطلاعات در حوزه پزشکی نوین و بحث داده ورزی بشر را به جایی رسانده که بتواند بیماری

 حرکت علمی که در دانشگاه علوم پزشکی تهران رخ داده یکی از دستاوردهای مهم در زمینه فناوری های نوین پزشکی است. 
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ر حال توسعه است. محققان در  وی افزود: سلول درمانی، ژن درمانی و مهندسی بافت موضوعاتی هستند که به عنوان پزشکی پیشرفته در دنیا د 

هایی که در هفت سال گذشته انجام شده بیشتر  سال اخیر زحمات زیادی در این حوزه کشیدند و شاید اکنون با تلاش   30جمهوری اسلامی هم در  

 ها کار می کنند. محقق فعال در این حوزه 500از هزار و 

 به  آفریننده  و  بالغ  های  مغز  برکت  به  سطح  این  در  هایی  درمان  اینکه :ریح کردمعاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور تص

نیز دارد و آن احصاء زندگی برای آینده   دیگر  مزیت  یک  کودکان  حوزه  در  درمانی  ژن    . است  ارزنده  و  مهم  بسیار  است  انجام  حال  در  قیمت  کمترین

 د.است. با توجه به اینکه عمده این صنعت بر مبنای علوم و توانمندی های داخلی شکل گرفته ارزش اقتصادی بسیار زیادی برای ما فراهم می کن

د دانش بنیان، بسترسازی و ایجاد فضا برای  وی گفت: این حوزه ها، ثروت آفرین هستند؛ بنابراین عمده ترین وظیفه معاونت علمی فناوری و اقتصا

 .هایی که انجام می شود، استگذاری علاوه بر حمایتسرمایه

د: در مورد دکتر دهقانی فیروز آبادی، این حوزه را اولین نیاز بشر دانست که می تواند ارز آوری زیادی برای کشور به همراه داشته باشد و تاکید کر

نظر بازار مصرف، بسیار مورد توجه دنیاست. این حوزه خیر دنیوی و اخروی به همراه دارد لذا توسعه این مجموعه    حوزه ای حرف می زنیم که از 

ت  ها یکی از جدی ترین برنامه های ماست. معاونت علمی، برنامه جدی برای این حوزه و از سوی دیگر برنامه های زیر ساختی برای توسعه صادرا

درمان های پیشرفته و مراکز درمانی پیشرفته برای توسعه گردشگری سلامت یکی از مهم ترین برنامه های معاونت  این کشور دارد. راه اندازی  

 علمی است. 

هکتاری اشاره کردند و قطعا معاونت علمی   17وی سپس با اشاره به شهر علم و دانش شهید سلیمانی گفت: دکتر قناعتی به موضوع زیر ساخت  

نیز چراغ ا باهوش این کشور است. آینده  ریاست جمهوری  با خیرین و سرمایه گذاران  اما روی صحبت من  را روشن خواهد کرد  ین مجموعه 

کنم و از خیرین و سرمایه گذاران که  اقتصادی بر پایه سرمایه گذاری در این حوزه خواهد بود. بنده به شخصه اولین چراغ این حوزه را روشن می 

 .هم کرد که به این حوزه ورود کنندبه فکر آینده هستند نیز دعوت خوا

 معرفی مرکز تحقیقات سلول و ژن درمانی 

مرکز تحقیقات سلول و ژن درمانی کودکان )در ابتدا مرکز تحقیقات سلول درمانی کودکان نامیده می شد( در جهت پیشبرد پژوهش و فناوری 

راه اندازی شده است. این مرکز در بیمارستان مرکز طبی، قطب علمی کودکان   1398های بنیادی و پزشکی بازساختی در سال  ی سلولدرحوزه

ی ژن درمانی  کشور واقع شده است و از جمله مراکز تحقیقاتی وابسته به دانشگاه علوم پزشکی تهران است. هدف اصلی این مرکز فعالیت در حوزه
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 Full( به عنوان مرکز همکار کامل )EBMTهای بنیادی خونساز اروپا )سلولاز طرف انجمن پیوند    1395و سلول درمانی است. این مرکز از سال  

member .شناخته شده است ) 

 

ژن نخست  فاز  از  رونمایی  خونمراسم  سرطان  به  مبتلا  کودکان  روح،درمانی  فیروزآبادی: دکتر  دهقانی  الله 

 است های علوم پزشکی کشور دانشگاه علوم پزشکی تهران قطب علمی در سطح دانشگاه

های جدی مورد حمایت  جمهوری، گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران یکی از قطب بنیان ریاستمعاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش 

 .جمهوری خواهد بود بنیان ریاستدر معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 

 

درمانی به روش کارتی سل تراپی کودکان مبتلا به سرطان خون، در  ژنعمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، فاز نخست پروژه  به گزارش روابط 

دانش اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاون  رئیس حضور  روحبنیان  دکتر  مراسم  این  در حاشیه  شد  افتتاح  طبی کودکان  مرکز  در  دهقانی جمهور  الله 

ترین آفرین هستند؛ گفت: عمدهدرمانی، ثروتهای ژنره به اینکه حوزهجمهوری، با اشابنیان ریاستفیروزآبادی معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش

 .ها استگذاری در این حوزهجمهوری بستری سازی، حمایت و ایجاد فضا برای سرمایهوظیفه معاونت علمی، فناوری و اقتصاددانش بنیان ریاست 

  و  اندکرده پیدا  توسعه خوب بسیار  کشور  ها بر اساس علم است و درفزوده آنابریم که عمدتاً ارزش هایی نام می وی یادآور شد: زمانی که از درمان

 شوند.  حمایت باید و هستند جذاب قطعاً خصوصی بخش گذاریسرمایه   حوزه در که است معنی بدین دارند هم بالایی خیلی هایقیمت

های علوم پزشکی کشور است؛ تصریح کرد: لمی در سطح دانشگاهدکتر دهقانی فیروزآبادی با تأکید بر اینکه دانشگاه علوم پزشکی تهران قطب ع

های جمعی و تیمی که در آن مجموعه شود قطعاً باید از آن حمایت ویژه کرد و انگیزهعنوان نماد آموزش عالی کشور یاد میوقتی از این دانشگاه به 

 .گرفته است را توسعه دادشکل 

تهر پزشکی  علوم  دانشگاه  کرد:  خاطرنشان  قطب وی  از  یکی  دانش ان  اقتصاد  و  فناوری  علمی،  معاونت  در  حمایت  مورد  جدی  بنیان  های 

 .جمهوری خواهد بودریاست

درمانی به روش کارتی سل تراپی با کودکان مبتلا به سرطان خون در مرکز طبی شروع شده است؛  وی با اشاره به اینکه فاز نخست پروژه ژن

ها حمایت و  تواند یک فامیل را زنده کند از طرفی هم این کودکانی که امروز از آنشد: نجات یک کودک میزند؛ یادآور  طلیعه خوبی را رقم می

 .توانند رونق امید را برای نسل آینده کشور به وجود آورند های آینده کشور هستند که میکنیم، سرمایهحفاظت می 
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برای تعیین تکلیف مرکز ملی مطالعات   رئیس دانشگاه  الاختیار انتصاب دکتر سعید ناطقی به عنوان نماینده تام  

 اعتیاد در مجاورت بیمارستان فارابی 

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه در حکمی سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه را به عنوان نماینده تام الاختیار رئیس دانشگاه  

 .ت تعیین تکلیف مرکز ملی مطالعات اعتیاد در مجاورت بیمارستان فارابی منصوب کرد جه

 

 :معاونت درمان، متن نامه به این شرح است روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر سعید ناطقی 

 دانشگاه معاون محترم درمان  

 با سلام و احترام 

لعات با عنایت به تخصص، تعهد و تجارب ارزشمند جنابعالی بدین وسیله به عنوان نماینده تام الاختیار اینجانب جهت تعیین تکلیف مرکز ملی مطا

حترم بیمارستان فارابی و اعتیاد در مجاورت بیمارستان فارابی منصوب می شوید تا با هماهنگی اعضای محترم هیئت رئیسه و همراهی روسای م

 .مرکز مطالعات اعتیاد، امور مربوط به مرکز فوق را پیگیری فرمائید

فق  امید است با استعانت از درگاه خداوند متعال و در سایه توجهات حضرت ولی عصر )عج( در انجام امور محوله آن چنانکه مورد رضای اوست، مو

 .و موید باشید

 دکتر حسین قناعتی 

 اهرئیس دانشگ

 

 

 

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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با کسب رتبه دوم کشوری در جوانی ،  هفتمین نشست قرارگاه جوانی جمعیت دانشگاه علوم پزشکی تهران 

 هاست جمعیت الگوی سایر دانشگاه

های جوانی جمعیت و  های تخصصی، اقدامات انجام شده را در راستای تحقق برنامه در هفتمین نشست قرارگاه جوانی جمعیت، مسئولان کمیته

 .»افزایش فرزندآوری« اعلام کردند

 

های مربوطه در  قرارگاه جوانی جمعیت که با حضور مسئولان کمیته  1401آذر    6، در نشست  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

  و   آموزش   کمیسیون  رئیس  منادی  دکتر  به  خیرمقدم   با  تهران،  پزشکی   علوم رئیس دانشگاه سالن شورای حکیم برگزار شد، دکتر حسین قناعتی

مجلس شورای اسلامی گفت: جمعیت یک سرمایه بزرگ برای کشور است. اگر کشوری بالای هفتاد میلیون جمعیت داشته باشد اقتصاد  تحقیقات

 کند.گیرد؛ جمعیت، موتور حرکت اقتصادی است و ایجاد امنیت می آن رونق می 

ریزی درست و اصولی و شته باشند گفت: ان شاء الله با برنامهاد  کافی  جمعیت  که مانندمی  امان  در  دشمنان  هجمه  از  کشورهایی  اینکه  بیان  با  وی 

 کنند، بتوانیم این مهم را به سرانجام برسانیم.با پیشنهادهایی که در نشست قرارگاه جوانی جمعیت همکاران پیگیری می 

 این عرصه قدردانی کرد. دکتر قناعتی با تبریک کسب رتبه دوم دانشگاه در زمینه اقدامات جوانی جمعیت از زحمات تلاشگران 

های سازنده قرارگاه جوانی و جمعیت در  دکتر علیرضا منادی، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی ضمن تشکر از فعالیت

شتری را در این های بینهد و امیدواریم موفقیت دانشگاه علوم پزشکی تهران؛ گفت: مجلس شورای اسلامی این اقدام سازنده دانشگاه را ارج می 

 زمینه کسب کنید. 

صورت آماری در اختیار مجلس شورای اسلامی قرار دهد  شود را به هایی که در قرارگاه جوانی جمعیت انجام می وی ادامه داد: باید دانشگاه فعالیت

 که باعث تشویق سایرین در زمینه »فرزند آوری و افزایش جمعیت« شود. 

برای ما مهم است که شمار نخبگان افزایش یابد؛ تصریح کرد: متأسفانه در کشور ما نخبگان فرهنگ فرزند کمتر زندگی  دکتر منادی با بیان اینکه  

 گیرد نه با معلم، پدر و مادر.بهتر را دارند در حالی که نخبه باید فرزند بیشتری داشته باشد، چرا که آموزش بچه با گروه همسالان صورت می 

  8بنیان را تهیه و تدوین کردیم که  های دانش تحقیقات مجلس شورای اسلامی تأکید کرد: قانون جهش تولید شرکت رئیس کمیسیون آموزش و  

 هزار شرکت نزدیک خواهد کرد. 20هزار شرکت موجود را به 

https://pr.tums.ac.ir/
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ندی وزارت بهداشت، رتبه  برتبه  در:  گفت  جمعیت؛  جوانی  زمینه  در  دانشگاه  موفقیت  به  اشاره  با  دانشگاه،  بهداشت  معاون  منش  اولیایی  علیرضا  دکتر 

 شود. های علوم پزشکی، به دانشگاه علوم پزشکی تهران تعلق گرفت که موفقیت بزرگی محسوب میدوم کشوری کل دانشگاه

ختلف  های ماند و در معاونت دهد که همه ارکان دانشگاه موضوع »جوانی و صیانت از جمعیت« را جدی گرفتهوی افزود: این موفقیت نشان می 

 پویایی به وجود آمده است. 

ها صورت گسترده همه کمیتههای مختلفی تشکیل شده است که در یک راستا و به دکتر اولیایی منش تصریح کرد: در قرارگاه جوانی جمعیت کمیته 

ش فرزند مصوب و ابلاغ کنند.  مشغول ارائه خدمت هستند و قوانین را در جهت تسهیل و کمک به ازدواج و فرزند آوری در دوره بارداری و پرور

 امیدوارم حاصل این تحرک موجب تشویق دختران و پسران در تشکیل خانواده و فرزند آوری شود. 

شود خاطرنشان کرد: اگر شرایط را فراهم کنیم  معاون بهداشت دانشگاه با بیان اینکه پنجره جمعیتی کشور بین پنج تا هفت سال آینده بسته می 

آورند. داشتن فرزند ارزش است، باید مسئولان شرایط را مهیا کنند چرا که پنجره جمعیتی کشور بین پنج  به فرزند آوری روی می  افراد جوان، حتماً

 ریزی کنیم که دچار پیری جمعیت نشویم.ای برنامه گونه شود و باید به تا هفت سال آینده بسته می 

  بیمه   بارداری،  سلامت   فرهنگی،   آموزشی،  فرآیندهای  و  اقدامات  ها،مرخصی  بگاه،خوا  همچون  مواردی  تخصصی  هایکمیته  در:  کرد  تأکید  وی 

 ها منجربه رشد بهتر جمعیت کشور شود. داریم نتیجه این کمیته امید که شده  مطرح...  و نابارور هایزوج

 

علمی رئیس اعلام حمایت معاون  قناعتی:  به سبب  دکتر  علم شهید سلیمانی،  پروژه شهر  از  اقدامات  جمهور 

 نوآورانه و فناورانه دانشگاه میسر شده است

رئیسه، دستاوردهای دانشگاه در کسب رتبه دوم اجرای برنامه جوانی جمعیت و احراز رتبه برتر جشنواره شهید  در نشست هیئت 

ظام سلامت در توسعه  های نوآورانه و فناورانه مانند کارتی سل تراپی مرور و بر نقش نکارگیری روش رجایی اعلام و همچنین به 

 .پایدار تأکید شد 

 

  علوم  رئیس دانشگاه رئیسه دانشگاه، دکتر حسین قناعتیهیئت  1401آذر    6، در نشست  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

وچراغ دانشگاه و رکن اصلی درمان دانست و گفت: پرستاران در عرصه  لادت حضرت زینب )س(، پرستاران را چشمو  تبریک  با   تهران،   پزشکی

 ت. بهداشت و مسئولیت اجتماعی پیشگام هستند و مدیریت رفتار سازمانی آنان الگو اس

https://pr.tums.ac.ir/
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 اهمیت نظام سلامت و سهم دانشگاه در توسعه پایدار 

های غیرواگیر در جوامع هزار میلیارد دلار در سال صرف مقابله با بیماری  30رئیس دانشگاه، با تأکید بر اهمیت نظام سلامت در توسعه پایدار گفت:  

 . شودمی  …های تنفسی ونند کانسر، دیابت، فشارخون و بیماریهای غیرواگیر مادرصد از هزینه سلامت، صرف بیماری  50دیگر  عبارتشود به می

های  گذاری با رویکرد پیشگیرانه و اصلاح روش زه سلامت را پربازده و به نفع جامعه دانست و گفت: سرمایه حو  در  گذاریسرمایه   قناعتی  دکتر

 درمانی در حوزه سلامت، چند برابر به سود جامعه خواهد بود. 

های غیرواگیر از طریق ترویج سبک زندگی سالم گفت: پرهیز از مصرف سیگار و  های پیشگیری از بیماریدانشگاه، با اشاره به استراتژیرئیس  

 الکل، مصرف غذای سالم، ورزش و فعالیت بدنی، خواب کافی و رفع مسائل روحی و روانی، شش استراتژی موردتوجه در این حوزه است. 

هدف توسعه پایدار سازمان ملل گفت: پایان دادن به فقر و گرسنگی، زندگی سالم و ارتقا رفاه، آموزش باکیفیت، برابری    17ه به  دکتر قناعتی با اشار

آور و صنعتی فراگیر، کاهش های تابجنسیتی، دسترسی به آب سالم و انرژی پاک، رشد اقتصادی پایدار و کار کم و درآمد زیاد، ارتقا زیرساخت

آور، الگوی تولید و مصرف پایدار، مقابله با تغییرات اقلیمی، استفاده پایدار از اقیانوس و دریاها، ارتقا اکوسیستم  رها و جوامع پایدار و تاب نابرابری، شه 

 است.  آمیز و احیای مشارکت جهانی برای توسعه پایدار ازجمله اهداف توسعه پایدارو جلوگیری از بین رفتن تنوع زیستی، جامعه پایدار و صلح

کند رئیس دانشگاه رویکرد دانشگاه، در تحقق دانشگاه اجتماعی را در راستای دستیابی به اهداف توسعه پایدار دانست و گفت: دانشگاه تلاش می 

 سهم خود را در تحقق اهداف توسعه پایدار به انجام برساند. 

 شهید سلیمانی جمهور از شهرعلم تأثیر دستاوردهای دانشگاه در حمایت معاون علمی رئیس 

دکتر قناعتی در بخش دیگری از سخنان خود بر رسانه ای شدن فعالیت های دانشگاه تاکید کرد و گفت: کسب رتبه دوم دانشگاه در کل کشور و  

اه در جشنواره شهید رجایی به عنوان دستگاه برتر  برگزیده شدن دانشگ رتبه اول دانشگاه های بزرگ کشور در اجرای برنامه های جوانی جمعیت و

 . است دانشگاه مهم رویدادهای از  بخشی  اجرایی استان 

 روش  دیگر  کارگیری  به  و  ها  فناوری  تولید  کنار  در  دانشگاه  مهم  اقدامات  از  را سل تراپی  درمان سرطان خون با استفاده از کارتی س دانشگاهرئی

دانست و گفت: مجموعه نوآوری های دانشگاه، سبب شد معاون علمی رئیس جمهور برای حمایت از پروژه شهر علم شهید    درمانی  نوین  های

 سلیمانی اعلام آمادگی کند. 

 بررسی دستور جلسه 

میلاد حضرت    پیش از دستور حجت الاسلام و المسلمین میرمجید سید قریشی مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، با تبریک

 .زینب )س(، فرازهایی از نامه امام علی )ع( به مالک اشتر را تفسیر کرد

یح سپس دکتر رامین رحیم نیا معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، راهکارهای پیشرفت پروژه های عمرانی در دست اقدام را تشر

و کمک آموزشی، فرهنگی و رفاهی را در دستور کار خود دارد که لازم است مدل راهبری    کرد و گفت: دانشگاه پروژه های متعدد درمانی، آموزشی

 .آنها را نیز پیش بینی کند

دکتر رحیم نیا با اشاره به ظرفیت قانونی توسعه زیرساخت های اموزشی دانشگاه گفت: حیف است که دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی  

پزشکی جهان اسلام زیرساخت فرسوده داشته باشد و لازم است از ظرفیت قانونی موجود برای توسعه زیرساخت    تهران به عنوان بزرگترین دانشکده

 .های اموزشی استفاده کنیم

https://pr.tums.ac.ir/%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%B9%D9%84%D9%88%D9%85-%D9%BE%D8%B2%D8%B4%DA%A9%DB%8C-%D8%AA%D9%87%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B1-%D8%A8%DB%8C%D8%B3%D8%AA-%D9%88-%DA%86%D9%87%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B4%D9%86%D9%88%D8%A7%D8%B1%D9%87-%D8%B4%D9%87%DB%8C%D8%AF-%D8%B1%D8%AC%D8%A7%DB%8C%DB%8C-%D8%A8%D9%87-%D8%B9%D9%86%D9%88%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B3%D8%AA%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%A8%D8%B1%D8%AA%D8%B1-%D8%A7%D9%86%D8%AA%D8%AE%D8%A7%D8%A8-%D8%B4%D8%AF/219104
https://pr.tums.ac.ir/%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%B9%D9%84%D9%88%D9%85-%D9%BE%D8%B2%D8%B4%DA%A9%DB%8C-%D8%AA%D9%87%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B1-%D8%A8%DB%8C%D8%B3%D8%AA-%D9%88-%DA%86%D9%87%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B4%D9%86%D9%88%D8%A7%D8%B1%D9%87-%D8%B4%D9%87%DB%8C%D8%AF-%D8%B1%D8%AC%D8%A7%DB%8C%DB%8C-%D8%A8%D9%87-%D8%B9%D9%86%D9%88%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B3%D8%AA%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%A8%D8%B1%D8%AA%D8%B1-%D8%A7%D9%86%D8%AA%D8%AE%D8%A7%D8%A8-%D8%B4%D8%AF/219104
https://pr.tums.ac.ir/%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%B9%D9%84%D9%88%D9%85-%D9%BE%D8%B2%D8%B4%DA%A9%DB%8C-%D8%AA%D9%87%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B1-%D8%A8%DB%8C%D8%B3%D8%AA-%D9%88-%DA%86%D9%87%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B4%D9%86%D9%88%D8%A7%D8%B1%D9%87-%D8%B4%D9%87%DB%8C%D8%AF-%D8%B1%D8%AC%D8%A7%DB%8C%DB%8C-%D8%A8%D9%87-%D8%B9%D9%86%D9%88%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B3%D8%AA%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%A8%D8%B1%D8%AA%D8%B1-%D8%A7%D9%86%D8%AA%D8%AE%D8%A7%D8%A8-%D8%B4%D8%AF/219104
https://pr.tums.ac.ir/%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%B9%D9%84%D9%88%D9%85-%D9%BE%D8%B2%D8%B4%DA%A9%DB%8C-%D8%AA%D9%87%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B1-%D8%A8%DB%8C%D8%B3%D8%AA-%D9%88-%DA%86%D9%87%D8%A7%D8%B1%D9%85%DB%8C%D9%86-%D8%AC%D8%B4%D9%86%D9%88%D8%A7%D8%B1%D9%87-%D8%B4%D9%87%DB%8C%D8%AF-%D8%B1%D8%AC%D8%A7%DB%8C%DB%8C-%D8%A8%D9%87-%D8%B9%D9%86%D9%88%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%B3%D8%AA%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%A8%D8%B1%D8%AA%D8%B1-%D8%A7%D9%86%D8%AA%D8%AE%D8%A7%D8%A8-%D8%B4%D8%AF/219104
https://pr.tums.ac.ir/%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%AF%DA%A9%D8%AA%D8%B1-%D8%AF%D9%87%D9%82%D8%A7%D9%86%DB%8C-%D9%81%DB%8C%D8%B1%D9%88%D8%B2-%D8%A2%D8%A8%D8%A7%D8%AF%DB%8C:-%DA%98%D9%86-%D8%AF%D8%B1%D9%85%D8%A7%D9%86%DB%8C-%D8%A8%D9%87-%D8%B1%D9%88%D8%B4-%DA%A9%D8%A7%D8%B1%D8%AA%DB%8C-%D8%B3%D9%84%D8%8C-%D8%AF%D8%B1-%D8%B3%D8%A7%DB%8C%D9%87-%D8%AA%D9%84%D8%A7%D8%B4-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%D9%85%D9%86%D8%AF%D8%A7%D9%86-%D8%AF%D8%A7%D9%86%D8%B4%DA%AF%D8%A7%D9%87-%D8%B9%D9%84%D9%88%D9%85-%D9%BE%D8%B2%D8%B4%DA%A9%DB%8C-%D8%AA%D9%87%D8%B1%D8%A7%D9%86-%D9%BE%D8%AF%DB%8C%D8%AF-%D8%A2%D9%85%D8%AF/222225
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دکتر رحیم نیا در بخش دیگری از سخنان خود، پرداخت کارانه کادر پرستاری را براساس دستورالعمل وزارت بهداشت بررسی کرد و گفت: شفاف  

به همراه داردسازی   تاثیر مثبتی  این رویکرد در بلند مدت   .مهمترین رکنی است که در معاونت توسعه ملاک عمل قرار می گیرد و معتقدیم 

در این نشست با حضور دکتر علیرضا منادی رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای اسلامی و مشاور رئیس دانشگاه در امور پارلمانی،  

 .ی حوزه دانشجویی بررسی شدنیز مسائل رفاه

از   عنوان یکی  به  توسعه ورزش همگانی  راستای فرهنگسازی  و در  غیرواگیر  بیماری های  از  پیشگیری  استراتژی های  به کارگیری  به منظور 

 .الگوهای سبک زندگی سالم، مقرر شد اعضای هیئت رئیسه، پیش از آغاز نشست هیئت رئیسه، در پارک لاله پیاده روی کنند

 

 ر خط خبرهاس

 1401آذر  8سرخط اخبار مهم دانشگاه علوم پزشکی تهران  

 .را می بینید  1401آذر   8در این ویدئو سرخط اخبار مهم دانشگاه علوم پزشکی تهران  

 

 

 

 

 

 

 

 

 1401آذر   16سرخط اخبار مهم دانشگاه علوم پزشکی تهران  

 .را می بینید  1401آذر  16تهران  در این ویدئو سرخط اخبار مهم دانشگاه علوم پزشکی  
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 دانشگاه علوم پزشکی تهران  1401اخبار داغ هفته پژوهش 

برنامه های مختلفی در دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شد که گوشه ای از آن در قالب اخبار داغ    1401در هفته پژوهش  

 .موضوعی منتشر شده است

 

 

 

 

 

 

 
 

 1401آذر   27دانشگاه علوم پزشکی تهران  سرخط اخبار مهم 

 .سرخط اخبار مهم دانشگاه علوم پزشکی تهران در هفته گذشته را در این ویدئو می بینید 
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دکتر ترابی: ارزش های دانشگاه علوم پزشکی تهران باید  ،  بررسی طرح وب سایت جدید دانشکده پیراپزشکی

 نشان داده شود هرچه بیشتر در فضای مجازی 

در نشست بررسی طرح وب سایت جدید دانشکده پیراپزشکی با اشاره به تاریخ  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران مدیر

ازی که زندگی دوم  ساله دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: باید تلاش کرد تا ارزش های دانشگاه هرچه بیشتر در فضای مج  171

 .افراد جامعه در آن جاری است، نشان داده شود 

 

ه،  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده پیراپزشکی، این جلسه با حضور دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط عمومی دانشگا

 .در سالن جلسات برگزار شد 1401آبان  30دکتر شعبان علیزاده رئیس دانشکده و مسئولان این دانشکده دوشنبه 

  دکتر علیزاده در ابتدای جلسه ضمن خیرمقدم به مهمانان گفت: دانشکده پیراپزشکی طی دو سال گذشته با هدایت مدیریت روابط عمومی دانشگاه

 . در ایجاد نگرش و ماموریت نوین در حوزه برندسازی و بین المللی سازی دانشکده کوشا بوده است

شده    19داد: این دانشکده در سال های اخیر وارد حوزه های جدید مسئولیت پذیری اجتماعی از جمله برپایی مرکز واکسیناسیون کووید  وی ادامه

 .است متناظر های  دانشکده  سابقه در بینکه اقدامی بی 

کووید مولکولی  تشخیص  آزمایشگاه  افزود:  علیزاده  بهدا  19دکتر  سازمان  تایید  مورد  نیز  پروژهدانشکده  عضو  و  جهانی  و   ICERP شت  است 

خوشبختانه این آزمایشگاه به شبکه مولکولی تشخیص آنفلوانزا پیوسته است. مجموع این پیشرفت ها ما را به سمت نگرش جدید به وب سایت،  

 .شبکه های اجتماعی و روابط عمومی و فاصله گرفتن از نگاه کلاسیک هدایت کرده است

رتقای جایگاه ملی و بین المللی دانشکده و دانشگاه را در نتیجه این فعالیت ها دانست و گفت: فراهم سازی شرایط  رئیس دانشکده پیراپزشکی ا

دا استفاده همگانی از سایت در حوزه دانش و مسئولیت های اجتماعی و برنامه ریزی جامع برای تولید محتوای ارزشمند ضروریست که با توکل برخ

 .ن مرتبط در این حوزه تحقق می یابدو حمایت های شما و مسئولا

دکتر ترابی نیز در ادامه این جلسه گفت: حضور موثر و چشمگیر در رتبه بندی های بین المللی و فضای مجازی از اولویت های توجه به هویت  

کرد تا ارزش های دانشگاه هرچه ساله دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: باید تلاش    171وی با اشاره به تاریخ    .دانشگاهی درفضای مجازی است

  در   دانشگاه  هایسایت وب  یکپارچه  ساماندهی  راستا  این  در.  داد  نشان   بیشتر در فضای مجازی که زندگی دوم افراد جامعه در آن جاری است را

 .وبومتریکس ارتقا یابدمجازی و توجه به استانداردهای بین المللی رتبه دانشگاه در  فضای پویای مدیریت با  تا گرفت قرار کار دستور

https://pr.tums.ac.ir/
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مدیر روابط عمومی دانشگاه در توضیح شاخص های وبومتریکس گفت: این نظام رتبه بندی، وب سایت دانشگاه، دانشکده ها، بیمارستان ها و  

نبودن مطالب، میزان ارجاع مراکز تحقیقاتی را به صورت جداگانه می سنجد. در این رتبه بندی مواردی همچون تعداد بازدید مطالب سایت، تکراری  

وی افزود: محتوای تولید شده در هر قالبی که باشد باید از استانداردها بهره مند باشد تا   .به سایت در سایت های دیگر، مورد بررسی قرار می گیرد

 .قطعاً بهتر دیده شود

مرجعیت علمی است، بر لزوم داشتن مرجعیت رسانه ای در این  حوزه    16مدیرروابط عمومی دانشگاه با اشاره به این نکته که این دانشگاه دارای   

 .ها نیز باید به این سمت حرکت کرد که در آنها مرجعیت رسانه ای ایجاد شودحوزه ها تاکید کرد و گفت: در سایر حوزه

ار پرتقاضا در حوزه خدمات است لذا  دکتر ترابی گفت: رشته های علمی در دانشکده پیراپزشکی دارای فعالیت های منحصربه فرد، کم نظیر و بسی

 .این دانشکده از ظرفیت بالایی برای برند شدن و رسانه ای شدن برخوردار است

ی، در ادامه مهندس نعیمی رئیس اداره فناوری اطلاعات روابط عمومی دانشگاه ضمن ارائه گزارشی جامع در مورد سایر وبسایت های داخلی و جهان

 .های دانشگاه را عنوان کردسایتانه یکپارچه وب رویکردها و نکات مثبت سام

 

 هفته پرستار

علوم پزشکی تهران: پرستاران استوانه های نظام   رئیس دانشگاه،  آیین گرامیداشت هفته پرستار برگزار شد

 سلامت هستند

تجلیل از پرستاران نمونه دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار و از تلاش های متعهدانه،  در آستانه ولادت حضرت زینب )س(، آیین  

 .ایثارگرانه و بی شائبه پرستاران قدردانی شد

 

مراسم، ضمن تبریک هفته پرستار و ولادت ، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، در این  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

حضرت زینب)س( گفت: شما استوانه های نظام سلامت هستید و امیدوارم در این مسیر بزرگ به عنوان سربازان در خط مقدم، فعالیت های خود  

 .را به خوبی پیش ببرید و به اهداف نظام سلامت دست یابید

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/
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ری زن و مرد را مسائلی مهم در کشور خواند و گفت: خوشحالم در کشوری زندگی می کنم که در  وی آب سالم، رفع فقر، عدالت در سلامت و براب

رم بوده و پیشینه اش احترام به زن و مادر وجود دارد و سابقه اسارت و بردگی زنان را در کارنامه خود ندارد. در این کشور، مادر و زن همواره محت

 .از جایگاه ویژه ای برخوردار است

قناعتی، چاقی، فشار خون، سرطان و دیابت را از مهم ترین عوامل مرگ و میر دانست و گفت: سالانه هزینه زیادی برای درمان این بیماری دکتر 

نه  ها صرف می شود و این در حالی است که با آگاهی بخشی و اطلاع رسانی به مردم و بیماران، می توان سرمایه گذاری بسیار بهینه در این زمی

 .داشت

 

 

 

 

 

 

 

شگاه رئیس دانشگاه، مهم ترین هدف در برنامه چهارساله را ارائه خدمت به جامعه و تحقق دانشگاه اجتماعی عنوان کرد و گفت: در تلاشیم تا دان

 .دهندرا در خدمت جامعه بیاوریم و پرستاران به دلیل ارتباط نزدیکی که با مردم دارند، می توانند آموزش های لازم را به مردم ارائه 

وی با اشاره به فعالیت های یکساله دانشگاه گفت: پوشش صد در صدی واکسیناسیون در عرض دوماه و تلاش در زمینه تحقق عدالت در آموزش  

 و پژوهش یکی از مهم ترین اولویت های دانشگاه در یکسال گذشته بود. در این راستا شهر علم و دانش شهید سلیمانی به منظور توسعه فناوری

 .ساماندهی شرکت های دانش بنیان در حال احداث است که امیدوارم با این تغییرات بتوانیم دانشگاه را از لحاظ درآمد خودکفا کنیم و 

 دکتر قناعتی سپس اقدامات جدی برای اتمام پروژه های نیمه کاره دانشگاه را از اولویت ها خواند و گفت: خوشبختانه یکی از بخش های مهدی 

، پروژه  2، مرکز طبی2وزهای گذشته راه اندازی شد و درحال آماده سازی بخش های دیگر آن هستیم. همچنین بیمارستان شریعتیکلینیک در ر

 .پروفسور سمیعی، بیمارستان اسلامشهر و بسیاری از پروژه های نیمه کاره دانشگاه در حال ساخت است

ا از هدفگذاری های دانشگاه عنوان کرد و گفت: از شما نیز انتظار می رود تا در  رئیس دانشگاه، اصلاحات در زمینه آموزش و تحقق علم نافع ر

 .تحقق دانشگاه نسل چهارم و دانشگاه اجتماعی کمک کنید

خاطر نشان کرد: جمعیت برای چرخه    "افزایش جمعیت، ارتقاء آگاهی و کیفیت آموزش، منجر به تولید ثروت در جامعه می شود"وی با بیان اینکه  

 .اقتصادی مهم است و از شما می خواهم تمامی جامعه را درگیر آموزش کنید مثبت

را فرد مورد سوال عنوان کرد که باید پاسخگو باشد و یادآور شد: از مسئولان    "مسئول"دکتر قناعتی، در بخش دیگری از سخنان خود، معنی کلمه  

 .آنها را مد نظر قرار دهند می خواهم که پاسخگوی مخاطبان باشند و خواسته های درست و به حق

تصریح کرد: امیدوارم، با کمک یکدیگر، با گفتگو، درایت، پشت کار و وطن پرستی،    "ما پای کشور ایستاده ایم"رئیس دانشگاه با بیان اینکه  

 .استقلال کشور را حفظ کنیم و مطمئنم ایران، سربلند، سرافراز و جز ده کشور برتر جهان خواهد شد
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 زندگی؛ مادر اولین پرستار

در ادامه دکترعلیرضا منادی، رئیس کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس، گفت: قطعا همه ما با مادر به عنوان پرستار بزرگ زندگی کردیم و با  

 زحمات آنها آشنا هستیم.

در آن زمان همه حواس مردم  هزار شهید در این جنگ اشاره کرد و گفت: جنگ دیگری نیز در کرونا پیش آمد که    200وی به جنگ تحمیلی و  

برای   البته همان حسی که زمان جنگ برای بسیجیان داشتیم در زمان کرونا  بود چرا که تحت فشار کاری زیادی قرار داشتند و  به پرستاران 

 پرستاران داشتیم. 

ه است اما معتقدم که پرستاران مبعوث  ساله آموزشی خود اشاره کرد و گفت: در تقدیر و پیشانی من معلمی نوشته شد  37دکتر منادی به تجربه  

سال عبادت خود را به جای یک شب   90حاضرم  "هستند و برای پرستاری برانگیخته و انتخاب شده اند. علامه طباطبایی، همواره می گفت  

 لذا قدر خود را بدانید و بدانید که چه انسان های بزرگی هستید. "پرستاری شما از بیمار معاوضه کنم

کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس، افزود: شما باغبان هایی هستید که میوه زحماتتان را زودهنگام می بینید. ما در مجلس کارهای خوبی رئیس  

زحمات  را برای پرستاران کردیم و در هیات رئیسه امروز نیز گزارش اقدامات خوبی برای پرستاران ارائه شد که امیدوارم بتواند تا حدودی جبران  

 باشد.  آنها

 اجرای تعرفه گذاری پرستاری 

ای  سپس دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه، ضمن گرامیداشت این روز عزیز، از اجرای تعرفه پرستاری خبر داد و گفت : بخشی از کارانه ه

 پرستاری )مبتنی بر عملکرد( فردا به صورت علی الحساب پرداخت می شود.

 

کارانه همکاران پرستار رابطه خطی و مستقیم با کارانه پزشکان هر بیمارستان داشته است به این ترتیب که در بیمارستان  وی تاکید کرد: تا امروز  

از سایر   بالاتر  مراتب  به  از محل کارانه پزشکان  بیمارستان  اختصاصی  اعمال جراحی چشم، درامد  بالای  تعداد  به علت  فارابی،  تک تخصصی 

ت و همین موضوع باعث می شود تا کارانه همکاران پرستار در این مرکز از کارانه پرستاران سایر مراکز بالاتر باشد و  بیمارستان های دانشگاه اس

 از دیگر سو بیمارستان تک تخصصی روزبه به علت عدم وجود اعمال جراحی کارانه همکاران پرستار کمترین مقدار را دارد. 

ارانه را یکی از اصلی ترین مطالبات پرستاران در سال های گذشته عنوان کرد و یادآور شد: پرستاران  معاون درمان دانشگاه، اصلاح نظام پرداخت ک

رانجام این خواسته را بارها در دیدارهای خود با روسای مجمهور و مقام معظم رهبری مطرح کرده اند لذا با دستور رهبر انقلاب و پیگیری دولت، س

 رستاران بر اساس میزان عملکرد آنها محاسبه و پرداخت خواهد شد اما شیوه محاسبه هنوز نهایی نشده است. برای نخستین بار بخشی از کارانه پ
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وی افزود: بازخوردهای اولیه نشان می دهد در این روش محاسبه، تفاوت چشمگیری بین کارانه در بیمارستان های مختلف نخواهد بود و فقط  

الیت و ساعات کاری بیشتری داشته باشند و فعالیت پزشکان نقش چندانی در این بخش از کارانه پرستاران  افرادی کارانه بیشتر خواهند گرفت که فع

 نخواهد داشت. 

دکتر ناطقی گفت: دستور العمل نحوه پرداخت به صورت علی الحساب از وزارت بهداشت بر اساس کارانه های قبلی بود که با توجه به تفاوت  

انشگاه، استعلامی از وزارت بهداشت شد که مقرر گردید پرداختی ها بر اساس میانگین کارانه پرستاران در دانشگاه چشمگیر بین بیمارستان های د

بیمارستان به دلیل فاصله چشمگیر از میانگین دانشگاه کارانه ای کمی کمتر و کمی بیشتر از میانگین   2البته  . )و نه هر بیمارستان( صورت پذیرد

 د کرد.دانشگاه دریافت خواهن

مت  معاون درمان دانشگاه افزود: امیدوارم همکاران پرستار به عنوان بزرگترین و خدوم ترین بخش کادر درمان دانشگاه بتوانند با قدرت به خد

 رسانی به هموطنان عزیزمان ادامه دهند و برای ایشان ارزوی بهروزی و سرافرازی دارم.

 پرستاری، هنر گفتگو و چیدمان

رنجبران، مدیر پرستاری دانشگاه، ضمن تبریک روز پرستار گفت: پرستاری شغلی است که باید با علم، هنر، گفتگو و چیدمان خوب    در ادامه سیمین

 .شود حاصل ها فعالیت از  مطلوب نتیجه  تا باشد  همراه

رو داشته باشیم. قطعا پرستاری، حرفه ای وی پرستاری امروز را میراث دار پیشکسوتان دانست و گفت: در تلاشیم تا سیره حضرت زینب را پیش  

 معنوی است و باید با وجدان کاری همراه باشد. 

پرستار جامعه  مدیر پرستاری دانشگاه افزود: در دوران کرونا، توانستید پرچم پرستاری را افراشته نگاه دارید و اما امسال انتظار داریم که به عنوان  

در نظر داریم با اضافه شدن نیروهای بیشتر به جمع پرستاران، بتوانیم برنامه های جامعی در جهت   نگر فعالیت بیشتری داشته باشید. همچنین

 پیگیر بیماری های غیر واگیر در منزل داشته باشیم تا از بستری شدن مجدد آنها در بیمارستان جلوگیری کنیم. 

 ، بتوانند در جهت پیشبرد بهتر اهداف گام بردارند. رنجبران، پرستاران را سرمایه های اجتماعی خواند و ابراز امیدواری کرد

 هر نیکی به نام شما ثبت می شود 

حجت الاسلام والمسلمین، میرمجید قریشی، مسئول دفتر نهاد رهبری در دانشگاه، ضمن ابراز ارادت به پرستاران گفت: برخی از مشاغل برای  

 رین افرادی هستید که همه مردم به شما عشق می ورزند. جامعه جایگاه ویژه ای دارند. شما نیز از نوادر و گزیده ت

وی افزود: پرستاران در سخت ترین شرایط بر بالین بیماران حاضر می شوند. روز پرستار به نام حضرت زینب است و امیدوارم همگی در شفاعت  

 حضرت زینب باشید و هر نیکی به نام شما ثبت شود. 
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تبریک  دانشگاه  پیام  روز   رئیس  و  کبری )س(  زینب  ولادت حضرت  سالروز  مناسبت  به  تهران  پزشکی  علوم 

 پرستار 

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در آستانه سالروز ولادت حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار در پیامی  

 .این روز را تبریک گفت 

 

 :، متن پیام به شرح زیر استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران گزارشبه 

 

 بسمه تعالی 

 پرستاران محترم 

ایثار حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار، تلاشگری و سخت  باسعادت تجسم  ویژه به کوشی تمام فعالان عرصه سلامت  در سالروز ولادت 

 .دارمپرستاران بزرگوار را گرامی می 

راحل  به فرموده مقام معظم رهبری »همه موظفیم از این انسانهاى فداکار و پرعاطفه و دلسوزى که با عمل انسانى پرستارى خود، از بیماران در م

 .ى کنیمکنند، به عنوان احترام به یک ارزش انسانى والا، قدرداندشوار بیمارى مواظبت و حمایت مى

نمایم و سربلندی، بهروزی و  من نیز این روز بزرگ را به همه پرستاران به ویژه همکاران دانشگاه علوم پزشکی تهران تبریک و تهنیت عرض می

 .سلامتی شما را از درگاه ایزد منان خواستارم

قدرشناس آحاد جامعه  ما و همه  امیدوارم  این عزیزان،  برای  روزافزون  توفیق  آرزوی  باشیم  ضمن  و زحمات شبانه روزی   .این همت و تلاش 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه
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هیچ وقت یک پرستار نباید فراموش کند که  ،  گفت وگو با مدیر پرستاری نمونه دانشگاه علوم پزشکی تهران

 علاوه بر عشق و مهربانی باید به زیور عمل نیز آراسته شود

دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزیده شده    1401بیمارستان سینا، به عنوان مدیر پرستاری نمونه سال  مینا نجفی، مدیر پرستاری  

 .است در همین راستا به مناسبت روز پرستار با او به گفتگو نشستیم

 

وز پرستار به سراغ مدیر پرستاری بیمارستان سینا، خانم مینا ر  آستانه  در  سینا،  بیمارستان روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

نجفی می روم، مدیر پرستاری که در طی سالیان کاری خود در منسب های مختلف پرستاری تا به امروز خوش درخشیده و کارنامه ای از تلاش و 

دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزیده شده است. در این دیدار   1401ال  خدمت به خلق را فرآهم آورده و امسال به عنوان مدیر پرستاری نمونه س

 با لبخندی مادرانه و مهربانی همیشگی میزبان من می شود. 

 کنید؟   می  خدمت مردم به که است سال  چند پرستار عنوان به

ا جان و دل به خدمت رسانی مشغولند ب  که  مانیدر  مراکز  تمامی  و  سینا  بیمارستان  در  همکارانم  به  را  پرستار  روز  و(  س)  کبری  زینب  حضرت  ولادت

است که در این حرفه مشغول فعالیت هستم و در این سال ها جایگاه های مختلف حرفه پرستاری را   23تبریک عرض کنم. خوب من در حدود  

بالین بیماران حاضر می شدم و سپس به مدت تجربه کردم، زمانی که تازه کار بودم مانند پرستاران جوان امروز که همچون فرزندان من هستند، بر  

در  سال سرپرستار اورژانس بیمارستان رازی آذربایجان شرقی بودم و بعد از آن به تهران انتقالی گرفتم و بیمارستان سینا خانه دوم من شد و    3

ر پرستاری این مرکز در کنار همکارانم و نیم است به عنوان مدی  1سمت سرپرستار و مدیر اورژانس خدمت کردم و در حال حاضر نیز به مدت  

 هستم. 

 خوب می دانم که شما زمان سرپرستاری بارها پرستار نمونه شدید حال چگونه شد که به عنوان مدیر پرستاری نمونه انتخاب شدید؟ 

به عنوان یک مدیر پرستاری مشغول حقیقتا می توانم بگویم شاید اصلا انتظار نمونه شدن را نداشتم و در مسیر مسئولیتی که بر عهده ام بود  

اپو خدمت بودم و تمام سعی ام بر این بود پرستاران جوان تر را همچون فرزند خود بدانم و از تجربه پرستاران و پزشکان که سالیان سال در تک

ست محترم بیمارستان، جناب آقای هستند در راه مدیریت صحیح کادر پرستاری و حیطه درمانی استفاده کنم. نا گفته نماند که اعتمادی که ریا

د که دکتر طالب پور و مشاور محترم بیمارستان، جناب آقای مهندس مخبر به داشتند و رهنمون های ایشان در این راه برای من بسیار موثر ثمر بو

دانشگاه به بنده لطف داشتند و من را   بسیار از آنها سپاسگزارم. ولی به هر حال بر اساس دستورالعمل های انتخاب مدیر پرستاری نمونه، همکاران

 به عنوان مدیر پرستاری نمونه انتخاب کردند.
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  ساختمان   ریختن  فرو  کشور،  غرب  زلزله  اسلامی،  شورای  مجلس  به  تروریستی  حمله  همچون  ها  بحران  از  بسیاری  در  ها  سال  این  در 

ایستاده اید و به فعالیت پرداخته اید کدام یک از این بحران ها به نظر  یگر سخت کوشانه  د  موارد  بسیاری   و  کرونا  شیوع  پلاسکو،

 شما سخت تر می رسد. 

مرکز    خوب همانطور که می دانید، بیمارستان سینا تقریبا در تمامی بحران ها به ویژه حوادث ترومایی در کنار مردم بوده است و می شود گفت این

می شود و همیشه آمادگی لازم در مواجه با بحران ها را دارد. اما مطمئنا هر چه بحران بزرگتر و    درمانی خانه امنی برای مردم دردمند محسوب

ر  ناشناخته تر باشد، مدیریت آن نیز سخت تر و سنگین تر می شود. در سال های اخیر فکر می کنم بحران کرونا به علت ناشناختگی و ترسی که د

بود، بسیار سخت تر بود. زیرا در این بحران ما با میزان مرگ و میر بالایی مواجه بودیم و درگیری   آحاد مردم و خصوصا کادر درمان ایجاد کرده

  تجربه   سختی   این  اوج  اما.  بود  زده  رقم  را  سختی  خیلی  بحران  بنده،  نظر  به    کادر درمان با بیماری و نداشتن اطلاعات کافی از ماهیت ویروس کرونا

یژه اینکه در این برهه، همه مردم با ویژگی های انسانی، ایثار و فداکاری کادر درمان بیشتر آشنا شدند و این  در برداشت به و  نیز  را  زیادی  های

 نکته ای است شاید تا قبل از کرونا مردم کمتر آن را احساس می کردند.

 

 آیا لحظاتی بوده است که از انتخاب این رشته پشیمان شده باشید؟

  من چون با آگاهی و عشق و علاقه وارد رشته پرستاری شدم و از کمک به بیماران احساس لذت می کنم و باعث افتخار این حقیر است که بتوانم 

مرهمی بر زخم همنوعان خود باشم. هیچ وقت از انتخابم پشیمان نشدم. من بیشتر سنوات خدمتم را در بخش اورژانس مشغول بودم با توجه به  
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بخش اورژانس که آمادگی در مقابل حوادث است و در ابتدایی ترین مرحله درمان است این ویژگی باعث ایجاد انگیزه بیشتر در من و  ماهیت  

 علاقه بیشتر به این حرفه برای من شد.

 آنچه که پرستاری را برای شما متمایز از مشاغل دیگر می کند، چیست؟

ز حلقه های مهم درمان محسوب می شود و همچنین به دلیل نقش مهم و اساسی پرستاران در  پرستاری چون توام با علم و عشق است، یکی ا

  دوست   خیلی  من  برای  تمایز  وجه  این نظام سلامت و ارزش های والای انسانی و اخلاقی، این حرفه از سایر مشاغل برای من متمایز می شود.  

دردمندان و نیازمندان نقشی داشته باشم و باعث ایجاد نشاط و شعف در من می    به  کمک  در  که  کند  می  فراهم  را  امکان  این  چون  است  داشتنی

 شود. 

 

 انگار باز امسال هم پرستاران بیمارستان سینا، خوش درخشیده اند در خصوص پرستاران نمونه این مرکز توضیحاتی می فرمائید. 

رستان سینا خوشبختانه پرستاران همگام و همسو با ارزش های حرفه ای  خوب از نظر من که همه پرستاران بیمارستان سینا نمونه هستند، در بیما

  پرستاری و بر اساس اصول استاندارد اعتباربخشی برای رفع نیازهای سلامت جامعه با راهنمایی های ریاست ارجمند و مدیریت محترم مرکز عمل

داشته    1401توانسته، کارنامه درخشانی از پرستاران نمونه در سال  می کنند و همین امر باعث شده بر مشکلات فائق آییم و بیمارستان باز هم  

 باشد. 

نفر پرستار نمونه کشوری داریم. که من به همه آنها این موفقیت را تبریک عرض   3نفر از پرستاران ما نمونه شده اند که از این تعداد،    45امسال  

 می کنم و آرزوی سربلندی برایشان دارم.

 جوان تر ها و کسانی که تازه وارد این رشته شده اند دارید؟ چه توصیه ای به  

می توصیه من این است که قبل از ورود به این رشته تحقیق و جستجو کنند و با علاقه وارد این حرفه شوند و با توجه به پیشرفت روز افزون عل

 ما بتواند در مجامع علمی پرستاری همچون سابق سربلند باشد.این رشته حتما، همگام با پیشرفت های علمی دانش خود را توسعه بخشند تا کشور  

 و هیچ وقت یک پرستار نباید فراموش کند که علاوه بر عشق و مهربانی باید به زیور عمل نیز آراسته شود. 

 . شنویم می  دارید  پیامی  اگر 

 آرزوی سلامتی و آرامش برای تمامی مردم عزیز کشور دارم. در پناه حق باشید. 
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تقدیر از دو پرستار نمونه دانشکده پرستاری و مامایی در ،تبریک هیئت رئیسه دانشکده پرستاری و ماماییپیام  

 1401جشن روز پرستار 

، از خدیجه زارعی و صدیقه ترابی بعنوان پرستاران منتخب دانشکده  1401در آیین بزرگداشت مقام پرستار در جشن روز پرستار  

 . پرستاری و مامایی تقدیر شد 

 

دانشکده پرستاری و مامایی، بمناسبت سالروز ولادت حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار،   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

تهران در سالن آمفی تئاتر ستاد مرکزی دانشگاه برگزار    پزشکی  علوم  دانشگاه  میزبانی   به  1401  آذرماه   6جشن بزرگداشت روز پرستار یکشنبه  

 .شد

و   در این مراسم از پرستاران منتخب دانشگاه علوم پزشکی تهران و بیمارستان ها تجلیل شد. خدیجه زارعی و صدیقه ترابی از دانشکده پرستاری

 .آنان تقدیر شد مامایی، پرستاران منتخب دانشکده در این مراسم بودند که با اهدا لوح سپاس از

 :پیام تبریک هیئت رئیسه به شرح زیر است

 سرکار خانم خدیجه زارعی 

 هیئت علمی گروه پرستاری کودکان و مراقبت های ویژه نوزادان 

  سرکار خانم صدیقه ترابی

 هیئت آموزشی گروه پرستاری داخلی وجراحی و علوم پایه 

 با سلام و احترام 

میلاد باسعادت حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار؛ انتخاب شایسته شما را به عنوان پرستار منتخب دانشگاهی  ضمن تبریک فرارسیدن سالروز  

تبریک و تهنیت عرض نموده و از خداوند متعال سلامتی، بهروزی و توفیق روزافزون شما را در عرصه  1401در آیین بزرگداشت روز پرستار سال 

 .وری اسلامی مسئلت داریمهای خدمت رسانی به نظام مقدس جمه 
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جشن سالروز ولادت حضرت زینب )س( و گرامیداشت روز پرستار  ،  هیئت رئیسه دانشکده پرستاری و مامایی

 در بیمارستان بهارلو برگزار شد

 .در جشن روز پرستار از کادر پرستاری نمونه کشوری، دانشگاهی و بیمارستانی مرکز آموزشی درمانی بهارلو قدردانی شد 

 

، جشن قدردانی از کادر برگزیده پرستاری به  1401آذر    8بیمارستان بهارلو، روز سه شنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 .مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار در سالن آمفی تئاتر این مرکز برگزار شد

ین مراسم دکتر حمیدرضا حکمت، رئیس، دکتر بهنام بهنوش، معاون درمان، داود پناهی، مدیر، دکتر ندا فرجی، معاون آموزش، زهرا قاضی،  در ا

 .مدیر پرستاری، حجت الاسلام محمد داوری، امام جماعت بیمارستان و کارکنان واحدهای پرستاری، اداری و ... حضور داشتند

نرانی خود، با اشاره به ویژگی های منحصر به فرد حضرت زینب )س(، ایشان را نه تنها الگوی زنان، بلکه الگوی  حجت الاسلام داوری در سخ

ی کاملی برای مردان دانست و گفت: آنچه که در باره این بانوی بزرگوار مسلم است این است که در همه ابعاد شخصیتی، علمی، اجتماعی، رفتار

 .ندو ... اسوه و نمونه کاملی هست

ارائه و به سوالات پرستاران    توضیحاتی  پرستاران  عملکردی  کارانه  پرداخت  درخصوص  پرستاری  پرتلاش  تیم  از  تشکر  ضمن   در ادامه دکتر حکمت

 .پاسخ داد

 .مدیر پرستاری بیمارستان نیز در صحبت های خود با اشاره به شان و منزلت حرفه پرستاری از پرستاران بیمارستان قدردانی کرد

 .و رئیس بیمارستان به پرستاران بازنشسته و برگزیده این مرکز اهدا شد رئیس دانشگاه در پایان مراسم لوح سپاس
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 تبریک دکتر ناطقی به مناسبت میلاد حضرت زینب )س( و روز پرستار  پیام

ویژه پرستاران  گرامیداشت ایام ولادت حضرت زینب کبری )س(، این روز را به جامعه پرستاری، به معاون درمان دانشگاه در پیامی با  

 .شاغل در دانشگاه علوم پزشکی تهران تبریک گفت 

 

 ولادت  ایام  گرامیداشت  با  پیامی  در  دانشگاه  درمان  معاون  ناطقی،  دکتر  درمان،  معاونت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

 .گفت تبریک تهران   پزشکی علوم دانشگاه در شاغل پرستاران ویژهبه   پرستاری، جامعه به  را روز این ،(س) کبری زینب حضرت

 متن پیام به این شرح است: 

ر نیست بلکه؛ دمیدن روح زندگی است در تن رنجور بیمار،  حرفه مقدس پرستاری تنها مراقبت از علائم حیاتی بیمار و یا نگهبانی از مرز حیات بیما

 .وزش نسیم محبت و جاری کردن زلال امیدواری در جسم خسته بیمار است

توانست  که نه دستی به دوستی و نه آغوشی به گرمی می  19های ایثارگرانه و از خودگذشتگی کادر درمان در روزهای شروع بیماری کووید تلاش 

پروا، جان بر کف،  پذیری، بی داشتی و با مسئولیتهیچ چشمتر از گذشته نمایان شد. آنان که بی ین عزیزان باز شود، درخشانحتی برای عزیزتر

 .متعهدانه و فداکارانه برای کمک به بیماران مبتلا، در خط مقدم مبارزه با این بیماری ایستادند

مان کشور؛ علی الخصوص پرستاران شهید و پاسداشت نام و یاد آنان، به یکایک خواهران  با سلام و صلوات به ارواح پاک و تابناک شهدای جامعه در

ه  و برادران پرستار در سراسر میهن ادای احترام می کنم و خجسته میلاد با سعادت پرستار عاطفه ها، زینب کبری )س( و روز پرستار را به هم

کنم و سلامتی، بهروزی و توفیق روز افزون این عزیزان را از درگاه خداوند متعال ض میپرستاران و منادیان انسانیت و ایمان تبریک و تهنیت عر

 .مسئلت دارم
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 1401گفتگو با افسانه علیخانی پرستار نمونه دانشکده دنداندپزشکی در سال 

 .دندانپزشکی گفتگو کردیم به مناسبت سالروز ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار، با پرستار نمونه دانشکده 

 

 های  بیماری  بخش  در  که  وظایفی  انجام  بر  علاوه  علیخانی  افسانه  دندانپزشکی،  دانشکده روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

  در   وی .  دارد  نقش  دانشجو   به   پزشکی  های  مراقبت   آموزش  بهبود  در  داوطلبانه   صورت  به   هست،  دار  عهده  پرستار   عنوان  به   صورت   و  فک  دهان،

 دندانپزشکی برگزیده شد که به همین مناسبت با او گفتگو کردیم.ان پرستار نمونه دانشکده عنو به 1401 ماه آذر

  را  خود  لطفا  
ی
 ؟  کنید   معرف

 سال کار. 25بقه حدود افسانه علیخانی هستم پرستار بخش بیمارها دهان، فک و صورت با سا

ه چه  با  را  پرستاری  شغل  ی   کردید؟   انتخاب  ای  انگی 
 
 داشتید؟ هم مشوف

من از بچگی عاشق داستان بانوی چراغ به دست بودم که داستان زندگی فلورانس نایتینگل اولین پرستار زن دنیا است و مشوق من هم ،آرامشی 

 بود که خواندن این کتاب به من می داد.

 ؟است  مهمتر ویژگی  کدام و ؟ باشد  داشته ویژگی چه باید دندانپزشکی  دانشکده  در خوب پرستار یک شما نظر به 

 ............. بودن،و   خوب شنونده  بودن،  روز به  علم و آگاهی، شجاعت، 

 انجام داد.شجاعت به نظر من خیلی مهم است تا بتوان با وجود برخی سهل انگارها و بی مهری ها باز هم، کار درست را 

 بعنوان پرستار عامل موثر در ارتباط بیماران دانشکده دنداپزشکی با پرستار را در چه می دانید؟ 

با    به نظر من عامل موثر در بوجود آمدن این ارتباط، زمانی است که برای بیمار گذاشته شود ولی متاسفانه به علت حجم کار زیاد و غیر مرتبط 

 نمی آید.شغل پرستاری این فرصت بوجود  

 آیا رشته پرستاری را به دیگران توصیه میکنید؟ 

   فقط به کسانی توصیه میکنم که واقعا به این رشته علاقه دارند ولی بخاطر موانع اجتماعی این عشق را در درون خودشان نادیده می گیرند. 
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 یکی از شیرین ترین خاطرات شما در طول دوران کاری چیست؟ 

 واکسیناسیون همه پرستاران دانشکده دندانپزشکی دور هم جمع می شدیم، بسیار برایم روزهای شیرینی بود.  روزهایی که بخاطر انجام

 چه صحبتی با مسئولان دانشگاه و دانشکده دندانپزشکی دارید؟ 

باشد تا بتواند با انرژی و  یک پرستار برای اینکه بتواند به دیگران حس امنیت و آرامش بدهد باید فرصت مراقبت و پرستاری از خودش را داشته  

اصلی انگیزه بیشتری به کارش ادامه دهد و اینکه در دانشکده دندانپزشکی پرستار بعنوان نیرویی است که باید جاهای خالی را پرکند و از خدمت  

 و شایستگی خودش دور مانده است. 

 در پایان اگر صحبتی دارید بفرمایید ؟

دهان و فک وصورت تجربه کردم چون دیدم که دراین بخش به بیمار فقط به عنوان یک دندان    من قشنگ ترین حس را در بخش بیمارهای

 که  کنم  حس   واقعا  متحرک نگاه نمیشود بلکه سایر مشکلات و نیازهای بیمار نیز بررسی میشود و من خوش شانسم چون توانستم دراین بخش

 . میکنم قدردانی  و تشکر  دهان بیمارهای  بخش در ویژه به دانشکده دانشجویان و اساتید و دوستانم مهر  و محبت از و.  هستم پرستار یک

 

 سیمین رنجبران، مدیر پرستاری دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان پرستار نمونه کشوری برگزیده شد

ی شد و از وزیر بهداشت لوح  سیمین رنجبران، مدیر پرستاری دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان پرستار نمونه کشوری معرف 

 .تقدیر دریافت کرد

 

معاونت درمان، همزمان با میلاد با سعادت حضرت زینب سلام الله علیها و روز پرستار مراسم  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

در سالن اجلاس با حضور رئیس جمهور و وزیر   1401معاونت پرستاری وزارت بهداشت، روز چهارشنبه نهم آذر بزرگداشت مقام پرستار به میزبانی 

 .بهداشت برگزار شد

شت  از دانشگاه علوم پزشکی تهران سیمین رنجبران، مدیر پرستاری دانشگاه به عنوان پرستار نمونه کشوری معرفی و لوح تقدیر را از وزیر بهدا

 دریافت کرد. 
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 تاران ما با دانش روز آشنا هستند پرس

ن  به گزارش وبدا، دکتر بهرام عین اللهی، در مراسم بزرگداشت مقام پرستار که در سالن اجلاس سران و با حضور رئیس جمهور برگزار شد، عنوا 

به تمام    است (  س)  زینب  حضرت  ولادت  با   کرد: تقارن روز پرستار امسال با هفته بسیج را به فال نیک گرفته و این روز بزرگ را که مصادف

 پرستاران خدوم و شریف کشورمان تبریک عرض می کنم.

 مردم  احترام  و  اعتماد  ایم،  بوده  19  کووید  گیری  همه  درگیر  که  اخیر  سالهای  در  و  است  رفیع  مردم  نظر  در  پرستاران  منزلت  و   وی افزود: شأن

  . است شده  افزون روز پرستاری  فداکار و  خدوم جامعه  به

: بهترین پرستاران دنیا را در جمهوری اسلامی ایران داریم .آنها ایثار و فداکاری خود را در عمل به اثبات رساندند. پرستاران  گفت  اللهی  عین  دکتر

  .دارند عهده به  را  فرشته های رحمت بیماران هستند و مراقبت از بیماران در شرایط سخت 

رد: امروز در دانشکده های پرستاری جدیدترین علوم مربوط به این رشته آموزش  ک بیان کشورمان در پرستاری های دانشکده تعدد به اشاره با وی

 .کنند می کار تخصصی و آشنایند روز  دانش با ما پرستاران  داده می شود و

در دانشکده  نیز بیمار به آموزش و  کمک و شفقت و مهربانی از الگویی ارائه و معنوی مراقبت درمانی، های مراقبت بر علاوه: کرد خاطرنشان وی

 های پرستاری آموزش داده می شود.

وزیر بهداشت عنوان کرد: کشور ما تاریخچه ای بسیار درخشان از عملکرد ارزشمند و خدمات ستودنی پرستاری در نظام جمهوری اسلامی ایران  

من در جبهه های جنگ نمود پیدا کرد و پرستارانمان در آن دوران با شجاعت  دارد که تبلور آن در دوران هشت سال دفاع مقدس، در زیر آتش دش

 . شدند  شهید نیز آنها از تعدادی که ورزیدند اهتمام مجروحان به رسیدگی و رسانی خدمت به   و ایثار

  ضرورت انعکاس فداکاری و ایثار پرستاران

  سایر   کنار  در   اران خالصانه مجاهدت کردند و پرست  ما  کشور  در.  بود  ستایش  قابل   پرستاران  عملکرد   وی گفت: در دوران همه گیری ویروس کرونا،

  ها،   رسانه  توسط   کرونا  عالمگیر  ویروس    شیوع  دوران  در  آنها  فداکاری  و   ایثار  است  لازم  و   آفریدند  حماسه  دوران   این  در   سلامت  عرصه  کارکنان

  .شود منعکس و ثبت  خوبی به  مستندسازان  و سیما و صدا

هزار نیروی پرستاری در کشور   215پرستار مدافع سلامت به شهادت رسیدند، تصریح کرد: در حال حاضر    70  کرونا  دوران  در  که  این  بیان  با  وی

  در بخش های دولتی، خصوصی و خیریه فعالیت دارند.

  207مراکز به    این  تعداد  امروزه   مرکز بود، گفت:  30  از  کمتر  پرستاری  آموزش  مراکز  تعداد  اسلامی،  انقلاب  آغازین  سالهای  در  اینکه  بیان  با  وی

 مرکز تربیت پرستاری در بخش دولتی و آزاد ارتقا پیدا کرده است. 

هزار دانشجوی پرستاری در   40  و   است  پرستاری  تخصصی  های  رشته  تمام  دارای  ما  پرستاری  های  دانشکده   دکتر عین اللهی ادامه داد: امروزه

   مقاطع کارشناسی تا دکترا با گرایش های مختلف به تحصیل مشغولند.

  تربیت   اول  خط  در   ادعا  بدون   سال  سالهای  نوینند،  پرستاری  پیشکسوت  که  مداح  دکتر  خانم:  گفت  تخصصی،  پرستاری  اهمیت  بر  تاکید  با  وی

 .دارد قدردانی جای ایشان ارزنده خدمات  که کردند گذاری پایه را پرستاری بورد  و کرده تلاش کشور در پرستاران

  به    وزه، تک تک پرستارانی که در دانشکده های پرستاری تربیت می شوند، نیروهایی با دانش ، به روز و توانمندند کهامر:  کرد  عنوان  بهداشت  وزیر

 .دهند انجام مطلوب کیفیت با را بیماران نیاز  مورد درمانی خدمات توانند می  که  باوریم این بر و داریم اعتماد آنها
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  پرستاری  خدمات  گذاری  تعرفه  قانون:  کرد اظهار  داریم،  ها  دانشگاه  در علمی  هیات  عضو  پرستار   هزار  2  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  بهداشت  وزیر

  طوری   به  شد؛  تامین   سال معطل مانده بود، در دولت سیزدهم در شورای عالی بیمه سلامت و هیات دولت به تصویب رسید و منابع آن  15  که

 . شود پایدار و یابد ارتقا آن  منابع که  داریم تلاش و کنیم  پرداخت را  بخشی از آن الحساب علی صورت به اول فاز در توانستیم  که

 ثابت   تعرفه  این  که  خصوص  به  شود؛  اجرا  باید  نیز  پرستاران  برای  شود،  می  اجرا  سلامت  های  بخش  تمام  در  تعرفه  که  طور  همان:  داد  ادامه  وی

  بیمارستانی  اطلاعات  سیستم  در   را   لازم   تغییرات  اساس  همین  بر    نیز  ما   درمانی است و    مختلف  های  بخش   در   پرستاران   عملکرد  به  متکی    و  نبوده

 . ایم کرده اعمال

مرکز درمانی در دولت دکتر رییسی احداث شده و به مردم نوید می دهیم که تا    79تخت بیمارستانی و    800هزار و    10:  گفت  اللهی  عین  دکتر

امسال   از     72پایان  بیش  و  دیگر  درمانی  زیربنای    7700پروژه  با  بیمارستانی  طوری    700تخت  به  کرد؛  خواهیم  اضافه  مربع  متر  هزار 

 . شد خواهد افتتاح بهداشت مرکز چندین و بیمارستانی بزرگ درمانی مرکز یک  رهفته ه  در  که

 ضرورت صدور مجوز استخدام نیروهای پرستاری 

 مجوز  صدور  با  که  اکز درمانی و تخت های بیمارستانی جدید نیازمند نیروی پرستار بیشتری هستیممر  ایجاد با  طبیعتا:  کرد  تاکید  اللهی  عین  دکتر 

 .یافت  خواهد ارتقا درمان حوزه خدمات مراکز، این در آنها کارگیری به  و استخدام

  لزوم توسعه خدمات پرستاری در منزل

باید در فکر ارائه خدمات پرستاری در منزل نیز باشیم. با همین رویکرد طرح    کشور  سالمندان  جمعیت  به  توجه  با:  کرد  خاطرنشان  بهداشت   وزیر

 توسعه خدمات پرستاری در منزل به صورت پایلوت در قزوین آغاز شده که امیدواریم به کل کشور تسری پیدا کند.

 

 به انجام رسانیمدکتر قناعتی: هریک از ما باید سهم خود را در پیشرفت کشور ، آئین گرامیداشت هفته بسیج

دکتر قناعتی، امام خمینی)ره( را نماد معرفت در عصر حاضر دانست و تاکید کرد: مدیریت تعارض منافع، برقراری عدالت، شایسته  

سالاری، برنامه ریزی و مبارزه با فساد از عوامل پیشرفت جوامع محسوب می شود و هریک از ما باید سهم خود را در پیشرفت  

 .رسانیم کشور به انجام 
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آبان همان    13به دستور امام راحل پس از تسخیر لانه جاسوسی در    1358آذر    5، بسیج در  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 سینا  ابن  تالار  در  1401  آذر  8  تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  اساتید  و  پزشکی  جامعه  بسیج  همت  به   بسیج  هفته  گرامیداشت  آئین   سال تشکیل و

 .شد  برگزار

علوم پزشکی تهران با اشاره به جهان دوقطبی که براساس حکمت خداوند به وجود آمده  رئیس دانشگاه در این نکوداشت، دکتر حسین قناعتی

خلقت انسان و مسیری که خداوند براساس حکمت خود برای رشد بشر قرار داده است؛ جهان به دو بخش خیر و شر تقسیم  است گفت: پس از  

 .شده و تقابل خیر و شر از زمان هابیل و قابیل تا قیام حضرت مهدی )عج( ادامه دارد

  عمر  طول   تاکنون،   بنگ   بیگ   وقوع   از:  گفت  شود   می   هستی  عالم  حقایق  از    دکتر قناعتی با بیان اینکه محدودیت های بشر، مانع درک بسیاری

راین در این فرصت کوتاه عمر، باید به گونه ای زندگی کنیم که مفید و موثر  بناب  کند   درک  را  معرفت  جهان  از  قطره   یک  که   نکرده  کفایت  انسان

 .باشیم

و استفاده درست از فرصت کوتاه زندگی دانست و گفت: این امر با  رئیس دانشگاه قرآن و اهل بیت را موجب سرعت بخشیدن به مسیر الی الله   

جلی برهان خلف قابل اثبات و لازم است مراتب یقین شامل علم الیقین، عین الیقین و حق الیقین، نه به صورت تئوری بلکه در عمل در وجودمان ت

 .یابد

هدف از خلقت انسان رسیدن به تعالی است که این در سیره اهل بیت)س(  دکتر قناعتی ترس و نگرانی را از موارد شرک به خدا دانست و گفت:   

 .و امیر المومنین )ع( وجود دارد

سوره مائده »یا أیّها الّذین آمنوا منْ یرتْدّ منکْمْ عنْ دینه فسوْف یأْتی اللّه بقوْمٍ یحبّهمْ ویحبّونه أذلّةٍ على المْؤْمنین    54رئیس دانشگاه، با اشاره به آیه  

 علیمٌ« گفت: وعده خداوند  واسعٌ  واللّه   ۚ    یشاء  منْ  یؤْتیه  اللّه  فضْل  لکۚ  ذ  ۚ  ةٍ على الْکافرین یجاهدون فی سبیل اللّه ولا یخافون لوْمة لائمٍ  أعزّ

آوردند. خداوند اگر  در قرآن پس از قرن ها محقق شد و امام خمینی، بدون هیچ بیم و هراسی، به تنهایی قیام کردند و انقلاب اسلامی را به وجود 

 .بخواهد اینگونه به انسان عزت می دهد

مقام    دکتر قناعتی با بیان اینکه امام خمینی )ره( در عصر ما یک نماد است گفت: خداوند نشان داد که با یک گل هم بهار می شود و پس از ایشان

 .ت استفاده را ببریممعظم رهبری نعمتی است که خداوند به ما بخشیده که باید از محضر ایشان نهای

و  رئیس دانشگاه، مدیریت تعارض منافع، برقراری عدالت، شایسته سالاری، برنامه ریزی و مبارزه با فساد را از عوامل پیشرفت کشورها دانست  

یت این اصول به اصل اقدام کند به پیشرفت و شکوفایی می رسد و هریک از ما باید سهم خود را در رعا  5گفت: هر کشوری که در راستای این  

 .انجام رسانیم

دکتر قناعتی با اشاره به ظرفیت های کشور در نظام سلامت گفت: ایران سومین کشور تولیدکننده داروهای گیاهی در جهان است و در زمینه 

 .توریسم درمانی خدمات ارزان و با کیفیت بهتری را ارایه می دهد که لازم است از این ظرفیت بیشتر استفاده شود

اداره کشور    ئیس دانشگاه در پایان سخنان خود ابراز امیدواری کرد با تاسی از قرآن و اهل بیت، راه امام و شهدا را ادامه و مقام معظم رهبری را در ر

 .یاری دهیم 

شور را بررسی  ماه اخیر ک  2در ادامه دکتر محمدصادق کوشکی عضو هیئت علمی دانشکده حقوق و علوم سیاسی دانشگاه تهران، ریشه تحولات  

 .کرد و گفت: قانون مندی فضای مجازی، ترویج کتابخوانی و کار فرهنگی در قالب های جذاب رویکردی است که باید مورد توجه قرار گیرد
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انتصاب دکتر مهدیه السادات موسوی به سمت سرپرست پژوهشکده علوم دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی 

 تهران 

علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر مهدیه السادات موسوی را به سمت رئیس پژوهشکده   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی

علوم دندانپزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران منصوب و در نامه ای از خدمات دکتر رضا مسائلی، رئیس پیشین این پژوهشکده  

 .قدردانی کرد 

 

  :، در متن حکم آمده استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 سرکار خانم دکتر مهدیه السادات موسوی 

 رئیس محترم پژوهکشده علوم دندانپزشکی 

 با سلام و احترام 

ب این ابلاغ، با حفظ سمت و کلیه وظایف، به عنوان سرپرست پژوهشکده علوم  با عنایت به تخصص، تعهد و تجربیات ارزشمند سرکارعالی به موج

 دندانپزشکی منصوب می گردید تا دانشگاه را در انجام این رسالت خطیر یاری فرمایید. 

قراردهید و در راستای   انتظار می رود ضمن تعامل با معاون محترم تحقیقات و فناوری دانشگاه، تدوین برنامه توسعه و ارتقای پژوهشکده را مدنظر

 ارتقای پژوهشکده و مراکز تحقیقاتی آن نهایت کوشش خود را به عمل بیاورید.

 از خداوند متعال توفیق سرکار عالی و تمامی همکاران را خواهانم. 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 در متن نامه قدردانی آمده است: 

 جناب آقای دکتر رضا مسائلی 

 محترم دانشگاه استادیار 

مسئولیت پذیری و همکاری اعضای هیات علمی در اداره امور اجرایی دانشگاه علوم پزشکی تهران، بدون تردید یکی از مهمترین عوامل پیشرفت  

 آن در دوره حیات پربرکت دانشگاه بوده است. 
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مان تصدی ریاست پژوهشکده علوم دندانپزشکی سپاسگزاری  ضمن پذیرش استعفای جنابعالی، لازم می دانم از تلاش ها و خدمات ارزشمند شما در ز

 نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روز افزون مسئلت کنم.

 امیدوارم دانشگاه و عرصه نظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی های ارزنده شما بهره مند گردد.

 دکتر حسین قناعتی 

 هرئیس دانشگا

 

 انتصاب دکتر خسرو صادق نیت حقیقی به سمت سرپرست و مسئول راه اندازی بیمارستان کودکان حکیم 

علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر خسرو صادق نیت حقیقی را به سمت سرپرست و مسئول   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی،

 .اندازی بیمارستان کودکان حکیم منصوب کردراه 

 

 ، در متن این حکم آمده است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر خسرو صادق نیت حقیقی 

 با سلام و احترام 

حکیم در    کودکان  بیمارستان  پزشکی  آموزش   و  درمان   بهداشت،  وزارت  های  مساعدت  و  محترم  خیّرین  تقدیر  قابل  و   ستودنی   همت   با  که   اکنون 

لین  آستانه بهـره برداری و افتـتاح می باشد، ضروری است تا با سرعت و دقت بیشتر مراحل نهایی این طرح خداپسندانه به پایان رسیده و در او

محروم جنوب تهران آغاز شود. نظر به تعهد، سوابق و تجارب ارزشمند اجرایی و  فرصت، خدمت رسانی به ملت شریف ایران به ویژه اهالی مناطق 

 مدیریتی جنابعالی، بدین وسیله به عنوان سرپرست و مسئول راه اندازی بیمارستان کودکان حکیم منصوب می شوید.

کسوت و اعضای محترم هیأت علمی،  نقدر و پیش گیری از نهایت توان، تجارب و درایت خود و با جلب مشارکت اساتید گرارود با بهرهامید می

بیمارست این  و درمانی  پژوهشی  آموزشی،  توسعه خدمات  و  ارتقاء کیفیت  با  اندازی همراه  راه  بلند در  اداری، گامی  و  ان  کارکنان دلسوز درمانی 

 جدیدالاحدث، برداشته شود. 

 :فرمایید مبذول ویژه اهتمام ذیل امور به  تنسب مقررات و ضوابط اساس  بر جاری امور پیشبرد ضمن رودمی  انتظار 
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 طرح جامع مرکز با توجه به سرمایه انسانی، ظرفیت فیزیکی، تجهیزات و بناهای موجود سریعتر  چه هر  تکمیل   -

   زیربنای عنوان  به  بیمار کرامت و ایحرفه  رفتار اصول رعایت بر تأکید با بستری  و سرپایی سطوح تمام در  خدمات ارائه کیفیت به  توجه       -

 پژوهشی   و آموزشی درمانی، هایفعالیت اصلی

 اوم جلب کمک خیرین برای ارائه خدمات بهتر و پیشبرد و اصلاح زیرساخت هاتد      -

 تهران   پزشکی علوم دانشگاه درخشان سابقه و  شئونات  با متناسب پژوهش و  آموزش درمان، سطح ارتقاء      -

 ایش بهره وریافز با همراه آنها شغلی امنیت  و  آرامش احساس مرکز، انسانی نیروی کرامت ارتقای  به  خاص توجه      -

 ها هزینه مدیریت و مالی جدید منابع خلق مالی، و  فیزیکی منابع  از صیانت      -

  یاری  هدف این به  دستیابی در را  شما بیمارستانها محترم روسای رئیسه، هیات محترم اعضای ویژه به دانشگاه، در ذیربط عوامل تمام تردید بدون

 .کرد خواهند

 عصر )عج( در انجام وظایف محوله چنانچه مورد رضای اوست، موفق و سربلند باشید. تعالی و عنایات حضرت ولی اه باریدرگ  از   استعانت   با   امیدوارم

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

دانشگاه علوم پزشکی تهران و ایران خودرو، تفاهم نامه توسعه ،  از خط تولید ایران خودرو رئیس دانشگاه  بازدید

 و ارتقای طب کار امضا کردند

گروه صنعتی ایران خودرو با دانشگاه  به منظور توسعه و ارتقای طب کار و بهبود سلامت نیروی انسانی در ایران خودرو، تفاهم نامه 

 .علوم پزشکی تهران منعقد شد

 

با    1401آذر    9، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، روز چهارشنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

تولید خودرو تارا، شرایط و وضعیت محیط کار کارگران، دفتر طب کار و اداره درمان، پیشگیری و رفاه این شرکت حضور در ایران خودرو، از خط  

 .بازدید کرد
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تولید   وی در این بازدید، تفکیک فعالیت ها در خط تولید خودرو را به فعالیت سلول های بدن انسان تشبیه کرد و گفت: امروز توفیق بازدید از خط

 .برایم یادآور فعالیت های سلول بدن انسان بود و البته اینکار در بدن انسان بسیار دقیق تر و وسیع تر از سوی خالق انجام می شود را داشتم که

 .رئیس دانشگاه، مرکز طب کار و فعالیت های این حوزه را کم نظیر توصیف کرد و گفت: نظم و انضباط شما برای ما نیز درس آموز بود

س به هزینه سنگین درمان بیماری های غیر واگیر اشاره کرد و گفت: بشر سالیانه خسارت و هزینه زیادی برای بیماریهای غیر  دکتر قناعتی، سپ

 .واگیر پرداخت می کند که با یک برنامه ریزی ساده می توان از ابتلا به بسیاری از آنها پیشگیری کرد

ی از دخانیات و الکل را موجب پیشگیری از ابتلا به بیماری های غیرواگیر عنوان  وی غذا و آب سالم، خواب مناسب و زندگی معنوی خوب دور

 .کرد و افزود: پیشگیری بسیار مقدم بر درمان است و می تواند صرفه جویی ارزی بسیاری برای ما به همراه داشته باشد

عالیت های فناورانه دانشگاه گفت: دانشگاه علوم پزشکی  رئیس دانشگاه، سپس ارتباط صنعت و دانشگاه را امری ضروری دانست و با اشاره به ف

محصول با تکنولوژی   180تهران به همت مرحوم دکتر کابلی از سال های پیش به عرصه صنعت و تولیدات فناورانه وارد شده به گونه ای که اکنون  

 .بالا در دانشگاه تولید شده است

بات های تولید شده در دنیا توصیف کرد و یادآور شد: علت این موفقیت راه اندازی دفتر ارتباط با  دکتر قناعتی، ربات جراح سینا را قابل رقابت با ر

بگیرند.  صنعت در بیمارستان، در کنار فعالیت های درمانی بود؛ چرا که محققان ما توانستند از نزدیک در جریان اقدامات درمانی برای بیمار قرار  

 .ر کنار صنعت گران بوده و با آنها همکاری دارددانشگاه علوم پزشکی تهران همواره د 

 نیروی انسانی؛ سرمایه سازمان

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در نشست امضای این تفاهم نامه، ضمن تبریک ولادت با سعادت حضرت زینب)س( و روز پرستار به ویژه به  

رود و توجه به سلامت جسمی و روان کارکنان  ارزشمند سازمان به شمار می   ه پرستاران شاغل در این شرکت، گفت: نیروی انسانی به عنوان سرمای

 .خودرو استیکی از اهم وظایف مدیران در ایران 

که اقدامات بسیار خوبی در زمینه حفظ سلامت کارکنان و خانواده آنان به ویژه در زمان همه گیری بیماری کرونا  مهدی خطیبی با اشاره به این

 .طور باشد، اظهار کرد: برای سلامت کارکنان اهمیت بسیار زیادی قائل هستیم و از نگاه ارزشی، اخلاقی و حرفه ای باید اینصورت گرفته است 

تواند در  های همکاری با این دانشگاه می خودرو آماده همکاری با دانشگاه علوم پزشکی تهران است و زمینه وی تصریح کرد: گروه صنعتی ایران 

های درمانی این دانشگاه و  های اجرایی و آموزشی، تامین آمبولانس برای مجموعهارشناسانه جهت تامین سلامت پرسنل، زمینه حوزه تصمیمات ک

 فکری و برگزاری جلسات متعدد قابل احصاست.سایر مواردی باشد که با هم

 های دانشگاه در حوزه سلامت کارکنانمندی از ظرفیت بهره

شاهمرادی، مدیر پیشگیری، درمان و رفاه ایران خودرو، هدف از دعوت رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران را کمک به پیشبرد  سید حمیدرضا  

خودرو دانست و گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران، یکی از مراجع معتبر کشور و منطقه در حوزه بهداشت، درمان و  اهداف سلامت کارکنان ایران 

های مختلف مرتبط با سلامت از جمله طب  توان در حوزه ظرفیت های علمی، آموزشی و آزمایشگاهی این دانشگاه می   آموزش پزشکی است و از

 .مند شدای بهرهکار و بهداشت حرفه 

داریم با توسعه حوزه  ر نظر  د  دانشگاه  کار  طب  دپارتمان  و  دانشگاه  رئیس  حضور  با:  افزود   وی با اشاره به اقدامات حمایتی سازمان از منابع انسانی

 .های دانشگاه استفاده کنیمنامه، از ظرفیتطب کار طی تفاهم
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توانیم در  های دو سویه دانشگاه و صنعت، گفت: به این طریق می مندی از ظرفیتمدیر پیشگیری، درمان و رفاه ایران خودرو با اشاره به لزوم بهره

 .های مثبتی برداریمرود، گامهای مدیرعامل گروه و معاونت منابع انسانی به شمار میو توصیه مسیر حفظ و ارتقای سلامت کارکنان که از تاکیدات  

  حدود  و  شد  شناسایی  کرونایی  بیمار  مورد  500  و  هزار  10  و  انجام PCR هزار تست  12وی خاطرنشان کرد: در زمان شیوع بیماری کرونا، حدود  

های واکسیناسیون ثابت و سیار از دیگر اقدامات گروه صنعتی ایران خودرو در راستای  اد پایگاهو ایج  شد   تزریق  گروه  سطح   در  واکسن  دوز   هزار  158

 های اجتماعی و همکاری با وزارت بهداشت است، که اقدام بسیار بزرگی بود. مسوولیت

 معرفی ایران خودرو 

با عقد قرارداد با شرکت خودروسازی بنز،    1342سال  هزار هکتار تاسیس شد و در  420در زمینی به مساحت    1341شرکت ایران خودرو در سال  

با تولید پیکان، شروع  1346، مینی بوس بنز را تولید کرد. ایران خودرو از سال 1342تولید اتوبوس بنز را آغاز کرد و دو سال بعد از آن یعنی سال 

 به چهار مدل رسید. 1349های پیکان در سال  به تولید خودرو سواری کرد و در ابتدا پیکان در دو مدل تولید می شد. تعداد مدل

 

 علوم پزشکی تهران از شعبه جزیره کیش پردیس بین الملل بازدید کرد )فیلم دارد(  رئیس دانشگاه

دانشجویان و کارکنان پردیس بین الملل  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران ضمن حضور در جزیره کیش با  

 .دیدار کرد 

 

الملل  ، دکتر قناعتی به همراه معاون بین 1401آذر    10پردیس بین الملل کیش، پنجشنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

بین دانشگاه ضمن حضور در جزیره کیش و   از دانشجویان و کارکنان  با جمعی  این شعبه  از   .المللی پردیس کیش دیدار و گفتگو کردندبازدید 

الملل دانشگاه ضمن خوشامدگویی به رئیس دانشگاه و قدردانی از حضور مغتنم ایشان در جزیره کیش،  در ابتدا دکتر محمد حسین آیتی، معاون بین 

 .الملل دانشگاه ارائه کردروی خانواده بین  های پیشگزارش مختصری از اهداف و افق 

ها و زحمات صورت گرفته در پردیس کیش به ویژه در یک سال اخیر تشکر کرد و حضور دکتر سید مهدی رضایت، معاون آموزشی  وی از تلاش 

 .الملل در امور مدیریتی شعبه کیش را مغتنم شمردپردیس بین

ن تشکر از همه کارکنان شعبه کیش که با مجاهدت و تلاش پرچم دانشگاه را در این منطقه به  رئیس دانشگاه نیز در این نشست صمیمانه ضم

زدنی و عرق و غیرت نسبت به دانشگاه است و الحمدالله  بینم همدلی مثالاند، گفت: چیزی که من در همه شئون دانشگاه و کیش میاهتزاز درآورده

 .یگران، وظیفه خود را به خوبی انجام دهد هرچند وظیفه ما مدیران نیز مساعدت و همکاری استشود انسان بدون اتکا به داین روحیه باعث می 
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ها ترین کشور همسایه کیش یعنی امارات، افزود: این کشور کوچک با فراهم کردن امکانات و استفاده از فرصتدکتر قناعتی ضمن اشاره به نزدیک 

نظیری برخوردار  های بیو به امارات امروزی تبدیل شود، پس ما در کشوری مثل ایران که از ظرفیت   توانست اتکای خود را به نفت به حداقل برساند

وی افزود: این وظیفه  .توانیم بسیار پیشروتر عمل کنیم و با استفاده از تبلیغات مؤثر خود را از حصار خبری به وجود آمده خارج کنیماست به تبع می 

های کشورهای مختلف، دایره  توان از طریق برقراری ارتباط با رایزنان فرهنگی سفارتخانهالملل است و میه بیندر دانشگاه به عهده متولیان حوز

 .تر کردتبلیغات دانشگاه را گسترده

های خوب رئیس دانشگاه همچنین توانمندسازی و افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو در جزیره کیش را ضروری دانست و افزود: یکی از فرصت 

های دانشگاهی طراز اول است که ما باید بتوانیم از ظرفیت و امکانات این مراکز به نحو مطلوب استفاده  ره،وجود سازمان منطقه آزاد و پردیسجزی

 .کنیم

ط این الملل دانشگاه خواست ارتباالمللی به حلقه پژوهشی را یک مساله جدی تلقی کرد و از مسئولان بین عتی ورود دانشجویان بین قنا   دکتر

داد سوق  مشترک  مقالات  تولید  سمت  به  را  ایشان  و  برقرار  کشور  تحقیقاتی  مراکز  با  را  به سمت    .دانشجویان  حرکت  لزوم  از  همچنین  وی 

سپاری با رعایت معیارهای سازی و سبک کردن وظایف دولت در حیطه دانشگاه سخن گفت و افزود: تجربه نشان داده است که برون خصوصی

 .باعث رشد و پویایی کشور شده استمدنظر همواره 

های خصمانه آمریکا و برخی از کشورهای غربی گفت: باید بدانیم این کشور متعلق  رئیس دانشگاه در پایان این نشست ضمن اشاره به اثرات تحریم

های فراوانی از این دست  تاریخ هم نمونه   طور که درهای خود بتوانیم اثری ماندگار برجا بگذاریم همانبه همه ماست و ما باید با اتکا به ظرفیت

همین بوده و افرادی چون امیرکبیر در دوران تاریک قاجار توانست تأثیر بسزایی از خود به یادگار بگذارد، بعد از آن هم در دوران دفاع مقدس  

اقری بود که ابتدا به عنوان عکاس به جبهه عازم  جوانان نخبه ایرانی با دست خالی جانانه در مقابل دشمن قد علم کردند و نمونه بارز آن شهید ب

برم و با چشم خود  گذار اطلاعات عملیات جنگ تبدیل شود و من لحظه شهادت این شهید بزرگوار را هرگز از خاطر نمیشد اما توانست به پایه 

 .دیدم که یک جوان چه اثر شگرفی از خود به جای گذاشت

ها خواست همچون همیشه رضایت خداوند را سرلوحه  الملل دانشگاه در کیش تقدیر و از آن پردیس بین   دکتر قناعتی بار دیگر از همه کارکنان

 .خدمت خود قرار دهند

ارائه گزارش جامعی از شرایط و عملکرد یک ساله پردیس کیش، اقدامات  در ادامه، معاون آموزشی پردیس بین  الملل ضمن معرفی کارکنان و 

های فناورانه و شبکه شعبه کیش را در مسیر تضمین امنیت جسمی و روانی دانشجویان  گرفته از جمله اصلاح زیرساخت  زیرساختی و زیربنایی صورت

 .دانست

های تمامی کارکنان پردیس، افق پیش روی دانشگاه در منطقه آزاد کیش را بسیار وسیع و روشن خواند و اظهار دکتر رضایت با اشاره به تلاش 

های آموزشی، پژوهشی های دکتر قناعتی و معاونان و مدیران دانشگاه ضمن افزایش ظرفیت پذیرش دانشجو، فعالیتحمایتامیدواری کرد که با  

 .و دانشجویی این شعبه نیز ارتقا یابد
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 شعبه دانشگاه علوم پزشکی تهران در کیش تقویت می شود

آزاد کیش، بر تقویت شعبه دانشگاه علوم پزشکی تهران در کیش  در نشست دکتر قناعتی با رئیس هیئت مدیره و مدیر عامل منطقه  

 .تاکید شد

 

پردیس بین الملل کیش، دکتر حسین قناعتی در ادامه سفر خود به جزیره کیش با حضور در   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

دیر عامل منطقه آزاد کیش آخرین دستاوردهای نوین دانشگاه علوم پزشکی تهران و دیدگاه های خود در نحوه تعاملات  دفتر رئیس هیئت مدیره و م

 .مشترک را بیان کرد

سازمان منطقه آزاد کیش با دانشگاه های تراز اول در این  ضمن قدردانی از همکاری صمیمانه   رئیس دانشگاه  ،1401آذر    10در نشست پنج شنبه   

  تقویت   منطقه گفت: دانشگاه علوم پزشکی تهران، به منظور بهره مندی از ظرفیت های ویژه مناطق آزاد، تصمیم دارد شعبه دانشگاه در کیش را

 .ا کمک بخش های مختلف سازمان، ارتقا دهدطقه، زیرساخت های لازم را نیز بمن این در دانشجو  پذیرش ظرفیت افزایش ضمن تا کند

وی پس از معرفی جامع دستاوردهای دانشگاه علوم پزشکی تهران در این سال ها به ویژه در یک سال گذشته، رویکرد دانشگاه اجتماعی را از   

کرد و افزود: رسیدگی به اقشار محروم و اولویت های این دوره برشمرد و بر نقش دانشگاه در پرداختن به مسائل و معضلات اجتماعی کشور تاکید  

 .آسیب پذیر جامعه و استان تهران در حوزه سلامت، جزو لاینفک تعهد دانشگاه است

  رئیس دانشگاه، ضمن برشمردن خدمات شایانی که طی دوران پاندمی کرونا از سوی متخصصان دانشگاه به مردم عزیز ایران ارائه شده است اظهار

 .اهی معاونت اجتماعی سازمان بتوان اقدامات مشابهی را در کیش نیز انجام دادامیدواری کرد با همر

 .کرد آمادگی اعلام کیش جزیره در آن  اجرای  برای و دانست ارزشمندی ایده را دخانیات بدون  شهر  دکتر قناعتی،

گفت: این دانشگاه با در اختیار داشتن برترین مراکز  رئیس دانشگاه، ارتقای سطح مدیریت سلامت منطقه را از اولویت های دانشگاه دانست و  

 . تحقیقات سلامت کشور، آماده هرگونه اشتراک تجربیات و ورود به عرصه های سلامت و بهداشت منطقه آزاد کیش است

روهایی که به تازگی  دکتر قناعتی پس از معرفی آخرین دستاوردهای حوزه تکنولوژی و دستگاه های تشخیصی با فناوری های پیشرفته و نیز دا

اجرا کنیم تولید و آماده رونمایی و بهره برداری هستند افزود: آمادگی داریم شهر دانش شهید سلیمانی در تهران را در ابعاد کوچکتر در جزیره کیش  

از سوی طرف مقابل نیز   و البته این مستلزم همکاری بخش های مختلف اقتصادی و عمرانی سازمان منطقه آزاد کیش است و امیدواریم این عزم

 .وجود داشته باشد
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عراق  دکتر محمد حسین آیتی معاون بین الملل دانشگاه نیز پس از ارائه گزارشی از روند بین المللی سازی در دانشگاه به معرفی شعبه سبطین در 

م اینک با اخذ مجوز های لازمه عنوان یکی از  میلیارد دلار از سوی کشور عراق تاسیس و ه  1پرداخت و گفت این دانشگاه با سرمایه ای بالغ بر  

 .شعبه های دانشگاه علوم پزشکی تهران مشغول به فعالیت است

نفر خواند و گفت تعداد متقاضیان خارجی برای کسب کرسی  90دکتر آیتی ظرفیت فعلی پذیرش دانشجوی بین الملل را در پردیس برای هر ترم 

ابر ظرفیت قابل پذیرش ما است و در تلاش هستیم با ارتقای زیرساخت های لازم بتوانیم این عدد را  دانشجویی دانشگاه عددی نزدیک به ده بر

 .افزایش دهیم و اقدامات خوبی نیز تا کنون در این زمینه صورت گرفته است

های پردیس کیش دانشگاه    دکتر سیدمهدی رضایت معاون آموزشی پردیس بین الملل نیز در این نشست دو ساعته به معرفی تاریخچه و فعالیت

پرداخت و از اقدامات زیرینایی صورت گرفته در خصوص ساختمان های متعلق به پردیس به ویژه پس از زمین لرزه های اخیر در جزیره اشاره 

 .کرد

شته است اما این حمایت  دکتر رضایت افزود: با وجود اینکه سازمان منطقه آزاد کیش تا به امروز حمایت های خوبی از پردیس های دانشگاهی دا

دارای   دانشگاه های  به ویژه  دانشگاه ها  به  بیشتر  به مساعدت هرچه  نگاه حاکمیت در جزیره کیش معطوف  داریم  انتظار  ما  و  نبوده  ها کافی 

 . دانشجوی خارجی باشد

شکی تهران و بخش بین الملل آن، حضور در پایان مدیرعامل سازمان منطقه آزاد کیش ضمن قدردانی فراوان از خانواده بزرگ دانشگاه علوم پز

ساس  دانشگاه های تراز اول را در منطقه بسیار مغتنم خواند و افزود: بدون شک نگاه ما در سازمان به دانشگاه ها صرفا اقتصادی نبوده و بر ا 

 .مسولیت اجتماعی و فرهنگی خود همچون گذشته در کنار دانشگاه ها خواهیم بود

اه علوم پزشکی تهران را در بین المللی سازی آموزش عالی در کیش بی بدیل خواند و از مسئولان دانشگاه خواست تا مهدی کشاورز نقش دانشگ

توضیح اینکه جمعی از مدیران و مسئولان سازمان منطقه آزاد و شعبه  .در حوزه های سلامت و بهداشت و درمان منطقه به این سازمان کمک کنند

 .حضور داشتند جزیره کیش نیز در این دیدار
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 «مدل داستان در برندآفرینی؛ قسمت چهارم »شروع گیج کننده 8

یکی از موضوعات مهم در برندآفرینی و توسعه مدل های مدیریت تصویر و شهرت، بحث داستان های دانشگاه است.  

مدل داستان برند را    8در سلسله سخنرانی هایی   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دکتر ماشاءاله ترابی، مدیر

تشریح کرده است که در این قسمت مدل چشمک زدن منتشر شده است. توضیح اینکه در قسمت اول تا سوم، مدل  

 .کوهستان، چشمک زدن و همگرایی ارائه شده بود

 

 

 

 

 

 

 

 

 

دکتر قناعتی: به کارگیری هوش مصنوعی و فناوری های ،رویداد معرفی محصولات پیشرفته آموزش پزشکی

 نوین مبنای نوآوری در آموزش پزشکی است

های واقعیت مجازی و افزوده، در ارتقا  در رویداد معرفی محصولات پیشرفته آموزش پزشکی، بر نقش هوش مصنوعی و فناوری 

 .آموزش پزشکی و پیراپزشکی تاکید شد کیفیت 
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، نمایشگاهی از محصولات نوآورانه در آموزش  1401آذرماه    13و    12، در رویداد دو روزه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

های دانش بنیان در بکارگیری محصولات موجود و همچنین تولید محصولات جدید مورد  های آموزشی و شرکت پزشکی برپا و زمینه تعامل گروه 

 .ها فراهم شدنیاز گروه

ی ایجاد مدل سه بعدی ساختارهای حیاتی مغز در جراحی های مغز واعصاب،  برونکوسکوپی با تکیه بر تکنولوژی واقعیت مجازی، پلتفرم آموزش

  است   محصولاتی  جمله  از  …های هوایی و خطوط مرکزی ریه با استفاده از تکنولوژی واقعیت افزوده منطبق بر بیمار وایجاد مدل سه بعدی راه

 .شد عرضه نمایشگاه این در که

اقدامات دانشگاه تاکید کرد و گفت: وظیفه اصلی   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی از  علوم پزشکی تهران، بر مفید و کاربردی بودن هریک 

 .مدیران، برنامه ریزی و مبتنی بر برنامه عمل کردن است

ای نوین در آموزش ارزشمند و لازم است با برنامه کار را توسعه  هرئیس دانشگاه، این رویداد را ارزشمند خواند و گفت: ماهیت بکارگیری فناوری

وی با تاکید بر بکارگیری روش های نوین آموزشی گفت: امروزه با استفاده از امکانات هوش مصنوعی و فناوری های نوین، امکان اموزش   .دهیم

اعمال جراحی، لاپاراسکوپی، انژوگرافی و دیگر اقدامات اینترونشنال فراهم  ر، امکان شبیه سازی در  سیمولاتو  از  استفاده  با  همچنین  و  مجازی   های

 .شده است

ه  دکتر قناعتی با اشاره به اجرای پروژه هوش مصنوعی در جراحی کبد دانشگاه گفت: با این تکنیک می توان اناتومی عروق را درحالی حدس زد ک

استفاده از اطلاعات به دست آمده از هوش مصنوعی، جراحی کم عارضه ای را به انجام    در سی تی اسکن و ام ار ای قابل مشاهده نیست و جراح با

 .برساند

ات رئیس دانشگاه در بیان مزایای بکارگیری شبیه سازی در پزشکی گفت: با استفاده از این روش، با صرف مدت زمان و هزینه کم، می توان اقدام

  ارگان   انژوگرافی   و  گیری  رگ  گیری،  نمونه  تواند  می  فرد  افزار،  نرم  کمک  با.  کرد  ارایه   بیمار  به   کمتر  آسیب   مداخله ای پزشکی با کیفیت بهتر و

 .کند تمرین بارها و بارها بعدی، سه  فضای به ورود با را مختلف های

گفت: با دقت مدیریتی می  دکتر قناعتی استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان غیردولتی را در پیشرفت اموزش پزشکی ضروری دانست و  

 .توان از مزایای خصوصی سازی صحیح استفاده کرد

ای را صرف و امکاناتی را ایجاد رئیس دانشگاه، با تاکید بر استفاده درست از منابع کشور گفت: دانشگاه نسل سوم باید سودآور باشد؛ نشود بودجه

 .اید از فضاها و امکانات درست استفاده کنیمکنیم که بلااستفاده بماند و از آن بهره کافی نبریم؛ بلکه ب

ها نیمه کاره رها شده بود و باهمتی که شد، ها را به منظور تدبیر رفع آن موثر دانست و گفت: بیمارستان اسلامشهر، سالدکتر قناعتی، بیان چالش

 . شودبهمن ماه امسال اورژانس آن افتتاح می

توانیم بهترین  ی انجام بهترین کارها را ضروری دانست و گفت: با کمک یکدیگر و آموزش نیروها میدکتر قناعتی در پایان سخنان خود تلاش برا

 .ریزی دقیق انجام دهیمکار را براساس برنامه 

 تاکید بر به کارگیری ظرفیت های فناوری های نوین در آموزش پزشکی 

  و   پزشکی  آموزش  در  نوین  هایفناوری  حوزه  هایظرفیت   رویداد را بکارگیریدکتر فرشاد علامه معاون اموزشی دانشگاه، هدف از برگزاری این  

 .شوندمی   آشنا  آموزش  حوزه  نوین  هایفناوری  با  هادانشکده  روسای  و  هاگروه  مدیران  رویداد،  این  در:  گفت  و  دانست  کشور  سازیشبیه 

های بالینی با تجهیزات کمک آموزشی ساده تر گفت: اهمیت این مراکز بر کسی پوشیده نیست و  دکتر علامه، با تاکید بر اهمیت مراکز مهارت

https://pr.tums.ac.ir/
https://chancellor.tums.ac.ir/


55 
 

های پیشرفته بالینی ایران  های نوین هم استفاده کرد و با مرکز آموزش مهارتتوان از فناوریکنیم اما درکنار آن می برای تقویت آن تلاش می 

 .آی اکت« آشنا شد و امکانات آن را در آموزش فراگیران به کار گرفت»

پتانسیل فناوری نمایشگاه،  این  اینکه سعی کردیم در  بیان  با  افزود: مدیران گروهمعاون آموزشی دانشگاه،  را احصا کنیم  آموزشی  نوین  ها های 

 .تری را تولید کنندناسب با نیاز آموزشی دانشگاه و محصولات پیشرفتهها، محصولات متتوانند نیازهای آموزشی خود را مطرح کنند که شرکتمی

شرکت دانش بنیان در این رویداد گفت: هریک از این شرکت ها محصولاتی را تولید کرده اند که براساس   13- 12دکتر علامه با اشاره به مشارکت  

 .زمان بندی مشخص با گروه های اموزشی تعامل برقرار می کنند

 حمایت از فناوری های نوین آموزشی اولویت 

ر  در ادامه دکتر یونس پناهی معاون تحقیقات و فناوری وزیر بهداشت، با تاکید بر تاثیر فناوری ها در بکارگیری روش های پیشرفته اموزشی د

 .بدیل شده استمراقبت های بالینی گفت: امروزه اموزش سنتی، به آموزش های نوین تمرین مراقبت های بالینی در محیط امن ت

ش  دکتر پناهی با اشاره به چگونگی حمایت های معاونت تحقیقات و فناری و نیماد از توسعه سیمولاتورهای اموزش پزشکی گفت: از انجا که آموز

مرکز    900ارد.  مقدمه ای بر پژوهش مسئله محور و پاسخگو به نیاز جامعه است؛ توسعه فناوری های اموزشی نیز در اولویت معاونت پژوهشی قرار د

پژوهشکده در مجموعه وزارت بهداشت فعالیت دارند که می توان از ظرفیت    69شبکه تحقیقاتی و    25مرکز تحقیقاتی غیردولتی،    30تحقیقاتی،  

اده از ازمایش وی افزود: با استفاده از شبیه سازی می توان خطاهای پزشکی را به حداقل رساند و استف  .آنها در توسعه آموزش مجازی استفاده کرد

 .ها، داروها و تجهیزات پزشکی را ساماندهی کرد

 تقویت ارتباط فناوران آموزش پزشکی با مدیر گروه ها 

توسعه  سپس دکتر ابوالفضل باقری فرد، معاون آموزشی وزیر بهداشت، با قدردانی از ابتکار دانشگاه در برگزاری این رویداد، آموزش را سنگ بنای 

 .ست و گفت: کیفیت آموزش پزشکی نقطه قوتی است که باعث درخشش اساتید و اموزش پزشکی کشور در جهان شده استدانشگاه و کشور دان

از   بیش  است گفت:  و درآمد  بلکه سرمایه  آموزش هزینه نیست  براینکه  تاکید  با  بهداشت،  وزیر  آموزشی  زمینه    40معاون  شرکت در کشور در 

 .ماری از آنان محصولاتی را تولید کرده اند که می توان ارتباط آنان را با مدیر گروه ها را برقرار کردتکنولوژی های آموزشی فعالیت دارند و ش

 سهم فناوری های نظام سلامت در خوشه های صنعتی کلیدی 

فناورانه را  در ادامه دکتر محمد حسین بهشتی معاون نوآوری و تجاری سازی معاونت علمی ریاست جمهوری برنامه ملی حمایت از محصولات  

پارک فناوری و نوآوری و..    53کارخانه نوآوری،    9شتاب دهنده فناوری،    170خانه خلاق و نوآوری،    62مرکز نوآوری،    350تشریح کرد و گفت:  

 .در زیست بوم فناوری و نوآوری فعالیت دارند و حمایت از این زیست بوم در اولویت قرار دارد

طرح و   59طرح جاری »مرکز طرح های کلان ملی فناوری«،  160های صنعتی کلیدی دانست و گفت: از دکتر بهشتی سلامت را یکی از خوشه 

 .درصد از طرح ها مربوط به حوزه سلامت است 37به عبارت دیگر 

مرکز برشمرد و  وی دستگاه رادیولوژی دیجیتال، اندوسکوپ های انعطاف پذیر و دستگاه شتاب دهنده خطی را از جمله طرح های مصوب این  

 .گفت: شرکت های دانش بنیان در حوزه شبیه سازی آموزش پزشکی نیز می توانند محصولات خود را در نمایشگاه ایران ساخت عرضه کنند

 .در ادامه این رویداد دو روزه، هریک از گروه های آموزشی با شرکت های دانش بنیان مربوطه نشست خواهند داشت
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تق  19بررسی   در  ملی تحقیقات سلامتپیمایش  های موسسه  پیمایش  ها و شواهد  ،ویم  از شاخص  استفاده 

 علمی، لازمه مدیریت صحیح است 

اعلام و    1406تا    1401ساله،    5در شورای پژوهشی موسسه ملی تحقیقات سلامت، تقویم پیمایش های حوزه سلامت در دوره  

 .تپیمایش و زمان بندی آن مورد بحث و بررسی قرار گرف   19موضوع 

 

شورای پژوهشی موسسه ملی تحقیقات سلامت، دکتر حسین    1401آذر    12، در نشست  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

صحیح را مبتنی بر شاخص ها و شواهد علمی دانست و گفت: سیاستگذاری حوزه سلامت،  علوم پزشکی تهران، مدیریت   رئیس دانشگاه قناعتی

اندازه گیری و شاخص میسر نیست و لذا   نظام  مدیران  و  سیاستگذاران   سازی  تصمیم  برای  شاخص  تولید  موسسه  این  وظیفه  مهمترین   بدون 

 .است سلامت

د کرد و گفت: پیمایش های موسسه در سیاستگذاری های مربوط به حوزه دارو،  رئیس دانشگاه بر حمایت از موسسه ملی تحقیقات سلامت تاکی

تجهیزات و فاکتورهای سلامت شامل سبک زندگی سالم و پرهیز از مصرف دخانیات و الکل بسیار موثر است و باید کمک کنیم که این موسسه  

 .مسئولیت خود را به درستی ایفا کند

ج دستاوردهای علمی و شاخص های مدیریتی موسسه ملی تحقیقات سلامت باید به موقع در دسترس مسئولان  دکتر قناعتی با تاکید براینکه نتای

، موسسه ملی تحقیقات سلامت اعلام کرد  1399قرار گیرد و مسئولان نیز به این شاخص ها توجه کنند گفت: به عنوان نمونه، در اسفند سال  

 .میلیون یورو از بودجه کشور صرف این داروها شد 700درمان کرونا ندارد درحالی که  فاویپیراویر و کلروکین و رمدسیویر تاثیری در

 پیمایش ملی  19بررسی 

تشریح    1406تا    1401ساله،    5سپس دکتر علی اکبری ساری رئیس موسسه ملی تحقیقات سلامت تقویم پیمایش های حوزه سلامت در دوره  

 .تحقیقات سلامت تولید شواهد برای کمک به نهادینه سازی سیاستگذاری آگاه از شواهد استکرد و گفت: ماموریت اصلی موسسه ملی 

پیمایش را براساس  19سال آینده،  5وی پیمایش های ملی را بخشی از چارچوب سیاستگذاری آگاه از شواهد دانست و گفت: درحال حاضر برای 

 .ار دادیم که این تعداد در آینده قابل افزایش استمحدودیت های زمانی، منابع و نیروی انسانی در اولویت قر

ترین وی بر استفاده به موقع از نتایج پیمایش ها در سیاستگذاری و برنامه ریزی های آینده تاکید کرد و با اشاره به مزایای مهم آن گفت: مهم

اخص های مهم را در راستای تعهدات بین المللی و ویژگی پیمایش ها صرفه جویی بسیار در هزینه و زمان ارزیابی های نظام سلامت است و ش

 .منطقه ای و ملی ایجاد می کند
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در نشست هیئت رئیسه دانشگاه، بر اجرای الگو مداری و مربی گری در عرصه آموزش، پژوهش و فرهنگ تاکید  

 شد

مداری و مربی گری در عرصه آموزش،  در نشست هیئت رئیسه دانشگاه، گزارش یکساله فعالیت های حوزه فناوری اطلاعات، الگو  

و شیوه نامه استقرار و به کارگیری اعضای هیئت علمی پرستاری و مامایی در مراکز آموزشی   (mentoring) پژوهش و فرهنگ 

 .درمانی دانشگاه مطرح شد

 

، گفت: حضور روسای دانشکده ها پس  رئیس دانشگاه این نشست، دکتر حسین قناعتی،، در روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .از این در نشست هیئت رئیسه دانشگاه موجب بهبود در تصمیم گیری و استفاده از نظرات حداکثری در مدیریت دانشگاه است

اهمیت آن در مدیریت شرایط اشاره کرد و گفت: شکاف و فاصله میان بدنه دانشجویی و مدیریتی دانشگاه،    و (mentoring) وی به مربی گری

یکی از چالش هایی است که در دوران پاندمی کرونا در سیستم دانشگاهی عمیق تر شد و معتقدم بخش هایی از این فاصله همچنان وجود دارد و  

 .باید این خلا به سرعت پر شود

عتی، مهم ترین هدف از اجرای مدل جدید منتورینگ را افزایش بینش و آگاهی دانشجویان خواند و تصریح کرد: حضور بدون آگاهی و از  دکتر قنا

ی  سر اجبار مطلوب نیست و باید کاری کنیم دوستان با آگاهی و همدلی در کنار ما باشند و برای تحقق این مسئله، لازم است وقت و انرژی کاف

 .رای آن آموزش دهیمبگذاریم و ب

شته  رئیس دانشگاه، بر لزوم برنامه ریزی سیستماتیک در زمینه فرهنگی تاکید کرد و گفت: در این خصوص باید برنامه ریزی و سازماندهی وجود دا

 .باشد. همچنین لازم است برای آن انگیزه سازی کنیم

نها در تعامل و ارتباط مداوم باشید و در خصوص نحوه مدیریت آنها خلاقیت به  دکتر قناعتی، یادآور شد: به نیروی انسانی خود اهمیت دهید، با آ

و بسیار خرج دهید. اگر تعامل درست با افراد صورت گیرد، قطعا بهره وری کاری افزایش می یابد. باید در این زمینه پویایی لازم را داشته باشید  

 .خوب عمل کنید

ید منتورینگ به صورت پایلوت در برخی از دانشکده ها از جمله پرستاری را مطرح کرد و گفت:  رئیس دانشگاه، سپس پیشنهاد اجرای مدل جد

 .هدف ما از اجرای این طرح، برقراری تعامل بیشتر با دانشجویان و آموزش چهره به چهره با آنها است
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افزود: منتورینگ از ضرورت های کاری   "یسه مصوب شودآیین نامه و شیوه نامه منتورینگ باید در جلسه هیات ری  "دکتر قناعتی، با بیان اینکه  

را    است و منتور می تواند، با نظارت بر برنامه آموزشی دانشجو، پیشنهاد تغییرات در روند آموزشی فرد،مشکلات فردی و اجتماعی آموزش گیرنده

 .حل و فصل کند

 .ساماندهی می شوندوی افزود: بر اساس این طرح، همه استادان در قالب مدل جدید منتورینگ 

بیمارستانی را موضوعی ارزشمند خواند و گفت: دکتر رضایی  HIS وی با اشاره به گزارش یکساله حوزه فناوری اطلاعات دانشگاه، یکپارچه سازی

 .موفق شدند نرم افزارهای بیمارستانی را یکپارچه کنند و اکنون در حال مشاهده اثرات خوب آن در سیستم هستیم

، سرمایه گذاری محسوب IT ی دانشگاه بدون کاغذ را بسیار مطلوب خواند و بر ضرورت اجرای آن تاکید کرد و گفت: هزینه در زمینهدکتر قناعت

 .می شود و حتی می تواند درآمد نیز باشد؛ همچنین کمک می کند تا مشکلات سیستم از این طریق رفع شود

از روا اشاره به دستاوردهای واحدهای مختلف،  با  از فعالیت های یکساله دانشگاه، کلیپ های مجزا تهیه و  وی  تا  بط عمومی دانشگاه خواست 

 .توانمندی آنها را به خوبی به نمایش بگذارد

تاکید کرد و گفت: از معاونت توسعه می خواهم این دوره را ماهانه برگزار نمایند.  MBA رئیس دانشگاه، همچنین بر ضرورت برگزاری دوره های

 .ای این دوره، تقویت و آموزش مدیران کارآمد استهدف از اجر

 افزایش سرعت پایش 

  پس :  گفت  و   پرداخت  بیمارستانی HIS سپس دکتر سید احمد رضایی، معاون فناوری اطلاعات دانشگاه، به ارائه گزارش یکساله از یکپارچه سازی

به اجرای نسخه نویسی الکترونیک در بیمارستان ها، این طرح، در دانشگاه شروع شد چرا که زیر ساخت های لازم برای    بهداشت   وزارت   الزام  از

آن    آن وجود نداشت و اجرای آن مشکلاتی برای دانشگاه و بیمارستان ها ایجاد کرده بود. در ادامه با همکاری حوزه توسعه زیر ساخت لازم برای

 تهیه شد. 

 درصد دانست و گفت: اکنون اکثر نسخه ها به صورت الکترونیکی در بیمارستان ها صادر می شود. 95طرح را حدود  وی اجرای این

 اجرای  مسئولیت  دانشگاه  در  مختلف  شرکت  6  که  آنجا  از:  گفت  و  خواند  سنگین  بسیار  ای  برنامه  و  پروژه  مگا  را  دانشگاه HISدکتر رضایی، تغییر

برای تغییر سیستم ناگزیر از هماهنگی با این شرکت ها بودیم. یکپارچه سازی این سامانه ها فواید زیادی داشت از   داشتند، عهده بر را اس آی اچ

 جمله آن که کاهش زمان و هزینه پیگیری و سرعت پایش و رفع اشکالات را در بر داشت. همچنین توسعه بسیار زیادی در سیستم شکل گرفت.

 حمایت معنوی از منتورینگ 

  دکتر علی اکبر زینالو، به نمایندگی از معاونت آموزش به ارائه گزارشی در خصوص منتورینگ پرداخت و گفت: هدف از اجرای این طرح، هدایت، 

و   اعتقادی  انگیزشی، عاطفی،  توان علمی،  افزایش  به منظور  دانشجویان  آموزشی، پژوهشی، فرهنگی و سیاسی  نیازهای  از  و پشتیبانی  تقویت 

 و تقید آنها به توسعه علم در دانشگاه و کشور بود. فرهنگی 

نه آموزشی، وی افزود: این برنامه با مطالعه اسناد بالادستی و مرور مطالعات، طراحی شده است. در این برنامه وظایف کلی استادان و همیاران در زمی

 فرهنگی و سیاسی مشخص شده است.

برنامه را جز فعالیت های اصلی قرار دهد و از آن حمایت های معنوی و مالی صورت بگیرد و نظارت دکتر زینالو در ادامه گفت: دانشگاه باید این  

 کافی در این زمینه وجود داشته باشد. 
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 پانسیون پرستاران 

پرستارانی که امکان پرداخت  دکتر رامین رحیم نیا، معاون توسعه و مدیریت منابع دانشگاه نیز گزارشی از بررسی هتل، خوابگاه و پانسیون برای  

 هزینه مسکن در تهران ندارند را مطرح کرد.

 وی همچنین فرآیند اجرای دستورالعمل شایسته گزینی مدیران را ارائه کرد.

 طراحی شیوه نامه 

ارگیری اعضای هیات علمی در پایان این نشست، دکتر سید فرشاد علامه، معاون آموزشی دانشگاه از همکاران خواست تا شیوه نامه استقرار و به ک

 پرستاری و مامایی در مراکز آموزشی درمانی دانشگاه را مطالعه و نکات و موارد مورد نظر را در جلسه آتی مطرح کنند.

 

محمد تقی طالبیان به عنوان انتصگاب دکتر ، از خدمات ارزشگمند دکتر محمد طالب پور رئیس دانشگگاه قدردانی

 رئیس بیمارستان سینا دانشگاه علوم پزشکی تهران

دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر محمد تقی طالبیان را به سمت رئیس بیمارستان سینا  

 .منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر محمد طالب پور قدردانی کرد

 

 :، در متن این حکم آمده استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران شبه گزار 

 جناب آقای دکتر محمد تقی طالبیان

 دانشگاه  محترم   دانشیار

 با سلام و احترام 

تهران، قدیمی ترین و یکی از پرافتخارترین مراکز آموزشی، سال در منطقه تاریخی و مرکزی کلان شهر    150بیمارستان سینا، با قدمتی بیش از  

به این پژوهشی و درمانی کشور است که بیماران و دردمندان در سرتاسر کشور، به ویژه موارد تروما، اورژانس و تصادفی، از راه های دور و نزدیک  

 .بیمارستان مهم شهر ارجاع می شوند

گیری  رود با بهرهشوید. امید می  رایی جنابعالی، بدین وسیله به عنوان رئیس بیمارستان سینا منصوب مینظر به تعهد، سوابق و تجارب ارزشمند اج

کسوت و اعضای محترم هیأت علمی، کارکنان دلسوز درمانی و از نهایت توان، تجارب و درایت خود و با جلب مشارکت اساتید گرانقدر و پیش
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رندگان گامی بلند در جهت ارتقای کیفیت و توسعه خدمات آموزشی، پژوهشی و درمانی این بیمارستان  اداری، دستیاران، کارورزان و همه فراگی

 .برداشته شود

 :رود ضمن پیشبرد امور جاری بر اساس ضوابط و مقررات نسبت به امور ذیل اهتمام ویژه مبذول فرماییدانتظار می

 نی، ظرفیت فیزیکی، تجهیزات و تکمیل بناهای در دست اجرا تدوین طرح جامع بیمارستان سینا با توجه به سرمایه انسا •

ای و کرامت بیمار به عنوان زیربنای  توجه به کیفیت ارائه خدمات در تمام سطوح سرپایی و بستری با تأکید بر رعایت اصول رفتار حرفه  •

 های آموزشی و پژوهشیاصلی فعالیت

 بیمارستان سینا و سابقه درخشان دانشگاه علوم پزشکی تهرانارتقاء سطح درمان، آموزش و پژوهش متناسب با شئونات   •

 ها و ارائه خدمات بهتر تداوم جلب کمک خیرین برای اصلاح زیرساخت •

 جلب مشارکت اساتید پیشکسوت و اعضای محترم هیات علمی در تدوین و اجرای برنامه ها •

 امنیت شغلی آنها همراه با افزایش بهره وریتوجه خاص به ارتقای کرامت نیروی انسانی مرکز، احساس آرامش و  •

 صیانت از منابع فیزیکی و مالی، خلق منابع جدید مالی و مدیریت هزینه ها •

 .بدون تردید تمام عوامل ذیربط در بیمارستان سینا، دانشکده پزشکی و دانشگاه، شما را در دستیابی به اهداف فوق یاری خواهند نمود

 .عصر)عج( در انجام وظایف محوله چنانچه مورد رضای اوست، موفق باشیدتعالی و عنایات حضرت ولیاه باری امیدوارم با استعانت از درگ

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 :ر متن نامه قدردانی آمده استدر 

  جناب آقای دکتر محمّد طالب پور

 دانشگاه  محترم  استاد

 با سلام و احترام 

اعضای هیأت علمی در اداره امور اجرایی دانشگاه، بدون تردید یکی از مهمترین عوامل پیشرفت آن در دوره حیات  مسئولیت پذیری و همکاری   

 .پربرکت دانشگاه علوم پزشکی تهران بوده است

ست، سپاسگزاری  ها و خدمات ارزشمند جنابعالی در زمان تصدی ریاست بیمارستان سینا که نتایج پرباری در پی داشته ادانم از تلاش لازم می 

 .نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزافزون مسئلت کنم

 .مند گرددهای ارزنده شما بهرهامیدوارم دانشگاه و عرصه نظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی   

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه
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 هفته حسابدار 

 علوم پزشکی تهران به مناسب روز حسابدار رئیس دانشگاه پیام

ترین سرمایه  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران، با تبریک فرارسیدن روز حسابدار گفت: نیروی انسانی بزرگ 

 .ها استفاده بهینه کنیم و از آن  در سازمان است؛ باید قدر نیروی انسانی را بدانیم

 
عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به مناسبت روز حسابدار پیام تبریکی  به گزارش روابط 

  .صادر کرد

  متن پیام به شرح ذیل است؛

 بسمْ الله الرّحمْن الرّحیم 

شاءالله خودشان و خانواده محترمشان خوش، خرم و شاد واحدهای مالی و حسابداری عرض سلام و ادب و احترام دارم، ان خدمت همکاران عزیز  

 .کنمتک این عزیزان تبریک عرض می باشند، روز حسابدار را خدمت تک 

ع مالی بسازیم و یا ابزاری که خراب شده را ای را با منابتوانیم ساختمان خراب شدهترین سرمایه ما در سازمان است، می نیروی انسانی بزرگ 

خواهد؛ بنابراین قدر نیروی  های سال زمان می جایگزین کنیم و منابعی را وارد سازمان کنیم؛ اما تربیت انسانی که بخواهد مؤثر و مفید باشد سال

 .ها استفاده بهینه کنیمانسانی را باید بدانیم و از آن 

ترین ارکان  کت خودجوش وجود داشته باشد، حقیقتاً اکانتینگ حسابداری و اصولاً سیستم فاینانس یکی از مهمباید کاری کنیم که انگیزش و حر

ها( را  های این عزیزان درست انجام شود و بتوانند ورود و خروج مالی )هزینههر مجموعه اداری، اجتماعی، صنعتی و خدماتی است، اگر فعالیت

توانند حیات یک سیستم کرد صحیح و کسب درآمد کافی میکنترل و مشارکت کنند با مدیریت در زمینه هزینهنظر بگیرند و محاسبه، دقیق تحت

 .را تضمین و ارتقای سیستم را افزایش دهند

انجام درست مزایده، مناقصه اسناد و خریدارها،  آنجا جریان مالی وجود دارد، دقت در  ا و هسلامت کار در حسابداری خیلی مهم است چرا که 

قای  فاکتورها و ... که در مسئولیت این افراد لحاظ شده است. نگاه دلسوزانه به نفع سازمانی که در آن استخدام هستند همه این موارد به ارتپیش

 .کندسازمان کمک می

ما سپرده شده و باید دقیق آن  ترین کاری است که در زندگی به  باید کاری کنیم که همه ما هرکجا که هستیم واقعاً احساس کنیم این کار بزرگ

 .را انجام دهیم. امیدوارم این حس مسئولیت و سازمان دوستی و انجام وظایف سیستماتیک برای سازمان را در خودمان تقویت کنیم

ر این است که  های کاترین قسمترشدی را سپری کند و از مشکلات رهایی پیدا کند؛ یکی از مهماگر دنبال این هستیم که کشورمان مسیر روبه 

 .درستی انجام دهیمهمه ما وظایفمان را به 
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تر، مردمانی با احساس مسئولیت بیشتر داشته باشیم و از نیاکان خودمان یاد بگیریم که در  شاءالله ایرانی آبادتر، آزادتر، بااخلاق به امید روزی که ان 

 .ی از صحه وجودمان را صرف سیستم کنیم چه قدرمان را بدانند یا نداننددفاع از کشور جان خود را فدا کردند که این کشور سرپا بماند، قسمت

 

 به مناسبت هفته حسابدار از سامانه بهای تمام شده رونمایی شد 

باتوجه به طراحی و اجرای سامانه بهای تمام شده در دانشگاه علوم پزشکی تهران برای نخستین بار در کشور، در آئین گرامیداشت  

 .این سامانه رونمایی شد هفته حسابدار از

 
 

تهران  به گزارش  علوم پزشکی  دانشگاه  گرامیداشت هفته حسابدار  روابط عمومی  قناعتی1401آذر    14، در  دانشگاه ، دکتر حسین  علوم  رئیس 

:  گفت  «ۥیره  اۚ  شرّ  ۚ  ذرّة  قالۚ  مث  ۚ  ملۚ  یع  ومن  ۥیره  اۚ  رۚ  ال ذرّةٍ خیقۚ  مث  ۚ  ملۚ  سوره زلزال »فمن یع 8و    7پزشکی تهران با قرائت آیه  

 .شود  می بهتر آن عملکرد باشد  تر  دقیق حسابرسی هرچه نیز سازمان  در و گیرد می قرار حسابرسی مورد ها انسان اعمال همواره

راین دکتر قناعتی یکی از زیبایی های مدیریت را کار کردن با همکاران حسابداری دانست و گفت: حسابداران با مفاهیم عمیقی سروکار دارند بناب

 کند. ایفا موثری نقش سازمان مدیریت  می توانند به عنوان مشاوران امین در

دانشگاه، با تاکید براینکه هرکس در هر جایگاهی اگر کار خود را به نحو احسن انجام دهد کشورمان پیشرفت می کند افزود: برای حل چالش  رئیس  

و هر  باشید    ها، با هر میزان مسئولیتی که دارید، کار خود را با بالاترین کیفیت و با آمیختن به دانش روز انجام دهید. در انجام امور توقف نداشته

 .روز کار نو و جدیدی ارایه دهید

 دکتر قناعتی درآمدزایی کم به نسبت هزینه کرد زیاد را یکی از چالش های موجود دانست و گفت: باید دقت لازم را در صرف بودجه های دولتی

 .دارد قرار توجه  داشته باشیم این رویکردی است که در مراکز پیشرفته جهان نیز مورد

 های   شاخص  که  است  مدیریتی  داشبورد   سامانه  این:  گفت  ارزشمند  برنامه   دانشگاه، با اشاره به طراحی سامانه بهای تمام شده به عنوان یکرئیس  

 .تیار مدیران قرار می دهد. باید داشبوردهای مدیریتی متعددی ایجاد کنیم که با کمک آن عملکرد سیستم را بسنجیماخ در را مختلف

تاکید بر اهمیت برقراری عدالت در سازمان گفت: اهمیت عدالت به قدری است که خداوند آن را به عنوان اصول دین قرار داده    دکتر قناعتی با

 .چراکه با برقراری عدالت بسیاری از چالش ها حل می شود

گفت: رعایت این اصول در رضایتمندی و رئیس دانشگاه از دکتر رحیم نیا خواست شفافیت، عدالت و شایسته سالاری را در دانشگاه تسری دهد و 

 .عملکرد بهتر سازمان نقش مهمی دارد و در مقابل توزیع ناعدالانه باعث نارضایتی می شود

دکتر قناعتی در پایان سخنان خود افق پیش روی کشور را روشن دانست و گفت: تحولات کشورمان در این سالها همواره مثبت بوده و نشان  

 .است دهنده پویایی جامعه
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 اعلام آمادگی در اشتراک گذاری تجارب موفق 

مات در ادامه مهناز طاهری پور مدیر امور مالی دانشگاه، نامگذاری پانزدهم آذر به عنوان روز حسابدار را فرصت مغتنمی برای قدرشناسی از خد

طبقه بندی و تجزیه و تحلیل داده ها و ارایه داشبورد مدیریتی به  حسابداران دانست گفت: امروزه حسابداران از ثبت ترازنامه نویسی فراتر رفته و با  

 .عنوان بازوی قدرتمند در کنار مدیران ارشد سازمان می توانند نقش راهبردی در پیشبرد اهداف سازمان ایفا کند

روزمرگی ها فراتر رویم و سیستم کایزن و   مدیر امور مالی دانشگاه از همکاران حسابداری خواست چشم انداز آینده را ترسیم کنند و گفت: باید از

 .بهتر مورد توجه قرار دهیم بهبود مستمر فرایندها را برای رسیدن به نتیجه 

  علوم   دانشگاه:  گفت  و  کرد  معرفی  را   شده  تمام  بهای  سامانه    طاهری پور در بخش دیگری از سخنان خود از مدیران مالی پیشن دانشگاه یاد و

ده است و ما آمادگی داریم تجارب خود را در اختیار سازمان های  رسان  ثمر  به  را  شده  تمام  بهای  افزار   نرم  که  است   زمانیسا  نخستین  تهران   پزشکی

 .دیگر قرار دهیم

وق  نه حقمدیر امور مالی دانشگاه طراحی این سامانه را با اتکا به سامانه های مالی موجود دانشگاه شامل نرم افزار جامع حسابداری تعهدی و ساما

تشکیل شد و با انجام مطالعات کتابخانه ای و بررسی تجربیات سایرین، فاز اجرایی    96و دستمزد بیان کرد و گفت: کارگروه بهای تمام شده از سال  

 .آن در بیمارستان بهارلو به صورت آزمایشی آغاز شد

مراکز بهداشتی تشریح کرد و گفت: فاز اول مربوط به بیمارستان هاست  طاهری پور اجرا این سامانه را در قالب سه فاز بیمارستان ها، دانشکده ها و  

آن در    که تا پایان امسال در همه بیمارستان ها بارگذاری می شود. درحال راه اندازی این سامانه در دانشکده ها هستیم و انتظار داریم فاز سوم 

 .مراکز بهداشتی در سال آینده رقم بخورد

 صل کار جمعی سامانه بهای تمام شده حا

ک روز  سپس دکتر رامین رحیم نیا معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، یاد مدیران مالی پیشین دانشگاه را گرامی داشت و با تبری

 .حسابدار گفت: سامانه بهای تمام شده نتیجه کار جمعی و روحیه جهادی است که سال ها در این مجموعه حاکم شده است

م نیا تحقق رسالت سازمان را درصورت تببین اهداف درست دانست و گفت: برای اینکه سازمان به درستی در مسیر اهداف خود حرکت  دکتر رحی

 .کند به ساز و کار اداری مالی نیاز دارد به عبارت دیگر سیستم های اداری مالی نقش رصد کردن فعالیت های سازمان را برعهده دارند

 ای عملکرد با سامانه بهای تمام شده تحقق بودجه ریزی برمبن

م  در ادامه مهندس رامین حاجی هاشمی ذی حساب و مدیرکل مالی وزارت بهداشت، با تبریک روز حسابدار، بر اهمیت راه اندازی سامانه بهای تما

تاکنون در قوانین و مقررات متعدد   1365شده تاکید کرد و گفت: یکی از مولفه های بودجه ریزی بر مبنای عملکرد، بهای تمام شده است. از سال 

  نخستین   برای  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه   بر بودجه ریزی برمبنای عملکرد تاکید شده اما اقدام مهمی در این زمینه صورت نگرفته است تا اینکه 

آنچه به اعداد و ارقام بودجه معنا می بخشد وی پیوند میان بودجه و عملکرد را ضروری دانست و گفت:    .است  کرده  اجرا  و  طراحی  را  سامانه  این  بار

 .پیوند آن با عملکرد است

 راه اندازی سامانه های متعدد در عملکرد یکساله مدیریت امور مالی دانشگاه 

ت  مهندس مهدی سوری معاون مدیریت مالی دانشگاه نیز گزارش عملکرد یکساله امور مالی را تشریح کرد و گفت: آموزش و ارتقا علمی و مهار

 .تن از همکاران برگزار کردیم 535های کاربردی، محور اصلی فعالیت های این حوزه است و براین اساس دوره های توانمندسازی را برای 

ز آغاز  وی با اشاره به اجرای سامانه بهای تمام شده در بیمارستان های منتخب گفت: زمینه طراحی و راه اندازی این نرم افزار در دانشکده ها نی

 .ده استش

طراحی  مهندس سوری، راه اندازی کیوسک بیمارستانی، راه اندازی سامانه مرجوعی به بیمار )ریفاند(، توسعه نرم افزار پرداخت مبتنی بر عملکرد،  

  یک   این  در  مالی  امور  مهم  اقدامات  دیگر  از   را...  و  مالی  امور  مدیریت  فرآیندهای  تدوین  و   و احصا(CIS) نرم افزار شبکه های بهداشتی درمانی 

 .برشمرد سال
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در ادامه غلامرضا صدوق محمدی رییس حسابداری بیمارستان بهارلو سوگندنامه حسابداری و همراه علی براتی رئیس حسابداری داروخانه سیزده  

 .آبان متنی را در وصف حسابداران خواند

 

 روز جهانی داوطلب 

 علوم پزشکی تهران به مناسبت روز جهانی داوطلب رئیس دانشگاه پیام تبریک

 .دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در پیامی روز جهانی داوطلب را تبریک گفت

 
 :، متن پیام به شرح زیر استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .به نام خدایی که آرامش بخش قلوب انسان هاست

 .برگیرند  توشه و زاد خود آخرت  برای و کنند نیکی   خدا بندگان به  آنانکه  حال به  خوشا  امام علی )ع(:

 .انتخاب میکنیم و به سویش می شتابیم حاصل همبستگی هاست دنیایی که داوطلبانه

 .حضرت زهرا )س( فرمودند که خدایا مرا خرج راهی کن که بخاطرش آفریدی 

روز جهانی داوطلب را که از جنس خود مردم هستند ولیکن دلهایشان عمقی به وسعت اقیانوسی از محبت است، به تمامی داوطلبان حوزه سلامت  

 .نمایم و از خداوند متعال بزرگواران و داوطلبان عرصه سلامت آرزوی همبستگی توام با توکل، تلاش و تداوم روز افزون خواستارم  تبریک عرض می

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 نهاد و خیرین سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران های مردم سایت مدیریت سازمان
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وز برگزیده معاونت بهداشت  تقدیر معاون بهداشت وزارتخانه از داوطلبان سلامت و سفیران سلامت دانش آم

 دانشگاه علوم پزشکی تهران 

همایش گرامیداشت روز جهانی داوطلب سلامت در دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت از داوطلبان سلامت و سفیران 

 .سلامت دانش آموز برگزیده معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران، قدردانی شد 

 
، همایش گرامیداشت روز جهانی داوطلب سلامت روز یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران معاونت بهداشت به گزارش

 .در دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت برگزار شد  1401آذر  13

سلامت از گروه آموزش و ارتقای سلامت معاونت بهداشت، به همراه فروزان آرمان کارشناس  در این همایش فرزانه فرد کارشناس برنامه داوطلبان  

های بهداشت و درمان اسلامشهر، ری برنامه از واحد آموزش شبکه شهرستان ری و رابطین سلامت و سفیران سلامت دانش آموز برگزیده شبکه 

آموز ری(، نرگس راضی )رابط سلامت مرکز جنوب(، محمد کیهانی )سفیر دانش و مرکز بهداشت جنوب اکرم تک تاز )رابط سلامت ری(، راحیل  

  رضا اسماعیلی )سفیر دانش آموز مرکز بهداشت جنوب(، نیلوفر سعیدی )رابط سلامت اسلامشهر( و پرهام باباخانی)سفیر دانش آموز اسلامشهر(، 

آموز، تقدیر و تشکر به عمل آمد و هدایایی به عنوان یادبود دریافت شدر پایان همایش از داوطلبین سلامت و سفیران سلامت دان .حضور داشتند

 .کردند
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 هر چه جامعه ای آگاه تر باشد ایمن تر و قوی تر خواهد بود، همایش داوطلبان سلامت

داوطلب، همایش داوطلبان  در راستای ترویج فرهنگ داوطلبی به عنوان کلید تقویت انسجام و عدالت در بهداشت و به مناسبت روز  

 .سلامت در دانشگاه برگزار و از فعالان این حوزه قدردانی شد

 
، ضمن تبریک روز داوطلب گفت: از  رئیس دانشگاه ، در این همایش، دکتر حسین قناعتی،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

ن در اینکه در خدمت داوطلبانی هستم که سلامت را برای مردم به ارمغان می آوردند بسیار خرسندم. بر اساس برآوردها، سهم بزرگی از درآمد جها

هزینه می شود. مرگ و میر ناشی از بیماری های قلبی و عروقی، فشارخون، دیابت و ... هزینه های    سال در زمینه درمان بیماری های غیرواگیر

زیادی را به سیستم سلامت کشور وارد کرده و مسائل ناشی از مصرف الکل، سیگار، تغذیه نامناسب، خواب ناکافی و نبود زندگی معنوی موجب  

 .کوتاه شدن عمر شده است

افزایش کیفیت زندگی خواند و از داوطلبان خواست تا در این زمینه کمک کنند و افزود: اینکه در محله ها به مردم سر   وی هدف حوزه سلامت را

مت  می زنید و اطلاعات و دانش خود را با آنها به اشتراک می گذارید بسیار ارزشمند است چرا که هزینه ناآگاهی مردم به طور مستقیم نظام سلا

 .ی دهدرا تحت تاثیر قرار م

ید دکتر قناعتی گفت: خوشبختانه حوزه سلامت بسیار گسترده است و کارهای زیادی می توان در جهت آموزش به مردم انجام داد. قدر خود را بدان

لهی در  و از اینکه داوطلبانه خدمت می کنید به خود ببالید. خداوند در قران به زبان ساده بر کمک، بخشش و آموزش سفارش و بر اهمیت نگاه ا

 .است کرده  این زمینه تاکید

گفت:   رئیس دانشگاه، با اشاره به فرهنگ ایرانی اسلامی، مسئله احترام به زنان و اهمیت جایگاه مادران را در این فرهنگ بسیار مترقی دانست و

رم هستند. باوجود پیشرفت های علمی و  یادمان نرود که از پیشینه و فرهنگ بزرگی برخوردارهستیم و مادران و زنان در این فرهنگ بسیار محت

و گفتن    احترامی که به علم در اروپا، قائل هستیم، اما اجازه مداخله و سوءاستفاده در مسائل داخلی را به آنها نمی دهیم. قطعا اعتراض در کشور

 .ببرند حرف حق، وظیفه هر مسلمان است؛ اما نگذاریم دیگران در این مسئله دخل و تصرف کنند و از آن سود

وی افزود: باید تفکر، خردورزی و مستند سخن گفتن تبدیل به مطالبه و فرهنگ شود و در این زمینه به دیگران آموزش دهیم. فضای مجازی، 

د. شبکه  مملو از دروغ است و باید مراقبت کنیم که با سلامت روان مردم بازی نشود. از خدا می خواهم که توفیقات شما در این زمینه روزافزون باش

 .سازی کنید و افرادی همچون خودتان را تربیت کنید

اره  دکتر قناعتی، از معاون بهداشت دانشگاه خواست تا ارتباط، آموزش و تسهیلات داوطلبان را بهبود بخشد و تصریح کرد: از شما می خواهم همو

ر درها  باید  خود  علمی  سطح  بالاترین  در  دانشگاه  باشید.  ارتباط  در  دانشگاه  باشدبا  ارتباط  در  جامعه  با  و  کند  باز  جامعه  مردم  روی  بر   .ا 

 .وی در پایان گفت: هر چه جامعه ای آگاه تر باشد ایمن تر و قوی تر خواهد بود. قطعا راز موفقیت جامعه، علم،خواهد بود

 نقش مهم داوطلبان سلامت 

https://pr.tums.ac.ir/
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های بهداشت و درمان  آموز از شبکه برنامه رابطین، سفیران سلامت دانش این همایش با حضور گسترده داوطلبان سلامت، مراقبین سلامت مسئول  

 .برگزار شد مرکز بهداشت جنوب تهران اسلامشهر، ری و

رضایی سرپرست دفتر آموزش  منش معاون بهداشت دانشگاه، دکتر فرشید  در این همایش دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر علیرضا اولیائی

 و ارتقای سلامت وزارت بهداشت، دکتر سعید تأملی معاون فنی معاونت بهداشت، دکتر محمدرضا قیوم زاده معاون اجرایی معاونت بهداشت، دکتر

مشهر و دکتر  محمدرضا سلمانی ندوشن رئیس مرکز بهداشت جنوب تهران، دکتر علیرضا عباسی سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان اسلا

 علی تاجدار سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان ری حضور داشتند. 

 دکتر اولیائی منش نیز ضمن تبریک روز جهانی داوطلب و قدردانی از زحمات بدون چشمداشت داوطلبان سلامت، بر اهمیت نقش آنان تأکید کرد. 

توان  مند هستند و میهای بسیار مهمی هستند که کشورهای اندکی در دنیا از آن بهرهسرمایه دکتر اولیائی منش گفت: داوطلبان و سفیران سلامت  

 ها در راستای تضمین سلامت روح و روان و جسم مردم بهره جست.از آن 

سلامت، به اهمیت  های رابطین  دکتر رضایی سرپرست دفتر آموزش و ارتقای سلامت وزارت بهداشت، پس از تبریک این روز و قدردانی از فعالیت

عنوان یک  طور آگاهانه و بدون چشمداشت و به ای بهداشت که به عنوان مفهوم پایهبهداشت و مقدم بودن آن بر درمان و نقش داوطلب سلامت به 

 پردازد تأکید کرد.شهروند به فعالیت در این زمینه می 

شود؛ همان چیزی طلب سلامت( باعث انسجام و همبستگی در سلامت می وی در ادامه گفت: ترویج فرهنگ داوطلبی )شعار امسال روز جهانی داو

 وضوح مشاهده شد. که در مقابله با کرونا به 

ای  در پایان همایش با حضور دکتر اولیائی منش معاون بهداشت از مراقبین سلامت مسئول برنامه و رابطین سلامت محله و سازمانی منتخب با اهد

 آمد و از تمامی مدعوین همایش با اهدای هدایایی تقدیر شد. ه عمل هدیه و لوح تقدیر، قدردانی ب

گویی اجرا شد و  های ورزشی طناب زنی و روپایی، حافظ خوانی، قصه سرود، مهارت 2های متنوع هنری و ورزشی از جمله در طول همایش برنامه

رآمد. همچنین شعرخوانی توسط داوطلب سلامت شاعر، سخنرانی  آموز تهیه شده بود به نمایش دهای متنوعی که توسط سفیران سلامت دانش کلیپ

 های این همایش بود. قاری قرآن و مجری همایش نیز از بین داوطلبان سلامت بودند. داوطلب سلامت و قرائت سوگندنامه از دیگر برنامه

 کنندگان از آن بازدید کردند.ی و ... کردند که شرکتپزدستی و شیرینیهای صنایعدر حاشیه این همایش داوطلبان سلامت اقدام به برپایی غرفه 
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دکتر ترابی: گرامیداشت باشکوه سیصد شهید  ،  نشست هماهنگی ستاد ویژه گرامیداشت سیصد شهید گمنام

 گمنام دفاع مقدس، فرصتی برای نمایش وحدت در دانشگاه است

شهید والامقام گمنام همزمان با ایام فاطمیه در دانشگاه علوم پزشکی تهران بر ضرورت  در نشست هماهنگی برگزاری مراسم گرامیداشت سیصد  

 .های مختلف در برگزاری با شکوه این مراسم تأکید شدمشارکت گروه

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

با حضور نمایندگان دفتر در سالن شورای حکیم    1401آذر    15شنبه  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در این نشست که سه به گزارش روابط 

های دانشجویی و فرهنگی، درمان و بهداشتی، نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری و بسیج جامعه پزشکی و اساتید برگزار شد؛ دکتر ماشاءاله معاونت

های ملی باید در سطح دانشگاه، ستاد ویژه تشکیل  ه برای برگزاری مراسم با اشاره به اینک روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران ترابی مدیر

های شهدای والامقام گمنام هشت سال دفاع مقدس و ترویج فرهنگ آفرینیدهیم؛ گفت: تمام تلاش ما این است که در برگزاری پاسداشت حماسه

 .حماسه، جهاد، مقاومت و شهادت، شکوه و عظمت خاصی به نمایش گذاشته شود

اند و از خون خود  وی با بیان اینکه شهدای گمنام دفاع مقدس در عرصه ملی قهرمان هستند؛ افزود: این عزیزان از میهن اسلامی دفاع کرده

  .تواند مظهر وحدت آفرینی در شرایط کنونی کشور باشدگذشتند، حق بسیار زیادی بر گردن ما دارند. این امر مهم می

اند؛ تصریح کرد: این  با تأکید بر اینکه شهدا، مسیر زندگی و آزادی را، برای جویندگان راه حقیقت و رستگاری نشان داده  عمومی دانشگاهمدیر روابط 

های مان عزیزان با رفتار و کردار انسانی خود، سبک زندگی وحدانی و گمنامی را در میان مخلوق، نمایان و غبار غفلت را از جامعه پاک کردند و آر

 .می را یادآور شدندانقلاب اسلا

های مختلف در برگزاری این مراسم و نظرات ارزشمند آنان بهره بگیریم و به شکوه آن بیافزاییم. این  دکتر ترابی ادامه داد: باید از مشارکت گروه 

ارکت و حضور فعال داشته  حوزه، عرصه انجام وظیفه نیست و نیاز به شرایطی دارد که همکاران علاقمند به صورت داوطلبانه در برگزاری آن مش

   .باشند

های فعال فرهنگی در دانشگاه نظرات و پیشنهادهای خود را مطرح کردند و مقرر شد هفته آینده در خصوص برگزاری  در ادامه نمایندگان حوزه 

احدهای تابعه دانشگاه  زمان با شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( »روز ملی گرامیداشت شهدای گمنام« در سطح کل ومراسمی که قرار است هم 

 .های لازم صورت گیردعلوم پزشکی تهران برگزار شود؛ هماهنگی
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 روز دانشجو 

دکتر قناعتی: دانشجویان به مثابه وجدان بیدار، خردمند و پرسشگر  ،به مناسبت روز دانشجو رئیس دانشگاه پیام

 هستند

 .دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به مناسبت روز دانشجو )شانزدهم آذر(، پیام تبریک صادر کرد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 : است آمده پیام این متن در  ،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

ای مهم است که در عصر کنونی، نقش ممتازی در دانشگاه و دانشگاهیان و همچنین برای ملت شریف و بزرگوار ایران، واقعه شانزدهم آذر برای  

پیشتازی و پیشگامی جامعه دانشگاهی در مسیر بلند ملت شریف ایران اسلامی برای تحقق استقلال، آزادی و جمهوریت نظام داشته است و یاد  

ت که سینه خود را در برابر تیرهای استعماری دشمن سپر کردند و در گذر زمان فریاد ضد استکباری ملت ایران را به  آور رشادت دانشجویانی اس 

 .گوش جهانیان رسانده اند

توانند  ی  دانشجویان گرانقدر ایران اسلامی؛ به مثابه وجدان بیدار، خردمند، پرسشگر و سرشار از ایمان به شمار می روند که به عنوان مغز متفکر م

 جامعه را به مسیر پیشرفت و تعالی رهنمون سازند و گام های مهم و استواری را در راه توسعه و پیشرفت همه جانبه ایران اسلامی بردارند. 

تهران    اینجانب با گرامیداشت و تبریک این روز ماندگار، از خداوند بزرگ برای دانشجویان ایران اسلامی خصوصا دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی

در همه امور به ویژه عرصه های علمی و پژوهشی، توفیقات روزافزون مسئلت دارم و امیدوارم همچون گذشته سربلندی و عزت جمهوری اسلامی  

 .ایران در سایه همت بلند، حضور فعال و اندیشه پویای شما جوانان غیور و دانشجویان با بصیرت محقق شود
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 دانشجویی با دانشجویان خوابگاه کوی دانشگاه علوم پزشکی تهران دیدار مدیر امور 

با   ذهاب  ایاب  و  تغذیه  امور  درباره  دانشجویان  های  چالش  رفع  هدف  با  تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  دانشجویی  امور  مدیر 

 .دانشجویان دختر کوی علوم پزشکی دیدار و گفتگو کرد

 
با حضور   15:22تا  8از ساعت  1401آذرماه  11معاونت فرهنگی و دانشجویی، این نشست  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

ن در خانه فرهنگ کوی  مهندس فرشاد میرزایی مدیر امور دانشجویی، صفا بابادی رئیس اداره تغذیه و جمعی از دانشجویان خوابگاه کوی دخترا

این جلسه در راستای انتقاد، ارائه پیشنهاد و راه کارهای لازم به منظور رفع مشکلات، بهبود و ارتقای کیفیت غذاهای دانشجویی و    .برگزار شد

 .سرویس های ایاب و ذهاب دانشجویان برگزار شد

ات خود را در خصوص نارسایی های موجود بازگو کرده و هچنین راهکار  مهندس میرزایی در ابتدای این نشست از دانشجویان خواست تا نقطه نظر

 .های پیشنهادی خود را برای رفع آنها ابراز کنندو دیدگاه

های انتقادی خود همراه با پیشنهاد مطرح کرده و در نهایت مدیر امور دانشجویی ضمن جمع بندی موارد مورد  در ادامه دانشجویان نظرات و دیدگاه

 .ر کرد: تمام موارد مطرح شده پیگیری خواهد شدبحث اظها
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 ها در کشور هستند های ما امروز سرمنشاء همه پیشرفترئیس جمهور: دانشگاه،یین گرامیداشت روز دانشجوآ

علوم پزشکی تهران در دانشگاه   رئیس دانشگاه الله دکتر سید ابراهیم رئیسی در آیین گرامیداشت روز دانشجو که با حضورآیت

ستیزی، بصیرت و احساس مسئولیت جامعه دانشجویی کشور عنوان کرد  شناسی، دشمن تهران برگزار شد، این روز را نماد دشمن 

ها همواره گرامی  ی و شناخت شرایط و وضعیت کشور از سوی دانشگاه و افزود: حقیقتاً شانزدهم آذر باید به عنوان نماد و نمود بالندگ 

 .داشته شود

 
دانشجویی  به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، رئیس جمهور با اشاره به ارتباط مستمر دولت با جامعه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

تواند در  دانم و حقیقتا باور دارم دانشگاه به عنوان اتاق فکر دولت میکشور در همه ایام و روزهای سال گفت: بنده ارتباط دولت با دانشگاه را یک ضرورت می 

 .توامان با حضور در میان مردم مورد توجه باشدام ارتباط با جامعه نخبگانی شناسی و حل مسائل کشور یاریگر دولت باشد و به دولتمردان نیز تاکید کردهمسئله 

که به دنبال    دکتر رئیسی با بیان اینکه پیش از حضور در این مراسم برخی توصیه کردند در این مراسم شرکت نکنم، تصریح کرد: بنده در پاسخ گفتم کسانی

ها بوده است و از این جهت بود که پس از بهبود  افزایی در دانشگاه و علم   روند و بنای دولت سیزدهم از ابتدا تقویت علمتعطیلی علم هستند به دانشگاه نمی 

دانشگاه  فعالیت  از سرگیری  را  اولویت خود  اولین  پیشرفتشرایط کرونایی کشور دولت  پویایی کشور و همچنین  و  داد چرا که نشاط  قرار  افتخارات  ها  و  ها 

 .دانشمندان کشور محصول دانشگاه است

های درس را به تعطیلی بکشانند  خواستند در این فضا آشوب ایجاد کنند و کلاس: امروز دانشگاه ما به دشمن ضربه زده و به همین دلیل می رئیس جمهور افزود

 .ای به آنها ندادنداما اساتید و دانشجویان فرهیخته چنین اجازه 

عتراض به دنبال خود اصلاح امور و سازندگی را دارد، اما پیامد اغتشاش، تخریب و الله رئیسی با تاکید بر تفاوت میان اغتشاش و اعتراض، با بیان اینکه اآیت

ها نخواهد بود و آنها به دنبال یک ایران ویران شده همانند افغانستان، سوریه، لیبی و دیگر ناامنی است، تصریح کرد: قطعاً یک ایران قوی مطلوب آمریکایی

ها، زنان و مردانی با عزت و باغیرت دارد که هرگز  ین کشور هستند، اما ایران متفاوت از دیگر کشورها و سرزمین کشورهای مورد تجاوز قرار گرفته از سوی ا

 .ها نخواهند دادهایی را به آمریکاییاجازه تحقق چنین توطئه 

 جامعه دانشجویی ما نشان داد صدای واقعی دانشجوی ایرانی صدای ضد استکباری است 

در   دانشگاهرئیس جمهور  گفت:  دانشجویی کشور،  جامعه  و  دانشگاه  از  دشمنان  ناامیدی  و  چرایی عصبانیت  امروز سرمنشاء همه بیان  ما  های 

ای، هوافضا و دستاوردهای دفاعی و امنیتی محصول دانشگاه  ها در کشور بوده و افتخارات دانشمندان ما در علم و فناوری، صنعت هستهپیشرفت

ها، از بین بردن نشاط دانشجویی و مقابل هم قرار دادن دانشجویان برآمد، اما جامعه  به دنبال تعطیل کردن دانشگاهاست، از این جهت دشمن  

 .دانشجویی ما نشان داد صدای واقعی دانشجوی ایرانی صدای ضد استکباری است

ش دشمنان برای ممانعت از ایجاد تحول در  دکتر رئیسی همچنین در بخش دیگری از سخنان خود در جمع پرشور دانشجویان با اشاره به تلا

اندازی در برقراری ارتباط موثر با کشورهای همسایه و مدیریت اجرایی کشور، از جمله تلاش برای متوقف کردن صادرات نفتی و غیرنفتی، سنگ 

ها نفت ما به میزان پیش از تحریم  ها امروز صادراتها و توطئهجلوگیری از افزایش حجم تجارت خارجی ایران تصریح کرد: برغم همه تلاش 
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درصد افزایش   48های شانگهای و اوراسیا برقرار شده، حجم تجارت خارجی کشور  های آسیا از طریق پیمانافزایش یافته، ارتباطات ما با زیرساخت

 .اندازی استیافته و صدها کارخانه نیمه تعطیل یا تعطیل به چرخه تولید بازگشته و یا در حال راه

 ها برای عموم مردم باشند امعه دانشجویی کشور راویان پیشرفت ج 

های مختلف،  های کشور در حوزهآموزان با دستاوردها و پیشرفترئیس جمهور با اشاره به تشکیل »اردوهای راهیان پیشرفت« برای آشنایی دانش 

 .موم مردم باشیدها برای عاظهار داشت: شما جامعه دانشجویی کشور نیز باید راویان این پیشرفت 

دارویی کشورمان در دوران کرونا گفت:    الله رئیسی با اشاره به دیدار خود با دبیرکل سازمان ملل و عذرخواهی او به خاطر ناتوانی در رفع تحریم آیت

واکسن به دست متخصصان کشورمان تنها با تولید شش نوع    ها ما نه بنده خطاب به دبیرکل سازمان ملل گفتم امروز به رغم همه فشارها و تحریم

ایم، اما زشتی و روسیاهی این مسئله برای مدعیان حقوق بشر باقی  نیاز شدیم، بلکه به صادرکننده واکسن نیز تبدیل شدهاز واردات واکسن کرونا بی 

 .خواهد ماند

ها و ناامید کردن مردم بوده ها، تعطیلی دانشگاهپیشرفتها در کشور، متوقف ساختن  رئیس جمهور با بیان اینکه پشت پرده اغتشاشات اخیر و ناامنی

دم با  است، افزود: در همین راستا تلاش همه ما مسئولان و شما جامعه دانشجویی کشور و اساتید دانشگاهی باید بر امیدوار کردن هر چه بیشتر مر

 .به روز ناامیدتر و مردم روز به روز امیدوارتر خواهند شدروزی باشد که اگر چنین شود یقین بدانید دشمن روز کار جهادی و فعالیت شبانه

 اند مدعیان زندگی و آزادی، با فشار و تحریم زندگی را از مردم ایران سلب کرده  

،  رسانندالله عجمیان را به شهادت می وردی و روح دکتر رئیسی با بیان اینکه کسانی که دانشجوی ما و مدافعان امنیت همچون شهید آرمان علی 

فهمند و به شان مشکلات اقتصادی نیست، تصریح کرد: مردم ما و جامعه دانشجویی کشور به خوبی تفاوت میان اعتراض و اغتشاش را میمسئله

 .همین دلیل آنها را ناکام گذاشتند

از بازاریان از سوی اغتشاشگران   رئیس جمهور با اشاره به سفر اخیرش به کردستان و حضور در بازار سنندج و مشکلاتی که در پی آن برای برخی 

گویید به دنبال زندگی و آزادی برای مردم ایران هستید؟ شما دیدید که با آن بنده خدا که یک شکلات به  ایجاد شد، تصریح کرد: چرا به دروغ می

ما با فشار و تحریم زندگی را از مردم دهند، اما تعارف کرد چه کردند، چه کسی دیکتاتور است؟ امروز ادعای کسانی که شعار زندگی و آزادی می 

 !اند، ادعایی مضحک استایران سلب کرده 

 آذر روز مبارزه با ابردیکتاتور عالم یعنی آمریکاست 16آمریکا مستبدترین حکومت دنیا و  

آذر روز مبارزه با ابردیکتاتور    16و    الله رئیسی تاکید کرد: امروز مستبدترین و دیکتاتورترین حکومت دنیا هیئت حاکمه ایالات متحده آمریکاست آیت

 .گذاری کردند و جنایاتی نظیر جنایات حرم مطهر حضرت شاهچراغ را رقم زدندعالم یعنی آمریکاست. لعن و نفرین الهی بر آنها که داعش را پایه

 های عظیم کشور و پشتیبانی مردم، مشکلات قابل حل است معتقدیم با ظرفیت 

ای مدون برای حل مشکلات کشور دارد و  که دولت سیزدهم تنها دولتی پس از پیروزی انقلاب اسلامی است که برنامه دکتر رئیسی با بیان این

های عظیم موجود در کشور و  برنامه خود را نیز به بوته نقد کارشناسان، نخبگان و فرهیختگان گذاشته است، افزود: معتقدیم با توجه به ظرفیت

 .شکلات قابل حل است و اقتصاد کشور و معیشت مردم نیز بهبود خواهد یافتحمایت و پشتیبانی مردم، م

رئیس جمهور همچنین در بخش دیگری از سخنان خود در پاسخ به سوالات دانشجویان درباره نحوه انتصاب مدیران در دولت سیزدهم، میزان  

های فرهنگی  ازار سرمایه و همچنین استفاده دولت از ظرفیت کانون پیشرفت نهضت ملی مسکن، اشتغال، اینترنت، حذف ارز ترجیحی، بازار خودرو، ب

 .و دانشگاهی توضیحاتی ارائه کرد

ر  دکتر رئیسی درباره نحوه انتصاب مدیران در دولت سیزدهم گفت: شرط اصلی دولت در این زمینه توانمندی مدیران برای انجام ماموریت است. د 

ای های مختلف مسکن و شهرسازی و همچنین حمل و نقل ریلی، هوایی و جادهکرد بسیار موفقی در حوزه ارتباط با وزیر راه و شهرسازی ایشان عمل

 .داشتند، اما متاسفانه به بیماری سختی مبتلا شدند و ناچار به تغییر ایشان شدیم
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 الوعدی خواهیم بودحتما دولت صادق 

نیاز به ساخت یک میلیون مسکن در سال فقط وعده دولت میلیون مسکن از سوی دولت س  4رئیس جمهور درباره وعده ساخت   یزدهم گفت: 

های خود در الوعدی خواهد بود و به وعده نیست، بلکه نیاز حتمی کشور است که قانون نیز بر آن صراحت دارد و حتما دولت سیزدهم دولت صادق

 .این زمینه عمل خواهیم کرد

های واجد شرایط را نیز آغاز  های ویلایی در برخی استانمسکن، دولت واگذاری زمین برای ساخت خانهالله رئیسی گفت: علاوه بر ساخت  آیت

 .کرده است

ل به  رئیس جمهور درباره موضوع اشتغال نیز گفت: در حوزه ایجاد اشتغال با توجه به میزان اشتغال ایجاد شده در یکسال گذشته، بحمدالله در عم

 .این وعده خود عقب نیستیم

 اگر دشمن از فضای مجازی برای ایجاد آشوب سواستفاده کرد، چه باید کنیم؟ 

هایی که داده شده را به یاد داریم،  دکتر رئیسی در پاسخ به سوال دانشجوی دیگری درباره وضعیت اینترنت نیز گفت: درباره فضای مجازی وعده 

ها اختلال ایجاد کند چه باید ر را دچار آشوب و اغتشاش کند و در روند فعالیتاما سخن این است که اگر دشمن بخواهد با استفاده از این فضا کشو

های ایجاد شده تلاش دشمن برای ایجاد ناامنی در کشور بر بستر این فضاست و حتم بدانید پس از عادی شدن وضعیت،  کرد؟ دلیل محدودیت

های داخلی مورد توجه جدی  زمان عادی شدن شرایط نیز بر بستر پلتفرم  شرایط متفاوت خواهد شد. موضوع حمایت از کسب و کارهای اینترنتی تا

 .دولت است

ها، علاوه بر تکلیف قانونی، مورد اتفاق نظر همه کارشناسان  رئیس جمهور درباره حذف ارز ترجیحی نیز گفت: موضوع اصلاح نظام پرداخت یارانه 

گرفت،  ود داشت. البته اگر بر اساس تصریح قانون، سه سال قبل این اقدامات صورت مینظرها وجها برخی اختلاف اقتصادی نیز بود و تنها در روش

 .شاید تبعات آن بر اقتصاد کشور و معیشت مردم به مراتب کمتر بود

درو در کشور  سازی تولید خوای برای کیفی و کمیالله رئیسی در پاسخ به سوال دیگری درباره وضعیت بازار خودرو، به صدور فرمان هشت مادهآیت

رفته،  در اسفند ماه سال گذشته اشاره کرد و گفت: اخیرا نیز موضوع واردات خودرو برای جبران کمبودها در این بازار در دستور کار دولت قرار گ

 . گرچه بنای دولت بر تقویت تولید داخلی است و مجوز واردات برای متعادل کردن بازار خودرو صادر شده و در حال اجراست

 ی دولت شنیدن نظر دیگران ولو با وجود تفاوت سلایق سیاسی استبنا 

میلیون سهامدار خرد را به غلط به اقتصاد کلان بازار سرمایه    50رئیس جمهور درباره مشکلات بازار سرمایه نیز تصریح کرد: در دوره گذشته زندگی  

ای ساماندهی به بازار سرمایه پنج مرتبه تشکیل جلسه داده و با بحث  مرتبط کردند که این مسئله موجب ایجاد مشکلاتی برای مردم شد، دولت بر

ها نیز گویای کارآمدی اقدامات دولت در این زمینه است و این اقدامات  اندیشی راهکارهایی در دستور کار قرار داده که خوشبختانه شاخص و هم

 .همچنان ادامه دارد

های فرهنگی و دانشگاهی نیز تصریح کرد: بنای دولت شنیدن نظر دیگران ولو با وجود  ظرفیت کانون دکتر رئیسی همچنین درباره استفاده دولت از  

 .کندها برای حل مسائل استقبال میتفاوت سلایق سیاسی است و دولت سیزدهم حتما از فعال شدن دانشگاه

ها اجازه ندادند فضای ها و پافشاری بر ارزش با رونق کلاس رئیس جمهور در پایان ضمن قدردانی از دانشجویان و اساتید با بصیرت دانشگاه که  

 .دانشگاه به محلی برای جولان اغتشاشگران تبدیل شود، به روح پاک همه شهدا به ویژه شهدای دانشجو و شهدای مدافع امنیت درود فرستاد
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 1401دکتری پرستاری مصاحبه با مهدی نبی فودانی دانشجوی رتبه یک مقطع ، به مناسبت روز دانشجو

 .مهدی نبی فودانی معتقد است: جامعه پرستاری کشور دلخوش به آینده ای می باشد که در گرو همت دانشجویان این رشته است 

 

 
 :شرح زیر استدانشکده پرستاری و مامایی متن مصاحبه به  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 طفاً خودتان را معرفی کنید ؟ ل 

 به نام آنکه هستی نام از او یافت/فلک جنبش زمین آرام از او یافت 

 دانشگاه علوم پزشکی تهران  1401ساله، دانشجوی رتبه یک دکتری پرستاری   25مهدی نبی فودانی 

 درباره سوابق تحصیلی و افتخاراتی که کسب کردید توضیح دهید؟

ران  کارشناسی پرستاری را از دانشگاه آزاد اسلامی واحد نجف آباد اصفهان اخذ کردم و دوره کارشناسی ارشد خود را در دانشگاه علوم پزشکی ته 

ه ب در رشته پرستاری داخلی جراحی گذراندم. در طول دوره کارشناسی چندین بار به عنوان دانشجوی برتر دانشکده پرستاری و مامایی و دو مرتبه

شدم و دوره کارشناسی ارشد خود را با   1398یک آزمون کارشناسی ارشد پرستاری در سال    رتبه.  شدم  برگزیده  دانشگاه   عنوان دانشجوی برتر 

. بودم  سهیم  نیز  مقاله  تعدادی  نگارش  در  و  کردم ترجمه  و  تالیف  کتاب  چند   اساتیدم  کنار در  که  دارم  را  این  افتخار   پشت سر گذاشتم.  19.53معدل  

در حال حاضر با افتخار دانشجوی دکتری پرستاری در دانشکده پرستاری و مامایی دانشگاه   و  شدم پرستاری  دکتری آزمون  اول  نفر 1401 سال در

 .علوم پزشکی تهران می باشم

 چطور شد رشته پرستاری را انتخاب کردید؟ 

ی کامل در مورد این موضوع نداشتم. با شروع دوره کارشناسی و آشنایی سالگی که من انتخاب رشته نمودم آگاه  18حقیقتا در سن نوجوانی و  

بیشتر با رشته مقدس پرستاری و همسو بودن ارزش های این رشته با فلسفه و باور های شخصی خودم علاقمندی ام به این رشته بیشتر شد و  

 .بدهم افزایش  را خودم دانش زمینه  سعی کردم هر چه بیشتر در این

 چگونه به کارهای پژوهشی علاقه مند شدید و به این سمت و سو جذب شدید ؟  اولین بار

  اولین کار های پژوهشی من به دوره کارشناسی بر می گردند ولی اوج فعالیت و افزایش علاقه ام نسبت به انجام کار های پژوهشی و تحقیقاتی 

ات موفق زیادی در زمینه تجربی  و   شدم  حوزه  این  وارد   کارشناسی ارشد با کمک اساتیدمربوط به دوره کارشناسی ارشد پرستاری است. در طی دوره  

 .نگارش کتاب و مقاله کسب نمودم
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 چه کسانی در زمینه موفقیت شما موثر بودند؟ 

صورت ویژه تشکر میکنم از  قطعا اساتید مقاطع مخلف تحصیلی من در کسب این موفقیت بسیار موثر بودند و من از همه آنها بسیار متشکرم و به 

 .استاد راهنمای دوره کارشناسی ارشد خودم سرکار خانم دکتر عباسی که بسیار دلسوزانه زمینه ساز کسب موفقیت برای من بودند

 آینده خود را چگونه می بینید ؟ 

میکنم تمام تلاشم را جهت رسیدن به اهدافم  بیشتر انسانی هستم که تمرکز خودم را بر حال می گذارم تا خیالبافی درباره آینده و همیشه سعی  

 .انجام دهم ولی به آینده خوشبین هستم و امیدوارم که آینده ای که می سازم بهتر از حال باشد

 نحوه اوقات فراغت شما به چه صورت است؟ 

 .پردازم می کوهنوردی همچنین  و خط  نوشتن  و موسیقی آموختن به   من در زمان فراغتم

 که در دوران دانشجویی شنیدید چیست؟بهترین خبری 

 .رتبه اول شدن در کنکور هم در مقطع کارشناسی ارشد و هم مقطع دکتری از بهترین خبر های دوره دانشجویی من بود

 پیامتان برای روز دانشجو چیست؟

دوره زندگی خود را وقف دانش آموزی و ارائه  در ابتدا این روز را به تمام دانشجویان کشور علی الخصوص دانشجویان پرستاری، کسانی که بهترین  

خدمت به بیمار رنجور این کشور می کنند تبریک می گویم و در ادامه جهد و تلاش این عزیزان را تحسین میکنم. قطعا جامعه پرستاری کشور 

 .دلخوش به آینده ای می باشدکه در گرو همت دانشجویان این رشته است

 :شجویانو کلام آخر، پیامتان برای دان

باشد. امید برای ساخت روز   20در روز دانشجو آرزو دارم ترم زندگی تمام دانشجویان بدون مشروطی، لحظات زندگی آنها پاس و معدل شادیشان  

 .های بهتر با تلاش و توکل

 

 مراسم گرامیداشت روز دانشجو در جزیره کیش برگزار شد

آموزشی پردیس بین الملل دانشگاه، دانشجویان خارجی پردیس کیش در    همزمان با فرا رسیدن روز دانشجو و با حضور معاون 

 .مراسمی که با همکاری دانشگاه صنعتی شریف برگزار شد این روز را گرامی داشتند
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در    21الی    19از ساعت    1401آذر    16در مراسمی که چهارشنبه   کیش،پردیس بین الملل   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

دانشجوی    80محل پردیس کیش دانشگاه صنعتی شریف و با حضور دانشجویان، مسئولان دو پردیس و ائمه جمعه جزیره کیش برگزار شد بیش از  

 .این پردیس در مراسم گرامی داشت روز دانشجو شرکت کردند

این مراسم ضمن تبریک روز دانشجو، دانشگاه را همچون همیشه مبدا تحولات علمی فرهنگی و اجتماعی خواند و    دکتر سید مهدی رضایت در

گفت: از دانشجویان انتظار می رود با ورود به عرصه های علمی و فناورانه نوین نقش موثری در کسب دستاوردهای حوزه های محتلف از جمله 

  .نیروی جوانی و پشتکار شما دانشجویان می تواند تاثیر شگرفی بر تولید علم و فناوری داشته باشد نانوتکنولوژی داشته باشند و بدون شک

ت: حجه الاسلام دکتر بی نیاز امام جمعه جزیره کیش نیز در این مراسم از حضور دانشجویان بین المللی در جزیره کیش ابراز خرسندی کرد و گف

دانشجو فرصت می دهد نقش خود را در اجتماع به خوبی ایفا کند و اگر توجه به عنایات خداوند    عرصه ی فرهنگ و علم بسترهایی هستند به

گفتنی است درادامه این مراسم از دانشجویانی که در المپیاد ورزشی  .متعال داشته باشد بدون شک نتیجه این اثرگذاری را در زندگی خود خواهد دید

بودند تقدیر و جوایزی به آنها اعطا شد که از میان آقای دارین هیوا محمود و معاذ کریم دو دانشجوی  بین دانشگاهی جزیره کیش مقام کسب کرده  

همچنین در پایان از عوامل اجرایی و برگزار   .عراقی پردیس کیش به ترتیب موفق به کسب مقام نخست و سومی رشته های فیفا و ایر هاکی شدند 

 .فرهنگی و دانشجویی و سرپرست امور اجرایی و دیگر کارکنان شعبه کیش دانشگاه نیز تقدیر به عمل آمدکننده این رویداد از جمله مسئول واحد 

 

 انتصاب دکتر معصومه ذاکری مقدم به عنوان عضو شورای انتشارات دانشگاه 

، در ابلاغی دکتر معصومه ذاکری مقدم را به عنوان عضو شورای انتشارات دانشگاه منصوب   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی

 .کرد

 
 : تن ابلاغ به شرح زیر استدانشکده پرستاری و مامایی م روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 سرکار خانم دکتر معصومه ذاکری مقدم 

 دانشیار محترم گروه پرستاری داخلی و جراحی علوم پایه، دانشکده پرستاری و مامایی 

 با سلام و احترام 

و    6،  4همچنین در اجرای مواد  با عنایت به نقش ویژه انتشارات دانشگاه در نشر تولیدات علمی و پیرو معرفی صورت گرفته از طرف آن واحد و   

نامه پذیرش و نشر کتاب دانشگاه، به موجب این ابلاغ و با حفظ وظایف، به مدت دو سال به عنوان عضو شورای انتشارات دانشگاه منصوب  آیین  7

 .خواستارم متعال خداوند  از را شما  روزافزون توفیق  می شوید.

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه
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به ،از خدمات ارزشمند دکتر سیدعلی دهقان منشادی رئیس دانشگاه قدردانی اینانلو  انتصاب دکتر سیدحسن 

 سمت رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( دانشگاه علوم پزشکی تهران 

سیدحسن اینانلو را به سمت رئیس مجتمع بیمارستانی    دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در حکمی دکتر

 .امام خمینی)ره( منصوب و در نامه ای از خدمات ارزشمند دکتر سیدعلی دهقان منشادی، رئیس پیشین قدردانی کرد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 :این حکم آمده است، در متن روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 اینانلو سیدحسن   جناب آقای دکتر

 دانشگاه  محترم  استادیار

 با سلام و احترام 

ترین مرکز آموزشی، پژوهشی و درمانی کشور است که افتخار اجرا و آموزش بسیاری از اقدامات درمانی  مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( بزرگ

آموختگان این چشمه جوشان علم  بت شده و بسیاری از مراکز مهم آموزشی درمانی سراسر کشور از دانش برای اولین بار در کشور برای این مرکز ث

 .و هنر پزشکی فیض برده اند

  می نظر به تعهد، سوابق و تجارب ارزشمند اجرایی و مدیریتی جنابعالی، بدین وسیله به عنوان رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( منصوب  

کسوت و اعضای محترم هیأت  گیری از نهایت توان، تجارب و درایت خود و با جلب مشارکت اساتید گرانقدر و پیشرود با بهرهمیشوید. امید  

این    علمی، کارکنان دلسوز درمانی و اداری و دستیاران و کارورزان عزیز گامی بلند در ارتقاء کیفیت و توسعه خدمات آموزشی، پژوهشی و درمانی

تدوین      :رود ضمن پیشبرد امور جاری بر اساس ضوابط و مقررات نسبت به امور ذیل اهتمام ویژه مبذول فرماییده شود. انتظار میمجتمع برداشت

 طرح جامع مجتمع با توجه به سرمایه انسانی، ظرفیت فیزیکی، تجهیزات و تکمیل بناهای در دست اجرا 

 به راه اندازی بیمارستان مهدی کلینیک و مراکز در حال ساختررسی و پیشنهاد ساختار مورد نیاز مجتمع با عنایت ب •

  توسعه    تدوین تشکیلات مجتمع با رعایت ضوابط و مقررات و استفاده بهینه از نیروی انسانی موجود، با همکاری معاونت های درمان و •

 دانشگاه منابع ریزی برنامه و مدیریت

ای و کرامت بیمار به عنوان زیربنای  سرپایی و بستری با تأکید بر رعایت اصول رفتار حرفه توجه به کیفیت ارائه خدمات در تمام سطوح   •

 های آموزشی و پژوهشیاصلی فعالیت

  ارتقاء سطح درمان، آموزش و پژوهش متناسب با شئونات مجتمع و سابقه درخشان دانشگاه علوم پزشکی تهران •

 رائه خدمات بهتر ها و اتداوم جلب کمک خیرین برای اصلاح زیرساخت •
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 جلب مشارکت اساتید پیشکسوت و اعضای محترم هیات علمی در تدوین و اجرای برنامه ها •

 توجه خاص به ارتقای کرامت نیروی انسانی مرکز، احساس آرامش و امنیت شغلی آنها همراه با افزایش بهره وری •

 ها صیانت از منابع فیزیکی و مالی، خلق منابع جدید مالی و مدیریت هزینه •

خواهند  بدون تردید تمام عوامل ذیربط در مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره(، دانشکده پزشکی و دانشگاه، شما را در دستیابی به اهداف فوق یاری  

 .نمود

باری درگاه  از  استعانت  با  ولیامیدوارم  حضرت  عنایات  و  موفقتعالی  اوست،  رضای  مورد  چنانچه  محوله  وظایف  انجام  در   .باشید  عصر)عج( 

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 :در متن نامه قدردانی آمده است 

  جناب آقای دکتر سیدعلی دهقان منشادی

 دانشیار محترم دانشگاه 

 با سلام و احترام 

در دوره حیات  مسئولیت پذیری و همکاری اعضای هیأت علمی در اداره امور اجرایی دانشگاه، بدون تردید یکی از مهمترین عوامل پیشرفت آن  

 .پربرکت دانشگاه علوم پزشکی تهران بوده است

ها و خدمات ارزشمند جنابعالی در زمان تصدی ریاست مجتمع بیمارستانی امام خمینی)ره( که نتایج پرباری در پی داشته  دانم از تلاش لازم می

 .زون مسئلت کنماست، سپاسگزاری نمایم و برایتان از درگاه خداوند متعال سلامتی و سعادت روزاف

 .مند گرددهای ارزنده شما بهرهامیدوارم دانشگاه و عرصه نظام سلامت کشور همچنان بتواند از تجارب و توانمندی

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

های ارتباطی اصلی دکتر ترابی: یکی از راه،های اجتماعی دانشگاه علوم پزشکی تهراننشست راهبران شبکه

 های اجتماعی در فضای مجازی استدانشگاه علوم پزشکی تهران با مخاطبان شبکه

های این دانشگاه  ها و دانشکده های اجتماعی بیمارستان در نشست راهبران شبکه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  مدیر

 .عمومی به عنوان مسئول ارتقای ارزش های برند دانشگاه تأکید کرد روابط بر ضرورت نگاه ویژه به 
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  عمومی روابط   مدیر  ترابی  ماشاءاله  دکتر  حکیم،  شورای  سالن  در  1401  آذر  16  نشست   عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دربه گزارش روابط 

   .مان اثرگذار استساز هایفعالیت انعکاس در و مهم العاده فوق عمومیروابط  مجموعه در نظم:  گفت تهران پزشکی  علوم دانشگاه

های دهی جدیدی را در زمینه شبکه ای برای دانشگاه دارد؛ یادآور شد: در تلاشیم سازمان وی با اشاره به اینکه برگزاری این نشست اهمیت ویژه

 .اجتماعی دانشگاه علوم پزشکی تهران رقم بزنیم

های گذشته وارد زندگی کاری همه افراد شده است؛ بنابراین لازم است شبکه های اجتماعی را  های اجتماعی طی سالترابی ادامه داد: شبکه دکتر  

های اجتماعی نظم پویا ببخشیم؛ تصریح های شبکهوی با اشاره به اینکه هدف ما این است که به فعالیت  .در شرایط جدید اداره و هدایت کنیم

 .کنیمهای اجتماعی رصد میوظیفه اصلی ما مدیریت تصویر و شهرت دانشگاه است و با برنامه هدفمند این ماموریت را در شبکه کرد: 

های اجتماعی را در حیطه  درستی از آن استفاده کنیم، فعالیت در شبکه دکتر ترابی عنوان کرد: سرمایه اصلی ما زمان است قدر آن را بدانیم و به 

 .روزی دانشگاه تلاش کنیدهای شبانه ی تلقی و برای به نمایش گذاشتن فعالیتکاری خود جد

های ارتباطی اصلی های اجتماعی اشاره کرد و افزود: امروزه یکی از راه عمومی دانشگاه در ادامه به دستورالعمل فعالیت راهبران در شبکه مدیر روابط 

 است. با قشر وسیعی از گروه هدف دانشگاه شده    مجازی است. این موقعیت موجب ارتباط  های اجتماعی در فضایدانشگاه با مخاطبان خود، شبکه 

تر  دکتر ترابی بیان کرد: شبکه های اجتماعی فرصتی را فراهم کرده تا افراد جدیدی جذب مجموعه دانشگاه شده و شبکه مخاطبان، گسترده وعمیق 

های  های کاربری دانشگاه در شبکه گذاری محتوا در حسابوب و قوانینی را برای اشتراکبه اهمیت و حساسیت این موضوع، چارچشوند؛ لذا باتوجه 

 .اجتماعی تدوین کردیم

های رسمی  های اجتماعی، نشانی کانالهای مجازی، قوانین و مقررات صفحات یا شبکه مشی، نحوه ایجاد صفحات یا شبکه  وی در ادامه به خط 

عمومی و ... پرداخت و گفت: فرصت عظیمی برای به  های جدید روابط های داخلی و خارجی و برنامهرسان دانشگاه علوم پزشکی تهران در پیام 

 .های واحد خودتان را در راستای هویت دانشگاهی انجام دهیدنمایش گذاشتن اتحاد و انسجام دانشگاه در فضای مجازی مهیا شده تا فعالیت

عمومی از رونمایی صفحه رسانه سینا در آینده نزدیک خبر داد و خاطرنشان  های جدید روابط ا در برنامه دکتر ترابی با اشاره به حضور فعال واحد ه

 TUMSهای دانشگاه،  برترین  TUMS TOPآموزان و دانشجویان،  حوزه دانش TUMS UP عمومی در قالبهای جدید روابطکرد: برنامه

LIFE   ،سالم زندگی  و سبک  دانشجویی  زندگی  دارالفنون،   TUMS TALKSسبک  مطالبات مخاطبان،   TUMS Resپیام  به  پاسخگویی 

News Headlines   ،خبرها دانشگاه،   TUMS BESTسر خط  مختلف  در سطوح  موفق  تجارب  در   TUMS STUDYمعرفی  مطالعه 

متخصصان،  پرسش  TUMS Q&Aدانشگاه،   با  جشنواره TUMS CUPوپاسخ  و  دانشگاهمسابقات  )هویت  برندآفرینی  و  وها   )TUMS 

Learn   های دانشگاه  ها بتواند برای برنامه گذاریهای مناسب و هدف حلیادگیری در دانشگاه تدوین و اجرایی شده است، که امیدواریم خلق راه

 .همگرایی ایجاد کند و تصویری جذاب، زیبا و بزرگ درشان دانشگاه علوم پزشکی تهران به نمایش بگذارد

های اجتماعی دانشگاه« به راهبران  سازی شبکه منظور »توسعه رسانه سینا و در جهت فعالعمومی به ی ایرانسل روابط کارت دیتاتوضیح اینکه سیم

 .ها تحویل داده شدها و دانشکده بیمارستان
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نسخه طب ایرانی برای آلودگی  ،(TUMS Q&A) رسش و پاسخ با متخصصان دانشگاه علوم پزشکی تهرانپ

 هوا

، دکتر فاطمه نجات بخش، متخصص طب ایرانی دانشگاه علوم  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

، راهکارهای طب ایرانی در (TUMS Q&A) پزشکی تهران در سومین قسمت از برنامه پرسش و پاسخ با متخصصان

 .کنند را تشریح کردزدایی از بدن کمک میبه سم مواجهه با آلودگی هوا و مواد غذایی که 

 

 

 

 

  

 
 

 

 

 

 

 هفته پژوهش

 علوم پزشکی تهران به مناسبت هفته پژوهش رئیس دانشگاه پیام

پیامی نوشت: در طی یک سال اخیر شاهد  دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران به مناسبت هفته پژوهش در  

رشد چشمگیر در جایگاه پژوهش و فناوری دانشگاه علوم پزشکی تهران بوده ایم که نمونه ای از جدیدترین دستاورد آن پیشرفت  

 .در در مان بیماران سرطان خون با روش ژن درمانی بود که مورد توجه و تشویق مقام معظم رهبری قرار گرفت
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 ، متن پیام به شرح زیر است: روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 به نام خدا 

هفته پژوهش فرصت مغتنمی برای تجلیل از جایگاه والای پژوهشگران و نکوداشت مقام شامخ همه کسانی است که با برخورداری از روحیه  

نوگستری، در مسیر گسترش علم و معرفت، روند هوشمندانه، هوشیارانه، خلاقانه و سامانمند برای گشایش درهای علم و پیشرفت را  نوجویی و  

 کند. فراهم می

 آن   دستاورد  جدیدترین  ایازنمونه   ایمکهبوده   تهران   پزشکی  علوم  دانشگاه  فناوری  و  پژوهش  جایگاه  در  چشمگیر  رشد  شاهد اخیر  سال یک  طی  در 

 . گرفت قرار رهبری معظم مقام تشویق و توجه مورد که بود  درمانی ژن روش  با خون سرطان بیماران مان در در پیشرفت

ترین مدارج و مرجعیت علمی است که به همت پژوهشگران پرتوان  ن حل مشکلات و مسائل جامعه و ارتقاء به عالیآ  آثار   و  پژوهش  از  هدف   

دانم از همت و تلاش همه عزیزان قدردانی نموده و خوب، بلند و موثری در این جهت برداشته شده است که لازم میهای بسیار  دانشگاه گام

 آرزوی موفقیت روزافزون برایتان داشته باشم. 

ه و از همه  های خستگی ناپذیر تمامی اساتید، دانشجویان و فرهیختگان دانشگاه را ارج نهاد  اینجانب ضمن گرامیداشت هفته پژوهش، تلاش 

 .نمایممی قدردانی  و تشکر تهران  پزشکی علوم دانشگاه در ۚ  تلاشگران این عرصه

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران

 

ها باید برای جامعه دکتر قناعتی: پژوهش،آیین نکوداشت هفته پژوهش در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(

 نافع باشد 

الملل مجتمع بیمارستانی امام  علوم پزشکی تهران در مراسم گرامیداشت هفته پژوهش و قدردانی از برگزیدگان پژوهشی و بین رئیس دانشگاه

 .ها برای جامعه تاکید کردخمینی )ره( بر نافع بودن پژوهش

 
با حضور دکتر حسین    1401آذر    21مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، این مراسم دوشنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران گزارش   به 

الملل دانشکده متی معاون بین قناعتی رئیس دانشگاه، دکتر سید حسن اینانلو رئیس مجتمع، دکتر نیما رضایی معاون پژوهشی و دکتر محمدرضا کرا

پزشکی، دکتر محمدرضا صالحی معاون امور دانشگاهی، دکتر محمدعلی سورکی معاون پشتیبانی، دکتر امیرحسین اورندی معاون درمان، دکتر  

مراکز تحقیقاتی،    ها والملل مجتمع و جمعی از روسای بخشسید علی مومنی معاون امور پژوهش و فناوری و دکتر کامران رودینی معاون بین

علمی و فراگیران در تالار اجتماعات شهید عزت الملوک کاووسی واقع در مرکز تصویربرداری مجتمع برگزار و در آن با  مسئولان، اعضای هیئت

 الملل این مرکز قدردانی شد. اهدای تندیس و لوح یادبودی از برگزیدگان پژوهشی و بین 
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  ری اسلامیاعتلای نظام سلامت در حکمرانی جمهو 

عنوان یک عضو خانواده بزرگ  دانم و امروز بهرئیس دانشگاه با ابراز خرسندی از حضور در این مراسم گفت: دانشگاه و مجتمع را خانه خود می 

اقعا یک بهشت  دانشگاه در جمع شما حضور دارم و از این بابت مسرورم. از دیدگاه من دانشگاه علوم پزشکی تهران و بیمارستان امام خمینی)ره( و

افزوده و قیمتی گذاشت. قدر  توان برای آن ارزشبهایی است که نمی نظیر است. دانشگاه و مجتمع، مثل جواهر گران الهی و کار در آن توفیقی بی 

 آن و قدر حضور خود در این مجموعه را بدانید. 

اسلامی  جمهوری  حکمرانی  دوران  در  که  مهمی  اقدامات  به  اشاره  با  قناعتی  روی  دکتر  کشور  حوزه سلامت  نقدهای  در  گاه  گفت:  است  داده 

  افزوده آن به نیز معنوی نگاه که است علمی و قانونمند  مدیریت جامعه  در  شود کارهای بزرگی انجام شده است دیدگاه اسلامای میغیرمنصفانه

 آثار  بخش   الهام  که   است   کتابی  قرآن .  داریم  باور  اسلام   پیامبر  کلام  و  قرآن    به  ما.  است  مدیریت  به   مهمی  افزوده   ارزش   معنوی  نگاه.  است  شده

همچون حافظ، مولانا و ... بوده و هست. کسانی که امروز ادعای آزادی زن و زندگی را دارند بدانند که در اسلام زن و    بزرگ  عالمان  از  بسیاری

ها؛ زحمات زیادی برای انقلاب کشیده شده است. امروز ما در  ها تقواست و تقوا چیزی نیست جز همه خوبی مرد برابرند و تنها معیار برتری انسان 

 شده است. ظیریم. در پژوهش هم اقدامات خوبی انجامنکیفیت طبابت بی 

 صرف   بشر   درآمد  از  بزرگی  سهم  امروزه:  افزود  و  کرد  عنوان  جهان  و  کشور  سلامت  مهم  مسائل  به  توجه  را  پژوهش در  دانشگاه  راهبردی  نگاه   وی

ر امروز آسایش دارد ولی به دلیل شیوه نامناسب بش.  شودمی...    و  سیگار  مصرف  آلوده،  هوای  از  ناشی  هایبیماری  چاقی،  دیابت،  سرطان،  درمان

ها باید برای جامعه نافع باشد. برای رشد دانش ما هم باید سهم خود ها مهم است ولی پژوهشها و تحلیل آنآوری دادهزندگی، آرامش ندارد. جمع

های تحقیقاتی پژوهشگران است. امیدوارم در این مسیر بتوانیم  ه طرح درستی ایفا کنیم. رویکرد دانشگاه در بحث پژوهش، توزیع عادلانه بودج را به 

 های ارزشمندی برداریم.با کمک هم گام

بیمارستان، بنگاه   دانست و گفت:  بهترین هدف  را  به مردم  نوع زیستن و خدمت  بهترین  را  باخدا بودن  رئیس دانشگاه، در پایان سخنان خود، 

اران است. فعالیت اقتصادی خوب است ولی نباید نگاهمان را محدود به مادیات کنیم. هیچ ارزشی بالاتر  اقتصادی صرف نیست، محل خدمت به بیم

دکتر  از این نیست که به درمان بیماری بکوشیم که تنها امیدش بعد از خدا ما هستیم. باید تلاش کنیم در مسیری که بزرگانی چون دکتر بهادری،  

 م.اند حرکت کنیشمس شریعت و ... رفته 

 اهمیت عدالت در پژوهش 

هش  رئیس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( با قدردانی از زحمات مسئولان معاونت امور دانشگاهی در برپایی این مراسم تصریح کرد: امر پژو

ر تعداد تولیدات پژوهشی ای دارد و در این راستا بحث عدالت در پژوهش مورد تاکید دانشگاه و مجتمع است. باید توازن مناسبی داهمیت ویژه

های بالینی مجتمع ایجاد شود. موضوع مهم دیگر نوع تولیدات پژوهشی است. واقعیت این است که یک محقق  مراکز تحقیقاتی و نام اساتید بخش 

کلات بوده و کیفیت  داند که مقالاتش تا چه اندازه در رشد دانش سهم داشته است. پژوهش ها باید مبتنی بر حل مشبهتر از هر فرد دیگری می

جا کرد. اگرچه به دلیل محدودیت بودجه تحقیقاتی  توان مرزهای دانش را جابه پژوهش هم در کنار کمیت پژوهش مهم است.. گاهی با یک مقاله می

 های خوبی برداشت. توان گام توان انتظار معجزه داشت ولی معتقدم در حیطه اختیارات و منابع موجود هم مینمی

درصد درست است و امکان نقض آن نیست توضیح    100کنند یک مطلب علمی  نلو بابیان این نکته که برخی از فراگیران پزشکی تصور میدکتر اینا

که بپذیریم با  ها ایجاد و تقویت کنیم. اینداد: پیش از آموزش مشق پژوهش به فراگیران، باید در همین راندهای درمانی، نگاه پژوهشی را در آن 

ها تری در نقض یک موضوع علمی هم در میان باشد که باید به آن تواند درست بوده و ممکن است دیتاهای قویژوهشی هر چیزی میرویکرد پ

های علمی ما باید رنگ پژوهشی به خود بگیرد. امیدوارم با کمک هم در مراسم سال بعد تولیدات علمی باارزشی را به دنیا معرفی  دقت کرد. گفتمان

 کنیم. 

 بر پژوهشگران و سیاست گذاری پژوهش نقدی

ایم ها با امید ایستادهدکتر نیما رضایی خدمت در مجتمع، دانشگاه و کشور را مایه افتخار دانست و گفت: خدا را شاکریم که با همه مشکلات و دغدغه 

 کنیم تا امید را در دل جوانان کشور حفظ کنیم. و تلاش می 
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بینانه باید گفت مشکلات حوزه پژوهش هم داخلی است  گذاری پژوهش گفت: با نگاهی واقع دی بر سیاست معاون پژوهشی دانشکده پزشکی با نق 

های مالی به دنبال اخذ جایزه نوبل نیستم بلکه هدفم کند. در چنین شرایطی و با توجه به محدودیت ها تغییر میو هم خارجی، بر این اساس اولویت 

گذاری این است که ما بین آموزش، پژوهش و درمان  نجا مقالات خواهند بود. نکته دوم در سیاست مشق پژوهش است پس مدل تحقیقی ما ای

 علمی است. که آموزش و پژوهش دو بال پرواز یک هیئت مرزبندی داریم درحالی

ا اشتباه است؛ یعنی من پزشک  گذاری مگذاری اشتباه را اولین ضعف پژوهشگران دانست و توضیح داد: باید خودمان را هم نقد کنیم. هدفوی هدف

که ما کند. دوم این خواستم برای پول پزشک شوم. بسیاری از خطاهای ما اینجاست که هدف تغییر میوقت نمی گردم به طفولیتم هیچ وقتی برمی 

ارائه درستی هم نداریم. نکته  اصلاً ایده پژوهشی نداریم. متدولوژی تحقیق را درست انجام نمی  بیانمان بعد ایندهیم و درنهایت  که ما در فن 

های مربوط به حوزه  درستی به مخاطبمان انتقال دهیم. بسیاری از ما از اخبار و فرصتداریم. باید بیاموزیم چگونه یک مطلب علمی را به مشکل

های پیش رو مثل  از فرصت توانیم تصمیم بگیریم. آگاهی  ها و تهدیدهاست که می خبریم با شناسایی نقاط قوت و ضعف و دیدن فرصتخود بی 

های برتر در نظر گرفته، انگیزه  دهد یا گرنتی که دانشکده پزشکی به مناسبت هفته پژوهش برای طرحاعتباری که سامانه نیماد به پژوهشگران می 

ان پژوهش )استاد برگزیده، و نور امیدی است در این فضای خاکستری که بتوان کارهای بهتری انجام داد. معاونت پژوهشی دانشکده برای برگزیدگ

 دانشیار برگزیده، استادیار برگزیده، دستیار تخصصی برگزیده و کارورز برگزیده( گرنت پژوهشی در نظر گرفته است.

 ارتباط عمیق فعالیت های پژوهشی و بین الملل دانشگاه

خلی یک عنوان لاتین دارد که قابل جستجو در تمام دنیاست. تنیده خواند و گفت: هر مقاله داالملل را درهمهای پژوهش و بیندکتر کرامتی حوزه

ای یابد. پژوهشگران جایگاه ویژهالملل نمود میشود در اعتلای رتبه دانشگاه و مجتمع در عرصه بین تمامی زحماتی که در بحث پژوهش کشیده می

توان دید؛ بنابراین تجلیل از محققان بسیار  ها میدر مقالات آن کنند که بازتاب آن را  دارند و زمان و توان زیادی را صرف تحقق پژوهش خود می 

کنند که حضور در کنارشان داشتی تلاش میمهم است. در این مجتمع و دانشگاه محققان بزرگی در مجامع جهانی حضور دارند و بدون هیچ چشم

 موجب افتخار است. 

الملل مجتمع در سالیان گذشته گفت: با توجه به تاکید  آموزشی، پژوهشی و بینهای  دکتر صالحی با اشاره مختصری به شیوه برگزاری جشنواره

امور  برگزار شد. تمام سعی من در جایگاه معاون  این دو مراسم مجزا  نیاز جامعه امسال  بر  تولید علم مبتنی    رئیس محترم دانشگاه بر موضوع 

های هشی مجتمع و تسهیل فرآیندهای مربوط به آن بود و امیدوارم در سالدانشگاهی مجتمع در یک سال و نیم اخیر باهدف اشاعه تولیدات پژو

 آتی شاهد تعالی بروندادهای علمی محققان این مرکز باشیم.

های تحقیقاتی مجتمع بیمارستانی امام خمینی در سنوات قبل یادآور دکتر مومنی دبیر علمی مراسم نیز با مروری بر تاریخچه پژوهش و آمار فعالیت

های تاکنون با عنوان معاونت امور دانشگاهی فعالیت  1394شکل گرفت و از سال    1369معاونت آموزشی و پژوهشی در این مرکز در سال  شد:  

  67دستیار،    749علمی،  عضو هیئت  360کند. این مرکز با داشتن حدود  الملل مجتمع را مدیریت میطور بخش بین مربوط به هر دو حوزه و همین 

ترین مرکز آموزشی پژوهشی و درمانی کشور  مرکز تحقیقات و سه قطب کشوری انستیتو کانسر، نفرولوژی و رادیولوژی بزرگ  27بخش بالینی،  

 است. 

ها اشاره کرد و از پژوهشگران خواست تا برای  وی در ادامه به روند صعودی تعداد، سایتیشن و شاخص اچ ایندکس مقالات مجتمع در این سال

برتر پژوهشی این مرکز به درج نام مجتمع در افیلیشن مقالات خود همت کنند و در ادامه حضور اساتید به نامی از مجتمع    حفظ و اعتلای رتبه 

چون دکتر علیرضا استقامتی، دکتر آذین نحوی جو، دکتر رضا شیرکوهی، دکتر محمدرضا نوروزی، دکتر سید حسن هاشمی در اساتید پژوهشی پر 

 مایه مباهات مجتمع و دانشگاه خواند. استناد یک درصد کشور را 

های مصوب اختصار در خصوص تاریخچه، اعضا و طرح همچنین در پایان این نشست دکتر رامش عمرانی پور از برگزیدگان پژوهشی مراسم به 

ابتدای از  ژنتیک  در خصوص بخش  نیز  پژوهشی  برگزیدگان  دیگر  از  عباس شکوری  دکتر  ادامه  در  و  پستان  تحقیقات  تاکنون    مرکز  تأسیس 

 توضیحاتی دادند. 

 های پژوهشی مجتمع بیمارستانی امام خمینی را در زیر بخوانید: اسامی برگزیدگان فعالیت 
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های ژنتیک، پوست، غدد و متابولیسم و گوش و حلق و بینی )افزایش عملکرد پژوهشی(، مراکز تحقیقاتی  در این مراسم در حوزه پژوهش، بخش

های پزشکی، مرکز پرتودرمانی سرطان )افزایش عملکرد پژوهشی( و مرکز مادر، جنین و نوزاد، مرکز علوم و تکنولوژی  های پستان، مرکزبیماری

 تحقیقات درد )مرکز جوان( برگزیده شدند. 

وی از بخش  دل از مرکز تحقیقات سرطان، دکتر سید محمدجواد مرتضدر همین راستا از دکتر علیرضا استقامتی از بخش غدد، دکتر کاظم زنده

های عفونی دانشیار برگزیده پژوهشی، دکتر رضا قلعه  علمی برگزیده پژوهشی، از دکتر محمدرضا صالحی از بخش بیماریارتوپدی اعضای هیئت

شی، دکتر ای استادیاران برگزیده پژوهبین از بخش پاتولوژی و دکتر نسیم وحیدفر از بخش پزشکی هسته تکی از رادیو آنکولوژی، دکتر بهناز جهان

مهر از بخش جراحی اعصاب و دکتر فرزاد  سحر کریم پور از بخش غدد دستیار فوق تخصصی برگزیده پژوهشی، دکتر سارا حنایی و دکتر آراد ایران

ژوهشی وثوقی از بخش ارتوپدی دستیاران تخصصی برگزیده پژوهشی، دکتر امیر کیوان سازگار کارورز برگزیده و نیز در بخش کارشناس برگزیده پ

زاد از مرکز  تنی و از ناهید فرخاز فرشته محمدی جهانی از مرکز تحقیقات ضایعات مغزی نخاعی، دکتر مرضیه حاجی بابایی از مرکز تحقیقات روان 

 تحقیقات مادر، نوزاد و جنین قدردانی شد. 

 . همچنین در بخش مقاله برتر پژوهشی از دکتر نیلوفر ایوبی از بخش رادیولوژی قدردانی شد

 الملل مجتمع بیمارستانی امام خمینی را در زیر بخوانید: های بیناسامی برگزیدگان فعالیت 

زیده در ادامه مراسم از بخش پاتولوژی به عنوان بخش برگزیده فعالیتهای بین الملل )به ریاست آقای دکتر علیرضا عبداللهی ( و هیئت علمی برگ

 مرکز   عنوان   به   سرطان   تحقیقات  مرکز  از  در فعالیتهای بین الملل )دکتر صادق خداویسی از بخش پاتولوژی و دکتر ناصر عمادی از بخش پوست(،  

 از  فیاض علا دکتر المللبین دانشجویان برگزیده  فراگیر از و ،(محققی محمدعلی  دکتر آقای ریاست به) الملل بین فعالیتهای در برگزیده تحقیقات

 عراق قدردانی شد.  کشور

  

 دکتر قناعتی: دانشگاه الکترونیک و هوشمند راهی برای رسیدن به شفافیت است ،شست هیئت رئیسه دانشگاهن

 .نشست هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران، بر ایجاد دانشگاه الکترونیک و هوشمند در راستای تحقق شفافیت تاکید شددر  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ترونیک و هوشمند در راستای تحقق  ، در نشست هیئت رئیسه دانشگاه، بر ایجاد دانشگاه الکروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .شفافیت تاکید شد

علوم پزشکی تهران، طلیعه سخنان خود را با کلام حضرت علی   رئیس دانشگاه هئیت رئیسه دانشگاه، دکتر حسین قناعتی  1401آذر    20در نشست  

را از شما پنهان نکنم مگر در امور امنیتی وتظامی« اغاز و با استناد به آن بر شفافیت تاکید کرد و گفت: )ع( مبنی براینکه »برعهده من است رازی  

 .های مختلف باید مورد توجه قرار گیردشفافیت در همه امور دانشگاه شامل انجام اقدامات درمانی برای بیمار تا اداره قسمت
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کنیم از دانشگاه می   تلاش   و   است  دانشگاه  جدی  برنامه   این:  گفت  و  دانست  الکترونیک   انشگاهدکتر قناعتی یکی از ملزومات شفافیت را ایجاد د

 .الکترونیک به دانشگاه هوشمند برسیم 

پیش،  های خود مبنا قرار دهید تا دانشگاه بهتر از رئیس دانشگاه، با تاکید دوباره بر اینکه پاسخگویی، شایسته سالاری و شفافیت را در همه فعالیت 

سازی سازمانی داریم. این موارد جز اصولی است که در فرهنگ  هنگفر به نیاز  رشدکند گفت: برای تقویت رویکرد خدمت محور و وظیفه دوستی 

 .ما مورد تاکید قرار گرفته است دینی

شگاه دانست و گفت: همه کمک کنیم دکتر قناعتی رعایت اصول معنوی، در کنار حکمرانی و سیاستگذاری صحیح را منجر به پیشرفت مضاعف دان

 .الگوی صحیح حکمرانی در محیط دانشگاه اجرا شود تا این امانت را به سلامت به مقصد برسانیم

های کنترل عفونت بیمارستانی  رئیس دانشگاه در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع دستور جلسه اشاره کرد و با تاکید بر رعایت پروتکل

 .ها اهمیت این مقوله را یاداور شویدرا جدی بگیرید و در جلسه روسای بیمارستان گفت: کنترل عفونت

 بررسی دستور جلسه 

:  گفت  و   کرد  ارایه    ها رادر ادامه جلسه دکتر زینب صیامی، مشاور معاون درمان در اداره کنترل عفونت، گزارشی از وضعیت کنترل عفونت بیمارستان

درصد   7کنند و  ت ها می عفون  صرف  را   خود  سلامت   بودجه   از   توجهی  قابل  بخش   توسعه  درحال  کشورهای  سوم  دو   جهانی،  بانک  مطالعات  براساس 

های بیمارستانی است در نتیجه اجرای موثر  درصد مرگ و میر کشورهای درحال توسعه براثر عفونت   10مرگ ومیرهای کشورهای توسعه یافته و  

 . اهش مرگ و میر نقش بسزایی داشته باشدبرنامه کنترل عفونت می تواند در ک

 .ها در کنترل عفونت تاکید کرددکتر سعید ناطقی معاون درمان نیز بر اهتمام جدی بیمارستان

  نظرات    سپس دکتر محمد حسین آیتی شیوه نامه صدور انواع گواهی و تائیدیه های شاغلین حوزه سلامت را تشریح کرد و اعضای هیئت رئیسه

 .کردند بیان را خود

 

انتصاب دکتر مجید بشکار به سمت رئیس مرکز تحقیقات ایمپلنت های دندانی پژوهشکده علوم دندانپزشکی، 

 دانشکده دندانپزشکی 

به سمت   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی را  ایمپلنت های دندانی  علوم پزشکی تهران در حکمی، دکتر مجید بشکار  رئیس مرکز تحقیقات 

 .پژوهشکده علوم دندانپزشکی، دانشکده دندانپزشکی منصوب کرد
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 :، در متن حکم آمده استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 جناب آقای دکتر مجید بشکار 

 پزشکی   استادیار محترم دانشکده دندان

 با سلام و احترام، 

  منصوب  رئیس مرکز تحقیقات ایمپلنت های دندانی با عنایت به تخصص،تعهد و تجربیات ارزشمند جنابعالی، به موجب این ابلاغ به عنوان

 جلب و  حوزه آن موفق پژوهشگران توان از مندی بهره و کشور از خارج و  داخل تحقیقاتی مراکز سایر  با سازنده تعامل با  رود می انتظار. شوید می

ی جهت امور مربوط به مرکز تحقیقات تا حصول  ریز  برنامه  به  نسبت  محوله،  امور  تدبیر  بر  علاوه  دانشگاه  علمی   هیات  محترم  اعضای  همکاری

 نتیجه، اهتمام ویژه مبذول فرمایید.

توان و ظرفیت ، به حرکت خود با سرعت و شتاب مطلوب در جهت اهداف  امید می رود مرکز تحقیقات ایمپلنت های دندانی با به کار گرفتن تمام 

 از درگاه خداوند متعال توفیق شمار را در انجام امور محوله خواستارم.  تعیین شده ادامه دهد.

 دکتر حسین قناعتی 

 رئیس دانشگاه

 

در دانشگاه علوم پزشکی  CDP : افقی نو در درمان بیماران مبتلا به سرطان پستان با اختراع دستگاه4تامزتاپ 

 تهران 

)برترین های دانشگاه علوم پزشکی تهران( اقدام بی نظیر انستیتوکانسر دانشگاه علوم   Tums top در چهارمین برنامه تامزتاپ

بررسی شده است.    -ثبت شده در دفتر ثبت اختراعات آمریکا   - Cancer Diagnostic Probe پزشکی تهران دراختراع دستگاه

روح الله میری، دانشیار جراحی انکولوژی و رئیس انستیتوکانسر و دکتر محمد عبدالاحد، استاد دانشگاه علوم پزشکی    دکتر سید

 .تهران و دانشکده مهندسی برق دانشگاه تهران و رئیس پژوهشکده الکترونیک سرطان درباره مزایای این دستگاه گفت و گو کردند
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 نوروژنتیک و سلول های بنیادیکنگره بین المللی 

دکتر قناعتی: با بها دادن به علم ژنتیک تلاش کنیم این رشته  ، های بنیادیکنگره بین المللی نوروژنتیک و سلول

 جایگاه اصلی خودش را در کشور پیدا کند

علوم پزشکی تهران با تأکید بر اینکه علم و رشته ژنتیک در آینده در نظام سلامت بسیار اثرگذار خواهد بود؛ گفت:   رئیس دانشگاه

 .باید تلاش مضاعف کرد که این رشته جایگاه اصلی خودش را در کشور پیدا کند

 
 

آذر    22شنبه  های بنیادی که سهالمللی نوروژنتیک و سلولدانشگاه علوم پزشکی تهران، در مراسم افتتاحیه کنگره بین  عمومیبه گزارش روابط 

سینا دانشکده پزشکی برگزار شد؛ دکتر حسین قناعتی رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به اینکه دانشگاه مکانی برای  در تالار ابن  1401

قدر است؛ کشور ما تلاقی دو فرهنگ بزرگ ایران کهن و  روز است؛ گفت: مفاهیم ارائه شده در دانشگاه بسیار گرانولوژی به تولید دانش و تکن

اند و دستاوردهای بسیار بزرگی را برای بشریت به همراه داشته و فرصتی بسیار ارزشمند برای  فرهنگ غنی اسلامی است که با هم تلفیق شده 

نظیر و  اند کمای که دانشمندان این مرزوبوم انجام دادهوی یادآور شد: خدمات شایسته  .است که باید از آن پاسداری کنیموطنانمان رقم زده  هم

 .نظیر است، ما به بستری تعلق داریم که برای آن بسیار زحمت کشیده شده است؛ این افتخارات برای همه ما مسئولیت آفرین استنوعی بی به 

های  های خود قرار دهند؛ تصریح کرد: انسانیت و اخلاق لازمه فعالیتبیان اینکه دانشمندان باید اصول حکیمانه را سرلوحه فعالیتدکتر قناعتی با 

 .علمی است که در نهایت باید قدر علم را بدانیم

های بیشتری را شاهد باشیم و  اه، فعالیترئیس دانشگاه با تأکید بر اینکه علم ژنتیک، بسیار مهم است؛ یادآور شد: باید در گروه ژنتیک دانشگ

   .کاربردی به موضوعات نگاه کنیم. باید به علم ژنتیک بها داد و تلاش مضاعف کرد که این رشته جایگاه اصلی خودش را در کشور پیدا کند

ر آینده نظام سلامت بسیار اثرگذار  وی تأکید کرد: طبق نظریه موسسه ملی تحقیقات سلامت آمریکا، رشته ژنتیک از جمله رشته هایی است که د

شاءالله جایگاه رشته ژنتیک را بسیار ترفیع دهیم، از اساتید، دانشجویان و افراد مرتبط رشته ژنتیک در دانشگاه انتظار خواهد بود؛ برنامه داریم که ان 

عنوان رئیس دانشگاه، ارتقای یکپارچه  شگاه ادا کنید. به ریزی کنند، حق این امانت را به دانمی رود که به این مهم توجه بیشتر و برای آن برنامه 

 .گروه ژنتیک را خواستارم و امیدوارم با تغییرات موجود این مهم را به سرانجام برسانیم

نتیک  تواند به ارتقای نظام سلامت کمک شایانی کند. در جهان پیشرفت در علم ژدکتر قناعتی گفت: رشته ژنتیک، کاربردهای وسیعی دارد و می

های نظام سلامت و دانشگاه است؛ بنابراین باید به آن  بیتهای بزرگ در نظام سلامت است، بنده هم اعتقاد دارم رشته ژنتیک جزو شاه از شاخص 

گذاری ف های دیگر این است که ما هدهای علوم پزشکی در کشور در مقایسه با دانشگاههای دانشگاهوی ادامه داد: یکی از مزیت  .توجه ویژه کرد
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های نسل سوم و چهارم گام برداریم توانیم به سمت دانشگاهکنند، زمانی می کنیم و افراد در حیطه تخصصی خودشان فعالیت می شده حرکت می 

 .که علم نافع تولید کرده باشیم

 .استفاده کنید ها بهینهوچراغ کشور هستید و باید از فرصت رئیس دانشگاه در ادامه گفت: شما جوانان، آیندگان و چشم

سینا در حال برگزاری در تالار ابن Neurogenetics and Stem Cells  های بنیادیالمللی نوروژتتیک و سلولتوضیح اینکه کنگره بین

 . است

بیماریبررسی  ژنتیکی  فلوچارتNeurodevelopmental هایهای  و ،  کودکان  اعصاب  متخصصین  همکاری  برای  پیشنهادی  های 

های  ، آلزایمر، صرع، تأخیر تکاملی و بیماریSMA ها در ارتباط بامتخصصین ژنتیک پزشکی، رویکرد در قبال لکودیستروفی های کودکان، تازه

ها اگزوزوم و  AAV های بنیادی وهای مبتنی بر انواع سلول، درمان BMD و DMD های ژنتیکی بیماران ایرانی مبتلا بهنوروماسکولار، ویژگی 

 .ترین موضوعات موردبحث و ارائه در این کنگره خواهد بود و برای شرکت کنندگان امتیاز بازآموزی داردوری از مهمنابار

 بزرگ آفت رشد علم است ی: کوچک شمردن دستاوردهایدکتر قناعت  ، یراپزشکیدانشکده پ یهفته پژوهش و فناور نیآئ

در    شرفتهیمحصول فناورانه پ  180  د یبا اشاره به تول  ، یراپزشک یدانشکده پ  یو فناورهفته پژوهش    نیتهران، در آئ  یدانشگاه علوم پزشک   سیئر

 ی افزود: کوچک شمردن دستاوردها  ی . دکتر قناعتردیمورد توجه قرار گ  دیکشور با  شرفتیپ  یو توسعه به عنوان مبنا  ق یکرد تحق  دیدانشگاه تاک

 .آفت رشد علم است رگبز

در حوزه سلامت    لیموبا  یبرنامه کاربرد  38  یمعرف  شگاهیتهران، همزمان با هفته پژوهش، نما  یدانشگاه علوم پزشک  یگزارش روابط عموم  به 

 .شد  یدانشکده قدردان نیا یپژوهش یها نیاز برتر 1401آذر  22برپا و درمراسم   یراپزشکیدانشکده پ

کشورها دانست و گفت: امروزه بر همگان روشن    شرفتیتهران، پژوهش را امر مهم و موجب پ  یدانشگاه علوم پزشک  سیرئ  یقناعت  نیحس  دکتر

 .عمل کنند یو توسعه قو قی تحق نهیموفق هستند که در زم ییشود و کشورها یرشد جوامع محسوب م یو توسعه مبنا  قیاست که تحق

آمدند امروزه به    یآن از پاکستان و هند م  بانیکه طب  یگفت: کشور  یلام انقلاب اس  یروزیبا اشاره به تحولات نظام سلامت پس از پ  یقناعت  دکتر

 .دارد یدرخشان گاهیمختلف جا یلحاظ تخصص و مهارت ها

 کیتهران در عرصه پژوهش برشمرد و گفت: پس از    یدانشگاه علوم پزشک  یرا از دستاوردها  شرفتهیمحصول فناورانه پ  180  دیدانشگاه تول  سیرئ

  ی از جمله اندونز  گرید  یدر جهان است و آن را به کشورها  کیکننده دستگاه جراح ربات  دیتول  نیتهران دوم  ینشگاه علوم پزشک دا  ، ییکایشرکت امر

 .کند یم درصا

را  گرید  یاز دستگاه ها یاریو بس یام ار ا یطراح ،یاسکن صنعت یت یس  ،ینیبال  شیدستگاه پت پ شن،یگ یساخت دستگاه نورو نو یقناعت دکتر

  د یبه دانش تول  ی ابیاست؟ گفت: پس از دست  یدانش کاف  نیاز ا  یبرخوردار  ایپرسش که آ  نینشان دهنده وجود دانش فناورانه دانست و با طرح ا

فروش   ریو از مس  ستندین  یدولت  یبزرگ جهان وابسته به بودجه ها  ی. امروزه دانشگاه هامیکن  ینیب  شیپ  زیبازار فروش محصولات را ن  دیبا  ،یرفناو

 .کنند یم ییدرآمدزا یدانش و فناور

 .افتخارات به دست آمده کوچک شمرده شود میبزرگ را آفت رشد علم دانست و گفت: اجازه نده یدانشگاه، کوچک شمردن دستاوردها سیرئ

که    ی انیوجود دارد و دانشجو  یاریکار بس  یعرصه جا  نیبر علم نافع گفت: در ا  یوهش مبتندوباره بر حرکت به سمت پژ  دیدانشگاه با تاک  سیرئ

 .کشور خلق کنند یرا برا یبزرگ ی علم نافع، دستاوردها ریتوانند در مس  یدارند م یقیدق یپشتکار و هدفگذار

توان    یاضافه شود م تیو معنو اتیارزش افزوده اخلاق ت، یدانست و گفت: اگر به عقلان شرفتیرا موجب پ تی در کنار عقلان تیمعنو یقناعت دکتر 

 .را با بازده مضاعف به اجرا درآورد تیریمد یروش ها نیمدرن تر

دانشگاه کمک کنند و گفت:   یاز ارکان اصل  ی کیسخنان خود، از خانواده بزرگ دانشگاه خواست به رشد پژوهش  به عنوان    انیدانشگاه در پا  سیرئ

و به سمت دانشگاه    جادیا  کیدانشگاه تمام الکترون  میدر دانشگاه، در نظر دار  حیصح  تیریمد  یو برقرار  ی عدالت محور  شتر،یب  تیشفاف  یبرا

 .میحرکت کن ندهوشم
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 یجمهور استیر یو فناور یمعاونت علم یشگاهیدرشبکه آزما یراپزشک یپ قاتیتحق شگاهیآزما تیعضو

  نیدهه از حوزه نو  8از    شیدر دانشگاه گفت: ب  یراپزشکیپ  نینو  تیفعال نهیشیبا اشاره به پ  ، یراپزشکیدانشکده پ  سیرئ  زادهیدکتر شعبان عل  سپس

  د یشود و اسات  یم  هیاقدامات در قالب دانشکده مستقل ارا  نیاز سه دهه است که ا  شیگذرد و ب  یتهران م  یدر دانشگاه علوم پزشک  یراپزشکیپ

 .مقطع رشته را برعهده دارند 14دانشجو در  تیترب تیمسئول ،یگروه اموزش  8از  ش یدانشکده در ب جربم

دانشجو    850الملل برشمرد و گفت: در مجموع حدود    نیب  یدانشجو  94روزانه و    یدانشجو  761دانشکده را    نیا  انیشمار دانشجو  زاده،یعل  دکتر

کرد و گفت:  یالملل معرف نیب یجذب دانشجو  یدانشکده ها  نیرا جزء اول یزشکیراپ یدانشکده پ یو.هستند  لیمشغول تحص یراپزشکیدر حوزه پ

 .میدار یالملل نیب  لیو فارغ التحص لیدرحال تحص یدانشجو یکشور پراکندگ 14از   شیاز ب

طرح مصوب درحال اجرا  40از    شی ب   ر،یسال اخ  2دانشکده گفت: در    نی ا  یپژوهش یها  تیبا اشاره به دستاوردها و فعال  یراپزشکیشکده پدان  سیرئ

  Scopus منتشر شده  و مقالات منتشر شده در Google Scholar مقاله در  900و هزار و   Scopus مقاله در  958است و    افتهی  انیو پا

 .بار مورد استناد قرار گرفته است 950هزار  9حدود 

را دستاورد   (Labs Net) یجمهور استیر یو فناور یمعاونت علم یشگاه یدر شبکه آزما ی راپزشکیپ قاتیتحق شگاهیآزما تیعضو زادهیعل دکتر

 .به سراسر کشور خواهد داشت  یراپزشکیخدمات حوزه پ هیارا  یامادگ شگاهیازما نیکرد و گفت: ا  ان یدانشکده در هفته پژوهش ب نینو

 یپژوهش یثبت اختراع و انتشار مقالات و طرح ها نهیدر زم اریافتخارات بس کسب

  ژهیهفته پژوهش گفت: نگاه و  کی دانشگاه، با تبر   یراپزشکیواحد پ  انیدانشجو  یعلم  یمرکز پژوهش ها  ریدب  یمحسن لعل موسو  دیادامه س  در

  یپژوهش  یثبت اختراع، مقالات و طرح ها  نه یدر زم  یاریدوره وجود دارد سبب شده افتخارات بس  نیدر ا  انیدانشجو  یو نوآور تیکه بر خلاق  یا

 .افتخارات و شمار پژوهشگران افزوده شود نی روز به روز بر ا دوارمید و امیبدست آ

 

 آغاز به کار کنگره بین المللی نوروژنتیک و سلول های بنیادی 

تاکید بر نقش کلیدی علوم پایه و رشته ژنتیک گفت: امیدوارم برگزاری این کنگره راهگشایی برای پروژه  رئیس دانشکده پزشکی با  

 .های بیشتر علمی باشد

 
پزشکی، با تاکید بر نقش کلیدی علوم  دانشکده پزشکی، دکتر بیگ محمدی رئیس دانشکده   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

  پایه گفت: رشته ژنتیک شاخه های متفاوت و حوزه گسترده ای دارد و وارد حوزه علوم رفتاری و انسانی شده تا جایی که برخی دانشمندان این 

این موضوع مقداری خوف انگیز است   حوزه همه حالات و رفتار انسان را متاثر از ژن می دانند و معتقدند هر چیزی برایش یک ژنی وجود دارد که

 .چرا که وارد یک مفهوم اجباری می شویم که هیچ اختیاری نداریم
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وی با اشاره به نقش ژنتیک در حوزه هوش مصنوعی اظهار داشت: در دانشکده پزشکی جزء رسالت های همه گروه ها است که برنامه داشته باشند  

 .بویژه گروه ژنتیک که از گروه های حساس است

د راهگشا وی ادامه داد: در جهان امروز هر علمی برای خودش وظایفی دارد و انتظارات از گروه ژنتیک زیاد است، امیدوارم برگزاری این کنگره بتوان

 .باشد برای پروژه های بیشتر علمی

مکاری متخصصین اعصاب  ، فلوچارت های پیشنهادی برای هNeurodevelopmental در این کنگره بررسی های ژنتیکی بیماری های

، آلزایمر، صرع، تاخیر تکاملی و  SMA کودکان و متخصصین ژنتیک پزشکی، رویکرد در قبال لکودیستروفی های کودکان، تازه ها در ارتباط با 

 بنیادی و  درمان های مبتنی بر انواع سلول های .،  BMD و DMD بیماری های نوروماسکولار، ویژگی های ژنتیکی بیماران ایرانی مبتلا به

AAVآذر با حضور اساتید و اعضای    23و    22ها اگزوزوم و ناباروری از مهمترین موضوعات مورد بحث و ارائه در این کنگره خواهد بود که روزهای

 .هیات علمی دانشگاه، متخصصین رشته های مختلف و مرتبط با ژنتیک و دانشجویان در تالار ابن سینا برگزار می شود

 .ای امتیاز بازآموزی استایین کنگره دار

 

شبکه راهبران  تهراننشست  پزشکی  علوم  دانشگاه  اجتماعی  ویژگی، های  ترابی:  منحصربهدکتر  فرد  های 

 دانشگاه علوم پزشکی تهران را باید شناسایی و برای نشر آن برنامه ریزی کنیم 

ها، رسالت اصلی روابط  های اجتماعی بیمارستاندر دومین نشست راهبران شبکه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  مدیر

 .عمومی را شناسایی ویژگی ها منحصر به فرد دانشگاه و برنامه ریزی برای نشر آن بیان کرد

 
  عمومی روابط   مدیر  ترابی  ماشاءاله  دکتر  حکیم،  شورای  سالن  در  1401  آذر  23  نشست   ه علوم پزشکی تهران، درعمومی دانشگابه گزارش روابط 

صورت فعال دانشگاه علوم پزشکی تهران، با اشاره به اینکه باید تبادل تجارب همکاران را در تولید محتوا و نشر آن در سطح واحدهای تابعه به 

حضور   شاهد باشیم؛ گفت: گروه نشر محتوا در روابط عمومی فعال است همکاران واحدها علاوه بر نشر و باز نشر اطلاعات باید در تولید محتوا نیز 

 .پررنگ و اثرگذاری داشته باشند

الله در تیم تحقیقاتی شامل دکتر سید روح  CDP تازگی افقی نو در درمان بیماران مبتلا به سرطان سینه با اختراع دستگاهوی در ادامه یادآور شد: به 

استاد دانشگ انستیتو کانسر و دکتر محمد عبدالاحد،  اه علوم پزشکی تهران و دانشکده مهندسی برق  میری، دانشیار جراحی انکولوژی و رئیس 

دانشگاه تهران و رئیس پژوهشکده الکترونیک سرطان در مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دانشگاه علوم پزشکی تهران رقم خورده است که  

 .خوبی معرفی و بازنشر کنیمرا به نظیر است، باید بتوانیم کاربردهای آن المللی بیفرد در سطح بین مزایای این کار بزرگ و منحصربه
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دکتر ترابی با بیان اینکه کارهای منحصر به فرد در سطح دانشگاه علوم پزشکی تهران بی شمار است گفت: باید اطلاعات درست و علمی را در 

 .وطنان عزیزمان قرار دهیماختیار هم

ای پویا می بسیار مهم و ارزش افزاست؛ افزود: اقدامات شما می تواند شبکه عمومی دانشگاه با تأکید بر اینکه نقش همکاران روابط عمومدیر روابط 

 .و فعال برای مخاطبان به وجود آورد

آموزان  حوزه دانش (TUMS UP) قالب  در  عمومیروابط   جدید  هایبرنامه    دکتر ترابی با اشاره به تولیدات رسانه ای جدید در روابط عمومی گفت: 

پیام  (TUMS TALKS)زندگی دانشجویی و سبک زندگی سالم،  سبک(TUMS LIFE)های دانشگاه،  رترینب(TUMS TOP)و دانشجویان،  

به مطالبات مخاطبان،    (TUMS Res)دارالفنون،   معرفی تجارب   (TUMS BEST)سر خط خبرها،  ( News Headlines)پاسخگویی 

دانشگاه،  مختلف  سطوح  در  دانشگاه،  (TUMS STUDY)موفق  در  متخصصان،پرسش (TUMS Q&A)مطالعه  با   TUMS)وپاسخ 

CUP)ها و برندآفرینی )هویت دانشگاه( ومسابقات و جشنواره (TUMS Learn) یادگیری در دانشگاه اجرا می شود. 

ولید ها؛ در زمینه برنامه ریزی برای تولیدات جدید گفت: باید از حالت سنتی فراتر رویم و تهای اجتماعی بیمارستان وی خطاب به راهبران شبکه 

 .محتوای روزانه مبتنی بر دستاوردهای دانشگاه داشته باشیم

های اجتماعی ای شود؛ گفت: همکاران در مدیریت شبکهدکتر ترابی با تأکید بر اینکه در همه واحدهای تابعه به شبکه های اجتماعی باید نگاه ویژه

های اجتماعی را بااهمیت و اثرگذار  ه رئیس محترم دانشگاه حضور در شبکه ها و تولیدات خود را توسعه و افزایش دهند چرا کدستاوردها، فعالیت

 . داندمی

ای عمومی دانشگاه در خصوص فرایند ارسال پست مشترک و احراز هویت دومرحلهمهندس میر حامد حسینی کارشناس فناوری اطلاعات روابط 

 .های سازمانی و نحوه شارژ آنها آموزش دادندکارتعمومی درباره سیمط های اجتماعی روابدر اینستاگرام و مهندس حمیده حمیدی مسئول شبکه

های اجتماعی در بیمارستان تشکیل شود و در جلسه بعد هر  در ادامه مقرر شد در پیام رسان ایتا گروهی برای هماهنگی و ارتباط با راهبران شبکه 

 .های اجتماعی بیمارستان و پیشنهادهای خود در تامزها گزارش ارائه دهندهای خود در شبکه فعالیتیک از راهبران درباره انتشار، باز انتشار و 

 

دکتر قناعتی: در دوره فعلی مدیریت  ،کنفرانس علمی فناوری نوین در تشخیص حاشیه جراحی سرطان پستان

 د های جدید و موردنیاز جامعه وجود داردانشگاه، اهتمامی جدی برای توسعه فناوری

علوم پزشکی تهران در کنفرانس علمی فناوری نوین در تشخیص حاشیه جراحی سرطان پستان به کمک دستگاه   رئیس دانشگاه 

 .های کاربردی برای جامعه تأکید کرد، بر اهتمام مدیریت دوره فعلی دانشگاه به پژوهش (CDP) پروپ تشخیص سرطان
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، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه علوم پزشکی تهران در کنفرانس علمی فناوری نوین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

ابراز خرسندی از توسعه این دستگاه در دانشگاه  با   (CDP) در تشخیص حاشیه جراحی سرطان پستان به کمک دستگاه پروپ تشخیص سرطان

فرد که توسط دکتر محمد عبدالاحد، استاد جراحی الکتروتکنیک سرطان دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: این دستگاه بسیار پیشرفته و منحصربه

توجهی تکنیک و  خته شده است؛ به میزان قابلعلوم پزشکی تهران و با همکاری متخصصان انستیتو کنسر مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( سا

جویی چشمگیری ، در زمان و هزینه بیماران، صرفه(Frozen section) های جاری نظیردهد و نسبت به روش دقت جراحی پستان را ارتقا می 

 .کندایجاد می

شده، این دستگاه در کردند که بر اساس آنالیزهای انجام  وی با اشاره به نتایج بالینی این دستگاه گفت: در صحبتی که با دکتر میری داشتم اشاره

صورت  های پاتولوژی داشته و این موضوع، بهقریب در حدود صد عملی که مورداستفاده قرار گرفته است؛ دقت و صحت بیشتری نسبت به روش

 .های معتبر علمی دنیا منتشر شده استمقالاتی در ژورنال

های بزرگ فناوری برای اخذ امتیاز این دستگاه گفت: شرکت زیمنس برای اخذ پتنت تولید این دستگاه ز تمایل شرکترئیس دانشگاه با اشاره به ابرا

این دستگاه در مجامع    60مبلغ   ثبت  افتخار  و  موافقت نکردند  این دوستان  داد که خوشبختانه  پیشنهاد  این دستگاه  به سازندگان  میلیون دلار 

 .ده است المللی برای ایران حفظ شبین

رسانی به مردم را خواسته قلبی خود دانست و گفت: حقیقتاً در  های نوین و کاربردی در جهت خدمتدکتر قناعتی حرکت در مسیر توسعه فناوری

کانات  کنیم که امهای جدید و موردنیاز جامعه وجود دارد و در این راه تلاش می دوره فعلی مدیرت دانشگاه، اهتمامی جدی برای توسعه فناوری

های علمی و پژوهشی داشته باشیم که از این جمله  بنیان را فراهم کرده و در حد توان پشتیبانی مالی مناسبی از فعالیتهای دانش موردنیاز مجموعه

رای حمایت  بنیان و پیگیری جدی تسهیل قوانین بهای دانش آباد برای استقرار مجموعهاقدامات، ساخت شهر علم شهید سلیمانی در منطقه یافت 

 .ها در دستور کار ما قرار دارداز این مجموعه 

وی در خاتمه حمایت مسئولان کشور برای توسعه فناوری را ضروری دانست و افزود: از همه نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی و مدیران  

اور ما با آسایش و رفاه بیشتری بتوانند به کارهای کنم کمک کنند تا دانشمندان فنمحترم وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی درخواست می 

 .تحقیقاتی خود بپردازند

به همراه کارگاه عملی  (CDP) کنفرانس علمی فناوری نوین در تشخیص حاشیه جراحی سرطان پستان به کمک دستگاه پروپ تشخیص سرطان 

امکانات، ویژگی  اینها و قابلیتاستفاده و نشست پرسش و پاسخ در خصوص  با حضور متخصصان جراحی سرطان، پاتولوژی و    های  دستگاه، 

در انستیتو کنسر مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار    1401آذر    24رادیوانکولوژی از سراسر کشور روز پنجشنبه  

 .شد
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تاکید بر برنامه ریزی برای جذب مدیران شایسته بیمارستانی  ف ،با روسای بیمارستان ها رئیس دانشگاه نشست

 و تربیت نیروهای کارآمد

اکز بیمارستانی  در نشست مشترک رئیس دانشگاه با روسای بیمارستان های تابعه دانشگاه، مهم ترین چالش ها و دغدغه های مر 

مطرح و بر ضرورت ساماندهی جذب نیروی انسانی، رفع مشکلات بیمه ای، تامین لیست کمبود تجهیزات مورد درخواست بیمارستان  

ها، تدوین طرح جامع پذیرش بیماران افغان، تشکیل کمیته آموزش جراحی رباتیک، تربیت مدیران بیمارستانی شایسته و تلاش  

 .سازی و اخلاق مداری در محیط دانشگاه تاکید شدبرای خودسازی، انسان 

 
در سالن مدافعان سلامت دانشگاه برگزار شد، دکتر    1401آذر    26، در این نشست که شنبه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

درخواست ها و دغدغه های روسای بیمارستان ها، از معاونین توسعه و درمان خواست تا به هر کدام  حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، ضمن شنیدن 

 .از آنها پاسخ دهند

وی خواستار همکاری و همفکری بیمارستان،    رئیس دانشگاه، گفت: قطعا همه ما با مشکلات آشنا هستیم و همه ما باید با همدلی آنها را رفع کنیم.

ی رفع مشکلات شد و گفت: از معاونت توسعه می خواهم تا سرعت فعالیت های اجرایی و مالی را افزایش دهد. همچنین به  ستاد و واحد ها برا

 .منظور تامین نیروی بیمارستان ها، طرح پانسیون و اسکان پرستاران در تهران را با اولویت بیشتری اجرا کند

ان حکیم اشاره کرد و افزود: برای حل مشکل رفت و آمد، تعدادی تاکسی و یا ون در دکتر قناعتی، سپس به تامین پزشک و پرستار در بیمارست

 .اختیار بیمارستان قرار گیرد

 .وی از روسای بیمارستان ها خواست تا مهم ترین مشکلات واحدهای خود را برای گزارش به رئیس جمهور آماده و ارسال نمایند

یمارستانی و برآورد هزینه ماهانه افاغنه مراجعه کننده به بیمارستانها را آماده و میزان کسری بودجه  رئیس دانشگاه افزود: فهرست کمبود تجهیزات ب

 .و علل آن را نیز اعلام کنید تا از طریق هلال احمر کمیساریای پناهندگان و وزارت کار و ریاست جمهوری برای آن چاره اندیشی کنیم

یادآور شد: واحدها می توانند با ثبت فرم پنج و    "حور باشیم، قطعا می توانیم کارهای خوبی انجام دهیماگر برنامه م"دکتر قناعتی، با بیان اینکه  

تان ها  هماهنگی معاونت درمان، برای تامین نیازهای تجهیزاتی خود اقدام کنند. از معاونت درمان نیز می خواهم برآورد مجددی از نیازهای بیمارس

یروی انسانی و تجهیزاتی برنامه جامعی تدوین شود. همچنین لازم است کمیته جراح رباتیک تشکیل و احکام افراد  داشته باشد تا در حوزه کمبود ن

وی در بخش دیگری از سخنان خود ضمن خیرمقدم به روسای جدیدبیمارستانهای امام و سینا ، از دکتر آخوند زاده به دلیل جذب منابع  .زده شود

  ساخت   توانستند  خیرین  طریق   از  ایشان  خوشبختانه :  گفت   و   کرد  قدردانی   تومان برای ساخت ساختمان جدید روزبه از خیرین حدود دویست میلیارد  

 .باشند داشته بیمارستان در را مناسبی سازهای و

بیماران افغان آماده و در رئیس دانشگاه، از معاونت درمان خواست تا با همکاری و پیشنهاد بیمارستان ها، طرح جامعی را برای مدیریت پذیرش  

 هیات رئیسه دانشگاه مطرح کنند.
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دکتر قناعتی، بر ضرورت تربیت جراحان جوان قلب تاکید کرد و گفت: پیشنهاد می کنم به منظور جذب جراحان جوان در این حوزه، پرداخت های 

 را  قلب  گروه  نیز  ها  بیمارستان  سایر  در  قلب،  مرکز  بر  علاوه  که  رود  می   انتظار  قلب  گروه  از  همچنین.  کنید   برقرار   مناسبی را از دوره رزیدنتی

 .کند تقویت

بیمارستانی و یکپارچه سازی آن اشاره کرد و گفت: قطعا این تغییرات و یکپارچه سازی سیستم، مشکلاتی برای همکاران   HIS وی به تاثیر خوب

 .خواهم در این زمینه قدری صبور باشیدایجاد می کند اما نتایج خوب آن بسیار زیاد است لذا از شما می 

در رئیس دانشگاه، از برنامه ریزی برای جذب مدیران شایسته بیمارستانی و تربیت نیروهای کارآمد در این حوزه خبر داد و گفت: نیروهای خوب  

 .را درگیر امور مدیریتی دانشگاه کنیم های سلامتمدیر با مدرک مرتبط با مدیریت نظام 400این حوزه را به ما معرفی کنید. بنا داریم حدود 

استاجرها   دکتر قناعتی، از بیمارستان ضیائیان برای پیگیری ساختمان نیمه کاره قدردانی کرد و گفت: معتقدم بیمارستان بهارلو و ضیائیان در آموزش

 .و اینترن ها بسیار خوب عمل کرده اند و لذا در این حوزه باید تقویت شوند 

خاطر نشان کرد: قطعا همه ما حضور    "دلمان می خواهد اقدامات خوب و موثری در دانشگاه انجام شود و معنویت آن حفظ شود"نکه  وی، با بیان ای

 .افرادی همچون دکتر یلدا و شمس شریعت را در دانشگاه دیده ایم. این افراد باید به عنوان الگوهای قابل تکرار معرفی شوند

خی افراد در فضای مجازی را امری غیر اخلاقی خواند و تصریح کرد: نباید اجازه دهیم اطلاعات غلط در فضای  رئیس دانشگاه، دروغ پراکنی بر

 .مجازی منتشر شود.البته همه ما اشکالاتی داریم و نقد صحیح و اخلاقی بهترین کار است

وده و اکنون نیز درخواست می کنم در این زمینه با یکدیگر دکتر قناعتی، اظهار داشت: تمام تلاشم در این روزها برای آرام سازی فضای دانشگاه ب

 دانشگاه  در  همه:  گفت  و  دانست  مذموم  را  افراد   وی، حس برتری جویی در معدود  .همفکری کنیم و شاخه ای را که روی آن نشسته ایم قطع نکنیم

 .نیست  دیگران از بالاتر کس هیچ و هستند قوی و فرهیخته

افزود: همه ما در انقلاب شرکت کردیم؛ به خوبی می دانیم که تمام هدف این انقلاب، انسان سازی بوده است. اگر بتوانیم این هدف  دکتر قناعتی 

 .را محقق کنیم، موفق شده ایم

د هدایت کرده و رئیس دانشگاه، بر ضرورت همفکری برای رفع مشکلات تاکید کرد و گفت: هر کدام از ما می توانیم چند جوان را در اطراف خو

، انسان  به آینده امیدوار کنیم. باید در راه حق استقامت کنیم و بدانیم که در این راه نتیجه مهم نیست بلکه تکلیف مهم است. اگر برای خودسازی

همه قدرتهای ظاهر و باطن   سازی و اخلاق مقاومت کنید، آنگاه در راه خدا قدم برداشته اید. اگر کسی سرباز خدا باشد آنگاه تمام آسمان و زمین و

 با اوست. 
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 انتصاب اعضای شورای ورزش کارکنان و اعضای هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران 

دانشگاه  علوم پزشکی تهران در حکمی اعضای شورای ورزش کارکنان و اعضای هیأت علمی   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی،

 .را منصوب کرد

 
 :، در متن این حکم آمده استروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 (دبیر شورا )جناب آقای دکتر رامین رحیم نیا، معاون محترم توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه 

 جناب آقای مهندس بهزاد مکری، مشاور محترم اجرائی معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه 

 سرکار خانم دکتر پروین پاسالار، استاد محترم دانشگاه

 دانشگاه محترم  امید سبزواری، استادجناب آقای دکتر

 جناب آقای دکتر محمدحسین پورغریب، استادیار محترم دانشگاه 

 جناب آقای دکتر احسان دبیری، سرپرست محترم مدیریت تربیت بدنی دانشگاه

 جناب آقای امین نصیری، معاون محترم تربیت بدنی و رئیس اداره توسعه و تجهیز

 ، کارشناس محترم بهداشت خانواده شبکه جنوب تهران سرکار خانم زهرا مختاری نیا

 جناب آقای قاسم پوریانی، سوپروایزر محترم پژوهشی 

 با سلام و احترام، 

تربیت بدنی و ورزش باعث سلامتی و ایجاد نشاط در بین اعضای هر جامعه ای می گردد، لذا به منظور ترویج و توسعه ورزش و برنامه          

اری بهتر در امر ورزش پرسنل و نظر به تجارب ارزشمند و سوابق ورزشی جنابعالی/سرکارعالی به موجب این ابلاغ به عنوان  ریزی جهت بهره برد

عضو شورای ورزش کارکنان و اعضای هیأت علمی دانشگاه منصوب می شوید تا با استفاده از خرد جمعی و اتکال به الطاف خداوند متعال، طبق  

  .ارتقاء سطح سلامتی و نشاط کارکنان با بهره گیری از ورزش، اهتمام ورزیدشرح وظایف ذیل نسبت به 

  رنامه ریزی و اتخاذ سیاست های اجرایی جهت توسعه ورزش همگانی در بین کارکنان و اعضای هیأت علمیب (1

بهبود سلامتی و نشاط   برنامه ریزی و تصویب برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت جهت جذب پرسنل به ورزش، به منظور  (2

 در بین کارکنان و اعضای هیأت علمی

 برنامه ریزی به منظور تشکیل کمیته های ورزشی کارکنان و اعضای هیات علمی و تصویب اساسنامه کمیته ها و تعیین اعضای آن (3

هیأت علمی دانشگاه های    برنامه ریزی و هماهنگی تشکیل تیم های ورزشی جهت شرکت در مسابقات و المپیادهای کارکنان و اعضای (4

 کشور و کارکنان دولت

 نظارت بر سرویس دهی و عملکرد مناسب فضاهای ورزشی در اختیار کارکنان و اعضای هیأت علمی (5

https://chancellor.tums.ac.ir/
https://pr.tums.ac.ir/


96 
 

 حمایت از توسعه ورزش در بین خانواده کارکنان و اعضای هیأت علمی (6

 کارکنان و اعضای هیأت علمیبرنامه ریزی به منظور برگزاری مسابقات ورزشی داخلی در بین  (7

 برنامه ریزی جهت نهادینه سازی اخلاق در کنار ورزش در میان کارکنان و اعضای هیأت علمی (8

 ارائه گزارش عملکرد و نتایج شورا به صورت سالیانه به اینجانب  (9

 .توفیق روزافزون شما را از خداوند متعال خواستارم

  دکتر حسین قناعتی  

  رئیس دانشگاه

 

نخعیشرح   اشتر  مالک  برای  )ع(  علی  امام  از شروط الاسلامحجت،  عهدنامه  یکی  سیدقریشی:  والمسلمین 

 انتصاب مدیران، داشتن تجربه کافی است 

آذر    27والمسلمین سیدقریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه در جلسه هیئت رئیسه؛ یکشنبه  الاسلام حجت 

 .به مالک اشتر را بررسی کرد  ماه نامه حضرت علی )ع(

 
والمسلمین سید قریشی، مسئول  الاسلامنهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، حجت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

های حاکم    در سالن شورای ستاد مرکزی، به تشریح ویژگی   1401  آذر 27 رئیسه؛هیئتنهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه، در جلسه  

ثم انظر فی امور عمالک فاستعملهم اختباراً، ولا تولّهم محاباه و اثره، فانهما جماع من شعب الجور و  «نسبت به مردم پرداخت و اظهار داشت:

یوتات الصالحه و القدم فى الاسلام ،المتقدمه، فانّهم اکرم اخلاقاً، و اصح اعراضاً، و اقل فى  الخیانه و توخ منهم اهل التجربه و الحیاء من اهل الب

  استبداد  و   میل  روی  از  و  گمار  کاری  به  امتحان  و   آگاهی  با  را  آنها  و  بیندیش  کارکنانت  ی  درباره  آنگاه -المطامع اشرافاً و ابلغ فی عواقب الامور نظراً  

 پاکتر  و  تر  تجربه  با  که  افرادی  آنها  میان  از  و  است  خیانت  و  ستم  های  شعبه   از  کانونی  ،شدن  تمایلات  تسلیم  و  استبداد  زیرا  ،مده،  مسؤولیتی  آنها  به

 ر اسلامند برگزین، زیرا اخلاق آنها بهتر و خانواده ی آنها پاکتر و همچنین کم طمع تر و در سنجش عواقب کارها دوراندیش ترند.«  د تر  پیشگام و

 ول نهاد در ادامه به بررسی و توضیح آیات اشاره کرد و اظهار داشت: مسئ

 ی مجریه قوه 

گروه سومی که حضرت به تشریح مسائل آنها می پردازد، کارگزاران دولتی و یا قوه مجریه است توصیه ی نخست حضرت اینست که قبل از به  

 (.اختبارا فاستعملهم) اطمینان حاصل شودکارگیری نیروها در رده های مختلف از صلاحیت و کارآیی آنها 
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  اختبار به معنای آگاهی یافتن از روی تجربه و آزمایش را می.گویند مقابل این رویه انتخاب از روی میل و خواست شخصی است که دیگر ظوابط 

 (.اثره و اباهمح تولهم ولا) در گزینش به هیچ انگاشته میشود و افراد صرفاً به لحاظ تمایل مدیران منصوب میشوند.

حضرت این رویه ی مقابل را شعبه هایی از ظلم و خیانت می شمارند که در آن روابط بر ضوابط مقدم داشته میشود و خواست شخصی مدیران  

  که   است  این  ،(الجور  من  شعب) میشود  شمرده  ظلم  کار  این  اینکه  دلیل  اما معیار انتخاب و یا رد خواهد بود )فانهما جماع من شعب الجور و الخیانه(

انهای انس  به  امور  سپردن  با  که  چرا    است  خیانت  و  مینشینند  برمسند  کاردانان  جای  به  نااهلان  و  میشود  گرفته  نادیده  صلاحیت  با  انسانهای  حق

 سفارشی نالایق خیانت امری حتمی می گردد.

که این نوع انتخابها   -ضوابط است. با عنایت به این گفته ی حضرت  یکی از موارد مهم فساد اداری، تبعیض در گزینشها و حاکم شدن روابط بر  

برای شناخت مدیران نیاز نیست که چند سال منتظر عملکرد آنها ماند اگر در همان ابتدا مقام مسؤولی، براساس »من می    -خیانت و ستم است  

سفارشات و دوست بازی دهد او را باید مدیر خائن خواند. مدیری که گویم و امن میخواهم نیرو انتخاب نماید و خبره گی و آگاهی، جای خود را به  

 با ورود به اداره ی تحت مسؤولیت خود، گروهی از آشنایان و هم فکران خود را وارد مینماید و بدون تحقیق و تفحص از نیروهای موجود و یا

کوچکی است که در صورت افزایش قدرت و مقام، طغیان او  رعایت ضوابط و حق تقدم افراد و بدون مشورت لازم، عزل و می نماید، طاغوت  

 افزایش خواهد یافت. 

 ها ویژگی کارگزاران دولتی 

 کنند:های برشمرده اضافه میحضرت برای انتخاب مسؤلین اجرایی، چهار ویژگی دیگر را به ویژگی 

 تجربه )و توخ منهم اهل التجربه...(  - ۱

ه دارند باید از میان دهها و بلکه صدها طرح، دست ما طرح دست به انتخاب بهترینها و یا تعیین اولویت مدیران که وظیفه ی برنامه ریزی را بعهد

اب  ها بزنند. به یقین این کار از عهده ی کسانی ساخته است که گذشته از علم و دانش از تجربه و پختگی لازم نیز برخوردار باشند. اگر انتخ

نباشد انتظار ارائه ی برنامه های کارشناسی شده که توان حل مشکلات را داشته باشد، انتظار غیر واقع بینانه  کارشناسان و مدیران بر اساس تجربه  

 ای است. حضرت در کلامی میفرمایند که اگر تجربه ها نباشند راهها بسته می مانند و تجارب خود علم و آگاهی بخش اند. 

ازنمودن گره ها به دست افراد با تجربه انجام می گیرد. بنابراین ریاست بر غیر افراد تجربه  این نوع افراد کمتر فریب میخورند و حل مشکلات و ب

  برایه   المعجب  التجربه  القلیل...  یطمعن  لا دیده سزاوار نیست و انتظار اداره ی صحیح امور از چنین افرادی عاقلانه نمیباشد. امام صادق می فرماید:

 باید  است  عاقله  قوه  داشتن  ،مدیریت  شرط اگر  و .  نبندید  دل  است،  مغرور  خویش  ی  اندیشه  به  و   است  تجربه  کم  که  کسی  ریاست   بر ریاسته«  فی

 عاقلان در تجربه رشد میکند.  آراء و میشود شکوفا  تجربه  و علم ی مزرعه در عقل که دانست

 حیا و آبرومندی  - 2 

رسد در کتابهایی که در وصف مدیران موفق نوشته میشود، از ویژگیهایی چون در بدو امر این ویژگی در امر مدیریت چندان دخیل به نظر نمی  

می گردد،  مدارا، خنده رویی خوش رفتاری و یا امور دیگر نام برده میشود، اما اینکه این خصلتهای انسانی از چه منبعی نشأت می گیرد، مغفول واقع  

ند اما حیا همانند رودخانه ایست که نهرهایی همچون؛ ملایمت رأفت و مهرورزی، پیامبر گرامی به ریشه ی این خصلت ها اینگونه اشاره می کن

 مراقبت در نهان و آشکار ،سلامتی دوری از آزار مردم، خوش خوبی و خوش رویی آسان گیری بر مردم موفقیت، به نیکی از دیگران یاد کردن از

 س خوشبخت کسی است که نصیحت خداوند را بپذیرد و از عقاب او بترسد. او جاری میشود و این امور نصیب انسان عاقل با حیا می گردد. پ

زبان  اگر مدیران جامعه به همراه علم و تجربه به چنین خصلتهایی نیز آراسته گردند، مدیریت دینی تحقق یافته است والا نام اسلام و قرآن بر  

 موجب دوری مردم، به خصوص جوانان از دین میگردد. راندن و رفتارهای ناشایست انجام دادن دین و ایمان را تباه میکند و

 ی صالح )من اهل البیوتات الصالحه( خانواده  -۳

ین  شخصیت آدمی متأثر از محیط پرورشی اوست و خانواده در این میان اهمیت والایی را در ساخت این هویت به عهده دارد. دامن پدر و مادر اول

است و بسیاری از رفتارهای ماندگار از چنین آموزشگاهی به یادگار میماند به لحاظ اهمیت این جایگاه  آموزشکده و محل ترتبیت روح و جسم آدمی  

در اعطای پست مدیریت به انسانی که شاید سرنوشت انسانهای زیادی به دست او رقم می خورد، نمی توان از نحوه ی رشد و پرورش وی غفلت  
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مال حرام رشد میکند و یا در محیطهای آلوده تربیت می یابد، عقل حکم میکند که در سپردن مسؤولیت    نمود و به آن بی اعتنایی کرد. انسانی که با

رده و یا به این انسانها با احتیاط عمل شود و از افرادی که شایستگی و تربیت سالم تر دارند استفاده گردد. امروزه در مقایسه ی دو فرد تحصیل ک

م دانشگاه فارغ التحصیل شده است و یا در کدامین مؤسسه ی معتبر کار کرده است معیار ارزیابی قرار متخصص محل تحصیل او را که از کدا

 میدهند، پس چرا در سپردن مسؤولیت های مهم؛ به تربیت کنندگان و آموزش دهندگان افراد توجه نشود؟

 ( المتقدمة  الاسلام   فی  والقدم) مداریقدم در دین پیش  – 4

  به  عمل  در  را  والا  خصلتهای  سایر  و  محوری  حق  دوستی،  مردم  امانتداری،  پاکدامنی  و  صداقت  متمادی  سالیان  طی  که  کسانی  به  دادن  اولویت 

  سفارش   کردند همراهی  را اکرم  پیامبر خفقان و  مبارزه دشوار مراحل در که انسانهایی مورد در  خداوند .است  سنجیده  و معقول  عملی رساندند  اثبات

 منکم   یستوى  لا آنها شناخته شود و با کسانی که بعد از پیروزی و فتح به جرگه ی مسلمانان پیوسته اند برابر انگاشته نشوند: .. یکند که ارزش  م

ه پیش از  ک  آن   خبیر  تعملون  بما  الله  و   الحسنى  الله  وعد   وکلا  قاتلوا  و  بعد  من  انفقوا  الذین  من  درجه  اعظم  اولئک   قاتل  و  الفتح   قبل  من  انفق   من

همه   زی در راه دین اتفاق و مبارزه کرده است، اجر و مقامش بسیار عظیم تر از کسانی است که بعد از فتح انفاق و جهاد کردند، اما خداوند بهپیرو

 وعده ی نیکوترین پاداش را داده و خداوند به هر چه کنید آگاه است. 

از با    انسانهایی که در دوران سخت مبارزه و خفقان، پیشگام در دفاع  اثبات رسیده است،  آنها در عمل به  اسلام و حقوق مردم بودند و ایمان 

اشخاصی که امتحانی پس نداده اند برابر انگاشته نمی شوند. همانطوری که تجربه ی افراد حائز اهمیت است اثبات ثابت قدمی آنها نیز مهم 

ر نیست و در واقع سخت و بحرانی در م سخت و بحرانی در عمل درمانده  میباشد. انسانهای بسیاری هستند که اعتقاد آنها در حد یک شعار، بیشت

باید  هستند. مدیران باید همانند ناخدای کشتی باشند که در مواقع خطر آخرین نفری باشند که کشتی را ترک می کنند، آنها نه تنها مسلمان بلکه

  ایمان   شما  بگو   آوردیم  ایمان  ما  که  گفتند  اعراب لما یدخل الایمان فی قلوبکم  وا اسلمنا وقول  ولکن  تومنوا  لم  قل   آمنا  الاعراب  قالت مومن باشند:

  اینگونه   را  قلبی  ایمان  و  کرده  نهی  را  صوری  و  زبانی  ایمان  این  مولانا.  است  نشده  وارد  شما  قلوب  در  ایمان  هنوز  و  آوردید  اسلام  بلکه  نیاوردید

 .کندمی ترویج

 تازه کن ایمان، نه از گفت و زبان 

 نهان  در کرده تازه را هوا ای

 مومن آن باشد که اندر جزر ومد 

 د بر حسرت او ایمان از کافر
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دانشگاه رئیسه  هیئت  و  ،  نشست  جویی  صرفه  موجب  زمان  مدیریت  و  مدیریتی  داشبوردهای  کارگیری  به 

 سودآوری می شود 

کارگیری داشبوردهای مدیریتی و مدیریت زمان را موجب  دکتر قناعتی در نشست هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی تهران، به   

سال گذشته دانشگاه    5صرفه جویی و سودآوری دانست. در این جلسه گزارش مرکز آموزش مدیران و کارکنان و نیز آمار موالید  

 .مطرح و بر ارائه آمارها و اطلاعات معتبر و تحلیل درست از آنها تاکید شد 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  اساس   بر  سیاستگذاری  بر   1401آذر    27، در نشست  رئیس دانشگاه ، دکتر حسین قناعتی،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

غام آموزش پزشکی در درمان  اد همچنین. است کشور سلامت سیستم قوت نقاط از ارجاع سیستم  و شبکه نظام  طراحی: گفت و کرد تاکید شواهد

  و پژوهش توانست، دانشگاه های علوم پزشکی را نسبت به دانشگاه های غیرپزشکی در زمینه محصول پیشرفته کاربردی، در جایگاه بالاتری قرار 

ال   .یت ها استفاده بهینه کندظرف  این  از   بهداشت  وزارت   گوبرداری کنند ودهد. امیدوارم دانشگاه های صنعتی نیز بتوانند از این مدل به خوبی 

وی افزود: باید در سیاست گذاری ها بر اساس شواهد عمل کنیم و به جای »درمان محوری«، »پیشگیری و بهداشت« را در اولویت قرار دهیم. 

 .برنامه ها تغییر می کند وهر فرد، بر اساس نظر و برنامه خود پیش می رودیکی از چالش ها در حوزه سلامت این است که با تغییر مدیران،  

 سلامت   حوزه  به  را  زیادی  های  هزینه   دکتر قناعتی، نظارت و پایش را موجب استمرار و دوام برنامه ها خواند و گفت: اجرای طرح تحول سلامت 

 یابد.  دست بود محروم اقشار از حمایت که خود  کلی هدف به  نتوانست و کرد تحمیل

وی اجرای طرح تحول در کشورهای دیگر چون ترکیه را موفق و مستمر عنوان کرد و افزود: مدل طرح تحول در کشور همسایه ما به درستی  

  خرد  قطعا.بود   طراحی شده و بر حمایت از اقشار ضعیف جامعه تمرکز کرده بود، توانست به خوبی اجرا شود.علت آن استمرار برنامه و ثبات مدیریتی

 .اند در تحقق اهداف، موثر باشد تو می مناسب  ریزی برنامه  و استمرار جمعی،

ت و طرح  رئیس دانشگاه، تغییر برنامه های کلان، همزمان با تغییر مدیران را موجب هدر رفت منابع دانست و تاکید کرد: بهترین برنامه ها، اقداما

برنامه بهتری در دست اجرا دارند و در این شرایط نیز اصلاحات باید به آرامی و به صورت پایلوت اجرا های مدیران قبلی است مگر آنکه ثابت کنند  

 .شود

شد،  وی با بیان اینکه »نبض طرح باید به صورت مستمر در دست مدیر باشد« افزود: مادامی که سیاست گذاری با آنالیز اطلاعات مناسب همراه نبا

از طریق  با مشکل مواجه می شود. مهم تر این کار  باشیم که  را در دست داشته  اتفاقات دانشگاه  این است که نبض  نیاز داریم  ین چیزی که 

 .داشبوردهای مدیریتی به دست می آید
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یم رئیس دانشگاه، مدیریت زمان را مسئله ای مغفول مانده در کشور دانست و تصریح کرد: امروز اگر مسائل را به سرعت آنالیز نکنیم و در تصم

دست  گیری تعلل کنیم، زمان مناسب را از دست می دهیم به عنوان مثال اگر خرید تجهیزات با تاخیر همراه باشد به ازای هر روز، سرمایه ما از  

 .می رود. توجه به شاخص بهره وری از طریق صرفه جویی زمانی می تواند سودآوری بسیاری برای مجموعه در پی داشته باشد

ونت توسعه خواست تا مناقصه و مزایده های دانشگاه را با سرعت بیشتری برگزار کنند و خاطرنشان کرد: کوتاه شدن زمان به  دکتر قناعتی، از معا

 .نفع مجموعه خواهد بود

بیماران    وی در بخش دیگری از سخنان خود، مدیریت بدون ارزیابی را بی دوام خواند و گفت: باید آمارها به صورت معتبر اعلام شود. قبول دارم که

ری دارند که می توانند میزان مرگ و میر در دانشگاه را افزایش دهند اما لازم است شاخص  دشوا  و  پیچیده  های  بیماری   تحت پوشش دانشگاه،

راد  محور و دقیق صحبت کنیم. اطلاعاتی که ارائه می کنیم اگر مستند نباشد و بررسی کافی در آن نشده باشد مشکل آفرین خواهد بود. اگر اف

 .نتوانند تحلیل مناسبی از آمارهای خام داشته باشند قطعا مدیریت سیستم را دچار اشکال خواهند کرد

 آموزش، اثربخش ترین سرمایه گذاری 

گفت:    اهدر ادامه دکتر رامین رحیم نیا، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، با ارائه گزارشی از آموزش مدیران و کارکنان دانشگ 

 .بحث آموزش اثربخش ترین و کم هزینه ترین سرمایه گذاری است و اگر از آن استفاده بهینه کنیم می توانیم موفق باشیم

وی ضمن درخواست از معاونان برای پیشنهاد دوره های آموزشی اثربخش در حوزه پژوهش، بهداشت و درمان گفت: بر اساس قانون مدیریت   

ساعت در سال تعیین شده است. به دلیل اثربخشی بیشتر    40ساعت و سرانه آموزش کارکنان    60ه آموزش مدیران  خدمات کشوری، حداقل سران

 .دوره به صورت حضوری برگزار شد 95در حدود  1401دوره های حضوری، در سال 

ف از راه اندازی این مرکز برگزاری  دکتر رحیم نیا، مرکز آموزش ضمن خدمت را مرکزی مختص دانشگاه علوم پزشکی تهران خواند و گفت: هد  

 .دوره های کوتاه مدت و سازماندهی آموزش های نظری و مهارتی »تقاضامحور« است

آموزش ضمن خدمت و مراکز آموزش سلامت کارکنان و حرکت در جهت   ادغام فعالیت های گروه  ادامه پیشنهاد  معاون توسعه دانشگاه، در 

 . طرح کرداقتصادی کردن فعالیت های مرکز را م

 سال گذشته   5گزارش موالید در دانشگاه طی  

سال گذشته ارائه کرد و گفت: بهبود شرایط دانشگاه   5سپس دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه، گزارشی از میزان موالید در دانشگاه طی   

 .زایمان طبیعی کمک کننده باشددر راه اندازی زایمان بدون درد می تواند در بهبود شاخص های دانشگاه در 

بیمارستان های ضیائیان، بهارلو و یاس توانستند عدد مورد انتظار وزارت بهداشت در موالید   1401وی افزود: پایش موالید در شش ماهه نخست   

 .را محقق کنند

 .را از مشکلات موالید در دانشگاه خواند MICU ، بخش نوزادان و NICUوی کمبود 

، همچون روال گذشته،  الاسلام والمسلمین سیدمجید قریشی، مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه  حجت همچنیندر این نشست   

 .بخش هایی از نامه حضرت امیرالمومنین )ع( به مالک اشتر در خصوص حیا را بیان و تفسیر کرد
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بالندگی دانشگاه علوم پزشکی تهران  دکتر قناعتی: رشد و  ،در نظام سلامت برگزار شد mRNA اولین سمپوزیوم

 در حوزه فناوری و تولیدات زیستی افتخارآفرین است

در نظام سلامت به همت شرکت رناپ، از شرکت های مستقر در مرکز جامع سلول های بنیادی دانشگاه   mRNA اولین سمپوزیوم

 .سلامت برگزار شد در نظام  mRNA علوم پزشکی تهران، با هدف معرفی و تبیین نقش فناوری 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 پیشرفت  شاهد  که  خوشحالم:  گفت  همایش  این  در رئیس دانشگاه ، دکتر حسین قناعتی،روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

 .دانم می مباهات  مایه را آن و هستم زیستی تولیدات و  فناوری حوزه در عزیزان  شگرف های

 پیشرفت   وانیموی با اشاره به بیانات مسئولان پیش از انقلاب مبنی بر نداشتن توانایی ایران در ساخت تجهیزات و اینکه باید سرتا پا غربی شویم تا بت

ما این    نسل  و   "توانیم  می  ما"  که  آموخت  ما   به  انقلاب   و   داشت  باوری  خود  حوزه  در   خوبی  تحول  انقلاب   از   پس  کشور  خوشبختانه :  گفت  کنیم،

 .پیام را به درستی از رهبر فقید انقلاب دریافت کرد

دکتر قناعتی افزود: در جنگ تحمیلی، کشورهای بسیاری بر علیه ایران متحد شدند و پس از آن سخت ترین تحریم ها را برای کشور قائل شدند  

 .می بینید که در حوزه سلامت و خدمات درمانی بسیار پیشرفته هستیم و در زمینه فناوری نیز رشد کردیماما اکنون 

ید  رئیس دانشگاه، تلاش های مرحوم دکتر کابلی برای ارتباط بین صنعت و دانشگاه را ستود و تاکید کرد: دکتر کابلی پس از جنگ در زمینه تول

کردند. دکتر سرکار نیز به ایشان پیوستند و در نهایت مرکز تحقیقات علوم و تکنولوژی در پزشکی در مجتمع فناوری های مورد نیاز بسیار فعالیت 

 .بیمارستانی امام خمینی )ره( راه اندازی شد

و بزرگنمایی    وی بزرگ نمایی را از چالش های این حوزه خواند و تصریح کرد: باید حواسمان باشد در این مسیر رشد و بالندگی، دچار عارضه دروغ

 .نشویم

، تدوین  دکتر قناعتی، بر ضرورت برنامه محوری در دانشگاه تاکید کرد و گفت: در دورانی که مسئولیت دانشگاه را بر عهده گرفتم، در نخستین اقدام

هم ترین شاخص این برنامه نیز نگاه  برنامه چهارساله دانشگاه را در دستور کار قرار دادم و اکنون نیز کاملا خود را به اجرای آن متعهد می دانم. م

م تا برج فناورانه و تلاش برای توسعه آن بود. در این راستا، زمین وسیعی را در منطقه یافت آباد برای شهر علم و دانش شهید سلیمانی آماده کردی

 .شرکت دانش بنیان در آن مستقر شوند 500های فناوری ایجاد و 

ور شد و افزود: خوشبختانه از دنیا عقب نیستیم و در هر زمینه ای می توانیم به سرعت خود را به دنیا برسانیم.  وی خواستار نگاه امیدوارانه به کش

باشید با   نگذارید کسی امید را از شما بگیرد. افرادی با انتشار اخبار دروغ، قصد ایجاد ناامیدی دارند اما شما به عنوان محقق دقت کنید و مواظب

 .قه شما را تغییر ندهند. در کنار اشکالات، نقاط قوت را هم ببینید چرا که این راه نجات ماستتکنولوژی رسانه ذائ
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خاطر نشان کرد: درهای دانشگاه بر روی همه افرادی که   "انشالله با دستان شما آینده این کشور ساخته خواهد شد"رئیس دانشگاه، با بیان اینکه 

دانشگاه فعالیت کنند، باز است. شما نیز در گسترش فناوری بخل نداشته باشید و آن را به دیگران آموزش  می خواهند در حوزه علم و دانش در  

 دهید. خداوند یار کسانی است که شریف و درستکار باشند. 

 صبر و استقامت داشته باشید 

  و   خواند  ارزشمند  را  بالا  تکنولوژی  با  روهایدا  تولید  و mRNA دکتر حیدر محمدی، رئیس سازمان غذا و داروی وزارت بهداشت، ورود به حوزه

 کشور ما نیز از آن مستثنا نیست. خوشبختانه  که  است دنیا روز اتفاقات از یکی  mRNA :گفت

  که  ای  گونه  به  دارد  اختیار  در high tec وی به سهم داروهای با تکنولوژی بالا در بازار اشاره کرد و گفت: کشور سهم به سزایی را از داروهای

شاهد اولین محصولات دانش بنیان در    زودی  به   امیدوارم .  یابد  می  افزایش  ساله  هر  سهم  این  که  بود  تومان  میلیارد  هزار  65  دارویی  بازار  کل

 . باشیم  mrna حوزه

کشور قدری دشوار است    دکتر محمدی، ابراز امیدواری کرد که با ورود صنعت به این حوزه شاهد رشد بسزایی باشیم و افزود: ورود به حوزه تولید در

  و نیاز به صبر و استقامت دارد. یکی از دغدغه های محققان نیز ورود به بازار مصرف است. قطعا اگر حمایت مردم، دانشمندان و پژوهش گران 

 نباشد، محصولات ما رشد نمی کند. لذا لازم است در حوزه بازار همگی کمک کنند تا تبدیل به یک قطب شویم. 

 است  ها هزینه کاهش موجب mRNA حوزه

فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، این همایش را فرصت مغتنمی خواند و گفت:  دکتر مصطفی قانعی، دبیر ستاد توسعه زیست

  بازساختی،  پزشکی  در  فناوری  این.  نمایند  پیگیری  را  آن  پیوسته  مرتبط  نهادهای  باید  و  است  بسیاری   صبر  نیازمند mRNA فعالیت در این حوزه

گزین از آن استفاده می شود و رویکرد آن موجب  جای  های  درمان  عنوان  به  درمانی  بادی  آنتی   در  و  ژنتیک  مهندسی  پروتئین،  جایگزین  های  درمان

 کاهش هزینه های سلامت می شود. 

خاطر نشان کرد: این حوزه آینده بسیار درخشان و بازار   "خوشبختانه سازمان غذا و دارو به خوبی در این حوزه فعال شده اند"وی با بیان اینکه  

 خوبی در دنیا خواهد داشت. 

فعال در  از شرکت های  توسعه زیست فناوری  به عنوان ستاد  گفت:  واکسن  از شرکت های مختلف در حوزه  به حمایت  اشاره  با  قانعی،  دکتر 

 .کنیم افتدری دنیا بازار در را خود سهم بتوانیم تا کردیم حمایت mRNA حوزه

 وی افزود: امیدوارم بتوانیم با همکاری هم به این تکنولوژی ورود کنیم.
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با راهبران شبکه های اجتماعی دانشکده ها دکتر ترابی: انتشار ،سومین نشست مدیر روابط عمومی دانشگاه 

مورد پسند قرار گرفتن آن را  محتوا در شبکه های اجتماعی دانشگاه علوم پزشکی تهران و میزان دیده شدن و 

 مورد پیمایش قرار دهید

ها، گفت: انتشار  های اجتماعی دانشکده در سومین نشست خود با راهبران شبکه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  مدیر

ن دیده شدن و مورد پسند قرار گرفتن آن را مورد پیمایش قرار  محتوا در شبکه های اجتماعی دانشگاه علوم پزشکی تهران، میزا 

 .های تامز برگزار شد دهید. این نشست به منظور ایجاد هماهنگی و ارائه پیشنهاد نحوه تولید محتوا، در قالب برنامه

 
 

اجتماعی دانشکده ها، دکتر ماشاءاله ترابی  راهبران شبکه های    1401آذر    29به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست  

برنامه تولید محتوا با عنوان اصلی »تامز« که به منظور معرفی ابعاد گسترده فعالیت   12مدیر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، با اشاره به  

ا فرصتی است که در قالب آن می توانید فعالیت در روابط عمومی برنامه ریزی شده است گفت: تامزه(TUMS) های دانشگاه علوم پزشکی تهران

 .های دانشکده خود را پیشنهاد دهید تا برای انتشار آن برنامه ریزی کنیم

حضور گسترده در فضای مجازی دانست و گفت: قصدمان تاباندن نور به فعالیت   را   تامز  های  برنامه  تولید   مدیر روابط عمومی دانشگاه، هدف از

  نوع   دو   هر   که  است   این  مهم.  شود  نمی  دیده  که  هایی   فعالیت  چه  و  دارد  قرار   دید  معرض    است. چه فعالیت هایی که در  های مختلف دانشگاه

 .کنیم معرفی جذاب شکل  به را، فعالیت

بازانتشار محتوای تولید شده در  دکتر ترابی، با بیان اینکه در حال حاضر شبکه های اجتماعی بهترین ابزار ارتباطی است گفت: برنامه خود را برای  

دهید قرار  پیمایش  مورد  را  و...  گرفتن  قرار  پسند  مورد  و  شدن  دیده  میزان  آن،  انتشار  از  پس  و  پیشنهاد  اجتماعی  های   .شبکه 

می کنید؟    را با طرح این پرسش توضیح داد که آینده حرفه خود را چگونه پیش بینی(TUMS UP) مدیر روابط عمومی دانشگاه، برنامه تامزآپ

ایطی و افزود: هدف از تولید این برنامه بینش آفرینی در مخاطبان است. به این منظور تصویر بهتر و مناسبت تری از توانایی های دانشگاه و شر

 .که هر رشته و هر حوزه در آینده خود می تواند برای افراد علاقه مند به وجود آورد تهیه می شود

گفت: هدف از این برنامه نمایش شایستگی های دانشگاه و نمایانگر این است که همکاران   (TUMS TOP) تامزتاپدکتر ترابی در توضیح  

 .دانشگاه باوجود همه محدودیت ها در مرزهای دانش حرکت کرده اند

تامزلایف برنامه  دانشگاه،  عمومی  روابط  تصو(TUMS LIFE) مدیر  به  برنامه  این  تمرکز  افزود:  و  داد  توضیح  و  را  نانوشته  قوانین  یر کشیدن 

 .احساسات دانشگاه در قالب معرفی سبک زندگی سالم در دانشجویان و اعضای هیئت علمی و کارکنان است
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گفت: این برنامه فرضیات مشترک، ادراک و باور مخاطبان را هدفگذاری کرده است. تامزتاک   (TUMS TALKS) دکتر ترابی با معرفی تامزتاک

به منظور توسعه گفتمان سازی و معرفی ظرفیت قسمت های مختلف دانشگاه در شکل گیری همکاری های جدید و همچنین    یا پیام دارالفنون

 .ارایه تصویر مناسب از تلاش های دانشگاه در حل مشکلات جامعه تولید می شود

ف از تولید این برنامه نمایش داستان ها و  را برنامه دیگر روابط عمومی معرفی کرد و گفت: هد TUMS BEST  مدیر روابط عمومی دانشگاه،

ی ایجاد احساسات مشترک در دانشگاه است. در این برنامه تجارب موفق دانشگاه در قالب داستان معرفی می شود تا ارتباط عاطفی در به کارگیر

 .این تجارب در موقعیت های مشابه بوجود بیاید

امه ساختارها و تسهیلات مطالعه موفق در دانشگاه معرفی می شود و الگوهای موفقی  گفت: در این برن TUMS STUDY دکتر ترابی در معرفی 

 .کنند می بیان  را خود های روش اند کرده طی را  خود تحصیلی  و آموزشی مراتب  که

روندها بیان کرد و گفت:  را با محوریت معرفی فرایندها و   (TUMS  Q&A) مدیر روابط عمومی دانشگاه، برنامه پرسش و پاسخ با متخصصان

 .این پرسش و پاسخ در زمینه موضوعات مرتبط با سلامت و خدمات جدید در دانشگاه صورت می گیرد

گفت: این برنامه به منظور ایجاد نشاط و تحرک و همچنین انعکاس منسجم و یکپارچه از ارزش های   TUMS  CUP دکتر ترابی در توضیح

 .جشنواره ها طراحی شده استمشترک دانشگاه در قالب مراسم و 

را از دیگر برنامه های روابط عمومی برشمرد و در توضیح آن   (TUMS  LEARN) مدیر روابط عمومی دانشگاه، برنامه یادگیری در دانشگاه

 .گفت: این برنامه خط مشی دوره ها، کارگاه ها وعرصه های تعلیم و تعلم در دانشگاه را به تصویر می کشد

بر  ترابی  این برنامه فراز و   TUMS  HISTORY نامهدکتر  بیان کرد و گفت:  تاریخ پرافتخار دانشگاه  ارزش ها و قوانین  را معرفی سنت ها، 

 .ساله دانشگاه را به نمایش می گذارد 171فرودهای شکل گیری ارزش ها و دستاوردهای تاریخ 

گفت: این برنامه اهداف و راهبردهای مسئولان دانشگاه   (TUMS  RES)  مدیر روابط عمومی دانشگاه، در توضیح برنامه پاسخگویی به مطالبات

 .کند می بیان مخاطبان های چالش و پیشنهادها  در عرصه های آموزش، پژوهش و خدمات را در پاسخ به درخواست ها، 

مدل نمایش،    TUMS  BRAND :د و گفتدکتر ترابی در پایان سخنان خود همه برنامه های تامز روابط عمومی را در راستای تامز برند بیان کر

 .کند می معرفی را دانشگاه های ارزش و نمادها  استفاده و به کارگیری

در ادامه، هریک از راهبران شبکه های اجتماعی دانشکده ها، فعالیت خود در شبکه های مجازی را تشریح و گزارشی از شمار کاربران خود در  

 .هریک از این شبکه ها ارایه کردند

 

دکتر ترابی: روابط عمومی در دانشگاه علوم ،  ارتقا و روزآمدسازی تجهیزات استودیو شفا )شجاعان فداکار آگاه(

 پزشکی تهران، یک روابط عمومی علمی دانشگاهی است

رونمایی از تجهیزات  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در مراسم بهره برداری دستگاه میکسر و  دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط 

های مختلف تامز بسیار کمک کننده باشد تا خروجی کارها  تواند در برنامهجدید استودیو شفا گفت: این نوع تجهییزات در آینده می 

 .با سرعت بیشتر و کیفیت مطلوب تری منتشر شود 

توانیم چنین تجهیزاتی را علاوه بر استودیو در مراسم بزرگ  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، مدیر روابط عمومی افزود: اگر ببه گزارش روابط 

 و اتاق های عمل استفاده کنیم، اطلاع رسانی به موقع و کار تدوین در زمان کوتاه تری انجام می شود. 

بتوانیم مانند یک   های مختلف است گفت: امیدوارموی با بیان اینکه این اتفاق بزرگ، نشان دهنده استمرار و پیشرفت روابط عمومی در حوزه

 ای مختلف را در سطوح مختلف دانشگاه مدیریت کنیم. های رسانه استودیو علمی، فعالیت

وزه  دکتر ترابی افزود: برای رقم خوردن این اتفاق بزرگ، رئیس محترم دانشگاه، معاونت توسعه و مدیریت منابع، دفتر بودجه، مدیریت مالی و ح

 اند.ی بسیار حمایت کردهامور عمومی و تدارکات روابط عموم
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شده است گفت:  فرد و ویژه دانشگاه در نظر گرفتههای منحصربههای رسانه سینا که برای تولید و نشر فعالیتمدیر روابط عمومی با اشاره به برنامه 

طور همزمان ضبط چند پروژه را داشته  باید امکانات و تجهیزات مناسب در اختیار همکاران روابط عمومی قرار بگیرد زیرا ممکن است در یک روز به 

می تجهیزات  این  نتیجه  در  برنامه باشیم،  و  رویدادها  ضبط  و  ثبت  در  تا  دهد  یاری  همکاران  به  نشوند.تواند  وقفه  دچار  تولیدی   های 

هایی که توسط پیشینیان به  کنیم بدانیم و امیدوارم همه تلاش کنند تا ارزشدکتر ترابی گفت: باید قدر لحظاتی را که در دانشگاه خدمت می

 تر از قبل، به بعد از خودمان تحویل دهیم و تا زمانی که در دانشگاه مشغول خدمت هستیم از هیچ تلاشی فروگذار نکنیم. دستمان رسیده افزون 

های دیگر  ازمان مدیر روابط عمومی خاطرنشان کرد: روابط عمومی، یک روابط عمومی علمی دانشگاهی است که شأن آن با روابط عمومی س

ای های درمانی، پژوهشی و آموزشی انعکاس رسانه های بزرگ و مهم اساتید و کارکنان حوزهمتفاوت است. همکاران باید بتوانند همگام با فعالیت

 مناسب داشته باشند. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

دانشگاه بالینی رئیس  آموزشی  های  گروه  مدیران  با  دیدار  محوری"،در  اساس    "برنامه  بر  تا  کنید  تقویت  را 

 اطلاعات و شاخص حرکت کنیم 

بالینی، رییس دانشگاه بر   اندیشی دانشکده پزشکی و مدیران گروه های آموزشی  ضرورت برنامه محوری، در دومین جلسه هم 

 .تصمیم گیری بر پایه شاخص ها و داشبوردهای مدیریتی و همچنین تلاش در جهت دستیابی به مرجعیت علمی تاکید کرد
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با  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش ارائه  ، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، در نشست  با  مدیران گروه های آموزشی، 

ه ای کوتاه  گزارشی از فعالیت ها، اقدامات و برنامه های انجام شده در دانشگاه گفت: این مسئولیت امانتی در دستان ما است و هر کدام از ما در دور 

 .را اعلام کنم می توانیم ایفای نقش کنیم. در نظر دارم تا در جهت تعالی این امانت گزارش کار دوره مسئولیتم

وی به مدیریت های روز و کارآمد دنیا اشاره کرد و گفت: معتقدم مدیران حوزه سلامت کشور بعضا به صورت حرفه ای برای مدیریت آموزش 

حرفه ای   ندیده اند و اغلب آن را بر اساس تجربه آموخته اند. مدیریت امر بسیار مهمی است و اکنون زمان آن رسیده تا آن را به صورت علمی و

ی تر در دانشگاه اجرا کنیم. بر این اساس دوره های مختلف مدیریت در دانشگاه طراحی شده تا مدیران بیمارستانی و سایر ارکان مدیریتی حرفه ا

 .مدیریت کنند

هم اکنون در حال طراحی    رئیس دانشگاه، به حرکت بر اساس برنامه چهار ساله تاکید کرد و گفت: مدیریت بدون متر و اندازه قابل قبول نیست.

را تقویت داشبورد مدیریتی هستیم تا تمامی داده ها و اطلاعات لازم، به روز در اختیار مدیران قرار گیرد. از دوستان نیز می خواهم که این رویه  

 .کنند و بر اساس دیتا، شاخص و متر حرکت کنند

یم با اشتراک گذاری فضای آموزشی در کل دانشگاه، مشکل کمبود گروه های  وی ساماندهی فضای آموزشی را ضروری خواند و گفت: در نظر دار

 .آموزشی را حل کنیم

انشگاه  دکتر قناعتی، با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری مبنی بر عبور از مرزهای دانش جهانی گفت: مرجعیت علمی، توسعه فناوری ها و ارتباط د

ها مد نظر قرار دادیم. همچنین در زمینه گردشگری سلامت، بین المللی سازی دانشگاه و توسعه  و صنعت از جمله مواردی است که در برنامه  

 .آموزش پژوهش و فناوری های بین المللی اهداف کلانی را پیگیری می کنیم

گاه را از طریق تولید ثروت رئیس دانشگاه سپس به اهداف کلان در حوزه آموزش، تولید و بین المللی سازی اشاره کرد و گفت: بنا داریم تا دانش

 .مبتنی بر علم از لحاظ مالی بسوی خود کفایی حرکت دهیم

خاطر نشان کرد:   "هدف ما تحقق سلامت روانی، جسمی و معنوی افراد است و امیدوارم بتوانیم به این هدف دست یابیم"وی با بیان اینکه  

بوط به جنوب شهر و جمعیت تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران است.  متاسفانه بسیاری از مشکلات و چالش های سلامتی در تهران، مر 

ی  ما ناگزیر به کمک رسانی به مردم ضعیف و اقشار آسیب پذیر هستیم. نگاه ما سلامت محور و پیشگیرانه است و به این منظور با شهرداری برا

 .راه اندازی مرکز جامع خدمات سلامت در حال مذاکره هستیم

از اقدامات معاونت بهداشت و شبکه های بهداشتی در مناطق محروم خبر داد و گفت: دوستان اقدامات جهادی خوبی برای امداد  دکتر قناعتی  

  گرفت قرار  کار دستور  در  رسانی به مراکز محروم انجام دادند. یکی از کارهای خوب، طرح سراج بود که در این طرح، سنجش سلامت روان مردم

 .کنیم  فعالیت  معلولان  به   رسیدگی  و  منطقه  بهسازی  در  دیگر،  های  سازمان  همکاری  با  توانستیم  همچنین.  شد  انجام  خوبی  روانپزشکی  مداخلات  و

برنامه    رئیس دانشگاه سپس جایگاه دانشگاه علوم پزشکی تهران در رتبه بندی های بین المللی را مثبت ارزیابی کرد و یادآور شد: یکی از مهم ترین

اقدامات دانشگاه، توجه به فناوری و رشد این حوزه است. در این راستا شهر علم و دانش شهید سلیمانی در زمینی در منطقه یافت آباد راه  ها و  

 .شرکت دانش بنیان در آن پیش بینی شده است 500اندازی شده که ظرفیت استقرار بالغ بر 

رد و گفت: کارهای فناورانه خوبی را در زمینه دارویی انجام دادیم و توانستیم محصولات را وی به تولیدات و اقدامات فناورانه در دانشگاه اشاره ک

 .به کشورهای دیگر هم صادر کنیم. معتقدم در زمینه تجاری سازی تا کنون موفق عمل نکرده ایم و اکنون برنامه عملیاتی در این زمینه داریم

ه علوم پزشکی تهران در عراق را از اقدامات موفق دانشگاه خواند و افزود: دانشگاه سبطیین یکی  دکتر قناعتی راه اندازی شعبه بین المللی دانشگا

 .از کارهای بسیار خوبی است که انجام شده وهفته آینده، با حضور وزیر بهداشت به صورت رسمی افتتاح خواهد شد

ی اندونزی و مالزی افزود: کارهای بسیار خوبی نیز در جزیره کیش انجام شده رئیس دانشگاه با اشاره به انعقاد قراردادهای بین المللی با دانشگاه ها

خاطرنشان کرد: معتقدم برای ایجاد عدالت در    "برای پیشبرد برنامه ها و اهداف دانشگاه با هنرمندان در ارتباط هستیم"وی بیا بیان اینکه   .است

مستقیم اعلام کنید و امیدوارم کمک کنید تا امانتی که به ما رسیده با کمک شما به    سلامت باید هزینه کنیم. از شما می خواهم که نقدهایتان را

 .بهترین وجه به آیندگان تحویل داده شود
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دانشگاه بالینی رئیس  آموزشی  های  گروه  مدیران  با  دیدار  محوری"،در  بر    "برنامه  تا  کنید  تقویت  اساس  را 

 اطلاعات و شاخص حرکت کنیم 

بالینی، رییس دانشگاه بر ضرورت برنامه محوری،  اندیشی دانشکده پزشکی و مدیران گروه های آموزشی  در دومین جلسه هم 

 .تصمیم گیری بر پایه شاخص ها و داشبوردهای مدیریتی و همچنین تلاش در جهت دستیابی به مرجعیت علمی تاکید کرد

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

ارائه  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش با  با مدیران گروه های آموزشی،  ، دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه، در نشست 

هر کدام از ما در دوره ای کوتاه    گزارشی از فعالیت ها، اقدامات و برنامه های انجام شده در دانشگاه گفت: این مسئولیت امانتی در دستان ما است و

 .می توانیم ایفای نقش کنیم. در نظر دارم تا در جهت تعالی این امانت گزارش کار دوره مسئولیتم را اعلام کنم

وی به مدیریت های روز و کارآمد دنیا اشاره کرد و گفت: معتقدم مدیران حوزه سلامت کشور بعضا به صورت حرفه ای برای مدیریت آموزش 

ای دیده اند و اغلب آن را بر اساس تجربه آموخته اند. مدیریت امر بسیار مهمی است و اکنون زمان آن رسیده تا آن را به صورت علمی و حرفه  ن

ر ی تدر دانشگاه اجرا کنیم. بر این اساس دوره های مختلف مدیریت در دانشگاه طراحی شده تا مدیران بیمارستانی و سایر ارکان مدیریتی حرفه ا

 .مدیریت کنند

ی  رئیس دانشگاه، به حرکت بر اساس برنامه چهار ساله تاکید کرد و گفت: مدیریت بدون متر و اندازه قابل قبول نیست. هم اکنون در حال طراح

ه این رویه را تقویت داشبورد مدیریتی هستیم تا تمامی داده ها و اطلاعات لازم، به روز در اختیار مدیران قرار گیرد. از دوستان نیز می خواهم ک

وی ساماندهی فضای آموزشی را ضروری خواند و گفت: در نظر داریم با اشتراک گذاری فضای . کنند و بر اساس دیتا، شاخص و متر حرکت کنند

 .آموزشی در کل دانشگاه، مشکل کمبود گروه های آموزشی را حل کنیم

بر عبور از مرزهای دانش جهانی گفت: مرجعیت علمی، توسعه فناوری ها و ارتباط دانشگاه  دکتر قناعتی، با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری مبنی  

و صنعت از جمله مواردی است که در برنامه ها مد نظر قرار دادیم. همچنین در زمینه گردشگری سلامت، بین المللی سازی دانشگاه و توسعه  

 .یگیری می کنیمآموزش پژوهش و فناوری های بین المللی اهداف کلانی را پ

ثروت رئیس دانشگاه سپس به اهداف کلان در حوزه آموزش، تولید و بین المللی سازی اشاره کرد و گفت: بنا داریم تا دانشگاه را از طریق تولید  

 .مبتنی بر علم از لحاظ مالی بسوی خود کفایی حرکت دهیم

خاطر نشان کرد:   "اد است و امیدوارم بتوانیم به این هدف دست یابیمهدف ما تحقق سلامت روانی، جسمی و معنوی افر"وی با بیان اینکه  

متاسفانه بسیاری از مشکلات و چالش های سلامتی در تهران، مربوط به جنوب شهر و جمعیت تحت پوشش دانشگاه علوم پزشکی تهران است.  
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محور و پیشگیرانه است و به این منظور با شهرداری برای    ما ناگزیر به کمک رسانی به مردم ضعیف و اقشار آسیب پذیر هستیم. نگاه ما سلامت

 .راه اندازی مرکز جامع خدمات سلامت در حال مذاکره هستیم

دکتر قناعتی از اقدامات معاونت بهداشت و شبکه های بهداشتی در مناطق محروم خبر داد و گفت: دوستان اقدامات جهادی خوبی برای امداد  

  گرفت قرار  کار دستور  در  دادند. یکی از کارهای خوب، طرح سراج بود که در این طرح، سنجش سلامت روان مردم رسانی به مراکز محروم انجام

 .کنیم  فعالیت  معلولان  به   رسیدگی  و  منطقه  بهسازی  در  دیگر،  های  سازمان  همکاری  با  توانستیم  همچنین.  شد  انجام  خوبی  روانپزشکی  مداخلات  و

دانشگاه علوم پزشکی تهران در رتبه بندی های بین المللی را مثبت ارزیابی کرد و یادآور شد: یکی از مهم ترین برنامه  رئیس دانشگاه سپس جایگاه  

راه    ها و اقدامات دانشگاه، توجه به فناوری و رشد این حوزه است. در این راستا شهر علم و دانش شهید سلیمانی در زمینی در منطقه یافت آباد

 .شرکت دانش بنیان در آن پیش بینی شده است 500یت استقرار بالغ بر اندازی شده که ظرف

حصولات را وی به تولیدات و اقدامات فناورانه در دانشگاه اشاره کرد و گفت: کارهای فناورانه خوبی را در زمینه دارویی انجام دادیم و توانستیم م

 .ا کنون موفق عمل نکرده ایم و اکنون برنامه عملیاتی در این زمینه داریمبه کشورهای دیگر هم صادر کنیم. معتقدم در زمینه تجاری سازی ت

یین یکی  دکتر قناعتی راه اندازی شعبه بین المللی دانشگاه علوم پزشکی تهران در عراق را از اقدامات موفق دانشگاه خواند و افزود: دانشگاه سبط

 .حضور وزیر بهداشت به صورت رسمی افتتاح خواهد شداز کارهای بسیار خوبی است که انجام شده وهفته آینده، با 

ش انجام شده رئیس دانشگاه با اشاره به انعقاد قراردادهای بین المللی با دانشگاه های اندونزی و مالزی افزود: کارهای بسیار خوبی نیز در جزیره کی

 .است

خاطرنشان کرد: معتقدم برای ایجاد عدالت در سلامت    "ن در ارتباط هستیم برای پیشبرد برنامه ها و اهداف دانشگاه با هنرمندا"وی بیا بیان اینکه  

بهترین   باید هزینه کنیم. از شما می خواهم که نقدهایتان را مستقیم اعلام کنید و امیدوارم کمک کنید تا امانتی که به ما رسیده با کمک شما به

 .وجه به آیندگان تحویل داده شود

 

روابط مدیر  نشست  شبکهعموسومین  راهبران  با  دانشگاه  بیمارستانمی  اجتماعی  ترابی: ،  هاهای  دکتر 

 ریزی کنندها به دستاوردهای مراکز خود اشراف داشته باشند و برای نشر آن برنامهعمومیروابط

روابط  شبکه مدیر  راهبران  با  خود  نشست  سومین  در  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  بیمارستانعمومی  اجتماعی  گهای  فت: ها، 

عمومی در حال انجام  عمومی علمی دانشگاهی است و فرایندهایی که در روابطعمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، یک روابط روابط 

 .نظیر استاست در سطح ملی کم 

 
ها که در سالن شورای های اجتماعی بیمارستانراهبران شبکه   1401آذر    30عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست  به گزارش روابط 

های مستمر رئیس محترم عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، گفت: این جلسات در پی پیگیریحکیم برگزار شد، دکتر ماشاءاله ترابی مدیر روابط 
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های اجتماعی شود؛ خروجی جلسات باید منجر به انتشار محتواهای جذاب و پویا در شبکهصورت منظم برگزار میه علوم پزشکی تهران به دانشگا

 .باشد

گذار ن های تولید و انتشار محتوا، افزود: نباید رسالت اصلی دانشگاه را فراموش کنیم؛ چرا که دانشگاه علوم پزشکی تهران بنیاوی با اشاره به چالش

آفرینی باید همچون گذشته ادامه داشته  سال دارد و اینکه این ارزش   171آموزش عالی در حوزه علوم پزشکی در کشور است و قدمتی بیش از  

 .باشد

د: باید های اجتماعی است؛ تصریح کرآفرینی دانشگاه علوم پزشکی تهران حضور فعال در شبکهدکتر ترابی با بیان اینکه بخش عمده نمایش ارزش

تیار همیشه آمادگی این را داشته باشیم که بتوانیم در لحظه از دستاوردهای خانواده بزرگ دانشگاه علوم پزشکی تهران، محتوای مناسب را در اخ

 .مخاطبان قرار دهیم

ولید محتوا با عنوان اصلی »تامز« که  برنامه ت  12ایم، در حال حاضر باید برای  ازاین داشته عمومی را پیشهای سنتی روابطوی تأکید کرد: فعالیت

شده است، تمرکز داشته باشید، امید  ریزیعمومی برنامهدر روابط  (TUMS) های دانشگاه علوم پزشکی تهرانمنظور معرفی ابعاد گسترده فعالیتبه 

 .های اجتماعی دانشگاه باشیمهای سازنده راهبران شبکه داریم همچنان شاهد حرکت

طورکلی مدیریت تصویر و شهرت کند بهای را دنبال میهای جدید »تامز ها« هرکدام هدف جداگانه دانشگاه ادامه داد: برنامه   عمومیمدیر روابط 

 .گذاری شده استها در قالب این تامز ها هدفرویت فعالیتها و سطوح غیرقابل دانشگاه در سطوح قابل رویت فعالیت

عمومی علمی دانشگاهی است؛ گفت: فرایندهایی که در  ومی در دانشگاه علوم پزشکی تهران، یک روابط عمدکتر ترابی با تأکید بر اینکه روابط 

 .نظیر استعمومی در حال انجام است در سطح ملی کمروابط 

کامل و جایگاه آن  وی افزود: انتظار داریم همکاران عزیز اشراف مناسب به دستاوردهای بیمارستان خود داشته باشند و در گام اول اهمیت، آگاهی 

 .ها را به نمایش بگذارندرا در ذهن ثبت تا این ارزش 

بر اینکه سازمان  تأکید  ترابی با  اولویت دهی شبکه دکتر  از  از زندگی مخاطبان حضور در  های اجتماعی  های اصلی دانشگاه است؛ گفت: بخشی 

 .ریزی جدی داریمبه برنامه های اجتماعی است؛ بنابراین برای فعالیت مناسب در این فضا نیاز شبکه 

درستی به نمایش  های اجتماعی بسیار بااهمیت است؛ ادامه داد: باید این اهمیت را بهعمومی دانشگاه، با بیان اینکه جایگاه راهبران شبکه مدیر روابط 

 .توان این مهم را به نتیجه برسانیم که به انسجام رسیده باشیمخوبی می بگذارید زمانی به 

  .نوعی مسئول هستیمترابی در ادامه بر ضرورت »ارتباط با جامعه« تأکید کرد و گفت: عظمت دانشگاه باید دیده شود و در این راستا همگی به دکتر  

   .های اجتماعی بیمارستان ارائه دادعمومی گزارشی درباره فعالیت راهبران شبکه های اجتماعی روابط سپس مهندس حمیده حمیدی مسئول شبکه 

های اجتماعی ارائه و مورد  ها توسط راهبران شبکه صورت هفتگی در این نشستها در توسعه شبکه اجتماعی به ضیح اینکه پیشرفت بیمارستان تو

 .بررسی قرار گیرد
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 در بیمارستان بهارلوی دانشگاه علوم پزشکی تهران  1401یلدای 

و همزمان با شب یلدا با همراهی دکتر ابراهیمی،    1401آذر    ۳0علوم پزشکی تهران در شامگاه   رئیس دانشگاه دکتر حسین قناعتی،

از   معاون فرهنگی و دانشجویی و دکتر حکمت، رئیس بیمارستان بهارلو با کارکنان دیدار و با اهدای گل و هدیه شب یلدا قدردانی و

 .بیماران عیادت کرد. این برنامه به همت معاونت فرهنگی و دانشجویی تدارک دیده شده بود
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 دانشجویان 

 گفت و گو با علیرضا امامزاده، منتور و مدال آور حیطه مدیریت در نظام سلامت المپیاد علمی دانشجویی

دانشجویی، حضور مدال آوران سال های پیشین در قالب منتور را برای دانشجویی ماندن فرآیند المپیاد  منتور و مدال آور المپیاد  

 .دانشجویی مهم و مفید خواند 

 

مزاده، منتور و مدال آور حیطه  مرکز رشد استعدادهای درخشان، گفت و گو با علیرضا اما روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

 مدیریت در نظام سلامت المپیاد علمی دانشجویان

 لطفا خودتان را معرفی کنید؟

 MPH 98پزشکی و  95بنده علیرضا امامزاده هستم، ورودی 

 ازچه زمانی وارد فضای المپیادهای دانشجویی شدید؟

  در   یادگیری  و  آموزش  جنس  فهمیدم  که  بود  جا  همان  از  و  شدم  آشنا  دانشجویی  المپیاد  با  فلسفه  المپیاد  فضای  به  ورود  با 96 بنده از حدود سال

 .دارد گذاشتن وقت ارزش که هست جایی اینجا و کند می فرق جاها بقیه با المپیاد

 از تجربه خود به عنوان شرکت کننده در المپیاد برایمان بگویید و بفرمایید چه مقام و مدالی کسب کردید؟

این سال تحصیلی در المیپاد مدیریت نظام سلامت شرکت کردم، حیطه ایی که بسیار به آن علاقه مند هستم. آن سال از ذهن من هیچگاه  من در  

پاک نمی شود؛ هم به خاطر چیزهای فراوانی که یاد گرفتم که در سیستم آموزش کلاسیک و معمول شاید در چند سال هم یاد نمی گرفتم، هم 

لچسبی که بدست آمد و خدا را شکر که توانستم در این دوره یعنی دوره دوازدهم مدال طلای انفرادی و طلای تیمی المپیاد از بابت نتیجه د

 مدیریت را بدست بیاورم و همچنین به خاطر شرایط خاص اون سال.

حل مختلف المپیاد به واسطه اوج گرفتن کووید ا تعطیل شده بود و به تبع اون چندین بار مرای  مجازی  چیزها خیلی  و  بود  کرونا  دوره  اوج 99 سال

 !! کشید طول بیشتر یا سال  یک تا شد می تمام ماهه 7-6 عقب می افتاد و دوره المپیاد که همیشه

 

 

https://pr.tums.ac.ir/


112 
 

 چه شد که به عنوان منتور و راهنما در المپیاد فعالیت می کنید؟ 

ارتباطی بسیار خوبی که هر سال ایجاد می کرد را حفظ کنم و چه راهی بهتر بعد از کسب مدال به نظرم لازم بود تماس با فضای المپیاد و شبکه 

به  از حضور کنار داوطلب های دوره های جدید و کمک به عنوان منتور. اینگونه بود که با استاد مصدق راد عزیز، استاد مسئول حیطه که بسیار  

 وست و برادر بزرگتر خودم، صحبت کردم و این عزیزان هم پذیرفتند.ایشان مدیون هستم و دکتر گنج دانش عزیز، مسئول حیطه و منتور، د

 از تجربه ی خود به عنوان منتور برایمان بگویید؟ 

را انجام داد   جا دارد اینجا تجربه منتورینگ اخیر خودم در المپیاد را توضیح دهم و کمی درباره فرآیند المپیاد و اینکه تیم منتورینگ ما چه کارهایی

 نم. کمی صحبت ک

نگ است.  در فرآیند المپیاد در ابتدا که غربالگری درون دانشگاه در میان داوطلبین دانشگاه انجام می گیرد، اولین مرحله و شروع کار تیم منتوری

آموزشی و  ابتدا که ثبت نام المپیاد انجام می گیرد، داوطلب ها در گروهی عضو شده و تا قبل از آزمون غربالگری درون دانشگاهی برنامه های  

  از   دانشگاه  تیم  نفر  10 سمینارهای مختلف با حضور اساتید متخصص برای همه آن ها برگزار می شود. کاری که امسال انجام شد برای انتخاب

  با   افراد  برای  تشویقی  صورت  به  نمراتی   دادند،  می  تشکیل  را  نمرات  اصل  که  مصاحبه  و  غربالگری  امتحان  نمره  بر  علاوه  کنندگان،  شرکت  میان

نمرات در ابتدا به صورت دقیق    این  راهنمای.  شد  داده  قرار  غربالگری  قبل  جلسات  در  غیره  و   سوال  طراحی   و  منابع   ارائه  از  اعم  عملکردشان  به  توجه

 تعریف شده بود. 

  صورت  به   ای جداگانه گروه در و  شده  انتخاب دانشگاه تیم عنوان  به  نفر 10 در نهایت بعد از برگزاری جلسات و آزمون کتبی و مصاحبه غربالگری

 .گیرد می انجام المپیاد اول مرحله برای سازی آماده روند  ادامه دوستان این با خاص

 آماده  به   زمان،  بیشتر  انفرادی  اول  مرحله  قبل  تا.  گردیدند  تقسیم  گروه 3 این  میان  نیز   منتورها  و  شده  تقسیم  گروه 3 به  ابتدا   همان  از   نفر  10 این

ایشی آزم  امتحانات  برگزاری  به   زمان  این در  هم  منتورینگ  تیم  آن  تبع  و  گذرد می  انفرادی  اول  مرحله  برای منابع  تکمیلی  مطالعه  زمینه  در  سازی

 از منابع المپیاد می پردازد.

 جدی   تیم 3 قالب  در(  انفرادی  اول  مرحله  در  قبولی  صورت  در  البته)  نفر 10 بعد از مرحله اول انفرادی نوبت به مرحله اول گروهی می رسد. کار این

 دل  از   که  نفره  4 و 3 اد آن سال تیم هایالمپی  شده  تعیین  موضوع  به  توجه   با.  شود  می   تر  پررنگ  گروه 3 این   راهنمایی  در  منتور  هر   نقش  و   تر

  این   در  یادگیری  و   آموزش   از  مهمی  بخش   گفت   باید  واقعا  و  کنند  می  حیطه  اون   در  قوی  پژوهشی  کار  یک  به  شروع  اند   آمده  بیرون   نفر  10 این

جهت هماهنگی و پیش بردن کار    جلسات  پیگیرانه  برگزاری  و  پژوهشی  کارهای  ویراستاری  و  تیم  هدایت  در  منتورها  نقش.  افتد  می  اتفاق  بخش

 تیم و نقش استاد مصدق راد در رهبری حرکت تیم ها در این مرحله شایان توجه می شود. 

بعد از آماده سازی پروژه و تحویل آن، نوبت به مرحله دوم انفرادی جهت تعیین مدال آوران انفرادی و مرحله دوم گروهی جهت تعین مدال  اندکی  

 آوران گروهی که شامل یک کار گروهی پژوهشی یک روزه و ارائه آن به طرق مختلف است، می رسد. 

 دام کنند؟ چه کسانی می توانند منتور شوند و از کجا بایستی اق

نحوه   منتورهای حیطه های مختلف غالبا از افراد با تجربه و مدال آور سال های گذشته هستند و فعلا باید گفت بهترین گزینه همین افراد هستند.

یم در هر  عضویت در تیم منتورینگ هم در هر حیطه احتمالا متفاوت است و مسئول حیطه و گروه منتورینگ تعیین کننده نحوه عضویت در این ت

 حیطه هستند.
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 آیا این مسیر را ادامه می دهید؟ چه برنامه هایی در پیش رو دارید؟

 قطعا این مسیر را سعی می کنم ادامه بدهم. شاید مهم ترین اثر آن ایجاد یک شبکه ارتباطی بسیار خوب هست که با افراد دغدغه مند در این 

کت المپیاد است، البته به جز درگیری دائمی ذهن با موضوع مدیریت سلامت که زمینه ساز  حوزه برقرار می کنیم. به نظر من این بزرگترین بر

 مطالعه و یادگیری است.

 تجربه شرکت در المپیاد برایتان شیرین تر بود یا فعالیت به عنوان منتور ؟ 

یرین است، انتخاب بین این دو سخت است و اصلا  تجربه المپیاد خیلی شیرین بود ولی مدال آوردن تیمی که منتور آن تیم بوده اید هم بسیار ش

 جنس شیرینی این دو فرق می کند.

 ایا پیشنهادی در خصوص برگزاری هر چه بهتر کلاس های امادگی برای المپیاد دارید؟ 

در برگزاری کلاس های  مهم در المپیاد دانشجویی، دانشجویی ماندن آن است، البته تحت نظر یک استاد با تجربه. به همین دلیل مهم است که  

 المپیاد از دانشجویان مدال آور استفاده کنیم.

 . بفرمایید دارید صحبتی اگر پایان در 

ه  در آخر هم تشکر می کنم از شما بابت این فرصتی که به من دادید و یک پیشنهاد هم دارم برای همه دانشجوها و برادرها و خواهرهای خودم ک

و یک نکته را هم در آخر باید   بدهید که طعم شیرین المپیاد حداقل برای یک بار در طول تحصیل زیر دندان های شما برود!حتما به خودتان اجازه  

اقی.  اضافه کنم که دوست دارم مدال های خودم را در این المپیاد تقدیم کنم یه یکی از عزیزترین دوستان و هم اتاقی خودم، دکتر امیرحسین اسح

  درون   غربالگری  امتحان  نزدیکی  تا  کافی  اندازه   به  و   نبودم  آماده  ذهنی  لحاظ  از  و  نداشتم   امیدی  هیچ  تقریبا  المپیاد  به  ورود  برای  98 چراکه من سال

رحسین عزیز بود که با تجربه خوبی که از المپیاد داشت در مطالعه به من کمک خیلی جدی در یکی دو هفته امی آقا ولی. بودم نخوانده دانشگاهی

ن منتهی به امتحان غربالگری کرد و در اتفاق باورنکردنی در حالی که امیدی نداشتم در غربالگری پذیرفته شدم و او به عبارتی من را در ایآخر  

 م.مسیر هول داد و در ادامه مسیر المپیاد برای من قوت قلب بود. از همین جا از او تشکر می کنم و آرزوی سلامتی و طول عمر برای او می کن
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 بازدید دانشجویان دانشکده پزشکی دانشگاه علوم پزشکی تهران از پژوهشگاه رویان 

از   بازدید  اردوی  اجتماعی،  امور فرهنگی و  دانشگاه علوم پزشکی تهران با حمایت مدیریت  دانشکده پزشکی  دانشجویی  بسیج 

 .موسسه درمانی پژوهشی رویان را برگزار کرد 

 

بازدید علمی پژوهشی   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش  این    30با مشارکت    1401آذر    6معاونت فرهنگی و دانشجویی، 

 .شد برگزار  رویان پژوهشی درمانی موسسه از  1401و  1400دانشجوی پزشکی ورودی 

توسط عوامل پژوهشکده پیرامون: تاریخچه مجموعه، توانمندی ها، نوآوری ها و پیشرفت های مربوطه  در این بازدید علمی فرهنگی، کنفرانسی  

 . ارائه شد

توجه در حاشیه این بازدید، سوالات دانشجویان پیرامون مسائل اخلاقی مورد نظر در فعالیت های پژوهشکده و همچنین مسائل    از جمله نکات قابل 

 .ه پاسخ و بیان چالش های موجود توسط برخی عوامل این مجموعه را در پی داشتمالی و صنفی این مجموعه بود ک
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 رگزاری نشست ارتقاء هوشمند سازی کارت دانشجویی دانشجویان دانشگاه علوم پزشکی تهران ب

راستای ارتقا هوشمند  نشست مشترک معاون فرهنگی و دانشجویی با مدیر آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه علوم پزشکی تهران در  

 .سازی کارت دانشجویی، برگزار شد

 

با حضور    30:10تا    9از ساعت    1401آذرماه    9معاونت فرهنگی و دانشجویی، این نشست   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

، دکتر سیداحمد رضایی سرپرست مدیریت آمار و فناوری اطلاعات دانشگاه، مهندس فرشاد  دکتر مهدی ابراهیمی معاون فرهنگی و دانشجویی

نیا کارشناس واحد صدور کارت  میرزایی مدیر امور دانشجویی، مهندس حامد صمد پور مسئول واحد فناوری اطلاعات معاونت و زهرا اسلامی 

این جلسه با هدف بهبود و ارتقای هوشمند سازی کارت  .نشجویی برگزار شدهوشمند دانشجویی، در سالن شورای ساختمان معاونت فرهنگی و دا

ه، دانشجویی از جمله شیوه کد گذاری به عنوان بهره بیشتر در زمینه های استفاده در ایستگاه های اتوبوس و مترو، باشگاه های ورزشی دانشگا

 .کارت اعتباری بانکی و موارد دیگر مورد بررسی قرار گرفتشارژ تغذیه ای دانشجو، حضور و غیاب در کلاس های آموزشی دانشگاه،  

 

دانشگاه غیرایرانی  پسر  دانشجویان  ورزشی  استعدادیابی جشنواره  آزمون  و  انتخابی  مسابقات  های  برگزاری 

 علوم پزشکی کشور 

 .شد های علوم پزشکی کشور برگزارمسابقات انتخابی جشنواره ورزشی دانشجویان پسر غیرایرانی دانشگاه 
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الملل به منظور تقویت و تکمیل  الملل، معاونت دانشجویی و فرهنگی پردیس بینمعاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

با همکاری مربیان    1401آذر    5آبان لغایت    25از تاریخ  های ورزشی دانشجویان پسر خارجی، مسابقات انتخابی و آزمون استعدادیابی ورزشی را  تیم

 .بدنی برگزار کردتربیت 

کشی، دارت، آمادگی جسمانی، دومینو، فریزبی،  رشته طناب زنی، طناب   12الملل دانشگاه و در  دانشجوی بین  200این مسابقات با شرکت حدود  

 .دانشجو انتخاب شدند 40فوتسال برگزار و در نهایت شنا، تنیس روی میز، بدمینتون، تیراندازی، داژبال و 

های ورزشی خوابگاه  های فوتسال و داژبال در سالن ورزشی شهید چمران، طناب زنی، دارت، دومینو در سالنآذر نیز تمرینات رشته  6همچنین از  

بدمینتون در سالن ورزشی شه  ید فتحی، تیراندازی در سالن ورزشی شهید حجت دوست و طالقانی، رشته آمادگی جسمانی، تنیس روی میز و 

های ورزشی شهید فتحی و شهید چمران، فریزبی در زمین چمن کوی دانشگاه و زمین اسکیت سالن ورزشی شهید  کشی در سالنکبکانیان، طناب 

 .همین ماه ادامه دارد 23بدنی آغاز و چمران و رشته شنا در استخر شهید توکلی زیر نظر مربیان تربیت 

  12آذرماه در    29تا    24های علوم پزشکی کشور ویژه دانشجویان پسر  براین گزارش نخستین جشنواره ورزشی دانشجویان غیرایرانی دانشگاه بنا

 .رشته و به میزبانی استان مازندران برگزار خواهد شد

 

،  پزشکی کشورهای علوم  الملل دانشگاهدرخشش تیم دانشگاه در نخستین جشنواره ورزشی دانشجویان بین

 های دومینو و شنا را به گردن آویختند الملل دانشگاه علوم پزشکی تهران مدال طلا و نقره رشتهدانشجویان بین

های علوم پزشکی  الملل دانشگاهدانشجویان خارجی دانشگاه علوم پزشکی تهران در نخستین جشنواره ورزشی دانشجویان بین 

متر قورباغه رشته شنا و مدال برنز    50متر کرال سینه و    50نقره رشته دومینو، مقام اول و دوم  کشور موفق به کسب مدال طلا و  

 .های داژبال و فریزبی شدند رشته

 

  1401آذر    24شنبه  الملل از پنجبیندانشجوی    40الملل، تیم دانشگاه متشکل از  معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

 .در این جشنواره به میزبانی مجتمع فرهنگی، تفریحی و ورزشی خزرآباد ساری حضور یافته است

رشته ورزشی جشنواره شرکت کرده است، مقام اول و    12دانشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان تنها دانشگاه علوم پزشکی کشور که در تمامی  

 .متر قورباغه در رشته ورزشی شنا را به دست آورد 50سینه و جایگاه اول و دوم  متر کرال 50دوم 
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محمد میثم عبدعون الیاسری، دانشجوی عراقی دانشگاه علوم پزشکی تهران طی این مسابقات مدال طلا و نقره کرال سینه و قورباغه و مارکو 

 .قورباغه و کرال سینه را به گردن آویختندبوروتا، دانشجوی اهل اسلوونی دانشگاه مدال طلا و نقره 

مجتبی مجتبی، دانشجوی هندی و محمد عمیر طارق دانشجوی پاکستانی دانشگاه نیز در ماده سرعت رشته دومینو جایگاه اول و دوم را به دست  

 .آوردند و مدال طلا و نقره گرفتند

هیل رشید گیلکار، محمد ساجد و محمد سعیم علیر از پاکستان نیز مقام سوم همچنین تیم داژبال دانشگاه متشکل از واجد عباس، حسنین خادم، س

 .ها را به صورت مشترک با دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه کسب کردندو مدال برنز این رقابت 

ویان پاکستانی و افغانستانی مسابقات فریزبی این جشنواره نیز در سه ماه دقت، مانع زنی و مسافت برگزار شد که گلفام علی و حمید نظری، دانشج

 .دانشگاه علوم پزشکی تهران مقام چهارم و پنجم انفرادی و در مجموع مقام سوم تیمی و مدال برنز را به دست آوردند

 .در مسابقات آمادگی جسمانی نیز سه دانشجوی دانشگاه شرکت داشتند که رضا بوسته از کشور مراکش در رده ششم قرار گرفت

ه، دانشجوی اهل غنا و عضو تیم طناب زنی دانشگاه مقام سوم انفرادی این رقابت ها را از آن خود کرد و مدال برنز گرفت. همچنین  سیدو اول اینوس 

های پنجم و ششم را کسب  عبداللهی صالح و محمد علی سلهب از کشورهای نیجریه و لبنان و اعضای تیم تنیس روی میز دانشگاه نیز مقام

 .کردند

های علوم پزشکی کشور، تیم فوتسال دانشگاه، با شکست دانشگاه  الملل دانشگاههای نخستین جشنواره ورزشی دانشجویان بینابت در ادامه رق

های علوم پزشکی یزد و علوم پزشکی کرمانشاه راهی های دانشگاهکشی نیز با شکست تیمعلوم پزشکی مشهد، به دور بعد صعود کرد و تیم طناب

 .ت شدفینال این مسابقا

همچنین سید رئیس عباس و محمد وجیهه الحسن، دانشجویان پاکستانی تیم دارت دانشگاه نیز موفق به راهیابی به مرحله فینال شدند و محمد  

کرد صعود  بدمینتون  مسابقات  بعد  مرحله  به  بهشتی  شهید  دانشگاه  از  خود  رقیب  شکست  با  دانشگاه  تانزانیای  دانشجوی  داتو،   .فاضل 

دانشگاه علوم    20کشور و بیش از    14المللی از  ادامه خواهد داشت، دانشجویان بین   1401آذر    29شنبه  ه در این جشنواره که تا سه توضیح اینک

کرمان و  پزشکی از جمله تهران اصفهان، ارومیه، یزد، اهواز، اراک، کرمانشاه، شهید بهشتی، ایران، زنجان، تبریز، شیراز، همدان، گیلان، سمنان،  

 .حضور دارندمشهد 
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کسب   با  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  ورزشی   14تیم  جشنواره  نخستین  قهرمان  برنز  و  نقره  طلا،  مدال 

 های علوم پزشکی کشور شدالملل دانشگاهدانشجویان بین

پزشکی کشور شد و  های علوم الملل دانشگاهتیم دانشگاه علوم پزشکی تهران قهرمان نخستین جشنواره ورزشی دانشجویان بین 

 .جام قهرمانی را بالای سر برد 

 

های علوم  الملل دانشگاهالملل، مراسم اختتامیه جشنواره ورزشی دانشجویان بینمعاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

های علوم پزشکی برگزار و طی آن تیم دانشگاه علوم پزشکی  حضور مسئولانی از وزارت بهداشت و دانشگاهبا    1401آذر    29شنبه  پزشکی کشور سه 

های دوم و  های علوم پزشکی شیراز و کرمانشاه در جایگاههای دانشگاهتهران با اختلاف به عنوان قهرمان این دوره از جشنواره معرفی شد و تیم

 .سوم قرار گرفتند

الملل را در قالب پنج رشته قهرمانی فوتسال، تیراندازی، شنا، بدمینتون و تنیس روی میز و نیز هفت  دانشجوی بین  40شکی تهران  دانشگاه علوم پز

کشی راهی این رویداد ورزشی کرد و در نهایت موفق به کسب  رشته همگانی طناب زنی، دارت، آمادگی جسمانی، دومینو، فریزبی، داژبال و طناب

 .چهار مدال نقره و چهار مدال برنز شدشش مدال طلا، 

دال  بنابراین گزارش تیم شنای دانشگاه متشکل از محمد میثم عبدعون الیاسری از عراق و مارکو بوروتا از اسلوونی با کسب دو مدال طلا و دو م

  .نقره، به مقام اول و دوم این مسابقات دست یافت

و تاور تمرکز، مجتبی مجتبی و محمد عمیر طارق دانشجویان هندی و پاکستانی دانشگاه به    همچنین در مسابقات دومینو و دو رشته تاور سرعت

ن  دو مدال طلا، یک مدال نقره و یک مدال برنز دست یافتند و در رشته فریزبی، گلفام علی و حمید نظری، دانشجویان اهل پاکستان و افغانستا

 .مقام چهارم و پنجم انفرادی و در مجموع مقام سوم تیمی را کسب و مدال برنز گرفتنددانشگاه علوم پزشکی تهران با مربیگری محمد شاملو، 

از  سیدو اول اینوسه، دانشجوی اهل غنا و عضو تیم طناب زنی دانشگاه نیز طی این تورنمنت یک مدال برنز از آن خود کرد و تیم داژبال متشکل  

و محمد سعیم علیر از پاکستان، با هدایت رضا خوش سرور به مقام سوم دست یافت   واجد عباس، حسنین خادم، سهیل رشید گیلکار، محمد ساجد

 .و مدال برنز گرفت

در رشته دارت، محمد وجیهه الحسن و سید رئیس عباس، دانشجویان پاکستانی دانشگاه علوم پزشکی تهران با کسب رتبه اول و دوم در بخش  

کشی متشکل از هاوشار سیامند سلیم، عزیز جاسم قاسم و به نا ابراهیم قادر از کشور عراق یم طنابانفرادی، مدال طلا و نقره به گردن آویختند و ت

 .و محمد ابودیه از کشور لبنان و با مربیگری یاسر وقاری، موفق به کسب مدال طلای این مسابقات شدند
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ت داشتند که رضا بوسته از کشور مراکش در رده ششم  در مسابقات آمادگی جسمانی نیز سه دانشجوی دانشگاه با هدایت محمد شهبازی، شرک

ای و لبنانی تیم تنیس روی میز دانشگاه نیز با مربیگری عبدالله کچویی،  قرار گرفت و عبداللهی صالح و محمد علی سلهب دانشجویان نیجریه

 .جایگاه پنجم و ششم را کسب کردند

میران عبدالله سعید برزنجی، سجاد فرید سالم الیساری و هه زار شکاک شریف هرکی   همچنین تیم فوتسال دانشگاه متشکل از لیزان عزیز حبیب،

تیم    8از عراق، کاظم عبداللهی یوبا، بلو ثانی آدامو، دنیل ساندی آیپوه و نصیب موسی ایشیاکو از کشور نیجریه، با هدایت حسین صارمی در جمع  

  .برتر مسابقات قرار گرفت

دانشگاه علوم پزشکی چون تهران، اصفهان، ارومیه، یزد، اهواز،    20المللی از  با شرکت دانشجویان بین   1401آذر    29تا    24این جشنواره ورزشی  

 .اراک، کرمانشاه، شهید بهشتی، ایران، زنجان، تبریز، شیراز، همدان، گیلان، سمنان، کرمان و مشهد برگزار شد

الملل و همکاری معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه و تهران به همت معاونت بینالملل دانشگاه علوم پزشکی  توضیح اینکه دانشجویان بین

الملل و مدیر تربیت بدنی معاونت فرهنگی و دانشجویی دانشگاه، دکتر کوثر  های دکتر محمدحسین آیتی و دکتر احسان دبیری، معاونان بینتلاش 

ین نصیری، معاون پشتیبانی مدیریت بدنی دانشگاه، حسین صارمی، رئیس اداره الملل، اماثنی عشری، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین

های همگانی دانشگاه، مینا حاج ابراهیم، کارشناس امور دانشجویی این معاونت و میثم خلیلی، سرپرست تیم در جشنواره مذکور شرکت  ورزش

 .کردند

رشته ورزشی نخستین جشنواره ورزشی دانشجویان بین الملل  12که در تمامی  دانشگاه علوم پزشکی تهران،تنها دانشگاه علوم پزشکی کشور بود

 .های علوم پزشکی کشور شرکت داشتدانشگاه

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



120 
 

 همکاری و مشارکت 

 بازدید مجمع خیرین سلامت و مدرسه ساز کشور از موزه ملی تاریخ علوم پزشکی 

تنها گنجینه ملی یک کشور هستند بلکه جزئی از فرهنگ و تمدن انسانی، به  خیرین سلامت و مدرسه ساز، براین باورند، موزه ها نه  

 . عنوان یک نهاد فرهنگی می باشند که موجبات آشنایی جامعه با تاریخ سلامت کشور را فراهم می کند

 

 

 

 

 

 

 

  ساز   مدرسه  و  سلامت  خیرین   مجمع  اعضای  ،  1401آذر1   علوم پزشکی،  تاریخ  ملی  موزه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

 و   خود  نیاکان  با  که  عمیقی  پیوند   و  موزه  در  موجود  آثار  تاثیردیدن  داشتندکه  اذعان  همچنین  و  کرده   بازدید  موزه  آثارارزشمند  ی  ازگنجینه  کشور،

 پزشکی و تاریخ سلامت کشوررا در این موزه احساس کردند. جامعه فرهنگ اثرات و آثار خلق  و  ابداع در انسانی اندیشه تکامل سیر

این جلسه با حضور دکتر جعفری معاون وزیر مسکن و شهرسازی، دکتر حیدری پور مدیر کل خیرین سلامت وزارت بهداشت درمان و آموزش  

دانشگاه، دکتر ابراهیمی معاون دانشجویی و فرهنگی دانشگاه، دکتر   پزشکی، دکتر اولیا منش معاون بهداشت دانشگاه، دکتر آیتی معاون بین الملل

ریخ  رحیم نیا معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه ، دکتر گتمیری مدیر دانش آموختگان دانشگاه، دکتر نمازی رئیس موزه ملی تا

 علوم پزشکی در سالن آمفی تاتر موزه ملی تاریخ علوم پزشکی برگزار شد. 

در این مراسم؛ دکتر نمازی ضمن خوش آمد گویی به خیرین، توضیحاتی از تاریخ سلامت کشور و همچنین بخش های مختلف موزه ارائه کرد و  

 گزارش داد. 'های آتی موزه در ادامه از روند احیاء و بازسازی موزه، ساماندهی پروژه ی در حال ساخت و برنامه 
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 بیوتیک  هفته تجهیز درست مصرف آنتی

دکتر صالحی مهم ترین علل  ، (1401آذر    ۳آبان تا    27ها ) بیوتیکهای میکروبی و مصرف منطقی آنتی مقاومت

 بیوتیک خواند رویه آنتیهای میکروبی را تجویز و مصرف بیایجاد مقاومت

ها باید منطبق  بیوتیک تجویز مصرف آنتی ها با تأکید بر اینکه  بیوتیک رئیس مرکز تحقیقات مقاومت میکروبی و مدیریت مصرف آنتی 

 .ها باید جلوگیری کرد بیوتیک رویه، خودسرانه و احیاناً خارج استاندارد آنتی با اصول علمی باشد؛ گفت: از مصرف بی 

 

های عفونی دانشیار دانشگاه علوم پزشکی  متخصص بیماری دکتر محمدرضا صالحی عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، به گزارش روابط 

ی  هاسازی در مورد مقاومتها با اشاره به هفتة گرامیداشت آگاهیبیوتیکتهران و رئیس مرکز تحقیقات مقاومت میکروبی و مدیریت مصرف آنتی 

ها بودند بعد از گذشت یک تا دو دهه سیلینپنی  ها از خانوادهبیوتیکهای گذشته اولین آنتیها؛ گفت: در سالبیوتیکمیکروبی و تجویز منطقی آنتی 

بیوتیکی  اومت آنتیسیلین و مقبار بود که بحث مقاومت به پنیدهند و برای اولینسیلین جواب نمیها دیگر به پنی متوجه شدند که تعدادی از عفونت 

ها مواجهه  بیوتیک های میکروبی و آنتی رسد که امروزه با میزان بسیار بالاتری از مقاومتهای متمادی به نظر میمطرح شد. بعد از گذشت سال

هایتاً خدایی های میکروبی و نهستیم در حدی که در شرایط کنونی یکی از معضلات مهم سازمان بهداشت جهانی در سراسر دنیا بحث مقاومت

 .ها استهای میکروبی در انسان ومیر ناشی از مقاومت نکرده مرگ

ها باید منطبق  بیوتیک بیوتیک است، تجویز مصرف آنتی رویه آنتی های میکروبی، تجویز و مصرف بی ترین علل ایجاد مقاومت وی افزود: یکی از مهم

 .ها باید جلوگیری کردبیوتیکاً خارج استاندارد آنتی رویه، خودسرانه و احیانبا اصول علمی باشد و از مصرف بی 

ها متأسفانه  بیوتیک توسعه مصرف آنتیشده است که در کشور ما مثل خیلی از کشورهای درحالدادهدکتر صالحی یادآور شد: در مطالعات متعدد نشان

مسئله باعث شده است در یکی دو دهة گذشته با بالارفتن سطح   در سطح جامعه و مراکز بهداشتی درمانی خارج از استاندارد در حال انجام که این

 .ها با مشکلات جدی روبرو شویمهای میکروبی در جامعه و بیمارستانمقاومت

خصوص اشاره کرد و افزود: باید در سطح ها دراینترین توصیهها به مهمبیوتیکرئیس مرکز تحقیقات مقاومت میکروبی و مدیریت مصرف آنتی 

بیوتیک نیست، متأسفانه در  های فصلی و سالیانه نیاز به مصرف آنتیوطنان عزیزمان را آموزش دهیم که در بسیاری از موارد عفونت همجامعه  

  نمونه؛  طور  به   و  کنندمی  منزل  داخل   داروهای   شوند، خودسرانه مراجعه به فصل آنفولانزا )پاییز و زمستان( تعداد زیادی از عزیزانی که مبتلا می 

استفاده میکلا  کوآموکسی  زیترومایسین،آ  ... نکته خیلی مهم است که در بحث عفونتو، سفکسیم و  این  های ویروسی فصلی و سالیانه کنند 

ها شاید در کمتر از ده درصد موارد لازم باشد و آن هم حتماً باید با نظر  بیوتیک ترین اقدامات؛ مایع درمانی و استراحت است و تجویز آنتی مهم

 .شکان صورت گیردپز

https://isid.research.ac.ir/Mohammadreza_Salehi
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ها ندارند  بیوتیک ها دقت نظر دوچندان داشته باشند؛ اگر اطلاعات صحیحی راجع به آنتی بیوتیک وی تصریح کرد: پزشکان عزیز باید در تجویز آنتی 

روها سم نیستند قطعاً غذا هم  فرمودند؛ »اگر نگوییم دابیوتیک خودداری کنند. استاد یلدا که خدا رحمتشان کند میرویه و ناصحیح آنتیاز تجویز بی 

 ها هم دوچندان است بیوتیکنیستند، در مورد آنتی 

آنتی کرد:  خاطرنشان  صالحی  به بیوتیکدکتر  طولانی ها  در  که  عوارضی  ایجاد غیراز  ما  برای  میکروبی  مقاومت  سطح  بالابردن  با  مدت 

  .کرد خواهند مشکل دچار آینده در نیز  را فرزندانمان  کنندمی

گرفته است؛ اما هنوز کافی نیست چرا که در های عفونی تأکید کرد: اقداماتی از سوی وزارت بهداشت در مراکز درمانی صورتمتخصص بیماری

اندازی و تقویت  رویه است. امید داریم با راهبیوتیک در کشور مواجه بودیم که یکی از علل آن؛ تجویز و مصرف بی چند ماه گذشته با کمبود آنتی

ها بیوتیک ها بتوانیم استانداردی برای تجویز منطقی آنتی ها و بیمارستانها در سطح وزارت بهداشت، دانشگاهبیوتیک های تجویز منطقی آنتیکمیته

 .در کشورمان رقم بزنیم

های بیماران به اندیکاسیون   یزیتتوانم تأکید کنم این است در وای که برای پزشکان عمومی عزیز میترین نکته دکتر صالحی خاطرنشان کرد: مهم

آنتی  منطقی  تجویز  عفونت بیوتیکعلمی  در  کنند،  دقت  تحت ها  است  شایع  بسیار  که  ویروسی  غیرضروری  های  احیاناً  تجویز  از  بیمار  فشار 

  .ز صحبت کافی کردهای غیرصحیح خودداری کنند. از لحاظ فرهنگی کار سختی است؛ اما باید زمان گذاشت و با بیماران عزیبیوتیک آنتی

باید دست  باتوجه به همگی  بدهیم و  افزایش مقاومت دست هم  بهداشت جهانی در بحث پیشگیری و  های میکروبی گام  به شعار امسال سازمان 

 .ها را در کشور بگیریمبیوتیکرویه آنتی برداریم و جلوی مصرف بی 

  

دکتر آرش سیفی: هدف مصرف  ،  (1401آذر    ۳ن تا  آبا  27ها )بیوتیکهای میکروبی و مصرف منطقی آنتی مقاومت

 بیوتیک نیستبیوتیک مصرف نکردن آنتیمنطقی آنتی 

رییس بخش عفونی بیمارستان امام خمینی )ره( با تاکید بر مصرف منطقی آنتی بیوتیک ها؛گفت: آنتی بیوتیک درست، در زمان درست، با مقدار  

 .درست و برای مدت درست تجویز شود

 

علمی ، دکتر آرش سیفی متخصص عفونی و فلوشیپ کنترل عفونت بیمارستانی، عضو هیئتروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران گزارش به  

بیوتیک مصرف نکردن  آنتی  دانشگاه علوم پزشکی تهران و رئیس بخش عفونی بیمارستان امام خمینی )ره( با اشاره به اینکه هدف مصرف منطقی

 .بیوتیک را در زمان مناسب و با مقدار و مدت درست تجویز کنیمبیوتیک نیست؛ بلکه درست مصرف کردن است، گفت: باید بتوانیم آنتیآنتی

https://pr.tums.ac.ir/
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ها بستری بیمارستان   درصد بیمارانی که در  13تا   8آمده برآورده کرده است که حدود  عملهای بهوی افزود: سازمان بهداشت جهانی طبق بررسی 

توجهی است. دکتر سیفی یادآور شد: در وزارت بهداشت طی مقالات و تحقیقاتی  شوند که به نظرم عدد قابل شوند مبتلا به عفونت بیمارستانی میمی

سال، حدود   در  شده  انجام  عفونت   130که  بحث  است.  شده  گزارش  در سطح کشور  بیمارستانی  عفونت  مورد  بیمارستهزار  در  های  بیشتر  انی 

بیماران با نقص ایمنی   های ویژههای مراقبتتر به مدت بیشتری بستری و لذا در بخشهایی در بیمارستان مطرح است که بیماران بدحالبخش 

 .ها بسیار بالا استومیر این عفونت ها مواجه هستند که متأسفانه میزان مرگشوند و بیشتر با این عفونتبستری می

کنند؛ متأسفانه سرانجام  شوند دیگر بیمارستان را ترک نمی مبتلا به عفونت بیمارستانی می   ICU کرد: تقریباً نیمی از بیمارانی که در  وی خاطرنشان

  .شوند؛ فوت استهای مقاوم مبتلا میای و شاید عفونتی که با این میکروب های زمینهکارشان به علت بیماری

های میکروبی مواجه هستیم این صحبتی که  مینی )ره( تصریح کرد: در حال حاضر عملاً با سونامی مقاومت رئیس بخش عفونی بیمارستان امام خ

ای مطرح است چرا که ما در حال حاضر وسط  گونه های میکروبی ما را به چالش خواهد کشید به شود که اگر رعایت نکنیم مقاومتگاهی اوقات می 

  .ها مواجه هستیماین داستان در سطح جامعه و بیمارستان

های بیمارستانی متخصص عفونی و فلوشیپ کنترل عفونت بیمارستانی، خاطرنشان کرد: چهارمین علت فوت در برخی کشورهای پیشرفته عفونت

 سال   تا  کنیم  حرکت   هابیوتیک کند که اگر ما با همین روال مصرف غیرمنطقی در بحث آنتیکه سازمان بهداشت جهانی ذکر میطوریاست به 

  .های مقاوم را جهان تجربه خواهد کردهای مربوط به میکروبی از عفونت ناش  مرگ میلیون 10 سالانه  تقریباً 2050

بیوتیکی که اختراع و کشف شده در کمتر از ده سال نسبت به آن مقاومت ایجاد  علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: هر بار آنتی عضو هیئت

هایی که در حال حاضر داریم به بهترین نحو استفاده کنیم؛ بیوتیک که ما در وضعیت نامناسبی هستیم و باید از آنتیدهد  شده و این نشان می

   .ها استبیوتیکحل آن مصرف منطقی آنتی های میکروبی و راه مشکل ما بحث مقاومت 

بیوتیک از پزشکان دارند که به نظرم باید مقاومتی  دم تقاضای آنتیدکتر سیفی ادامه داد: در سطح جامعه ما برای در مان سرماخوردگی و آنفولانزا مر

ترین  های میکروبی در جامعه مواجهه نشویم. در شایعها با افزایش مقاومتبیوتیکدلیل با تجویز آنتیاز طرف همکاران پزشک ما صورت گیرد که بی

خورد؛ مثلاً در کنار؛ آسپیرین، داروهای قند و داروهای چربی،  ددی به چشم میبیوتیکی متعشود اقلام آنتی داروهایی که در سطح کشور استفاده می

 .هستند جامعه سطح در مصرف از بالایی ۚ  ها هم دارای رنکینگ و درجهبیوتیکمتأسفانه شاهد این هستیم که بعضی از آنتی 

 هابیوتیکآنتی   مصرف  ۚ  های محلی در زمینهجهانی و حتی سازمانهای معتبر  های اخیر توسط سازمانها طی دههوی در ادامه گفت: دستورالعمل

ها توسط متخصصین مهم است که در سطح جامعه توسط پزشکان عمومی و در بیمارستان  بسیار  من  نظر  به  هادستورالعمل  این  پایبندی  اما  شده؛  ارائه

   .نیمهای میکروبی را کنترل کعفونی باید رعایت شود تا بحران مربوط به مقاومت 

های عفونی دانشگاه علوم  بیماری گروه   توسط  آموزشی  هایکلیپ  هابیوتیکآنتی   ۚ  منطقه  مصرف  ۚ  دکتر سیفی با اشاره به اینکه در زمینه 

های مقاوم روبرو هستیم که بایستی آمادگی لازم را در این زمینه  آینده نزدیک با پاندمی میکروبتهیه شده است؛ افزود: در   پزشکی تهران

های آینده  ها هم بتوانند از ما مراقبت کنند. این را بدانیم که ما در مقابل نسلها محافظت کنیم تا آنبیوتیکطورکلی باید از آنتیداشته باشیم. به 

  .کنند رعایت باید پزشکان  که است شده اثبات و اخلاقی کاملاً مورد یک هابیوتیک آنتی  از منطقی و صحیح ۚ  دهمسئول هستیم و اتفاقاً استفا

  

 

https://pr.tums.ac.ir/uploads/1/2022/Nov/23/DrSeifi-NIs-stewardship.pdf
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کارانه مبتنی بر عملکرد پرستاران اوایل هفته آینده پرداخت خواهد  :معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی تهران

 شد

پزشکی تهران اعلام کرد کارانه مبتنی بر عملکرد پرستاران در اوایل هفته آینده و  دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه علوم  

 .قبل از روز پرستار پرداخت خواهد شد

 

علیها  اللهعمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه با تبریک میلاد باسعادت حضرت زینب سلام به گزارش روابط 

ر به مطالبه پرستاران در دیدار با مقام معظم رهبری و مسئولان وزارت بهداشت اشاره کرد و گفت: پرستاران در این دیدارها درخواست  و روز پرستا

 .کردند که کارانه آنان بر مبنای عملکردشان باشد و صرفا تابعی از عملکرد پزشکان در بیمارستان ها نباشد که مطالبه به جایی بود

 بسیاری  در  ها  پرداختی  این:  افزود  هست  نیز  تعدیل  و  اصلاح  قابل   ه سازوکارهای این طرح برنامه ریزی شده است و در مسیر اجراوی با بیان اینک

 شد  خواهد پرداخت آینده هفته اوایل در تهران پزشکی علوم دانشگاه در و است  شده  انجام ها دانشگاه از

تفاوت دانشگاه علوم پزشکی تهران با سایر دانشگاه ها عنوان کرد و گفت: در حال حاضر دانشگاه های  دکتر ناطقی دلیل تاخیر در پرداخت ها را  

سال گذشته    5دیگر در حال تسویه کارانه سال گذشته هستند اما با درایت ویژه معاونت توسعه دانشگاه، پرداختی های کارانه پرستاران و پزشکان در  

 .فاصله کمتری داشته است

پرداخت شده    1401ان دانشگاه از نیروی انسانی به عنوان اولویت اول دانشگاه یاد کرد و گفت: در حال حاضر کارانه همکاران تا شهریور  معاون درم

 .است که در بین دانشگاه های دیگر، کمترین زمان پرداختی کارانه بوده است

علی الحساب در نظر گرفته است و این سوال را برای همکاران ما به وجود برابر کارانه را به صورت    2.2تا    2وی افزود: وزارت بهداشت میانگین  

 .آورده که پرداختی های آن ها به توجه به »به روز بودن« دانشگاه علوم پزشکی تهران چگونه خواهد یود

ها    پرداختی  این:  افزود  است  بهداشت  وزارت   از  استعلام  گرفتن  نیازمند   دکتر ناطقی با بیان اینکه پرداختی کارانه های پرستاران در بسته جدید،

 .علی الحساب است و این بسته اصلاح خواهد شد

مساله اجرایی  معاون درمان دانشگاه با بیان اینکه برخی از بیمه ها این موضوع را نپذیرفته اند اما با توجه به تاکید مقام معظم رهبری به زودی این  

کار و تامین اجتماعی، به زودی موافقت این وزارت خانه کسب خواهد شد ولی وزارت بهداشت برای    خواهد شد گفت: با تعیین تکلیف شدن وزیر

ویه  اینکه پرداختی ها معطل نشود با اعتبارات خودش و بدون کمک برخی بیمه ها این پرداختی ها را انجام خواهد دادو در آینده با بیمه ها تس

 خواهد کرد
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دکتر ناطقی: بهتر است که آزمایشگاه مجتمع بیمارستانی امام خمینی ،  یجلسه هم اندیشی درخصوص برونسپار

 )ره( به دامن دانشگاه بازگردد

جلسه هم اندیشی درخصوص برونسپاری آزمایشگاه مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( برگزار و مقرر شد در جلسه آتی تصمیم  

 .گیری نهایی مشخص و اعلام شود

 

اندیشی درخصوص آزمایشگاه مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(  معاونت درمان، جلسه هم روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

دهقان منشادی، رئیس  با حضور دکتر محمدتقی بیگ محمدی، رئیس دانشکده پزشکی، دکتر سعید ناطقی، معاون درمان دانشگاه، دکتر سیدعلی  

ئیس  مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، دکتر محمدعلی سورکی، معاون پشتیبانی مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره(، دکتر علیرضا عبدالهی، ر 

 .در ستاد مرکزی دانشگاه برگزار شد 1401اداره آزمایشگاه های معاونت درمان و دیگر اعضا، روز چهارشنبه دوم آذر 

ر ناطقی موارد مطروحه درخصوص برونسپاری آزمایشگاه را عنوان کرد و گفت: مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( رغبتی برای خارج کردن  دکت

ز طرف  آزمایشگاه از حالت برونسپاری ندارد چراکه راه اندازی و تامین نیروی انسانی مهدی کلینیک بار بزرگی بر دوش بیمارستان گذاشته است و ا

  ر توان برونسپاری را از آن می گیرد. همچنین برونسپاری آزمایشگاه تراز مالی کمتری بر عهده دانشگاه قرار می دهد و ممکن است جذب نیرو دیگ

 .برای آزمایشگاه در این بازه کوتاه مقدور نباشد

که این آزمایشگاه در آینده قرار است که آزمایشگاه وی ادامه داد: افرادی هم موافق هستند که این آزمایشگاه از حالت برونسپاری خارج شود چرا  

ن مرکز  مرجع باشد. نظر بر این که بار آموزشی سنگینی در آنجا بنا خواهد شد، و قرار است رزیدنت و فلوشیپ در آنجا تربیت شود، بهتر است که ای

 .ل باقی بماند و رسالت های آموزشی را بهتر انجام دهدبه دامن دانشگاه بازگردد و درعین حال از نظر مالی هم به نفع دانشگاه و بیت الما

دکتر دهقان گفت: درحال حاضر بار مهدی کلینیک فشار زیادی روی بیمارستان گذاشته است و فعالسازی هشتصد و هشتاد و چهار تخت بسیار 

قطاری است روی ریل در حال حرکت است؛ این   کار دشواری است که با حمایت ارکان دانشگاه در حال انجام است. در حال حاضر این آزمایشگاه

آزمایشگاه جزو برونسپاری های موفق است و هیچ خللی در پاسخدهی آزمایشگاه وجود ندارد و شواهد آن حاضر است، علت این است که سیستم 

 .اشکالات سیستم دولتی را مدیریت می کند و در حال پیشرفت است

 .لام کردند و مقرر شد در جلسه آتی تصمیمگیری نهایی مشخص و اعلام شوددر ادامه جلسه حاضرین نظرات خود را اع
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منابع انسانی یکی از  ،در گفت وگو با دکتر مسعود رفعتی مطرح شد: امکانات رفاهی دانشگاه به روز خواهند شد

 دهیم بزرگترین ثروت های دانشگاه هستند که در تلاشیم تا در شأن همکارانمان ارائه خدمات رفاهی 

مدیر نظارت و توسعه امور عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران با تأکید بر اینکه بسیاری از اماکن اقامتی و خدمات رفاهی بر اثر  

مرور زمان دچار نقص شده اند و نیاز به بازنگری دارند؛ بر اهتمام ویژه این مدیریت با حمایتهای ریاست و معاون توسعه دانشگاه  

هره برداری مطلوب آنها تاکید کرد و گفت: منابع انسانی یکی از بزرگترین ثروتهای دانشگاه هستند که در تلاشیم  در بروزرسانی و ب

 .تا در شأن همکارانمان ارائه خدمات رفاهی دهیم 

 

مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، دکتر مسعود رفعتی مدیر نظارت و  معاونت توسعه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

خدمات   توسعه امور عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به گزارشی از فعالیتهای انجام شده و در دست اقدام این مدیریت در راستای ارائه

 عمومی حضور یافت و با خبرنگار دانشگاه به گفت و گو پرداخت. بهتر و مطلوب تر به کارکنان دانشگاه؛ در استودیو شفای روابط 

 خودتان را معرفی بفرمایید و از سوابق خود برای ما بگویید. 

 سال  21 بالای که  دارم کار سابقه  سال 27 به  نزدیک دارم،  تهران دانشگاه از سلامت  نظام  مدیریت MD,MPH مسعود رفعتی هستم، پزشکم و

حوزه های مدیریتی بوده و در شهرهای مختلفی مثل شهرستان قروه، کامیاران در استان کردستان، کرج و تهران به عنوان رئیس  بقه در سا این از

داشت  و مدیر شبکه بهداشت و درمان، معاون بهداشت و توسعه در دانشگاه و مدیر بیمارستان مشغول به فعالیت های مدیریتی بوده ام و در شبکه به 

هر نیز مدیر شبکه بودم. در دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز تاکنون در بیمارستانهای بهرامی، شریعتی و آرش مدیر بیمارستان و و درمان اسلامش

 در حال حاضر نیز به عنوان مدیر نظارت و توسعه امور عمومی در خدمتتان هستم. 

 ع نقص هستند امکانات رفاهی دانشگاه )مشهد، رامسر و شیراز( و اماکن اقامتی در حال رف

  وی درخصوص اماکن اقامتی ـ رفاهی برای کارکنان دانشگاه اظهار داشت: دو مرکز اصلی که در اختیار دانشگاه قرار دارد یکی هتل اسپادانای 

دی شده که  مشهد را داریم که متاسفانه در بررسی اخیر که انجام شده در وضعیت خوبی قرار ندارد و تجهیزات وابسته ی آن دچار تخریب های زیا

تصمیم جدی برای اصلاح و بازسازی هتل اسپادانای مشهد گرفته شد. برآوردهای لازم برای اصلاح وضعیت موجود صورت گرفت، روالهای اداری 

اده  و اخذ مجوزهایش انجام شده و در حال حاضر بعنوان یک اولویت در دست اقدام است. ما می خواهیم شور و شعف در خانواده همکاران در استف

از اماکن اقامتی صورت پذیرد و وضعیت این اماکن را متناسب با شأن همکاران ارتقا دهیم. همچنین رضایت از نحوه تشریفات و خدمات رسانی 

ین  رادر این اماکن برای ما مهم است و در این راستا ما از سه گروه کارشناسی درخواست کردیم تا موارد را چک کنند و به ما گزارش دهند. بناب

 رسیدگی به هتل اسپادانا در دستور کار ماست و در اولویت قراردارد و امیدوارم در چند ماه آینده اتفاقات خوبی رقم بخورد.
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درصد   85مرکز دومی که در اختیار دانشگاه قرار گرفته و حالت سوئیت دارد مهمانسرای دانشگاه مشهد است که طی یک تفاهم نامه گرفته شد و تا  

 آن توسط دانشگاه تقبل می شود که این دستور با نظر ریاست محترم دانشگاه و معاون محترم توسعه دانشگاه صورت گرفته است. هزینه های 

همچنین هتلی توسط دانشگاه علوم پزشکی مشهد ساخته شده که برون سپاری داشتند و ما قسمتی از این هتل را از خود دانشگاه مشهد گرفتیم 

ر است اما کاملا شرایط هتلی دارد و از نظر قیمتی هتل اسپادانا با مهمانسرای مشهد متفاوت است. مهمانسرا و هتل اسپادانا که البته از حرم دورت

ن  فقط صبحانه دارد و مهمانسرا برای همکارانی که بخواهند با هزینه کمتری به مشهد سفر کنند قیمت مناسب تری دارد و این امکان انتخاب بی

 تل اسپادانا، مهانسرا و هتل دانشگاه مشهد( توسط خود همکاران صورت می پذیرد. این سه گزینه )ه

به    وی به اماکن اقامتی و تفریحی در رامسر و شیراز اشاره کرد و گفت: امکانات رامسر با توجه به شرایط رطوبت بالایی که در آنجا هست نیاز

بعد از پروژه بهسازی اماکن مشهد، بررسی و رفع نواقص رامسر را در دستور کار   نگهداری جدی دارد، در بازدیدهای اخیر نواقصی دیده شده که 

قرار خواهیم داد تا شرایط فعلی را اصلاح کنیم. همچنین شیراز با توجه به قطب بودن آن در گردشگری سلامت محل تمرکز توریسم های حوزه 

و بگونه ای این موضوع نارضایتی را برای همکارانی که صرفا جهت تفریح در   سلامت شده که از همان هتل وابسته به دانشگاه استفاده می کردند

أن همکاران  آنجا اقامت داشتند؛ ایجاد میکرد. با توجه به موارد فوق در حال حاضر قرارداد شیراز رو تمدید نخواهیم کرد تا با مکان مناسب تری در ش

گاههای تحقیقاتی زیادی هم در شهرهای اصفهان، کرمان و یزد وجود دارد که برای کاربرد  دانشگاه علوم پزشکی تهران قرارداد ببندیم. البته ایست

اکن را  بهتر از این فضاها تیم ما در حال بررسی و کارشناسی هستند تا اگر شرایط اصلاح و بازسازی آن مقدور بود بتوانیم به نحو مطلوبی این ام

 نیز در اختیار همکاران قرار دهیم.

 رفاهی کارکنان دانشگاه در بلوار کشاورزباشگاه 

ت:  دکتر رفعتی درخصوص تاریخچه سینما بلوار و واگذاری آن به دانشگاه برای موضوع راه اندازی باشگاه رفاهی کارکنان صحبت کرد و اشاره داش

لوم پزشکی تهران تبدیل شود اما در این مسیر از ابتدای تحویل این سینما قرار شده بود که این مکان به باشگاهی رفاهی برای کارکنان دانشگاه ع

ا  با مشکلاتی از جمله گودبرداری در پشت این ساختمان مواجه شدیم که نشستی را ایجاد کرده بود و با بازدیدهای دفتر فنی این گودبرداری ر

وجود نداشت. بنابراین پیمانکاری برای   عاملی برای نشست ها و خطر ریزش ساختمان مذکور اعلام کردند که در آن زمان امکان بهره برداری

ی مقاوم سازی سازه انتخاب و در حال حاضر این کار در دست اقدام است، البته همزمان به دنبال برنامه های اجرایی جهت ایجاد رستوران، کاف

مکاری و برون سپاری کنیم. تقریبا در  شاپ و فست فود نیز هستیم. سعی کردیم در این مسیر از شرکت ها و یا افرادیکه برند هستند دعوت به ه

یم مرحله اجرا هستیم و در مدت زمان کوتاهی به بهره برداری خواهیم رسید. برای همکاران در این موضوع تخفیف ویژه با منوهای اختیاری خواه

به همکاران    7:50تا    7ساعت    داشت. در این مسیر همچنین سعی شد صبحانه ای مناسب با نرخ تعدیل شده در سلف ستاد مرکزی دانشگاه طی

ارائه شود. منتظر فیدبک ها هستیم تا بتوانیم حتی در شرایط زمستان و سرمای هوا انواع آش، حلیم و عدسی را در این بخش اضافه کنیم تا  

 رضایتمندی بیشتری را در همکاران شاهد باشیم.

 لباس کارکنان به ویژه در بخش های بیمارستانی و درمانی 

تهیه لباس در بیمارستانها اظهار کرد: بسیاری از بیمارستانها چندسالی است برای کادر درمان خود )پرستاران، خدمات، تاسیسات(   وی درخصوص

لباس تهیه نکردند و با توجه به اهمیت این موضوع سعی کردیم نمایشگاهی متمرکز با هدف نمایش محصولات مورد نظر در خصوص البسه کادر 

شرکتهای تولید کننده لباس با سابقه که همکاری قبلی در مجموعه دانشگاه علوم پزشکی تهران را داشته اند، برگزار کنیم.   پرستاری و همچنین

  1401آبان    16و    15های کارشناسان حوزه معاونت درمان و حوزه مدیریت نظارت و توسعه امور عمومی دانشگاه در  این نمایشگاه باتوجه به بررسی 

ی منتخب )نخ بافان، مهتاب بافت حریر، کالای پزشکی سینا، دریای آرام سبلان و ایندو( برای نمایش محصولات مورد نظر  هابا حضور شرکت

 برگزار شد و در نهایت شرکت ها از طریق سامانه های مرتبط انتخاب میشوند تا لباس های مذکور برای بیمارستانها )حداقل یک دست( خریداری 

 شود. 
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 ر حوزه خدمات مهدکودک برنامه های جدید د

،  وی درخصوص قوانین قرارگاه جمعیت و جوانی و تاکید آن بر تامین مهدکودک برای مادران شاغل اظهار کرد: طبق دستورات و قوانین این کمیته 

یز تمدید شد. اما موضوع  دستگاهها باید از مهدکودک برای سازمان خود برخوردار باشند که دانشگاه ما از این حیث برخوردار است و قرارداد آن ن

دوم دیگری که برای ما مهم است این بود که این مهدکودک ها افزایش یابد. در حال حاضر در نزدیکی ستاد دانشگاه مهدکودکی در حال ساخت 

، اول بودجه دانشگاه است و منتظریم تا پیمانکار آن انتخاب و ساخت آن تمام شود. اما طرح ما اینست که برای عقد قراردادهای مهدکودک بیشتر

ان  را بدانیم و بفهمیم چقدر برای این موضوع تامین اعتبار خواهد شد. هدف ما انتخاب مهدکودک های خوب با پراکندگی های زیاد است تا همکار

 مسافت زیادی را برای مهدکودک طی نکنند. در این مسیر منتظر اخذ مجوزهای لازم هستیم. 

تلاش خواهیم کرد تا سقف قراردادهای خود    1401ایی، تامین اعتبار لازم و مباحث کارشناسی شده تا پایان سال  وی گفت: بعد از نظرسنجی، جانم

  را با چند مهدکودک دیگر افزایش دهیم. این روند با در نظر گرفتن گستره جغرافیایی محل سکونت همکاران و مراکز درمانی تحت پوشش خودمان 

 در نظر گرفته خواهد شد. 

 

 کارکنان و برنامه های ویژه سلامت

ه  وی در خصوص موضوعات سلامت محور در ابعاد سازمانی عنوان کرد: سلامت ابعاد گوناگونی دارد که در ابعاد روانی و جسمی آن می توان برنام

ی ترین سطوح سازمان باشد.  ریزی کرد. اما در حوزه سلامت عمومی کارکنان پیش بینی کردیم که کارگروه سلامت داشته باشیم که تلفیقی از عال

 از منظرهای مختلف موضوع را بررسی کنیم و پیشنهادات سازنده دهیم. مثل خدمات دندانپزشکی با تعرفه دولتی که در حال حاضر برای کارکنان 

 فراهم شده و در حال پیشرفت نیز است.

های تخصصی برای این موضوع برنامه ریزی کنند که در حوزه منابع   برای ایجاد شور و نشاط در منابع انسانی نیز دستوراتی داده شده تا کارگروه

 انسانی در دست اقدام است. 

 بیمه های درمانی و امور نظارتی 

وی در خصوص بازپرداخت طولانی بیمه ها گفت: جلسات متعددی در این خصوص با شرکت های بیمه گذاشته شده تا بتوانیم مشکلات را مرتفع  

راستای پاسخ دهی زودتر به کارکنان است. حتی پوشش بیشتر داروها برای بیمه های تکمیلی در دست اقدام است تا در کنیم. این جلسات در  

ی  تکمیل و قرارداد جدید بیمه تکمیلی لحاظ شود و رضایتمندی کارکنان فراهم شود. سعی می کنیم کارهای خوب انجام شده را حفظ کنیم و کارها
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مطالبه کنیم. در این راستا سعی میکنیم بازوهای اجرایی برای واحدها باشیم تا نظارت بیشتری در حسن انجام قراردادها   جدیدتر را در راستای بهبود

 قبل از وقوع بحران باید آسیب شناسی کنیم تا بتوانیم مشکلات را برطرف کنیم. صورت پذیرد.

 خدمات رفاهی افزوده 

دارد تا بتوانیم کمیت و کیفیت خدمات فعلی را بهبود بخشیم و بعد ازآن قرارداد با جاهای متعدد را  اولویت اصلی ما فرایندهایی است که منافع عام 

مسئول پایش  خواهیم داشت تا تفاهم نامه هایی را با آنها ببندیم و به کارکنان خدمات مطلوب تر ارائه دهیم. در این راستا اداره رفاهی این مدیریت  

داد اماکن تفریحی و توریستی را افزایش دهیم. نیاز به زمان بیشتری داریم تا اقدامات اصلاحی خود را به درستی و سنجش این برنامه هاست تا تع

 انجام دهیم چراکه برنامه های رفاهی انتها ندارد. 

  افزایش وام های کارمندی

گونه ای باشد که بانکی که بتواند خدمات وامی بهتری وی در خصوص اعطای وام به کارکنان گفت: دستور بر اینست تا روند اعطای این وام ها به  

یرد، وام  به دانشگاه بدهد در اولویت انتخاب قرار گیرد تا سرمایه گذاری در این بانک صورت گیرد و بهره آن بصورت وام در اختیار همکاران قرار گ

گاه در دست اقدام است. هنر ما در این مسیر افزایش دادن این  هایی با سود کمتر و تعداد بیشتر. این موضوع با همکاری مدیریت امور مالی دانش

 وام ها خواهد بود و با حمایت دکتر رحیم نیا معاون محترم توسعه دانشگاه تمام تلاشمان را خواهیم کرد. 

 بالا بردن خدمات رفاهی برای کارکنان یکی از دغدغه های اصلی مسئولان است 

تمامی مسئولان دانشگاه عزم جدی دارند در همه این رسالت ها تا حد مطلوب ارائه خدمات دهند، باید ببینیم دانشگاه رسالت های متعددی دارد و 

کی از  بضاعت ما در دانشگاه چقدر است و منابع مورد نیاز برای اجرای این قوانین چگونه تامین می شود. بالا بردن خدمات رفاهی برای کارکنان ی

 دغدغه های اصلی مسئولان است. 

از خدماتی  وی در پایان اشاره کرد: ما باید همه جوانب را در نظر بگیریم تا در این مسیر نه دانشگاه و نه کارکنان هیچکدام متضرر نباشند و هردو 

 راضی نگه داریم.   که میدهیم منتفع شوند. بنابراین برآیند این فعالیتها و خدمات برای ما مهم است تا بتوانیم مجموعه زیادی از کارکنان دانشگاه را
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 پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران: دکتر علیرضا مصداقی نیا

در پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران فرازی شنیدنی از زندگی نامه دکتر علیرضا مصداقی نیا، استاد دانشگاه، به 

 .اشتراک گذاشته شده است

 

 

 

 

 

 

 

 

 پژوهش و قدردانی از دستیاران برتر در مجتمع بیمارستانی یاس دانشگاه علوم پزشکی تهران گرامیداشت هفته  

آزمون   برتر  از دستیاران  و  برگزار  تهران  بیمارستانی یاس دانشگاه علوم پزشکی  مناسبت هفته پژوهش مراسمی در مجتمع  به 

 .دانشنامه قدردانی شد

 

با حضور دکتر جعفریه 1401آذر    2مجتمع بیمارستانی یاس، این همایش روز چهارشنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

معاونان مجتمع بیمارستانی  رئیس مجتمع، دکتر زینب قنبری مدیر گروه زنان دانشکده پزشکی، دکتر نیما رضایی معاون پژوهشی دانشکده پزشکی،  

های شریعتی، امام خمینی، آرش، ضیائیان، بهارلو، دانشجویان و دستیاران زنان در سالن آمفی تئاتر  یاس، معاونان آموزشی و پژوهشی بیمارستان

 مجتمع برگزار شد. 

زشی، دکتر مهبد ابراهیمی مدیر دفتر توسعه  های دکتر فاطمه گلشاهی معاون آمودر ابتدا رئیس مجتمع ضمن خوشامدگویی به حاضرین از تلاش 

های برتر بورد گروه زنان اشاره کرد و  آموزش و تیم واحد آموزش مجتمع در کسب رتبه اعتباربخشی آموزشی بیمارستان قدردانی و سپس به رتبه 

 درصد شدند و یکی از آنها نفر سوم کشوری شد.  5گفت: سه دستیار این مرکز جزو 

https://pr.tums.ac.ir/
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 کنم.: این عزیزان باعث افتخار دانشگاه و این مجتمع بیمارستانی هستند و برایشان آرزوی موفقیت میدکتر جعفریه افزود

تلاش  آموزشی  اعتباربخشی  رتبه  کسب  در  که  کسانی  از  مجتمع  آموزشی  معاون  گلشاهی  کرد.دکتر  تشکر  بودند  داده  انجام  فراوانی   های 

 های برتر بورد گروه زنان نیز قدردانی شد. فراد و همچنین رتبه در ادامه با حضور رئیس مجتمع و استادان از این ا

درصد از سهمیه کشور در   50های برتر گفت: باعث افتخار من است که اعلام کنم  مدیر گروه زنان دانشکده پزشکی هم ضمن تبریک به رتبه 

 آزمون بورد زنان متعلق به دستیاران زنان دانشگاه علوم پزشکی تهران است.

های خود را به شکل خلاصه  راگیران زنان پایان نامهف   های برتر بورد گروه زنان توضیحاتی به حاضرین ارائه داد، در ادامهصوص آمار رتبه وی در خ

 ارائه دادند. 

ان دکتر نیما رضایی نیز به دستیاران رتبه برتر تبریک گفت و در خصوص وضعیت حوزه پژوهشی دانشکده پزشکی گزارش داد و به دانشجوی

 پیشنهادهایی ارئه کرد.

های که در این حوزه در مجتمع انجام گرفته پس از آن دکتر رامین کردی رئیس بخش ستون فقرات مجتمع بیمارستانی یاس در خصوص پژوهش

  صحبت   زنان  گروه  برتر   هایپژوهش  خصوص  در   نیز   بود توضیحاتی ارائه داد و دکتر خدیجه ادبی معاون پژوهشی گروه زنان دانشکده پزشکی 

 .کرد

 های این پژوهشکده سخن گفت. تفعالی و تاریخچه از هم جنین و مادر سلامت  پژوهشکده عضو قائمی، دکتر

 در پایان با رأی گیری پوستر و پایان نامه برتر انتخاب و از آنها نیز تقدیر شد.

 

 پزشکی تهران جلسه کمیته طرح و برنامه نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری دانشگاه علوم 

در سالن شورای ساختمان    1401شنبه یکم آذر  ، روز سه رئیس دانشگاه جلسه کمیته طرح و برنامه دفتر نهاد با حضور دکتر قناعتی،

 .معاونت دانشجویی و فرهنگی برگزار شد

 

پزشکی تهران نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری، این جلسه با حضور دکتر حسین قناعتی، رئیس دانشگاه،  عمومی دانشگاه علوم  به گزارش روابط 

های دانشگاه الاسلام والمسلمین غفاری، معاون دفتر نهاد، مدیران و رابطین نهاد در دانشکدهوالمسلمین سیدقریشی، مسئول و حجتالاسلام حجت

 علوم پزشکی تهران برگزار شد. 

https://chancellor.tums.ac.ir/
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های صورت والمسلمین سیدقریشی، ضمن عرض خیر مقدم به حاضرین و تشکر ویژه از حضور دکتر قناعتی، فعالیتالاسلام دای جلسه حجت در ابت

 گرفته در دانشگاه را ارج نهاده و برای ایشان آرزوی توفیق و موفقیت داشت.

فتر نهاد، عنوان کرد: نظام ما که به برکت خون شهدا پابرجاست،  های فرهنگی صورت گرفته توسط ددر ادامه، دکتر قناعتی ضمن تشکر از فعالیت

 های موجود را حل و فصل کنیم.های چالش را به خوبی جستجو کرده و ضعفبایست ریشهنوپا بوده و وجود چالش در آن طبیعی است. ما می 

برنامه مناسب بر علیه فساد مفسدین، شایسته سالاری   ترین اقدامات لازم در جهت حل بحران پیش آمده را داشتنوی همچنین سه مورد از مهم

 مداری مطرح کرد.و تربیت مدیر و نیز قانون 

 . کرد بیان را خود فرهنگی پیشنهادهای و نظرات   رئیس دانشگاه در پایان سخنان خود

  بیان  با  ایشان. کرد ارائه  نهاد دفتر  یکساله های فعالیت از گزارشی  خیرمقدم، عرض ضمن غفاری والمسلمینالاسلامحجت  ،جلسه این در همچنین

  برنامه   هزار  بر   بالغ  آموزشی،  و  معرفتی  تربیتی،   اخلاقی،  فرهنگی،  مختلف  هایحوزه   در  گذشته   یکسال  طی  تهران   پزشکی   علوم  نهاد  دفتر  اینکه

 . کرد عنوان مختلف، مراکز و هادانشکده  و خوابگاه در برنامه 570 از  بیش های اجرایی در بخش دانشجویی رامه برنا  است، کرده اجرا

  نهاد  دفاتر  تمام  مابین  برتر  رتبه  حائز  متنوع  یبرنامه  سه  در  تهران   پزشکی  علوم  نهاد دفتر  گرفته،  صورت  هایارزیابی   به  توجه با  اینکه   بیان   با  وی

وان دفتر دبیرخانه ستاد اقامه نماز انتخاب شده  های استان تهران، نهاد علوم پزشکی تهران، به عن: مابین علوم پزشکی گفت   است،  شده  کشوری

 است. 

  این   که  شده  تشکیل  خوابگاه  جماعت  امام  محوریت  با  فرهنگی  شورای  ی حوزه  یک  خوابگاه  هر  در:  افزود  ادامه  در غفاری  والمسلمینالاسلامحجت  

ارائه   بیان   باعث  خود برنامه ی راه حل ممکن میمشکلات موجود در آن مراکز و  اجرایی در دانشکده و خوابگاه شود. همچنین تمام  با  های  ها، 

های شود که متشکل از تجمیع نظرات رابط و شورای فرهنگی مجموعه و کانون ها برگزار می های موجود و در راستای این آسیبشناسایی آسیب 

 . دادند  ارائه   خود  آتی  هایبرنامه   و  گرفته   صورت  هایفعالیت  مجموعه در ادامه جلسه، هر یک از مدیران و رابطین گزارشی از فرهنگی مختلف است. 

 

درصد زندگی به بخش پیوند ارجاع داده  0دکتر امیرعلی حمیدیه: بیماران با شانس ،علم، فناوری و دانش بنیان

 درصد برسانیم70این بیماران را به ایم شانس زندگی شوند که توانسته می

باتوجه به اینکه سازمان جهانی بهداشت تعداد پیوند در هر کشور را به عنوان شاخص پیشرفت بهداشت کشور معرفی کرده، و  

سلول  فوق پیوند  حمیدیه  امیرعلی  با  است  بیماران  قطعی  علاج  برای  راهی  خونساز  بنیادی  پیوند  های  و  خون، سرطان  تخصص 

 .ای بنیادی کودکان و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گفتگو نشستیم هسلول
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  آینده   بحث  بازساختی،  پزشکی   و  بنیادی  سلولهای  بحث   کودکان،  طبی  مرکز  بیمارستان  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 . شودمی  بافت مهندسی و  درمانی ژن درمانی، سلول  شاخه سه  دارای و  است پزشکی

فعالیت خود را آغاز کرد و تیم پیوند این بیمارستان با مدیریت دکتر امیرعلی حمیدیه توانسته است  1396بخش پیوند مرکز طبی کودکان از سال  

 بیمار را تحت درمان با پیوند سلولهای بنیادی خونساز قرار دهد.  600حدود 

های بنیادی کودکان و عضو  تخصص خون، سرطان و پیوند سلولدر ادامه، مصاحبه خبرنگار مرکز طبی کودکان با دکتر امیرعلی حمیدیه فوق

 .خوانیدهیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران را می 

بنیادی در دانشگاه علوم پزشکی تهران افتتاح شد. در  برای اولین بار در کشور، بخش مجزا و مستقلی برای پیوند کودکان و سلولهای    1386سال  

المللی در سطح آسیا، اقیانوسیه  المللی شناخته و عضو مجامع بینسالهای اول عملکرد پیوند کودکان به قدری خوب پیش رفت که ایران در سطح بین

 و امریکا شد. 

عمل پیوند    600سال بیش از    6شود که در این  کودکان ارجاع داده می  تمام موارد مشکل و پیچیده پیوند کودکان از سراسر کشور به مرکز طبی

 های بعد از پیوند انجام شده است که همه دور یک میز گرد جمع شدیم و در کنار هم هستیم. های پزشکی، آزمایشگاه و مراقبتتوسط تیم

اندازی کردم و  در دانشگاه علوم پزشکی راه 1387رمیانه( را سال های بنیادی خونساز در کل منطقه شرق مدیترانه)خاواولین بانک اهداکننده سلول

 مین کشوری بود که موفق شد به بانک جهانی سلولهای بنیادی متصل شود. 26ایران  1389در سال 

داشته باشند میتوانند در  ها را نسال که سابقه یکسری از بیماری 55تا  18نویسی وجود دارد که اهداکنندگان مرکز پذیره 15اکنون در ایران بالای 

 شود. همچنین فتوفرزیس که برای عوارض بعد از پیوند کاربرد دارد سالهاست تنها در این بیمارستان انجام می  این بانک عضو شوند. 

سازی بازار  درمانی و پزشکی بازساختی، توسعه تجاریدهنده خدمات سلولتیم پیوند در حال حاضر بر سه عرصه اصلی شامل توسعه مراکز ارائه 

 محصولات سلولی و توسعه آموزش، پژوهش و منابع انسانی تمرکز دارد. 

در حیطه آموزش سعی کردیم به پزشکان، پرستاران و تیم آزمایشگاهی آموزش دهیم تا در سراسر کشور تیم پیوند داشته باشیم و طبق مصوبه  

 رود.اس کار که آموزش، پژوهش و درمان است به خوبی پیش می های بنیادی کودکان اسوزارت بهداشت با وجود فلوشیپ پیوند سلول

های دانش بنیان کمک کنیم که محصولات داخلی تولید کنند به طوری که با وجود محصولات در حوزه پژوهش سعی کردیم به فناوری و شرکت

رمستقیم به کارآفرینی و ایجاد اشتغال در کشور کمک  داخلی کادر درمان ما تمایلی به استفاده از محصولات خارجی ندارند و اینگونه به طور غی

 شایانی شده است. 

مورد است. شاید تعداد   14شود که این آمار در بالغین حدود  های بنیادی درمان میالعلاج در کودکان به کمک پیوند سلولنوع بیماری صعب  70

 کند.های جدید درمانی را بسیار دشوار می ها ارائه پروتکل عداد بیماریها در کودکان کمتر از بالغین باشد ولی تنوع تهرکدام از این بیماری

های نقص ایمنی  های غیربدخیم خونی که کشنده هستند، بیماریهای بدخیم خونی، بیماریشوند: انواع بیماریدسته می  6نوع بیماری شامل  70

تخصصی ایمونولوژی، روماتولوژی،  ایمنی که در مجموع از پنج رشته فوقهای خودهای متابولیک، تومورهای جامد کودکان، بیماریارثی، بیماری

  ، ها برای آنها انجام شده و شانس زندگی آنهاشوند. بیمارانی که تمام درمان هماتولوژی، آنکولوژی، نورولوژی و غدد برای پیوند ارجاع داده می 

 درصد برسانیم. 70ماران را به ایم شانس زندگی این بیدرصد است، تاکنون با کمک خداوند توانسته 

درصد این بیماران علاج  70شود و همانطور که گفته شد پیوند برای  کنند و روند درمان متوقف میماه دارو مصرف می  6این بیماران بعد از پیوند  

 کننده داشتیم.ملیت برای پیوند به مرکز طبی کودکان مراجعه  13قطعی است. تاکنون از 
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کتر بدو، دکتر رهنما و دکتر محسنی که در راستای تأمین امکانات، فضا و نیروی انسانی کمک شایانی داشتند تشکر میکنم ولی  در اینجا از جناب د

 های بیشتری دارند. های پزشکی دیگر خسته شوند و نیاز به حمایتای است که شاید تیم زودتر از رشته حقیقتاً کار پیوند انقدر کار سخت و پیچیده

اینکه سازمان جهانی بهداشت تعداد پیوند در هر کشور را به عنوان شاخص پیشرفت بهداشت کشور معرفی کرده، لازم است مسئولان  باتوجه به  

 های بهداشتی توجه بیشتری به این موضوع داشته باشیم. وزارت بهداشت، دانشگاه علوم پزشکی تهران و بیمارستان برای توسعه شاخص

 

 پخش دیدار مهیج تیم ایران و ولز در کوی علوم پزشکی تهران ، tums life تامزلایفسومین 

خانه فرهنگ و کتابخانه کوی دانشگاه علوم پزشکی تهران، میزبان دانشجویان علاقه مند به فوتبال بود و بازی تیم های ملی ایران  

 .قطر را به صورت زنده پخش کرد  2022و ولز در جام جهانی  

 

معاونت فرهنگی و دانشجویی، همزمان با بازی تیم ملی فوتبال جمهوری اسلامی ایران و   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  گزارشبه  

 .ولز، کتابخانه کوی دانشگاه علوم پزشکی تهران میزبان پسران علاقه مند به این بازی مهیج بود

 .ختران خوابگاهی نیز بازی را به صورت گروهی از خانه فرهنگ پیگیری می کردندهمچنین د

دقیقه    90بازی، کتابخانه سرشار از صدای خوشحالی دانشجویان شد که گل آفساید تیم ملی اعلام شد و دقایق بعدی بازی تا پایان   16در دقیقه  

 .سرار شوق بود

از هیجان اکثر دانشجویان  ایستاده مشاهده می کردند، گل دقیقه    در پایان درحالی که  را  به تماشاچیان    98ادامه بازی  را  روزبه چشمی شادی 

 .برگرداند و گل رامین رضائیان خیال همه را راحت کرد

 .درپایان شاهد خوشحالی دانشجویان حاضر در محوطه کوی و کتابخانه بودیم

اجتماعی و اداره کتابخانه های کوی علوم پزشکی برگزار شد و مسابقه بعدی تیم فوتبال  توضیح اینکه، این برنامه به همت مدیریت امور فرهنگی و  

 .ایران و آمریکا به همین شکل برگزار می شود

در پی برگزاری این برنامه و پخش کلیپ تهیه شده از شادی دانشجویان در سایت دانشگاه و در جلسه هیئت رئیسه، حجت الاسلام و المسلمین  

اقدام قدردانی کرد  میرمجید سید این  از  دانشگاه  روابط عمومی  به مدیر  ای  نامه  مقام معظم رهبری در  نمایندگی  نهاد   .قریشی، مسئول دفتر 

 :متن نامه به شرح زیر است

 جناب آقای دکتر ماشاءاله ترابی 

 مدیر محترم روابط عمومی 
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حترمتان در راستای پوشش خبری و محتوای رسانه ای مناسب طی پخش  با سلام و احترام، بدینوسیله از تلاش و زحمات حضرتعالی و همکاران م

قطر در کتابخانه خوابگاه کوی دانشگاه و انجام مصاحبه با دانشجویان، که    2022زنده مسابقه فوتبال ایران و ولز از سری مسابقات جام جهانی  

دانشجویان می باشد، کمال تشکر و قدردانی را بعمل آورده و    تلاشی درخور و شایسته در جهت ایجاد حس اتحاد، همدلی، نشاط و امید مابین

 .برایتان از درگاه خداوند منان آرزوی توفیق روزافزون دارم

 

کارگیری  دکتر علی علیزاده از برنامه دانشگاه در به،سازی در آموزش علوم پزشکیاندازی مرکز شبیهجهیز و راهت

 بر داد های پیشرفته در آموزش علوم پزشکی خفناوری

های علوم پزشکی تربیت و علمی گروه سلامت الکترونیک دانشکده پزشکی با تأکید بر اینکه از وظایف مهم دانشگاهعضو هیئت 

سازی در آموزش علوم پزشکی این شرایط را  های درمانی به فراگیران در سطوح مختلف است؛ گفت: مرکز شبیه آموزش مهارت 

 .برای فراگیران فراهم کرده است

 

اندازی مراکز چندمنظوره آموزش دانشگاهی با اشاره به اهمیت  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر علی علیزاده مسئول راهبه گزارش روابط 

وظایف مهم  سازی در آموزش علوم پزشکی«؛ گفت: یکی از  اندازی »مرکز شبیههای نوین در آموزش پزشکی و راهکارگیری فناوریاستفاده و به 

  که با رشد و توسعه های درمانی به فراگیران در سطوح مختلف است و ازآنجائی ویژه دانشگاه علوم پزشکی تهران، آموزش مهارتها بهدانشگاه

 به  بالینی  هایبامهارت  مرتبط  و  بهینه  کیفی،  دقیق،  هایآموزش   نوین،  ابزارهای  این  از  استفاده  با  است  لازم  شده،  متحول  هم  آموزش  هافناوری

 .شود داده آموزش پزشکی علوم ۚ  فراگیران در حوزه

شد و در مواردی  های بالینی از یک سری ابزارها مثل؛ مولاژ و ابزارهای آموزشی اولیه استفاده می ها و مهارتوی یادآور شد: درگذشته برای آموزش 

های نوین ابزارها شد؛ اما امروزه در آموزشاساتید و بیماران انجام می   ها و با حضورها به شکل فرایندهای مدون آموزشی در بیمارستانهم آموزش

  بدون  ابزارها،  این از  استفاده  با و  بالاتر   بادقت  نوین  هایفناوری  و  هاتکنولوژی  این از  استفاده  با پزشکی  آموزش  که   شده  فراهم  هاییزیرساخت    و

 .شودمی  انجام بیمار روی بر  اولیه  تجربه

سازی آموزش پزشکی و  افزارهای شبیه ، نرم VR علیزاده تصریح کرد: سیمولاتورها؛ ابزارهای مربوط به آموزش با استفاده از واقعیت افزوده یادکتر 

اند تا دقت را افزایش و صحت بالینی هایی هستند که به کمک آموزش پزشکی آمدهبیمارهای مجازی استاندارد شده از جمله محصولات و فناوری

 .دهندتوسعه می  را
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عنوان دانشگاه مادر ظرفیت و پتانسیل بالایی وجود دارد؛ گفت:  علمی دانشگاه با تأکید بر اینکه در دانشگاه علوم پزشکی تهران به این عضو هیئت 

سازی آموزشی( هیز مرکز شبیه اندازی مراکز آموزشی چندمنظوره از جمله؛ )راه اندازی و تجهای تحولی پیشرو راهمعاونت آموزشی دانشگاه در برنامه 

های  های موجود در کشور و نیاز گروههای نوین را در دستور کار خود قرار داده و با استفاده از ظرفیت ها و فناوریبا استفاده از ابزارها، دستگاه

 .اندازی خواهد شدزودی راهتخصصی دانشگاه فاز اول این مرکز به

ب اشاره  با  ادامه  علیزاده در  رویداد شرکت دکتر  فراخوان  واقعیت مجازیه  زمینه  فعال در  افزوده (VR) های  واقعیت  آموزش؛   (AR)و  در حوزه 

بار در  ها برای اولینها در آموزش پزشکی، تجهیز و توسعه این زیرساختبه رویکردها در استفاده از محصولات و فناوریخاطرنشان کرد: باتوجه 

 .ه این موضوع برای تثبیت و اجرای دقیق با چند محور و رویکرد پیگیری شودگیرد، لازم است ورود بکشور شکل می 

ها در آموزش پزشکی، شناسایی  کارگیری و ترویج نگاه دقیق به استفاده از این ظرفیت وی یادآور شد: برای این منظور باید فرهنگ استفاده به 

های آموزشی برای اینکه نیازهای روزمره در استفاده از های موجود گروهظرفیتاین حوزه در کشور، هماهنگی بین نیازها و    های فناورانهظرفیت

رو  ها گام برداریم، ازاینبندی به سمت تأمین آن درستی شناسایی کنیم و با اولویت شود و یا وجود ندارد را به تجهیزاتی که در کشور ما تولید نمی

هایی که ها و شرکتای در دانشگاه برگزار شود که فناوران، استارتاپ شد که رویداد دوروزهبرای این که بتوانیم این اهداف را محقق کنیم مقرر  

  در   تا  شوند  جمع  هم  دور  علمیهیئت  اعضای  و  آموزشی  هایگروه   مدیران  همراه  به  و  کنندمی  تولید  کشور  در   محصولات مرتبط با این حوزه

 د. های تخصصی بحث و تبادل نظر شوم پزشکی در قالب گفتمانعلو آموزش  در هاآن  استفاده و محصولات  این توسعه سمت  به حرکت خصوص

دهنده این محصولات در این مراسم علمی فراهم شود.  های آموزشی و ارائه علمی گروهشاءالله فرصت مغتنمی برای اعضای هیئت وی گفت: ان 

 .تر در حوزه آموزش پزشکی باشدتر و کاملیشتر این حوزه و استفاده دقیق امید داریم این رویداد بزرگ شروعی برای توسعه و ترویج ب

های آموزشی که پیشنهاددهنده  به اینکه توسعه و ترویج این موضوع تخصصی در ابتدای راه قرار دارد؛ امیدواریم که با همراهی همه گروهباتوجه 

جانبه از توسعه کیفی و دقیق این  اه برای حمایت همهدانشگ  آموزشی  معاونت  کامل  آمادگی  بهباتوجه  و  هستند محصولات  این  هایکنندهاستفاده    و

ریزی آموزش دانشگاه ها در آموزش پزشکی و با همراهی متخصصین آموزش پزشکی و مرکز مطالعات و برنامه حوزه در استفاده از این فناوری

ای  های مؤثر و سازندهر کیفیت این محصولات و قرارگرفتن درست در کوریکولوم های آموزشی گامگذاری ببرای تأیید محتوا، توسعه محتوا و صحه

ها این مرکز بتواند یک مرکز کاملاً پیشرو از نظر تجهیزاتی و نمونه )الگو(  علمی، عزم و اراده آنشاءالله با همراهی همه اعضای هیئترا برداریم، ان 

های توضیح اینکه رویدار جذب شرکت   .ر به جایگاه مرجعیت ارائه خدمات و محصولات در این حوزه دست یابیمتدر سطح کشور باشد و هرچه سریع

علوم   دانشگاه  معاونت آموزشی  سازیبه همت مرکز نوآوری و شبیه   1401آذرماه    13و    12فعال در زمینه واقعیت مجازی و افزوده در حوزه آموزش  

 .پزشکی تهران برگزار خواهد شد
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 برگزاری نخستین گردهمایی سالیانه ادوار المپیاد مدیریت نظام سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران 

دانشگاه   آموزشی  معاون  با حضور  دانشگاه علوم پزشکی تهران  المپیاد مدیریت نظام سلامت  ادوار  نخستین گردهمایی سالیانه 

 .برگزار شد

 

المپیاد مدیریت نظام  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش ادوار  مرکز رشد استعدادهای درخشان، نخستین گردهمایی سالیانه 

سلامت دانشگاه، و برخی از اساتید،    نفر از شرکت کنندگان ادوار المپیاد مدیریت نظام  35سلامت دانشگاه علوم پزشکی تهران با حضور حدود  

آبادی رئیس مرکز رشد استعدادهای درخشان،   مدیران و مسئولان دانشگاهی از جمله دکتر فرشاد علامه معاون آموزشی دانشگاه، دکتر بهادر مکی

نوری امیرحسین تکی  دکتر فرساد  استاد مدیریت سلامت و مشاور  زاده معاون مرکز رشد استعدادهای درخشان، دکتر عظیم میرزازاده، دکتر  ان، 

، سوم آذر ماه در محل سالن 2ریاست دانشگاه، دکتر رضا شروین بدو، رئیس بیمارستان مرکز طبی، دکتر قاسم رجبی، مدیر بیمارستان مرکز طبی 

 .دارالفنون ستاد مرکزی دانشگاه برگزار شد

ظام سلامت، ضمن خوش آمد و خیر مقدم به حاضرین، توضیحات ابتدایی راجع  در ابتدای مراسم دکتر گنج دانش، مسئول المپیاد حیطه مدیریت ن

شوند که از حیث    نفر عضو تیم المپیاد مدیریت دانشگاه می  10به اهداف برگزاری این گردهمایی ارائه و به این موضوع اشاره کرد که هر سال  

های دانشگاه هستند.   ری، علاقه به اثرگذاری و سایر موارد جزو برترینهای فردی، علاقه به یادگی  هایی چون توانمندی هوشی، مهارت  ویژگی

ها و مدارج مختلف چه در داخل و چه در خارج کشور    شود، هر یک در جایگاه  نفره که هر سال به آن اضافه می  140اعضای این خانواده حدوداً  

  های اعضا باهم شود.  ها و همیاری اریساز همک تواند زمینه  هستند و ارتباط این خانواده با یکدیگر، می 

 های اولیه خود را ایراد کردند.  آبادی ضمن خیر مقدم به حاضرین، صحبت سپس دکتر علامه و دکتر مکی 

(،  design thinkingالمللی در حوزه استارتاپ، در مورد تفکر طراحی )  ای با حضور مهندس سید محمد قریشی، از فعالان بین   در ادامه، ارائه 

 چیستی و اهمیتش داده شد. 

های همکاری را بیان کردند و   های موجود و زمینه ها و طرح ها و نیازهایشان در پروژه در این نشست هر یک از اساتید و مسئولان مدعو دیدگاه

 های موردعلاقه خود برای فعالیت، گفتند.  طههای خود و همچنین حی نوبت خود را معرفی و از سوابق و توانمندی سپس تمامی ادوار المپیاد به 

تقدیر  در پایان از مسئولان و منتورهای چهاردهمین دوره المپیاد مدیریت نظام سلامت دانشگاه توسط معاون آموزشی دانشگاه و سایر اساتید مدعو  

 ترتیب است:  این انجام شد که اسامی ایشان به 

 طه( محمد مصدق راد )استاد مسئول حی دکتر علی
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 دکتر محمدرضا گنج دانش )مسئول حیطه(

 علیرضا امام زاده 

 سپهر متانت

 شبنم افراز

 رضا حسینی 

 علیرضا جعفری آزاد 

 امیرحسین ساکنیان 

 بخت  محمدامین نیک

 در پایان ضمن گرفتن عکس یادگاری، مراسم پایان یافت.

 

بهداشت   با دکتر کمال اعظم، عضو هیئت علمی دانشکده  دانشگاه علوم پزشکی تهران و رزمنده گفت و گو 

 دوران دفاع مقدس 

علمی دانشکده بهداشت و رزمنده دوران دفاع  دفتر امور ایثارگران در ادامه مصاحبه با ایثارگران دانشگاه، با دکتر کمال اعظم، هیئت 

 .مقدس گفت و گو کرد 

 

  امور   دفتر  مقدس،  دفاع  سال  هشت  غیور   رزمندگان  با   مصاحبه  ادامه  در ایثارگران،  امور  دفتر روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 :کرد وگوگفت  مقدس دفاع دوران رزمنده و  ایثارگر بهداشت،  دانشکده علمیهیئت عضو اعظم، کمال دکتر با ایثارگران

 بهایتان را در اختیار ما گذاشتید، لطفاً خودتان را کامل معرفی کنید: ضمن تشکر از اینکه وقت گران 

 الله الرحمن الرحیم بسم

 نّصیرًا سلْطانًا لّدنک من لّی واجْعل صدْقٍ مخْرج وأخْرجْنی صدْقٍ مدْخل أدْخلْنی رّبّ قل و 
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 یا علی )ع( گفتیم و عشق آغاز شد: 

شهریور خیابان    17ران کودکی خانواده از اصفهان به تهران آمدند و در تهران خیابان  دو  در.  هستم  اصفهان  شهر  1339  سال  متولد  اعظم  لکما 

 غیاثی محله دولاب ساکن شدیم.

 دوران تحصیل خود را چگونه گذراندید؟

وپرورش تهران و به توصیه مرحوم برادر بزرگترم دوره آموزش  14منطقه  دوران ابتدایی را در مدرسه توحید، راهنمایی در مدرسه مترجم الدوله در  

 دیپلم را از دبیرستان دارالفنون گرفتم. 1358دبیرستان را در مدرسه دارالفنون تهران گذراندم. در سال 

 چند خواهر و برادر دارید؟ 

 شش برادر و چهار خواهر هستیم که یک خواهر و یک برادرم فوت کردند. 

 ای تحصیل کردید؟م دانشگاه و در چه رشته در کدا 

دانشگاه کاشان تحصیل کردم. چون علاقه به رشته ریاضی کاربردی داشتم بعد از انقلاب فرهنگی گرایش ریاضی کاربردی را انتخاب کردم. به  

لیسانس در رشته  رس در مقطع فوق در دانشگاه تربیت مد  1367( در دانشگاه شریف میهمان بودم. بعد از لیسانس سال  66تا    64مدت دو سال )

التحصیل شدم و با سمت مربی در گروه علوم پایه مجتمع آموزشی ابوریحان دانشگاه مشغول به کار شدم. فارغ  70آمار زیستی قبول شدم. در سال  

گاه مأمور به خدمت در یک سال اول خدمت را در دفتر بودجه وزارتخانه بهداشت مشغول فعالیت شدم سپس با حفظ وظایف آموزشی در دانش

معاونت پژوهشی وزارت بهداشت شدم در این مدت همکار اصلی در کنار استاد بزرگوار آقای دکتر کاظم محمد برای اجرای طرح سلامت و بیماری  

ت بهداشت بودم. در  در کشور و طرح نظام نوین آماری بودم و مدتی نیز مسئول واحد کامپیوتر اداره آمار و خدمات ماشینی معاونت پژوهشی وزار

دوره دکتری رشته آمار زیستی دانشگاه تربیت مدرس قبول شدم و با حفظ وظایف آموزشی در دانشگاه مشغول به تحصیل در دوره دکتری   77سال  

دانشکده بهداشت  التحصیلی دوره دکتری استادیار دانشگاه شدم. با ادغام مجتمع ابوریحان در التحصیل شدم پس از فارغفارغ 1383شدم، در سال 

 بنده از طرف استاد محترم دکتر مصداقی نیا رئیس دانشکده بهداشت مسئول دوره کارشناسی دانشکده بهداشت یا همان مسئولیت مجتمع ابوریحان

رشناسی را  پژوهشی آن مجموعه به بنده واگذار شد. در حقیقت ما تحصیلات در مقاطع کاردانی و کا  -های آموزشیدار شدم و مسئولیترا عهده

های کاردانی و کارشناسی نداشته باشیم. سیپاد آیتم ویژه  کم سیاست دانشکده بهداشت به این سمت رفت که دیگر رشته کردیم تا کممدیریت می

دانشکده های دانشگاه،  ازآن با تغییر سیاست عنوان سرپرست دوره کارشناسی دانشکده بهداشت گذاشته بود. پس مسئول اجرایی را برای بنده به 

اند که دانشکده بهداشت دانشجوی  بهداشت دانشجویان کارشناسی ارشد و دکترا تربیت کرد ولی اخیراً دو گروه درخواست دوره کارشناسی کرده

 کارشناسی هم گرفته است. 

 کنید؟ ای کار می در چه رشته

دانشکده به کار معلمی که شغل انبیاست، مشغول هستم. مدرس  عنوان دانشیار  در گروه اپیدمیولوژی و آمار زیستی دانشکده بهداشت مشغول و به 

های مختلف و همچنین استاد راهنمای دانشجویان ارشد آمار زیستی و مشاور آماری خیلی های مختلف و گروههای آماری در دانشکدهدروس روش 

 کنم. ها هستم و در خدمت دانشگاه انجام وظیفه می از رشته 

 انتخاب کردید؟چه شد که این رشته را  

خواستم کاربرد کند و تجسمش برای ما خیلی سخت است. می مند بودم. چون ریاضیات در فضای چندبعدی حرکت میمن خیلی به ریاضی علاقه

 اشت. ریاضی را در جامعه ببینم ابتدا از ریاضی به ریاضی کاربردی دانشگاه شریف رفتم، چون در آن زمان فقط دانشگاه شریف ریاضی کاربردی د
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افزار  توانست داشته باشد. ریاضی محض، کاربردی، ریاضی دبیری و ریاضی نرممی  پس از انقلاب فرهنگی دانشجوی رشته ریاضی چهار گرایش

 افزار دانشگاه تهران رفتند ولی چون من ریاضی کاربردی دوست داشتم دانشگاه شریف رفتم و دو سال آنجا بودم. که بعضی دوستان ریاضی نرم 

 اید؟ های علمی، پژوهشی، اجرایی فرهنگی تاکنون داشتهفعالیت چه 

خواستند، از طرف  التحصیلی ارشد آمار زیستی آقای دکتر نوربالا معاون مالی اداری وقت وزارت بهداشت چون نیروی آمار زیستی میبعد از فارغ

ن معرفی شدم و سپس با حفظ وظائف آموزشی در دانشگاه مأمور  دکتر ملک افضلی همکار گروهمان برای خدمت در دفتر بودجه وزارتخانه به ایشا

های تحقیقاتی »سلامت و بیماری«  عنوان مسئول خدمات ماشینی شدم و در طرحدر معاونت پژوهشی وزارتخانه در اداره آمار و خدمات ماشینی به

رشته  زیستی جزو  آمار  رشته  داشتم.  آماری« همکاری  نوین  »نظام  کهو طرح  است  دانشکده  هایی  میبه همه  در دهد. من سالها خدمات  ها 

های مختلف دانشگاه برای دانشجویان کارشناسی، کارشناسی ارشد و  ها و گروهطور در اکثر دانشکدههای پیراپزشکی و پرستاری همیندانشکده

 دکتری تدریس درس آمار حیاتی را داشتم.

 کار فرهنگی چطور؟ 

فرهنگی بود. قبل از جنگ برای کار فرهنگی و معلمی به منطقه رفتیم. یک سال اول قبل از جنگ به روستای  هدف از انقلاب اسلامی، انقلاب  

های سنگینی داشتند. رفتیم تا انقلاب به آنجا برود. هدف حضور مادر آن  گوراجوب که در منطقه کرند غرب بود که ضدانقلاب در آنجا فعالیت

 منطقه کار فرهنگی بود. 

 بهه رفتید؟ چه شد که به ج

ام شهید و یکی هم جانباز شد. ما  مان دوتا از دوستان صمیمیمحل زندگی ما منطقه شهید خیز بود. در محله غیاثی خیلی شهید داشتیم. در کوچه

 صورت داوطلب راهی جبهه شدیم اما از خیل شهدا جا ماندیم.هم به 

های سراسر کشور تعطیل شد از طرفی یکی از  اه به خاطر انقلاب فرهنگی دانشگاهبعد از گذراندن دو ترم از دانشگ  59ترتیب که در سال  اینبه 

آباد غرب رفته بود، ما هم با چند تا از دانشجویان به منطقه کرند غرب در  برادرانم پس از انقلاب از طرف سپاه به غرب کشور، شهرستان اسلام 

ای به نام گهواره یک مدرسه جا جهاد سازندگی در روستایی به اسم گوراجوب در منطقهآباد غرب برای فعالیت فرهنگی رفتیم، در آنشهرستان اسلام 

ها هم  آمدند؛ بنده و چند نفر از دوستان که آن زمان آن راهنمایی ساخته بود دانش آموزان از روستاهای مجاور برای تحصیل به این روستا می

کشی آب آشامیدنی و آنجا معلم ریاضی بودم. در آن زمان این روستا نه برق نه لوله   دانشجوی دانشگاه بودند معلم آن مدرسه شدیم. یک سال در

 رفتیم.آباد غرب میها با دوستان برای استحمام به شهر اسلام نه امکانات رفاهی داشت و ما در آخر هفته

غرب آغاز شد و ارتش بعث عراق وارد قصر شیرین در واقع ما قبل از جنگ وارد منطقه شدیم، پس از یک سال که در منطقه بودم جنگ از منطقه  

آباد غرب مستقر شدیم و در آنجا با فرمانده سپاه نفت شهر شهید  شد و دو شهر قصر شیرین و نفت شهر را گرفت. ما در جهاد سازندگی اسلام

 م. عنوان معاون منوچهر عباسی فرمانده سپاه نفت شهر به جبهه رفتمنوچهر عباسی آشنا شدیم، سپس به 

 از حضورتان در جبهه و وقایع آن دوران برای ما تعریف کنید: 

 کنیم باید از شهدا بگوییم. خاطراتی که دارم از شهداست. اند«. ما هر صحبتی که می های امام ره است: »شهدا شمع محفل بشریتاز صحبت

سرپل ذهاب را تخلیه کرده بودند، قصر شیرین دست ارتش بود.  با چند تا از دوستان از کرند غرب به سر پل ذهاب رفتیم، اوایل جنگ بود و مردم 

ای توانا و صدای خوب و  گفتند، شهید هادی رزمندهاولین دیدارمان با یک رزمنده، آشنایی با شهید ابراهیم هادی بود که آنجا به او داش ابرام می 

 کرد. را خیلی متأثر می خواند و ما سوزناکی داشت و شعر مادر را به نیابت از حضرت زهرا )س( می 
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دانستند آیا اکیپ پشتیبانی پشت این اکیپ هست یا  گرفتند، نمی رفتند و ارتفاعی را میاوایل جنگ چون ساختار تشکیلاتی نداشتیم، رزمندگان می

دهی نیافته  نوز سپاه شکل سازمانگرفتند. هگشتند، فردا با دو تا سه تلفات همان ارتفاع را پس می خیر، شب رزمندگان از ارتفاعات که پایین برمی 

چهر بود. بعد با شهید منوچهر عباسی فرمانده سپاه نفت شهر آشنا شدم و معاونش شدم، با ایشان خاطرات زیادی در جبهه دارم. پس از شهادت منو

زبانزد است؛ از منطقه خارج نشدند و    های آن زمان مردم گیلانغربعباسی سپاه نفت شهر و گیلانغرب ادغام شد و ما به گیلانغرب رفتیم. فداکاری

 در مقابل ارتش بعث عراق ایستادگی کردند.

 لطفاً بیشتر در مورد عملیات مطلع الفجر توضیح دهید: 

عراق  المقدس مشترک بین ارتش، سپاه و بسیج در منطقه شیاکوه گیلانغرب بود. قرار بود در غرب کشور، عملیات مطلع الفجر قبل از عملیات بیت

ها یکسری  ها دست من بود و با کمک رزمندههای اصلی را در جنوب انجام دهیم. در این عملیات یکی از ماشینرا درگیر کنیم تا بتوانیم عملیات

 ها نیفتد بردیم به سپاه گیلانغرب تحویل دادیم. جامانده بود را برای اینکه دست عراقی تسلیحاتی که در این عملیات به

المقدس بودم. چهارم خرداد پس از آزادسازی خرمشهر وارد شهر شدیم و نماز ظهر را در مسجد جامع خرمشهر خواندیم. عملیات بیتازآن در  پس

 مقام رهبری بود و به همه رزمندگان نفری یک اسکناس صدتومانی داد.الله منتظری آن زمان قائمیادم هست آیت

های های منازل آوار شده خانهرفتیم با آهنخانه فرماندهان ارتش صدام در خرمشهر که می  در خاطرم هست در اروندرود غسل شهادت کردیم.

 سازی شده بود. در عملیات والفجر مقدماتی هم حضور داشتم. مردم این شهر در برابر حملات موشکی مقاوم

 در مدت حضور در جبهه مجروح شدید؟

 خیر

 د؟ کردیآیا در آن زمان به بعد از جنگ هم فکر می 

کردیم. چون به انقلاب عشق داشتیم. دوست داشتیم انقلاب تثبیت شود و به خاطر همان هدف رفتیم تا دشمن را از واقعاً به بعد از جنگ فکر نمی 

شد، بعد از دو ترم  ها باز کردیم. حتی بعد از انقلاب فرهنگی که دانشگاهکشور بیرون کنیم؛ نه برای پست و نه برای مقام. اصلاً به آینده فکر نمی 

فرمان امام خمینی )ره( دوباره برای اعزام به جبهه داوطلب شدیم. از طرف دانشگاه کاشان به قرارگاه حمزه سیدالشهدا ارومیه اعزام  تحصیل به 

زمان در کردستان امنیت نبود.  دانیم. آن  شدیم. ازآنجا هم برای سه ماه مأموریت به سپاه دیوان دره رفتیم. لازم به ذکر است الآن قدر امنیت را می 

باید در ساعت مشخصی حرکت می اگر می  بروی  به سمت دیوان دره یا سقز  از سنندج  ارتش تأمین جاده خواستی  کردی، چون زمانی بود که 

شدند و یا به گروگان    ها در این ساعات ناامنی شهیدگذاشت. ساعت چهار به بعد دیگر تأمینی نبود و جانت در دست خودت بود. خیلی از رزمندهمی

 وآمد کند. تواند از این شهر به آن شهر رفت روز که خواست می گرفته شدند. امروز امنیت کامل برقرار است. هرکس هر ساعتی از شبانه 

 ها ارتباط دارید؟از دوستان دوران جبهه اطلاع دارید؟ با چند نفر از آن 

بق از  از دوستان دوران جنگ ما شهید شدند.  با آقای رضا غزالی که بازنشسته سپاه است و مهندس محسن بسیاری  یه که هستند اطلاع دارم 

اپ    ابوالقاسمی بازنشسته نیروی انتظامی و امیر کدخدایی از دوستان دوره دانشگاه و جبهه که شغل آزاد دارد، ارتباط دارم. فضای مجازی واتس

 کمک کرد دوستان آن دوران را پیدا کنم.

 تان شهید شدند؟از دوستان نزدیک

 های محل ما بودند. بله. شهید قدرت ارادتی معاون فرهنگی سپاه گیلانغرب و شهید ابوالفضل شکوری از دوستان و بچه 

 توان طرز تفکر ایثارگری را به دیگران منتقل کرد؟به نظر شما چگونه می 
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فرمایند: شدند عملشان را هم قبل از آن دیده بودیم. پیامبر اکرم ص می »دو صد گفته چون نیم کردار نیست.« اگر شهدا با ایثار خونشان راهنمای ما  

باشد همه همراه ما میرطب به سخن خورده کی منع رطب کند. اگر رفتار و کردار ما درست  برآید  با حرف  شوند. »به عمل کار  دانی نیست.« 

کشید و خاطرات ای دکتر مقیمی، حضرتعالی و سایر دوستانی که زحمت میجا از امور ایثارگران آقتوانیم چیزی را منتقل کنیم. جا دارد همیننمی

تواند راهگشایی برای اشاعه فرهنگ ایثار و شهادت باشد و کنید تشکر کنم. این روش میهای بعد منتقل میهمکاران ایثارگر را مکتوب و به نسل 

واریم بتوانیم امید و اعتماد را به جامعه برگردانیم، جوانان ناراحت هستند و متأسفانه  جوانان با خواندن این خاطرات بیشتر با ایثارگران آشنا شوند. امید

 روند. موارد زیادی از دانشجویان ما برای کار به خارج از کشور می 

گرفتن از رفتار پیامبر    گذرد به ما منتقل کند. با الگوسال می   1400رفتار پیامبر بهترین عملکرد بود که توانست دین اسلام را تاکنون که بیش از  

بیند. اگر  بیند، دانشجو سر کلاس رفتار مرا می رسان خوبی باشیم. فقط به حرف زدن نیست، رفتار ما آیینه ماست. فرزند رفتار مرا می توانیم پیاممی

 آموزند. ها هم میدرست رفتار کنم، اگر عدالت بین دانشجویان را رعایت کنم، آن 

 های انقلاب و دفاع مقدس چیست؟ن در انتقال ارزش آقای دکتر نقش ایثارگرا

جبهه رفتند    ایثارگران باید در جامعه زبانزد باشند. ایثارگران باید در خط مقدم خدمت به جامعه باشند. در بحبوحه جنگ ایثارگران جلو افتادند و به

 ماند.ها تا ابد میطور است که آثار کار آند، اینتا بقیه در امنیت باشند. ایثارگران باید برای رضای خدا و منافع مردم کار کنن 

 اید؟ آیا خاطرات خود را از دوران دفاع مقدس مکتوب کرده 

 کنم.ام ولی معمولاً در محافل و بین دوستان خاطرات را بازگو میخیر مکتوب نکرده

 از بهترین خاطراتتان در جبهه بگوئید؟

های زیادی از کشور ما جدا شد ولی در  های پادشاهان مختلف بخشبود. قبل از انقلاب در دوره  بهترین خاطرات من ایثارگری شهدا و رزمندگان

گذشتگی اجازه ندادند حتی یک وجب از خاک کشور  جمهوری اسلامی و هشت سال دفاع مقدس رزمندگان با رشادت و جوانمردی، ایثار و ازجان

 عزیزمان به دست دشمن بیافتد.

ای به پادگان ابوذر رفتیم که در آنجا با شهید بهشتی رئیس وقت قوه قضائیه و  ر عباسی بود، با ایشان برای جلسهمنوچه   شهید  با   امخاطره  اولین 

بهشتی  ابو شریف فرمانده وقت سپاه پاسداران دیداری داشتیم. شهید بهشتی را آنجا زیارت کردیم. امام )ره( در مورد ایشان فرموده بودند: شهید  

ها به منطقه آمده بود. در آن زمان هنوز جنگ به جنوب سرایت نکرده بود.  برای ملت ما. ایشان برای سرکشی و بررسی اوضاع جبههیک ملت بود  

طور هم  شوید؛ همینشود و دوباره در این شهر مستقر میدر این دیدار شهید بهشتی به شهید منوچهر عباسی گفت: انشاء الله نفت شهر آزاد می

 ان شهید عباسی وصال نداد. شد ولی به زم

صدر غدغن کرده بود که ارتش به سپاه سلاح بدهد. ما با سرهنگ امیر هوشنگ عطاریان  خاطره دیگری با شهید منوچهر عباسی دارم. آن زمان بنی

از طرف مجلس شورای اسلامی آمده   از ما حجه الاسلام عبدخدایی  ارتش در غرب کشور دیداری داشتیم. قبل  بود که وضعیت در ستاد کل 

قبضه    13های غرب کشور را بررسی کند. ما با سرهنگ عطاریان صحبت کردیم و از ایشان درخواست تسلیحات کردیم که ایشان دستور  جبهه

با ما   جی داشتیم. رفتیم که تسلیحات را تحویل بگیریم. استوار مسئول انباررا دادند. آن زمان در سپاه ما بیشتر کلاشینکف و آرپی   3-اسلحه ژ

تندی برخورد کرد. شهید عباسی ناراحت شد و گفت: ما جانمان را برای شما گذاشتیم. شما در شهر هستید و ما در جبهه در حال جنگ هستیم،  به 

ن کرمانشاه که  اتفاق شهید منوچهر عباسی به مقر سپاه پاسداراها را به ما تحویل نداد. به کنید؟ به مجادله کشیده شد و سلاحقدر معطل میچرا این 

تنهایی  ه فرمانده وقت آن شهید بروجردی بود رفتیم. شهید بروجردی بعد از شنیدن ماجرا به بنده مأموریت داد که اسلحه ها را تحویل بگیرم؛ و من ب

ی به نام سیروله  برای سپاه نفت شهر برای جبهه تحویل گرفتم. مقر سپاه نفت شهر، جنوب گیلان غرب در روستای  3-قبضه ژ  13رفتم از ارتش  
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کرد. در یکی از این عملیات  های چریکی برای ضربه زدن به لشگر عراق فعالیت میهای سپاه نفت شهر در قالب گروهدر چادر بود و بیشتر فعالیت

 های نفربر شرکت داشتم. چریکی اینجانب با گروهی برای ضربه زدن به لشگر عراق و کاشتن مین 

ای جدید به نام جبهه »زله زرد« در منطقه با کمک ارتش خودمان بود. این جبهه در جنوب  ه نفت شهر ایجاد جبهههای سپایکی دیگر از فعالیت 

 گیلانغرب، نزدیک نفت شهر بود تا عراق نتواند از پشت به رزمندگان حمله کند. ارتش، سپاه و بسیج با کمک هم این جبهه را تشکیل دادند. 

آقا داوودی  بدنی آشنا بود. حاج وزیری و رئیس سازمان تربیتآقا داوودی معاون نخست دارم. شهید هادی با حاجای با شهید ابراهیم هادی  خاطره

قیمت معلم ورزش شهید هادی در دبیرستان بود و او را خیلی قبول داشت. اوایل جنگ بود که بیست جفت کفش کوهنوردی بسیار باارزش و گران

گفت: تو نیاز نداری، باید به کسی بدهیم که  ها را خواست، نداد، می ها دهد. هرکسی که از شهید هادی آن کفشهرا به شهید هادی داد تا به رزمند

رفتیم، در ارتفاعات قلاجه تکاورهای لشگر در کوه و دشت است و واقعاً نیاز دارد. یک روز که کرمانشاه بودیم و با شهید هادی به گیلانغرب می 

های کوهنوردی  اس حداد یکی از دوستان من هم در آنجا سرباز بود. در آن ارتفاعات یخ و یخبندان یک جفت از آن کفشذوالفقار ارتش بودند. عب

 صورت محرمانه و ناشناس توزیع کرد.را به ایشان داد... دیگر متوجه نشدم بقیه را به چه کسانی داد، چون به 

شدند یادم هست خواهد عملیات شود اعزام می ای که میعملیات رزمندگان زیادی به منطقهای با شهید جواد افراسیابی هم دارم. قبل از هر  خاطره

ای در جنوب شهر گیلان غرب را به محل اسکان این رزمندگان قرار داده بودند که اسمش »اعزام نیرو« بود. حیاط این مدرسه فضایی یک مدرسه

کردیم. در یک عملیات شناسایی  با شهید جواد افراسیابی و سایر رزمندگان فوتبال بازی میبرای ورزش رزمندگان در اوقات فراغت بود که چند باری  

ز زیر  پای شهید افراسیابی روی مین رفت و تا زیر زانو قطع شد که او را به بهداری شهر گیلانغرب آورده بودند و من شاهد بودم که پای ایشان ا

گذشت، با یک حال خوش به  حالی که کمتر از یک ساعت از روی مین رفتن پای ایشان میریش شده بود و ایشان در همان  زانو پوستش ریش 

کنی؟!« روحیه اکثر رزمندگان در جبهه به این صورت بود. شهید جواد افراسیابی بعداً در یک عملیات شوخی به من گفت: »کمال پا رو حال می

 می و راهشان پر رهرو باد. دیگر و با پای مصنوعی به شهادت رسید. یاد همه شهیدان گرا

 توان ایفا کرد؟ نقش ایثارگری در نسل سوم و چهارم را چگونه می 

 هاینسل ارزشی  و   فرهنگی  –های فکری  های فکری و فرهنگی در جهت ارتقا توانمندی تواند برای انتقال ارزش روز بودن علمی ایثارگران می به 

های این خوان بودند. بچه ، همه از بهترین دانشجوها با معدل بالا و درسضای آن اع  و  بود  یاسلام  انجمن  ما  زمان  در.  باشد  مؤثر  چهارم  و  سوم

آموزی، دانش ورزی، دانشجویی و کسب علم بهترین سرمایه برای ایفای نقش ایثارگری در  دوره نباید از کسب علم و دانش روز غفلت کنند. دانش 

های اجرایی باشیم بسیار غلط و اشتباه است. شهید چمران، شهید  یثارگر فقط به دنبال کسب سمتعنوان اهای بعد است؛ یعنی اگر بخواهیم به نسل

 جا اول بود. هم در کسب علم و هم در رشادت و جنگاوری. گذاشت و همهگذاشت، انرژی می چمران شد چون شاگرد اول بود؛ وقت می

 و چهارم منتقل شود چیست؟ های پیشنهادی شما برای اینکه نقش ایثارگران به نسل سوم روش

در آن  .اند تا اسلام را به ما منتقل کنندها چگونه رفتار کردهها درس بگیریم. ببینیم آنالسلام متوسل شویم و از رفتار آنفقط باید به ائمه علیهم

با کسانی بود که اول با ایشان بیعت کردند و های مختلف ناکثین، مارقین، قاسطین جنگ کرد؛ این جنگ  السلام با گروهدوران امیرالمؤمنین علیه

ین بعد بیعت شکستند؛ بعد قاسطین که معاویه و عمروعاص بودند و به خاطر حب دنیا و گرفتن مقام و پست در مقابل حق ایستادند و جنگ با مارق 

 ها کمک بگیریم.ه مسیری رفتند از آنها از چکه خوارج بودند. به نظر من باید از رهنمودهای ائمه اطهار استفاده کنیم، ببینیم آن

کس پیش نرفته، ممکن است مدتی از  ها را برای هر کاری دعوت کنیم، با زبان زور کار هیچها و جوانان را تشویق کنیم، با زبان نرم آن باید بچه 

فرماید:  شد. خداوند به پیامبر می سلام برقرار نمیما تمکین کنند ولی برای تاریخ و برای ابدیت زبان لین لازم است. اگر پیامبر زبان لین نداشت، ا

گوییم باید اول خودمان به آن صدر برای ما خیلی مهم است. هر چیزی را که میشد. داشتن سعه صدر نداشتی کسی دورت جمع نمیاگر تو سعه 

 شود.قل می دانی نیست. وقتی عمل کردی پیامت به دیگران منتعمل کرده باشیم. به عمل کار برآید به سخن 
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 بینید؟عوامل پیشرفت خودتان را در چه می 

خواهم از این به بعد  ها است. تا الآن خداوند دست مرا گرفته، از خدا می اول از همه خدا؛ »یدالله فوق ایدیهم«؛ دست خدا بالاتر از همه دست 

هایم خیلی نقش داشت. بعد همسر خوبم.  در بزرگم هم در موفقیت دست ما را رها نکند. بعد پدر و مادر که زحمت کشیدند، اولاد بزرگ کردند. براهم

ام دوستانی  ام شده خیلی برای ما زحمت کشید. دوستان خوبم هم تأثیرگذار بودند. در هر مرحله از زندگی هایی که شریک زندگیهمسرم در این سال 

و بال فرشته، دو دوست در کنارم بود. از دوران راهنمایی تا پایان  ای مثل دداشتم که از خودم بهتر بودند و این لطف خدا بود که در هر برهه 

ازآن دکتر کریم لو و دکتر ابدی و تا الآن که دوستان  دبیرستان دوستان خوبم مرتضی اسماعیلی و تقی آقامیری بودند. در دروان دانشگاه و پس 

 دیگری که در دانشکده در کنارم هستند.

 یت شما دارد؟روز بودن چه تأثیری در موفقبه

افزار  روز بودن مرا خیلی موفق کرد. من در کنار دروس آماری و آمار زیستی با نرمروز باشید. در حقیقت به کنم بهاول به همه جوانان توصیه می 

افزار شد. این نرم می  استفاده  تحقیقاتی  کارهای  آنالیز  برای SPSS افزارشد، بعد نرم آشنا شدم. اوایل آنالیزهایی مربوط به تحقیقات با دست انجام می 

 همین   در  اتفاقاً  بودم،  آن  مدرس  بنده .  دادیممی   انجام  آن  با  را  دکترا  و  ارشد  دانشجویان  هاینامه پایان  از  خیلی  و   بود DOS تحت سیستم عامل

مارستانی امام خمینی بود و بی  مجتمع  کامپیوتر  مسئول  مدتی  برود  کشور  از  خارج  اینکه  از  قبل  قناعتی  دکتر.  دارم  قناعتی  دکتر  با  ایخاطره  مورد

  مبانی   مدرس  مدتی   من   بود،  نیامده Windows هنوز.  کردندمی   برگزار  مجتمع   کامپیوتر  مرکز  در  را  SPSS و DOS عاملهای سیستمکلاس

 . بودم SPSS و DOS عاملسیستم و کامپیوتر

 کنید؟کار می برای حفظ سلامتی روحی و جسمی خود چه 

شهریور( است که در دو جبهه شهادت و ورزش بسیار فعال بوده و هست. در تیم محلی    17تهران )محله    14زندگی پدری ما در منطقه  محل  

محل ما و در تیم فوتبال شهید فروغی رقیب ما بود. در دانشگاه هم چهار دوره در مسابقات کردم. علی پروین بچه فوتبال شهدای دولاب بازی می

خواه و منوچهر نظری مربی تیم دانشگاه بودند. در  یی در تیم دانشگاه شریف بودم و یک دوره کاپیتان تیم بودم؛ آقایان رضا وطن ورزشی دانشجو

ل تیم فوتبال وزارتخانه هم شرکت داشتم که در آن زمان آقایان دکتر آذرنوش، دکتر حاج مهدی شایسته مدیرکل وزارتی دکتر مرندی و آقای جلا

پنگ شدم و در حال حاضر چند سال است دربان از اعضای تیم و دوستان ما در تیم بودند. پس از مصدومیت ورزشی وارد تیم پینگبیات و بهمن 

 پنگ دانشگاه هستم.که عضو تیم پینگ 

های ورزشی هم های من است با انجام فعالیتبرای حفظ سلامتی روح هم عبادت و کارهای معنوی و کمک به مخلوقات خداوند ازجمله فعالیت 

 شویم.کنیم و هم از لحاظ روحی و روانی شارژ میسلامت جسمی خود را حفظ می 

 های شما بیشترین نقش را داشتند؟کتر چه افرادی در موفقیت آقای د

اساتید بزرگ که نقش خیلی ازهمه خدا، بعد پدر و مادر و برادر بزرگم؛ همسر عزیزم، دوستان همراه و خوبم. یکی از  طور که عرض کردم اولهمان

 های علمی من داشتند دکتر کاظم محمد بود.مهمی در موفقیت

 ای بود؟ بهترین دوران زندگی شما چه دوره

چیزی غیر از خدا نرفتیم. دنبال آن نبودیم که فردایی وجود دارد. در اوج جوانی فقط به عشق  بهترین دوره فقط دوران جبهه؛ که آنجا برای هیچ 

سوم اولیه عمرم و در اوج جوانی با شهدا داشتم. یاد  کردیم. بهترین خاطراتم را در یکها حضور پیدا میلیت مؤثری داشته باشیم در جبههاینکه فعا

 کنیم شهدا شمع محفل هر مجلس هستند. ها یاد میها همیشه در ذهن ماست، همیشه در هر محفلی از آن و خاطره آن
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 و حرف آخر: 

ثارگران و شهدا را سرمشق خود قرار دهند؛ باید بدانند راهی که شهدا رفتند و راهی که ایثارگران برای خدا و فقط برای حفظ  جوانان باید راه ای

ها رفتند و اجازه ندادند یک وجب از خاک وطنمان به دست دشمن بعثی  کنیم، ایثارگران به جبهه هم افتخار میوخاک وطنمان رفتند و به آن آب

ها حفظ کردند؛ ما باید کار کنیم تا اعتماد جوانان برگردد. ما آخر کار هستیم و باید از جوانان  ناموس و وطنمان را از خطرات و ناامنی  بیفتد، رفتند و 

 خوبی حفظ و نگهداری کنیم.ها و ذخایر کشورمان بهسرمایه

ها را برای جوانان این کشور فراهم ن باشیم راه رسیدن به بهترینو در آخر »خدایا چنان کن سرانجام کار، تو خشنود باشی و ما رستگار.« به دنبال آ

 کنیم. خداوند عاقبت همه مار ا ختم به خیر کند. انشاالله 

 

 فعالیت درمانی سرآمد

دکتر محبوبه همت آبادی: ارتباط حرفه ای پزشک با بیمار در روند و اثر بخشی بیماری  ،فعالیت درمانی سرآمد

 موثر است 

علمی دانشگاه با تاکید براینکه ارتباط حرفه ای پزشک با بیمار و زمان کافی برای بهبود بیماری، رضایت بیماران راه به  عضو هیئت  

 .همراه داشته، گفت: این امر با کار گروهی به دست می اید

 

ر محبوبه همتی آبادی فوق تخصص غدد درون ریز و متابولیسم و عضو هیئت علمی ، دکتروابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

که سامانه نسخه نویسی الکترونیک در    1400دانشگاه علوم پزشکی تهران در رابطه با سرآمد بودن در زمینه درمان گفت: در شش ماه دوم سال  

درصدی را در شاخص   25ی شد اما با این وجود دانشگاه توانست یک رشد بیمارستان ها راه اندازی شد و با وجود مشکلات فنی سرعت کار کم م

 .های درمانی داشته است. خدا را شاکرم که توانسته ام درکنار همکاران سهم کوچکی از این را کار انجام دهم

یادی دارد سعی کرده ایم زمان کافی برای عضو هیئت علمی دانشگاه افزود: با توجه به اینکه مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( مراجع کنندگان ز

ه اول بهبودی بیماری بیماران بگذاریم، در نتیجه این کار گروهی رضایت بیماران را به همراه داشته است؛ اما در رابطه با موفقیت خودم در وهل

 .لطف الهی و توانمندی، دانش و تجربه ای که در طی این سال ها به دست آورده ام
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فت: برقرار کردن ارتباط حرفه ای پزشک با بیمار، توضیح کامل بیماری و پاسخ به سوالات آن ها می تواند در روند و اثر بخشی  وی در ادامه گ

 .درمان بسیار موثر باشد

ستیم علاوه  این فوق تخصص غدد درون ریز و متابولیسم بیان کرد: از آنجایی که در یک محیط دانشگاهی کار می کنیم و با فراگیران در ارتباط ه

 .بر کار درمان، آموزش کافی باید به آن ها داده شود تا به عنوان یک الگو نقش موثرمان را ایفا کنیم

ر دکتر همت آبادی به دانشجویان نسل جدید توصیه کرد: دانشجویان پزشکی باید به دانش روز مجهز و در دوران آموزش های بالینی و عملی بسیا

بخش ها، درمانگاه ها استفاده لازم را ببرند تا بتوانند ارتباط موثری را با ببمار بر قرار کنند و همکاری لازم در سیر فعال باشند و از حضور در  

 .تشخیص و درمان انجام شود

بسیار مناسبی  وی در ادامه از احساس خود در رابطه با دانشگاه علوم پزشکی تهران گفت: بسیار خرسندم که در دانشگاهی کار می کنم که بستر  

 .از نظر علمی و آموزشی دارد

  این عضو هیئت علمی خاطر نشان کرد: امیدوار هستم در سال های آینده با همت دانشگاه هیان و دانشجویان مسیر آموزش و درمان رو به جلو و 

 .پیشرفت باشد و معیارهای ارزیابی مان از نظر کمی و کیفی بر روی اعضای هیئت علمی کامل تر شود

  

ام حضور در دانشگاه علوم پزشکی تهران  ترین افتخار تمام زندگیدکتر محمدرضا صالحی: بزرگ،فعالیت درمانی سرآمد

 است

ذوق  گیری کمی دقت نظر و خوش دانشیار دانشگاه علوم پزشکی تهران تأکید کرد: وقتی در محیط دانشگاه با اساتید برجسته قرار می 

 .ضور در دانشگاه علوم پزشکی تهران افتخار بزرگی است توانی پرواز کنی، حکه باشی می 

 

های عفونی و دانشیار دانشگاه علوم پزشکی تهران  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر محمدرضا صالحی متخصص بیماریبه گزارش روابط 

توانم  گفت: حضور در دانشگاه علوم پزشکی تهران واقعاً افتخار است به جرات می ؛  های تابعهتوجه عملکرد درمانی بیمارستان رشد قابل  با اشاره به 

ترین افتخار تمام زندگی من است. این افتخار را دارم که زیر سایة نام دانشگاه علوم پزشکی تهران و مجتمع بیمارستان  مطرح کنم که این بزرگ

خصوص استاد عزیزم جناب آقای استاد دکتر علیرضا یلدا، استاد عزیزم اتید بزرگی به توانم فعالیت کنم، برای من باارزش است. اسامام )ره( می

 .نژاد زحمت تربیت من را کشیدند و اگر توانستم موفق حاضر شوم زحمات این عزیزان استسرکار خانم دکتر محرز و سرکار خانم دکتر رسولی
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فرصت برای رشد مهیا است؛ افزود: وقتی در محیط دانشگاه با اساتید برجسته قرار  وی با بیان اینکه خوشبختانه در دانشگاه علوم پزشکی تهران  

 . توانی پرواز کنیذوق که باشی میگیری کمی دقت نظر و خوش می

مراکز    ها خدمت کنیم؛ چرا که خواهران و برادران ما هستند که بهتوانیم به آندکتر صالحی یادآور شد: بیماران عزیزترین افرادی هستند که می 

ای از آلام این عزیزان را در واقع درمان  اند و نیاز به کمک ما دارند؛ خداوند این افتخار را به ما داده است که بتوانیم گوشه درمانی مراجعه کرده 

 .کنیم

ور را داریم؛ خاطرنشان وی با اشاره به اینکه در دانشگاه علوم پزشکی تهران بهترین فراگیران باهوش و کوشا را در تمامی مقاطع تحصیلی کش

 .گیرم؛ همه فراگیران پیشرو هستندکنم، از آنها در مسائل مختلف آموزشی، اخلاقی و ... مطلب یاد می عزیزان کار می کرد: وقتی از نزدیک با این 

اینکه کار مقدس در قالب درمان ای داشته باشم  عنوان فردی که تجربه آموزش دارم اگر بخواهم به دانشجویان توصیهدکتر صالحی تأکید کرد: به

کند باید بیماران به عهده شما عزیزان است باید سعی کنید یک درمان باکیفیت را برای مردم عزیزمان انجام دهید. هر بیماری که به ما مراجعه می 

شاءالله بتوانیم با  این روزها را بدانید و ان لحظه  و دانشی که داریم بتوانیم جان آن را نجات دهیم و از آلامش کم کنیم، قدر لحظه   با تمام تجربه 

های  دادن صحیح به مسئولیت وطنانمان را التیام بخشیم. باید تمام پتانسیل، تلاش، انگیزه و ... خودمان را برای پاسخکمک خداوند متعال دردی از هم

 .رشدی را پشت سر بگذاریمه روند روبه پذیری مسیر را طی کنیم تا بتوانیم همیشای بگذاریم و با مسئولیتانسانی و حرفه 

 .انداند و همیشه در این راه من را یاری و راهنمایی کردهبوس پدر مادرم باشم که برای من زحمت زیادی کشیدهخواهم دستمی

 

 خبرخوش: کارانه مبتنی بر عملکرد گروه پرستاری دانشگاه علوم پزشکی تهران واریز شد

: در راستای ایجاد انگیزه و جبران خدمات ارزشمند پرستاران خدوم دانشگاه علوم پزشکی تهران  مدیر امور مالی دانشگاه گفت

کارانه خدمات پرستاری علی الحساب به حساب همکاران واریز شد. دکتر سعید ناطقی معاون درمان دانشگاه پیش از این از پرداخت  

 ینک خبر این کارانه به صورت علی الحساب خبر داده بود. جزییات در ل

 

  علی   پرداخت  خصوص   در  ای  مصاحبه  در مدیریت امور مالی دانشگاه، مهناز طاهری پور   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

  کارانه   تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  خدوم  پرستاران  ارزشمند  خدمات  جبران  و  انگیزه  ایجاد  راستای  در:  افزود  پرستاری  خدمات  کارانه  الحساب

 . شد  واریز همکاران حساب به الحساب علی پرستاری خدمات
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وی اظهار داشت: طبق بخشنامه معاونت پرستاری وزارت بهداشت و درمان، مبالغ واریزی به صورت علی الحساب به مشاغل گروه پرستاری شامل  

 بهیار، کمک پرستار و کمک بهیار شاغل در دانشگاه علوم پزشکی تهران واریز شده است. پرستار، هوشبری، اتاق عمل،  "

 توضیح اینکه، طبق بخشنامه یادشده پرداخت به عنوان علی الحساب بوده و محاسبات دقیق بعد از رسیدگی به اسناد تعرفه خدمات پرستاری باز

 بینی می شود. 

 

 قطب علمی طب کودکان -بیمارستان مرکز طبی کودکاناحداث ساختمان داروخانه سرپایی 

به منظور سهولت در ارائه خدمات به مراجعین سرپایی مرکز طبی کودکان، با تأمین اعتبار توسط خیرین، پروژه داروخانه سرپایی 

 .برداری رسیدمرکز طبی کودکان به بهره 

 

گزارش تهران  به  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی    بیمارستان   جنوبی  ضلع  در  ویژه  کلینیک  کار  به  آغاز  با  کودکان،  طبی  مرکز  بیمارستان روابط 

 از  بیش  ویژه  کلینیک  مجاورت  در  بیمارستان  اصلی  اورژانس  انتقال  از  پس  مسئله  این.  شد  سخت  بیمارستان  داروخانه   به  سرپایی  مراجعین  دسترسی

سرپایی   که  شد   احساس  پیش داروخانه  برای  مستقل  ساختمانی  گرفت  تصمیم  بیمارستان  رئیسه  هیئت  مراجعین،  دسترسی  منظور سهولت  به 

 بیمارستان احداث کند. 

برداری داروخانه سرپایی از روند احداث تا بهره  به همین منظور خبرنگار مرکز طبی کودکان در پی نشستی با مدیر مرکز طبی کودکان، گزارشی

 تهیه کرده که در ادامه خواهید خواند. 

شوند که  مدیر مرکز طبی کودکان گفت: مراجعین سرپایی به غیر از تعداد محدودی از درب جنوبی بیمارستان وارد کلینیک ویژه و اورژانس می

 ماتی نظیر رادیولوژی و آزمایشگاه دارند.کنند و مابقی نیاز به خدنسخه دارویی دریافت می 90%

شدند که مشکلاتی  رویه می به دلیل استقرار داروخانه در ساختمان شماره دو و فاصله زیاد با کلینیک و اورژانس مراجعین دچار سردرگمی و تردد بی 

 آورد.برای انتظامات به وجود می 

  1500رسد و این یعنی  می  1500و در پیک به    1000ساعت در شرایط عادی    24نس طی  کنندگان به کلینیک ویژه و اورژاوی افزود: تعداد مراجعه

و در  نسخه دارویی که باید به داروخانه مراجعه کنند. براین اساس هیئت رئیسه بیمارستان تصمیم گرفت در زمینی واقع در ضلع جنوبی بیمارستان 

ایمنی و فنی مهندسی ایجاد کند. پس از هماهنگی با دفتر فنی دانشگاه پروژه به    مجاورت اورژانس و کلینیک ویژه، ساختمانی با رعایت مسائل
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طبقه طراحی شد که مراحل ساخت پروژه به دلیل پیچیدگی گودبرداری یک سال به طول انجامید و در اختیار مجموعه    3مترمربع در    240متراژ  

 آبان قرار گرفت.  13ای داروخانه

تانه بیمارستان نیکوکاری داشت که هدفش ساخت یک پروژه مستقل بود که البته عمده تأمین مالی توسط ایشان و  دکتر رهنما ادامه داد: خوشبخ

ترین شرایط به مراجعین سرپایی خدمات برداری رسیده، در سهل مابقی توسط دیگر نیکوکاران صورت گرفت. اکنون که داروخانه سرپایی به بهره

ان مرحوم دکتر میرخانی حتی یک داروخانه بخش  خیاب  سراسر  در  اینکه  به   باتوجه   همچنین شوند.  گردانی نمیدهند و همراهان بیمار دچار سر می

 مند شدند. خصوصی نداریم محله میرخانی نیز از وجود داروخانه بهره

 

الملل و دستیابی بینالملل به بهانه موفقیت دانشگاه در افزایش جذب دانشجویان  گفتگو با مدیر توسعه امور بین

گردانان صحنه جذب دانشجویان دکتر زرگران: دانشگاه علوم پزشکی تهران از بازی ،به بازارهای هدف جدید

 الملل استخارجی در عرصه بین

رهای  الملل دانشگاه و ورود این مجموعه به بازاالملل در تاریخ ادوار فعالیت معاونت بین ثبت بالاترین آمار جذب دانشجویان بین 

الملل دانشگاه ایجاد کرد  رقابتی جدید در کنار حفظ بازارهای سنتی، مجالی برای گفتگو با دکتر آرمان زرگران، مدیر توسعه امور بین 

 .تا مروری بر مسیر طی شده داشته باشیم

 

های های اصلی متولیان دانشگاهالمللی سازی به یکی از دغدغهالملل، امروزه بین معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 .بخشی، برندسازی، درآمدزایی و افزایش اعتبار علمی استراهی برای کیفیت برتر جهان تبدیل شده چرا که شاه

های اخیر رشد با ثباتی داشته و عواملی چون ظهور آموزش  دهه  المللی سازی است که درترین معیارهای بینالمللی از مهمجذب دانشجویان بین 

مثابه یک کسب  به  دانشعالی  نقش کلیدی  و جابجایی وکار،  تأثیر تحرک  و  اجتماعی کشورهای مبدأ  توسعه فرهنگی و  آموختگان خارجی در 

 .های پنهان آن شده استساز توجه به مزیت دانشجویان در ارتقای سرمایه انسانی زمینه

الملل  المللی سازی حوزه علوم پزشکی طی یک دهه گذشته به بازار رقابتی بین انشگاه علوم پزشکی تهران به عنوان دانشگاه پیشروی کشور در بین د

منطقه سطوح  در  خود  جایگاه  تبیین  مسیر  در  و  کرده  ورود  خارجی  دانشجویان  جذب  عرصه  فرامنطقهو  و  استای  برداشته  گام   .ای 

های جدید بازار، افزایش اعتمادسازی در میان دانشجویان خارجی، الملل، ایجاد فرصتبانی بازار بینلل دانشگاه با اقداماتی چون دیدهالممعاونت بین

های تحصیلات تکمیلی، جذب دانشجویان برتر کشورهای هدف و حضور در  اصلاح سیستم اعطای بورسیه تحصیلی، ارتقای کمی و کیفی دوره 

https://pr.tums.ac.ir/
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های ظالمانه علیه کشور و شیوع پاندمی کرونا هایی چون تحریمالمللی و محدودیتالمللی توانسته شرایط پیچیده بین های بینشگاهرویدادها و نمای

 .الملل و دستیابی به بازارهای هدف جدید به ثبت برساندرا پشت سر گذاشته و رکورد جدیدی را در پذیرش دانشجویان بین 

های معاونت سال اخیر، برنامه   10الملل دانشگاه ضمن مرور روند طی شده در  تر آرمان زرگران، مدیر توسعه امور بینبه همین بهانه در گفتگو با دک

 .الملل جویا شدیمالملل دانشگاه را در ادامه فرآیند جذب دانشجویان بین بین

گذرد، ارزیابی شما از این دوران  هران می المللی در دانشگاه علوم پزشکی تبیش از یک دهه از آغاز پذیرش آزاد دانشجویان بین 

 چیست؟ 

الملل دانشگاه، ای طولانی دارد اما از یک دهه پیش با آغاز به کار معاونت بینبحث جذب دانشجویان خارجی در دانشگاه علوم پزشکی تهران پیشینه

هدف البته  و  جدید  مسیری  به  مقوله  مجماین  دانشگاه  که  امروز  تا  کرد  ورود  شده  بین وعه گذاری  حوزه  در  توانمند  و  پیشرو  استای   .الملل 

الملل  پذیرش دانشجویان خارجی از چند منظر اتفاق خوبی برای دانشگاه و کشور رقم زده است. حضور این دانشجویان رشد ساختارهای حوزه بین

سال طی  که  دانشجویانی  و  داشت  همراه  به  فرهنگرا  و  علمی  سفیران  به  دیدند  آموزش  گذشته  شدندهای  تبدیل  کشور  و  دانشگاه   .ی 

ای برای گسترش این زبان کهن در کشورهای منطقه و سایر کشورها فراهم کرد الملل عرصهدر این میان آموزش زبان فارسی به دانشجویان بین 

مؤلفه  لحاظ  به  اینکه  داشتضمن  همراه  به  کشور  و  دانشگاه  برای  ارزآوری  و  بود  اهمیت  با  بسیار  نیز  اقتصادی  استهای   .ه 

الملل مطرح است و با قدرت و دیپلماسی علمی  خوشبختانه امروز دانشگاه با توانمندی علمی خود به عنوان مرجع علمی در منطقه و حتی حوزه بین 

 .گردان استالملل بازیکند و در عرصه بین خود دانشجو جذب می 

دانشگاه  سایر  به  نسبت  را  دانشگاه  در  جایگاه  پزشکی  علوم  می های  ارزیابی  چگونه  خارجی  دانشجویان  پذیرش   کنید؟ بحث 

های علمی موجود و توان دانشی بالا دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشگاه شماره یک و پیشروی حوزه علوم پزشکی کشور است و با پتانسیل

ایم یک ساختار سال گذشته توانسته  10که طی    طبیعتاً جذابیت بیشتری برای دانشجویان خارجی چون دانشجویان ایرانی دارد. این در حالی است

الملل را کاملاً مستقل و خودگردان با نیروی انسانی متخصص را در دانشگاه گردهم آوریم که این موضوع وضعیت ارائه خدمات به دانشجویان بین 

تری برای دانشجویان خارجی  ده تا هدف جذابدهد همه این موارد سبب شتری قرار می های کشور در شرایط مطلوبدر مقایسه با سایر دانشگاه

مندی بیشتری از سوی متقاضیان های دیگر بالاتر است، علاقه ها در این مجموعه نسبت به دانشگاهها و شهریهباشیم و علیرغم اینکه گاهآ هزینه

 .المللی برای تحصیل در آن وجود داردبین

 هایی با گذشته داشته است؟ چه تفاوتهای اخیر المللی طی سالپذیرش دانشجویان بین 

شوند  المللی کاملاً وضعیت متفاوتی از دانشجویان داخلی دارد. دانشجویان داخلی با گذر از کنکور سراسری وارد دانشگاه می جذب دانشجویان بین

های مختلفی  ای وارد شویم که مؤلفه و فرامنطقه ای های داخلی، منطقه الملل شرایط فرق دارد ما باید در فضای رقابتی با دانشگاه اما در عرصه بین

 .های موجود داشته باشیمدارد و در گام اول باید بتوانیم معرفی صحیحی از خودمان و ظرفیت 

صیلی  های تحتر و بورسیه المللی بود در نتیجه استانداردهای پذیرش پایینهای ابتدایی جذب دانشجویان خارجی، هدف ورود به بازارهای بین در سال

شد تا فضاسازی اتفاق بیافتد و وارد این بازار و رقابت شویم. اما الآن به عنوان دانشگاهی موفق در عرصه جذب دانشجوی خارجی  بالاتری داده می

شهریه  م، نسبت به قبل کاهش چشمگیرتری در میزان تخفیف  رویمی  جلو   هدفمندتر  و  مندنظام   مطرح هستیم پس استانداردها را بالاتر برده و 

 .دهیمدرصد نمی 100داریم و به هیچ دانشجویی بورسیه 

تر در اولویت هستند از طرف دیگر کنیم از یک طرف دانشجویان با کیفیتهمچنین دانشجویان را براساس یک ارزیابی علمی و اقتصادی جذب می

 .کشور به همراه داشته باشد افزوده مالی برای دانشگاه وهای اقتصادی هم مدنظر است تا این فرآیند، ارزشبحث 
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ها  ایم و به عنوان دانشگاهی که متقاضیان بسیار زیادی دارد بهترینالمللی حرکت کردهدر مجموع ما به سمت مدیریت حوزه جذب دانشجویان بین 

 .ها بسیار بهتر از قبل شده استکنیم. با این رویکرد هم کیفیت دانشجویان و هم کمیت آن را انتخاب می 

 اید؟ المللی دانشگاه مورد توجه قرار داده افزوده مالی و علمی جذب دانشجویان بین هایی را در بحث ارزش یارها و شاخص چه مع

و تحصیلات تکمیلی   (Undergraduate) های پیش از تحصیلات تکمیلیهای انجام شده در دوره گذاریها با توجه به هدف معیارها و شاخص

افزوده علمی متقاضی مطرح است و حتی میزان بورسیه تحصیلی های تحصیلات تکمیلی بحث ارزشیابی و ارزشدورهبا یکدیگر متفاوت هستند در  

های آموزشی تعریف و در کمیته پذیرش دانشجویان خارجی و تنظیم بازار با در نظر گرفتن فاکتورهای علمی و اقتصادی و در تعامل کامل با گروه 

 .افزوده واقعی فقط مقوله مالی نیست بحث برون ده علمی فرد از اهمیت بیشتری برخوردار است. در واقع ارزش شودگیری نهایی انجام میتصمیم

ایم که از کشوری به کشور دیگر متفاوت است.  ای از استانداردها را تعریف کرده، برای متقاضیان مجموعه Undergraduate هایدر دوره

اضیات، فیزیک، شیمی، زیست( در کنار مقوله سن متقاضیان، زمان اخذ آخرین مدرک تحصیلی و ارزآوری  نمرات پنج درس اصلی )زبان انگلیسی، ری

بنابراین تصمیم براساس فاکتورهای مختلفی صورت می برای دانشگاه نیز در این بخش مورد توجه قرار دارد.  بر جذب  گیری  گیرد و تلاش ما 

 .دانشجویان با استعدادتر و توانمندتر است

المللی سازی دانشگاه و افزایش تنوع کشورها است. ضمن  افزوده ما گسترش دامنه بین های جدید نیز ارزش نین در بحث تبلیغات و بازاریابی همچ

این هایی نیز برای جذب دانشجویان برتر و نخبه از برخی کشورها مثل افغانستان )پیش از ورود طالبان( اجرایی کرده و در صدد توسعه  اینکه برنامه 

 .ها نیز هستیم قبیل فعالیت

بین  دانشجوی  تعداد  چه  حاضر  حال  تحصیل هستند؟ در  به  مشغول  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  در  کشورهایی  چه  از  و   الملل 

تان، دانشجو در دانشگاه مشغول به تحصیل هستند و بیشترین دانشجویان را تاکنون از کشورهای عراق، پاکس  400در حال حاضر بیش از هزار و  

ایم. جغرافیای پذیرش دانشجویان خارجی دانشگاه براساس پتانسیل ورود ما به  هند، لبنان، افغانستان، نیجریه، غنا، بحرین، سوریه و تانزانیا داشته 

 .گذاری شده استریزی و هدفکشورها و جذابیتی که برای متقاضیان وجود دارد، برنامه 

ما هم  اساس  بازاری    خارجی  دانشجوی  جهان  کشور  51  از   اکنونبرهمین  دانشگاه  که  معناست  بدین  این  و  وسعت  داریم  دارد  51به   .کشور 

التحصیل  مدت دانشگاه فارغهای کوتاههای منتهی به مدرک و دورهالملل از دورهدانشجوی بین   800این در حالی است که تا به حال بیش از  

 .اندشده

 افزایش کشورهای پذیرنده دانشجویان خارجی اهمیت دارد؟ به چه دلایلی توسعه بازار هدف یا 

خواهیم وابسته به یک یا چند کشور باشیم تا اگر به دلایل مختلفی چون پذیرش دانشجو از بازارهای متفاوت از آن نظر اهمیت دارد که ما نمی

الشعاع قرار نگیرد و  شد، بازارهای دانشگاه تحت   های آموزشی کشورها، وضعیت دستخوش تغییراتی مسائل سیاسی، اقتصادی و تحول در سیاست 

 .ثبات خود را از دست ندهد

های داخلی و خارجی نیز مطرح است پس ما باید سعی کنیم بازارهای جدیدی ایجاد کنیم تا مقوله جذب دانشجو همچنین بحث رقابت با دانشگاه

 .گسترش یابد

ریزی صورت مداوم در حال آنالیز بازارهای موجود و بازارهای جدید است و بر این اساس برنامه الملل دانشگاه به اتاق فکر مدیریت توسعه امور بین

 .کندسازی میو مدل
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 اند؟الملل برخوردار بوده چه رشته مقاطعی از اقبال بیشتری میان دانشجویان بین 

سال در    10خارجی برخوردار هستند. بعد از گذشت    و دندانپزشکی عمومی از بیشترین اقبال میان متقاضیان MBBSهای پزشکی عمومی،  رشته 

ها را داریم. در طول زمان  ایم که ظرفیتمان کمتر از تقاضای موجود است ما شانس انتخاب بهترینبه جایی رسیده  MBBS پزشکی عمومی و 

المللی، ایم و از میان برترین متقاضیان بین شباع رسیده اند و خوشبختانه در رشته دندانپزشکی عمومی نیز تقریباً به حد ابازارهای دیگر نیز تکامل یافته

 .کنیمدانشجویان دانشگاه را انتخاب می 

 المللی چه اقداماتی انجام شده است؟ در راستای معرفی دیگر رشته مقاطع دانشگاه به متقاضیان بین 

های  المللی دورهای نیز به افزایش پذیرش دانشجویان بینهای پیش گفت، نگاه ویژهالملل دانشگاه در کنار جذب دانشجویان دورهمعاونت بین

های علوم پزشکی کشور است که صرفاً در مقاطع لیسانس و دکترای تحصیلات تکمیلی دارد. در واقع این تفاوت اصلی دانشگاه ما با سایر دانشگاه

سانس، دکترای تخصصی، تخصص، فوق تخصص و فلوشیپ  لیپذیریم بلکه به دنبال افزایش جذب متقاضیان در مقاطع فوق عمومی دانشجو نمی 

 .هستیم

کند و الحمدالله های آموزشی حائز اهمیت است چرا که دانشجو را گروه جذب می های تحصیلات تکمیلی، توانمندی علمی گروه در بحث دوره 

 .علمی توانمند و برجسته برخوردار استدانشگاه علوم پزشکی تهران، از وجود هیأت

المللی و ایجاد فضای  های مختلف آموزشی و اساتید مربوطه در سطح بینهای گروهالملل دانشگاه معرفی ظرفیتلی ما در حوزه بینوظیفه اص

بازاریابی تخصصی دانشکده تبلیغات و  به سمت  تبلیغات کلی  از  تغییر نگاه  برای جذب متقاضیان است که در یک سال گذشته با  ها و  مناسب 

 .درصدد تحقق این مهم هستیم های آموزشی، گروه

نمایشگاه تبلیغاتی، حضور جدی در  تولید محتواهای  اقداماتی چون  های ها، گروههای آموزش عالی در کشورهای هدف و معرفی رشتهتاکنون 

های خارج از کشور، برگزاری مدارس  دانشگاهالمللی، مدیریت کارگزاران جذب دانشجو، مذاکرات با  های بینها در گردهماییآموزشی و دانشکده 

ها برای معرفی های آموزشی و دانشکده المللی گروههای فضای مجازی در کنار ارتباطات بینتابستانه و زمستانه و استفاده صحیح و بهینه از ظرفیت 

 .آمیز نیز بوده استت های تحصیلات تکمیلی و جذب حداکثری دانشجویان خارجی انجام شده که خوشبختانه موفقیدوره

اند و زمینه رشد و ارتقای  المللی با کیفیت است که خود مشوق و بازاریاب دانشگاه در کشورهایشان بوده اتفاق خوب دیگر پرورش دانشجویان بین

 .اندهای موجود فراهم کردههای ذکر شده و علیرغم چالشبازارهای دانشگاه را هم راستا با سیاست

پتانسیل  از  ها در مقاطع بالاتر  ای برای حفظ آن التحصیلان دانشگاه هستند، چه برنامه های جذب دانشجوی خارجی، فارغ بخشی 

 دارید؟ 

مندی خود را برای تحصیل در مقاطع بالاتر  المللی دانشگاه پس از پایان یک دوره، علاقه ایم که دانشجویان بین تاکنون بارها شاهد این اتفاق بوده 

ها، آموزش های آموزشی و دانشکدهکنند. هر چه گروههای آموزشی ایفا میاما باید توجه داشت که نقش اصلی در این زمینه را گروهاند.  اعلام کرده

های تحصیلی آن داشته باشند، دانشجو بیشتر ترغیب  بهتری ارائه دهند، از دانشجو در دوره تحصیل حمایت و معرفی صحیحی از دانشگاه و ظرفیت 

شد.   بین خواهد  متوجه حوزه  وظیفه  این  از  دیگری  مقولهبخش  در  دانشگاه  ایجاد الملل  و  رفاهی  ارائه خدمات  ویزا،  تسهیل صدور  هایی چون 

 (SSS) های مختلف دانشجویی، فرهنگی ورزشی است که در این راستا ساختاری به نام سیستم حمایت از دانشجوهای لازم برای فعالیتزیرساخت

ها شد و ما نیز آگاهی بیشتری ساز افزایش ارتباط با دانشجویان و ارائه خدمات بهتر به آن اندازی این سیستم زمینهرش است. راه ایجاد و در حال گست

ها به دست آوردیم و تلاش کردیم سطح رضایتمندی از تحصیل در دانشگاه را روز به روز بهبود  های زندگی دانشجویی آن ها و چالشاز دغدغه 

 .ببخشیم

زند. نخست آنکه به دلیل پیشینه زندگی در المللی چند اتفاق خوب را رقم می التحصیلان بینداشته باشید که جذب دانشجو از میان فارغ  توجه
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های  ها با بیماران بسیار تسهیل شده تر است. مورد دوم آشنایی کافی گروهایران، این دانشجویان مشکل زبان فارسی ندارند و امکان تعامل آن

های مختلف دارد. اما نکته حائز اهمیت،  زشی نسبت به دانشجو و توانمندی او است و دانشجو نیز شناخت خوبی از دانشگاه و کشور در حیطهآمو

بازاریابی مثبتی است که با تحصیل مجدد این دانشجویان در دانشگاه رقم می  .تواند اثرات خوبی بر بازار دانشگاه بگذاردخورد و می تبلیغات و 

رفت المللی چون تحریم بوده و چه راهکارهایی برای برون جذب متقاضیان خارجی به چه میزان تحت تأثیر رویدادها و اتفاقات بین 

 از این شرایط اجرایی شده است؟ 

های ظالمانه ریمالمللی است و به طبع مسائلی چون تحهای بسیار مهم فضاسازی بینبه طور حتم در مسیر جذب دانشجویان خارجی یکی از مؤلفه

 .الملل دانشگاه ایجاد کرده استهای خاص خود را برای حوزه بینعلیه کشورمان نیز چالش

های تبلیغاتی چون حضور کارگزاران جذب دانشجو در کشورهای الملل دانشگاه طی یک دهه اخیر تلاش کرده با انجام بازاریابی و فعالیتمعاونت بین

های تبلیغاتی، دانشگاه ها و تولید بستههای آنهای آموزش عالی خارج از کشور، ارتباط رو در رو با متقاضیان و خانوادهنمایشگاهمختلف، شرکت در  

 .الملل برداردها و پروژه ایران هراسی در سطح بینهای مثبتی در مسیر مقابله با تحریم های آن را معرفی و گامو توانمندی 

 .کنون توانسته با رصد تمامی اتفاقات واکنش مناسبی نشان دهدخوشبختانه دانشگاه تا

 المللی دانشگاه ایجاد کرد؟ها و تهدیدهایی را برای جذب دانشجویان بینکرونا و حواشی آن چه فرصت 

بین متقاضیان  از  بسیاری  کرد.  قرنطینه  فاز  وارد  را  اغلب کشورهای جهان  و  ایجاد  دنیا  در  بزرگ  کرونا یک شوک  در  اموضوع  تحصیل  لمللی 

های مختلف دچار یک سردرگمی و بلاتکلیفی شدند و این یک تهدید بسیار جدی برای دانشگاه ما نیز بود که با مدیریت معقولی که در  دانشگاه

دانشگاه  هایآن زمان صورت گرفت و تغییر آموزش حضوری به غیرحضوری و آنلاین، تبدیل به یک فرصت شد. در این راستا ساختارها و سامانه

ها شکل گرفت و در شرایطی که بسیاری از رقبا و بازارهای منطقه به حالت تعطیلی و نیمه تعطیلی در آمده  بلافاصله گسترش یافت و زیرساخت 

 .بودند ما توانستیم جذب دانشجوی خوبی داشته باشیم و بازار خودمان را نه تنها حفظ بلکه گسترش دهیم

های زیرساختی، کنسولی و خوابگاهی برخورد  در این مدت به صورت غیرحضوری جذب شده بودند با مسائلی در حوزه   اما با بازگشت دانشجویانی که

الملل انجام شد و وضعیت را بهبود بخشیدیم. در حال حاضر با مسائلی خارج از  کردیم. در این راستا اصلاحات جدی در واحد کنسولی معاونت بین 

ها نیز صورت  سازمان دانشجویان، وزارت بهداشت و پلیس مهاجرت مواجه هستیم و اقداماتی برای مرتفع شدن آن   مجموعه و بیشتر در ارتباط با 

 .گرفته است

الملل اضافه و موجب شد  های دانشجویان بین سازی و به مجموعه خوابگاهسازی نیز، در یک سال گذشته خوابگاه جدیدی آمادهدر حوزه ظرفیت 

 .توسعه چشمگیری داشته باشد فضای اقامتی دانشجویان

الملل با آن روبرو بودیم، حفظ بازار و جلوگیری از کاهش تعداد دانشجویان  اما در حوزه جذب دانشجویان چالشی که ما در مدیریت توسعه امور بین

کرونا فعالیت جدی نداشتند، وارد با توجه به تغییر مکانیسم جذب از غیرحضوری به حضوری بود. در این میان رقبای ما که در طول دو سال اول  

 .کردهایی را ایجاد میعرصه شده و مجموع این مسائل نگرانی 

جدید   راهکار ما در این زمینه تعامل هوشمندانه و فعالانه با کارگزاران جذب دانشجویان خارجی دانشگاه در کشورهای مختلف و ورود به بازارهای

 .ودجذب دانشجو در کنار حفظ بازارهای سنتی ب
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هایی در این راستا  طی یک سال و نیم گذشته شاهد جهشی در تعداد دانشجویان خارجی علیرغم مسائل موجود بودیم، چه فعالیت 

 صورت گرفته است؟

ی به فارس را مورد توجه قرار دادیم و در نمایشگاه آموزش عالبه منظور افزایش دانشجویان خارجی دانشگاه، ورود به بازار کشورهای حوزه خلیج

میزبانی کشور عمان نیز شرکت داشتیم. برای نخستین بار در یک سال گذشته از کشورهایی چون عمان، قطر و امارات موفق به جذب دانشجو  

توسعه  لبنان  از کشور  دانشجو  بازار جذب  اینکه  از  شدیم ضمن  بیش  و در ترم جاری  این کشور جذب شد  60ای چشمگیر داشت  از   .دانشجو 

میز این در حالی   قالب  فعالیت جدی در  و  دانشگاه سلیمان دمیرل  دانشجویان  علوم پزشکی کاربردی ویژه  تابستانه  برگزاری مدرسه  است که 

از این کشور برای اولین بار جذب  Undergraduate های علمی دانشگاه با کشور ترکیه سبب شد در ترم جاری، سه دانشجوی مقطعهمکاری

کشور نخست پذیرش دانشجوی دانشگاه   10ان دانشگاه در نمایشگاهی به میزبانی تانزانیا، این کشور به جمع  شود و به دنبال شرکت نمایندگ

 .پیوست

المللی آموزش مسکو شرکت و ارتباط خوبی را با  همچنین به منظور جذب دانشجویان خارجی از روسیه و کشورهای همسایه آن، در نمایشگاه بین

المللی آموزش استار مالزی حضور یافته و با  م و برای دستیابی به بازار کشورهای جنوب شرق آسیا در نمایشگاه بینهای حاضر برقرار کردیدانشگاه

ریزی برای حضور در نمایشگاهی به میزبانی اندونزی هستیم که  اکنون نیز درصدد برنامه چهار دانشگاه این کشور وارد تعاملات جدی شدیم. هم

قابل دانشتعداد  از  میتوجهی  تحصیل  دانشگاه  در  کشور  این  استجویان  بازار  این  در  جدی  حضور  و  تمرکز  برای  مناسبی  فرصت  و   .کنند 

الملل بود بخشی از  المللی جذب شد که بالاترین رکورد جذب در تاریخ ادوار فعالیت معاونت بین دانشجوی بین  382در مجموع طی سال گذشته  

تر و تسهیل شده تر بود اما در نیمسال دوم سال  ها سادهغیرحضوری پذیرفته شدند و روند جذب آن  این دانشجویان در ترم نخست سال به صورت 

ریزی، رفت که با رصد صحیح و برنامهجذب دانشجو کاملاً حضوری بود و حفظ بازار دانشگاه در این شرایط یک چالش مهم به شمار می  1400

دانشجوی حضوری جدیدالورود در دانشگاه مشغول به تحصیل شدند  200موفق به انجام این مهم شدیم. در نخستین ترم سال جاری نیز بیش از 

کنیم برای ترم آتی نیز شاهد حضور بینی میها در دانشگاه پشت سر گذاشتیم. پیشتری را برای جذب آناده شده روند سختکه با توضیحات د

 .دانشجوی نو ورود باشیم و رکورد جدیدی نیز به ثبت برسانیم 200حداقل 

 .الی بهتر همراه بوده است این گسترش رو به رشد عددی همچنین با افزایش کیفیت دانشجویان پذیرفته شده و انضباط م

 .ها در فرآیند جذب دانشجویان خارجی توضیح بفرمایید علمی دانشگاه و میزان تأثیرگذاری آندر مورد نقش اعضای هیأت 

المللی  نرسند که دانشجوی بیهای انجام شده، زمانی به نتیجه میهای بازاریابی و فراهم کردن زیرساختهایی که در حیطهمطمئناً تمامی فعالیت

شوند. در واقع نقش اساسی و مهم مند میها حاضر و از ظرفیت و توانمندی آموزشی اساتید بهرهها و بیمارستانها، بخش ها، دانشکدهدر گروه

د اختیار  در  را  نیروها  و  اساتید  بهترین  علمی،  توان  لحاظ  به  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  خوشبختانه  که  است  انسانی  نیروی   .اردبرعهده 

المللی منطبق و تدریس  کند تا فضای متقابلی ایجاد و اساتید دانشگاه نیز خود را با استانداردهای بینالمللی سازی کمک می از منظر دیگر، بین 

شجویان  علمی دانشگاه و از سویی دیگر تعامل و ارتباط با دانبهتری داشته باشند. از سویی تدریس به زبان انگلیسی و محک جدی اعضای هیأت

 .دهدها قرار میهای بسیاری را پیش روی آنهای مختلف، فرصتاز کشورها و فرهنگ

 المللی چیست؟ الملل در ادامه این مسیر و به منظور افزایش جذب دانشجویان بین برنامه معاونت بین 

های کنیم. طی این نقشه راه نحوه تعامل با کارگزاریصد می الملل دانشگاه نقشه راهی را ترسیم و کاملاً کشورها را ردر حوزه مدیریت توسعه امور بین 

المللی، چگونگی تعرفه گذاری شهریه دانشجویان، محتوای تبلیغاتی و نحوه انتشار آن،  های بینجذب دانشجو، برگزاری و یا حضور در نمایشگاه

تر و رضایتمندی ت تکمیلی، فضاسازی برای تحصیل راحت های تحصیلاهای آموزشی در حوزه جذب دانشجوی دوره ها و گروه تعامل با دانشکده 

های خارج از دانشگاه و دیگر مواردی  ها و سازماندانشجویان، تسهیل فرآیندهای کنسولی، صدور ویزا، کاهش بوروکراسی اداری در ارتباط با ارگان

 .دهند، دیده شده استکه بازاریابی ما را تحت تأثیر قرار می 
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المللی با کنار ها و هم نسبت به نقاط قوتمان آگاهی کافی داریم و در حیطه بازاریابی و جذب دانشجویان بینت به محدودیتدر حال حاضر هم نسب

کنیم و خروجی تمام این معادلات پیچیده رشد بازار دانشگاه در این  سازی و به رو به جلو حرکت میهم قراردادن همین نقاط ضعف و قوت مدل

 .مدت است

 ایانی؟ و سخن پ

المللی، پشت سر گذاشتیم، به لطف خداوند نتایج و دستاوردهای آن بسیار رغم مسائلی که طی یک سال گذشته در حوزه جذب دانشجویان بین علی

گروهی،   الملل خودش را حفظ کند و ارتقا دهد. مسیر موفق طی شده حاصل کارها عبور و بازار بینالملل توانست از چالشخوب بوده و معاونت بین

الملل دانشگاه مشغول به فعالیت هستند و ضمن تشکر از همه این عزیزان، امیدوارم  های تک تک افرادی است که در حوزه بینزحمات و تلاش 

 .ها ادامه داشته باشداین موفقیت

 

متقن در هریک  تاکید دکتر رحیم نیا بر برنامه ریزی دقیق و تولید شواهد  ،  نشست شورای مدیران معاونت توسعه

 از حوزه های مدیریتی معاونت توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه علوم پزشکی تهران 

در نشست شورای مدیران معاونت توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه علوم پزشکی تهران، گزارشی از وضعیت چند  

ارایه و بر برنامه ریزی دقیق و   CMMS یت نگهداشت و تعمیرات منابع ملک بدون کاربری، برون سپاری قراردادها و سامانه مدیر

 .تولید شواهد متقن در هریک از حوزه های مدیریتی این معاونت تاکید شد 

 

معاونت توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه،  شورای مدیران    1401آذر    9، در نشست  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

ریزی منابع دانشگاه، بر لزوم برگزاری منظم جلسات هفتگی شورای مدیران تاکید کرد و گفت:  دکتر رامین رحیم نیا معاون توسعه مدیریت و برنامه 

 برای هریک از اقدامات، لازم است سازوکار مشخصی ایجاد کنیم 

مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، رسالت این معاونت را مدیریت برنامه ریزی منابع دانشگاه دانست و گفت: انجام کارهای  معاون توسعه  

دکتر رحیم نیا  .روزمره اگرچه لازم است ولی کافی نیست و انتظار دارم برای توسعه فعالیت خود برنامه ریزی براساس اهداف دانشگاه تدوین کنید

ا  تعیین  باشیم و  بر  باید استراتژی روشنی داشته  برای برون سپاری  تاکید کرد و گفت:  ستراتژی مشخص در برون سپاری قراردادهای دانشگاه 

 .تحمیل نشود  بیماران  بر  ای  هزینه  و  حفظ  سیستم   های دانشگاه را در این زمینه تعیین کنیم که درنتیجه آن، کیفیت خدمات و منافعاولویت

یت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، ارزیابی مدل برونسپاری بیمارستان بهارلو را به عنوان الگوی موفق برون سپاری ضروری معاون توسعه مدیر 

https://pr.tums.ac.ir/
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دکتر رحیم نیا، این تصور   .دانست و گفت: دلایل رضایت و نارضایتی واحدهای برون سپاری شده را باید استخراج کنیم که به مدل مطلوب برسیم

اوری کنیم های ضررده را برون سپاری کنیم نادرست دانست و گفت: برای الگوی موفق برون سپاری لازم شواهد محکمی جمع که لزوما باید واحد

 .که در نحوه مدیریت منابع تاثیر مثبتی بگذارد

م مکانیزه مدیریت دکتر رحیم نیا در بخش دیگری از سخنان خود بر آگاهی از وضعیت نگهداشت تاسیسات و تجهیزات تاکید کرد و گفت: سیست

 .گیرد قرار هابیمارستان کاری های اولویت  باید در CMMS دهد ونگهداشت، کیفیت خدمات را تحت تاثیر قرار می

 گزارش حوزه های مدیریتی معاونت توسعه

ا طلاعات جامع املاک مهندس محمد کاظم امینی رئیس اداره املاک، گزارشی از وضعیت چندملک بدون کاربری دانشگاه ارایه کرد و گفت: 

ای را طراحی کردیم و در نظر داریم با برنامه نویسی هوش تجاری،  دانشگاه را جمع اوری و در قالب میزکار الکترونیک برای هر ملک، شناسنامه

 .داشبورد مدیریتی به این منظور ایجاد کنیم

سپس محمدرضا شهبازی مقدم رئیس اداره برون سپاری، گزارشی از وضعیت برون سپاری مراکز زیرمجموعه دانشگاه را ارائه و مدل های برون  

بیمارستان دانشگاه برون سپاری شده است. برای این منظور دو عامل تصمیم مدیریت 13واحد از  45سپاری را پیشنهاد داد و گفت: درحال حاضر 

 .یاستگذاری کلان دانشگاه تاثیرگذار استواحد و س

بر طرح  از وضعیت  سپس مهندس زهرا سرپرست مدیر فنی و نظارت  بیمارستان  6های عمرانی، گزارشی  امسال  را ماهه نخست  های دانشگاه 

کند مجموعه کمک میتشریح کرد و گفت: سیستم مدیریت نگهداری و تعمیرات به   CMMS براساس سامانه مدیریت نگهداشت و تعمیرات منابع

ها را با  ریزی و پیگیری و همچنین سوابق فعالیتاوری و براساس آن کارهای نگهداری و تعمیرات را برنامه اطلاعات تمامی تجهیزات را جمع 

 .جزئیات کامل بایگانی کنند

 

پزشکی در    های نویندکتر نکوفر در مراسم تجلیل از دکتر غلامعلی کاردر: کسب رتبه سوم دانشکده فناوری

 وری پژوهشی در سطح ملی چشمگیر استبهره

های  های نوین پزشکی دانشگاه با تأکید بر کسب رتبه سوم دانشکده فناوری الملل و دانشکده فناوری در جلسه مشترک معاونت بین 

ت و استنادات قدردانی  بندی شایسته مقالاپاس رتبه وری پژوهشی در سطح ملی، از دکتر غلامعلی کاردر بهنوین پزشکی در بهره 

 .شد
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های  الملل و دانشکده فناوریهای نوین پزشکی، در جلسه مشترک معاونت بینعمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دانشکده فناوری به گزارش روابط 

بندی شایسته مقالات و  پاس رتبه در سالن شورای این دانشگاه برگزار و از دکتر غلامعلی کاردر به   1401آذر    9نوین پزشکی دانشگاه که ظهر  

الملل دانشگاه به همراه  های نوین پزشکی، دکتر نکوفر، مدیر روابط بین رئیسه دانشکده فناوریاستنادات قدردانی شد. در این جلسه اعضای هیئت

ه  علمی ثانویپور، سرپرست امور عمومی معاونت پژوهشی دانشگاه حضور داشتند. دکتر غلامعلی کاردر، عضو هیئتتیم همراه و همچنین دکتر حسن

 .های نوین پزشکی است که دارای مقالات چاپ شده در نیچر و سایر مجلات معتبر دنیا استفناوری پزشکی دانشکده فناوریگروه زیست

از رتبه  ارقام و آمار  ارائه  این جلسه دکتر نکوفر ضمن  ابتدای  از اعضای هیئتدر  علمی دانشکده بندی دانشکده در مقالات، گفت: مقالاتی که 

وی   .توجهی در دانشگاه را به خود اختصاص داده استهای معتبر اطلاعاتی دنیا به چاپ رسیده است رتبه قابل ای نوین پزشکی در پایگاههفناوری

 .وری پژوهشی در کل دانشگاه چشمگیر استتأکید کرد: رتبه سوم برای دانشکده در بهره

رشد دکتر غلامعلی کاردر اشاره کرد و یادآور شد: جالب است بدانید که روند روبه دکتر نکوفر در ادامه به تشریح آمار و ارقام از وضعیت علمی  

رشد استنادات کل دانشگاه شده است. اینجانب ضمن تشکر از تلاش علمی  اثرگذاری استنادهایی که به آثار دکتر کاردر شده است باعث روند روبه 

 .و یک حقوق برای پست داک را در اختیار ایشان خواهیم گذاشت الملل دانشگاهدکتر کاردر یک گرنت در معاونت پژوهشی بین

کردن پژوهش است. این را بدانید که  های نوین پزشکی دنبال کاربردیدکتر حسین قنبری آلانق، رئیس دانشکده نیز ادامه داد: دانشکده فناوری

علمی دیگر و هیچ تفاوتی ندارند. البته چندی از اعضای هیئت اعضای ثانویه علمی دقیقاً همان شأن و حرمت اعضای اولیه علمی دانشکده هستند

 .گویماند. من نیز از طرف دانشکده به دکتر کاردر تبریک مینیز در مقالات معتبر مانند ساینس و نیچر مقاله چاپ کرده

 ایشان علم کنار در  دارد کاردر دکتر  فناوری پزشکی گفت: باید بگویم که شخصیت و منش و صداقتی کهدکتر بابک نگاهداری، مدیرگروه زیست

  خواهد   ایشان  برای  مضاعفی  انرژی  و  شود  دیده  برجسته  استادان  این  زحمات  شودمی  باعث  مراسمی  چنین.  است  نیچر  در  مقاله  چاپ  از  بالاتر  ارزشی

 . در پایان این مراسم با اهدای هدیه به دکتر کاردر از زحمات ایشان تشکر شد .شتدا

 

اسلامی دانشکده پزشکی و  علمی گروه آموزشی معارفالاسلام دکتر علی الهامی، عضو هیئت حجتگفتگوی با  

 رزمنده دوران دفاع مقدس 

اسلامی گرایش تاریخ تخصصی مدرسی معارف آموخته حوزه و دکترای الاسلام دکتر علی الهامی دانش ایثارگران با حجتدفتر امور  

 .اسلامی دانشکده پزشکی و رزمنده دوران دفاع مقدس گفتگو کردوه آموزشی معارف علمی گرو تمدن اسلامی و عضو هیئت 
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ایثارگران با  ایثارگران، در ادامه مصاحبه با ایثارگران گرامی دانشگاه، دفتر امور  عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران دفتر امور  به گزارش روابط 

علمی اسلامی گرایش تاریخ و تمدن اسلامی و عضو هیئتتخصصی مدرسی معارفآموخته حوزه و دکترایدانشالاسلام دکتر علی الهامی  حجت

 اسلامی دانشکده پزشکی و رزمنده دوران دفاع مقدس گفتگو کرد. گروه آموزشی معارف 

 کنید؟ معرفی  را خودتان لطفا گذاشتید، ما اختیار در را بهایتانگران  وقت اینکه از  تشکر ضمن

اه  دانشگ  پزشکیدانشکده  اسلامیمعارف  آموزشی  گروه  علمیهیئت  عضو  و  رضویخراسان   استان  توابع  از  حیدریهتربت  متولد  الهامی  علی

 گزاری را دارم. شمسی در این دانشگاه افتخار خدمت1373تهران هستم و از سال پزشکی علوم

 گذراندید؟ چگونه را خود  تحصیل دوران

 راه  قم علمیهحوزه  به 1356 سال  در و شدم کاشمر شهرستان علمیهحوزه وارد 1353 تحصیلی سال آغاز در و  گذرانده زادگاهم در را  ابتدایی دوران

متوسطه    مقطع  متفرقه  صورتبه   حوزه  بزرگوار  و  بینروشن  اساتید  از  بعضی  و  پدرم  مرحوم  هایتوصیه  دلیل  به  حوزوی  تحصیلات  با  همزمان.  یافتم

به مقطع سطوح   1364به پایان رسانده، از سال   1363گانه دروس حوزه را تا سال علمیه قم سطوح دهرا در رشته فرهنگ و ادب گذراندم. در حوزه

بزرگی  سال در مقطع سطح عالی حوزه از محضر علمای    22به مدت    1386علمیه قم یعنی دروس خارج فقه و اصول راه یافتم و تا سال  عالی حوزه

زنجانی بهره گرفتم الله موسی شیرازی و آیتمکارمالله ناصر سبحانی، آیتالله جعفر خراسانی، آیت الله وحیدتبریزی، آیت آقایجوادالله میرزا همچون آیت

ادامه دادم که در سال  و هم را  ارشد و در سال1371زمان تحصیلات دانشگاهی  به کسب مدرک    1391مدرک کارشناسی  دکتری رشته  موفق 

 اسلامی گرایش تاریخ و تمدن اسلامی با درجه عالی شدم. مدرسی معارف

 کنید؟ می   فعالیت  ایرشته  چه در اکنون  و کردید  تحصیل ای رشته چه در

ام. پس از جنگ دهکر  متمرکز  رشته  همین  در  را  خود  علمی  هایفعالیت  بیشتر  و  است   اسلامی   تمدن  و  تاریخ  گرایش  امدانشگاهی   تحصیلی  رشته

در آزمون   1367های نوین علمی، همزمان با دروس حوزوی وارد دانشگاه شدم و در سال  های جدید و دانشتحمیلی عراق جهت ورود به عرصه

در    1386  سال  شدم؛  التحصیلفارغ  عالی  درجه  با  1371  سال  در  و  شده  پذیرفته  قم ارشد الهیات و معارف اسلامی مرکز تربیت مدرس دانشگاه  

  و شدم التحصیلفارغ دکتری مقطع در  ممتاز رتبه  کسب با  1391 سال در  و  پذیرفته اسلامی  معارف  دانشگاه اسلامی  تمدن  و  تاریخ آزمون دکترای

 .دارم اشتغال پژوهشی – آموزشی هایفعالیت به علمی زمینه این در بیشتر اکنون

 شدید؟ مندعلاقه  رشته این به چطور 

ساله گفتمان  دانید پس از جنگ هشت کننده بود. همان طور که می و موقعیت کاری در انتخاب گرایش تاریخ و تمدن اسلامی تعییننه  زما  شرایط 

توسعه  و  تدریس درس  سازندگی، توسعه  با  دانشگاه  تدریس در  به  از طرفی ورودم  بود،  بسیار مطرح  یافتگی کشور در محافل علمی و سیاسی 

این بر اسلامی بود؛ افزون   -در رابطه با اهداف انقلاب دست یابی به تمدن ایرانیهای آن« آغاز شد و یکی از مسائل مطرح  اسلامی و ریشه »انقلاب 

ها بسیار رایج بود که امروزه در دانشگاه صنعتی امیرکبیر سمت معاون فرهنگی نهاد نمایندگی را داشتم. که مباحث تمدن اسلامی و گفتگوی تمدن

نظر، این رشته  مدن نوین اسلامی کشانده است. لذا این موضوع برایم جذابیت داشت که پس از مشورت با برخی از اساتید صاحبما را به بحث ت

عنوان یک حیطه  ست که سابقه طولانی نداشته و به های جدید علمیرا برای ادامه تحصیل در مقطع دکتری برگزیدم. اساساً بحث تمدن از گرایش

 فرانسوی نویسندگان و از نامدارترین فیلسوفانوالترگردد که از آغازگران آن می توان ازمیلادی باز می 18ای دوم قرن نیمه پژوهشی به-آموزشی

 اجتماعی   و  سیاسی  مختلف  هایعرصه  در  را  مردمی  اقشار  نقش  و  اجتماعی  عدالت  اندیشه،  و  آزادی  از  جدیدی  مفاهیم  او.  نمود  روشنگرییاد  عصر

مندیم های آن به مفاهیمی همچون فرهنگ و تمدن نوین و یا تمدن غربی منجر شده است؛ موارد یاد شده در علاقه بندیست که جمعا  ه  کرد  مطرح

 به این رشته تأثیر زیادی داشته است. 
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 بفرمائید؟  مختصری   خود فرهنگی  و پژوهشی  اجرایی، هایفعالیت  خصوص در

-های اجرایی هم رویکرد علمیکند حتی فعالیتهایم جنبه آموزشی، پژوهشی و فرهنگی پیدا می اً همه فعالیتتقریب  علمیهیئت   وظایف  به  توجه   با

مقاله به چاپ رسیده است. افزون    37عنوان کتاب و بالغ بر    9پژوهشی ام تألیف  -های علمیفرهنگی دارد. علاوه بر تدریس پیوسته ازجمله فعالیت

عنوان کتاب عنوان استاد راهنما یا مشاور نقش داشته و دارم که برخی به های دکتری متعدد دانشجویان بهو رسالههای ارشد  نامهبراین در پایان

های مختلفی دهنده و یا منتقد حضور داشتم و پیوسته سخنرانی عنوان ارائه پردازی متعددی بههای نظریهچاپ و منتشرشده است. همچنین در کرسی 

مناسبت  فربه  علمی،  علمیهای  مجلات  با  همکاری  دارم،  و  داشته  دانشگاه  خارج  یا  و  دانشگاه  در  مذهبی  و  به -هنگی  عضو  پژوهشی  عنوان 

های مطالعات اسلامی در حوزه پژوهشی دانشگاهی و غیر دانشگاهی ازجمله مجله -دهنده مقالات در مجلات علمی تحریریه، داور و یا ارائه هیئت

 م و ایران، مجله تاریخ فرهنگ و تمدن، تاریخ اسلام و ... همکاری دارم.سلامت، مطالعات تاریخ و تمدن اسلا 

  قرآن،   علوم   مرکز  مانند  تخصصی-علمی  مراکز  برخی   و   تهران   پزشکی   علوم   دانشگاه اسلامی  معارف   آموزشی  گروه   جمله  از  علمیهیئت   عضویت

اسلامی قم و همچنین  گروه فقه سیاسی وابسته به دفتر تبلیغات ی دراسلام فرهنگ  و  علوم پژوهشگاه تهران، پزشکی  علوم دانشگاه طب و حدیث

 ست که حضور داشته و دارم. های علمیهای ویژه تاریخ و تمدن اسلامی در دانشگاه آزاد اسلامی حوزه علمیه خواهران بخشی از فعالیت در گروه

معظم رهبری در دانشگاه صنعتی امیرکبیر چند دوره مدیر گروه آموزشی    مقام  نهاد  فرهنگی   معاون  سال  دو  حدود  اجرایی  کارهای  سوابق   جمله  از

معارف اسلامی دانشگاه علوم پزشکی تهران ، مدیر شورای گروه های آموزشی معارف اسلامی دانشکاه های دولتی منطقه یک، شامل تهران، قم،  

درمان و آموزش پزشکی، عضویت هیئت برد و طراحی سؤالات    البرز، سمنان و قزوین؛ عضویت در کمیته علمی معارف اسلامی وزارت بهداشت، 

جامع علوم پایه، عضویت هیئت تجدیدنظر وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، معاون پژوهشی گروه آموزشی معارف اسلامی دانشگاه علوم  

  این   جزئیات . )باشد  می   بنده فرهنگی  –های اجراییعلمیه خواهران بخشی از فعالیتهایپزشکی تهران و معاون پژوهشی گروه فقه و تاریخ حوزه 

 امشخصی   صفحه  در  طورهمین  و  www.drelhamiali.blog.ir آدرس  با  اینترنتی  سامانه   در  اینجانب  رسمی   رسانیاطلاع  درگاه  در  هافعالیت

 ابل ملاحظه است(. ق تهران پزشکی علوم دانشگاه قدیمی سایت در

 رفتید؟ جبهه به شد چطور

  به   نسبت  شکلی  به  کردمی  ایجاب  دوران،   آن   اجتماعی-سیاسی  شرایط  و  سنی  موقعیت  اقتضای  عراق،   سالههشت  تحمیلی  جنگ  شروع  هنگام

کننده های ما بسیار تعیینگیریتصمیم  در  ایشان  رهبری  و(  ره)خمینی  امام  نقش  امور  این   از  جدای  باشم؛  حساس  جامعه  اجتماعی–سیاسی   تحولات

قدر در من تأثیر گذاشت که  دادم که فرمود: »امروز جبهه از اوجب واجبات است.« این بیانات آن خاطر دارم زمانی سخنرانی امام را گوش می بود. به 

که رفتن به جبهه وظیفه است! شاید امروز کمی عجیب روز با یکی از دوستان هماهنگ شدم و برای اعزام به جبهه آماده شدیم. این حس  همان

اسلامی چنین ایجاب می نمود.  -های ملیبه نظر برسد، اما آن زمان بسیار مهم و قابل پذیرش بود. وظیفه دینی و ملی ما حفظ انقلاب و ارزش 

ده است، لذا دفاع از انقلاب، ناموس و وطن،  ریزی کرجنگ که آغاز شد مشخص بود دشمن برای از بین بردن انقلاب و دستاوردهای آن برنامه 

 های ما ساخته بود. حضور در جنگ و جبهه را از اولویت 

 : بفرمایید جبهه  در حضورتان و جنگ وقایع از

  و   ثبات  موقعیت  سپاه  و  بسیج  نیروی  هنوز  موقع   آن  که  اسلامیجمهوری  حزب  در  رزمی  هایآموزش  دوره  دیدن   از  پس   1359  سال  در  بار  اولین

های گسترده  وشنی نداشتند، به منطقه نقده در آذربایجان غربی اعزام شدم. آذربایجان غربی و کردستان از جمله مناطقی بود که به دلیل فعالیتر

ها شدت درگیریهای جنگ داخلی و خارجی بود. حدود سه ماه در منطقه بودم، شرایط بسیار سخت بود به دلیل فقدان امنیت و  ضد انقلاب از صحنه 

در   شدم. دومین بارتبلیغی اعزام می -عنوان نیروی رزمیحتی به مردم عادی هم نمی توانستیم اعتماد نماییم. چون کسوت روحانی داشتم بیشتر به 

جبهه به  فتح خرمشهر  و کمکجریان  و شعف  شور  از  جالبی  فتح خرمشهر صحنه  شدم.  اعزام  جنوب  از  های  بود، خاطرم هست  مردمی  های 

http://www.drelhamiali.blog.ir/
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گرفت. به همراه  ها اوج میشد؛ نزدیک هر عملیات و یا بعدازآن این کمکها فرستاده میهای مردمی کاروانی با کامیون به جبهه ها کمکشهرستان

  های بعدی که داشتم هایی که از شهرستان ما اعزامی شده بود بنده هم اعزام شدم و تا شهریور ماه در منطقه جنوب بودم، اعزام یکی از این کاروان 

شیرین، مریوان، سردشت،  روزه بودند که به مناطق جنگی باختران؛ قصر  45ماهه و یا  روزه، یکهای بیستتبلیغی بود که نوعاً سفر-سفرهای رزمی

یژه  ذهاب و دشت شیلر )یا رودخانه شیلر که از مناطق بسیار حساس بین بانه و مریوان بود و زیر کوه بیمارستان صحرائی بسیار مجهز و وپلسر 

 دراز داشتم که خاطرات زیادی از این مناطق دارم. های روح ا...، تپه فیض و منطقه بازیمجروحان جنگی داشت( اعزام شدم. دو سفر هم به تپه 

در    یا  و  رزمندگان  بین  در  سخنران  عنوانبه   که  زمانی  چه  و  بودیم  سنگر  در  که  زمانی  چه  بود،  خاطره  اشهمه  جنگ  و  جبهه  هایصحنه  اصولاً

است. یادم هست پس    هایی سراسر شور، هیجان، اضطراب و امید بود؛ البته آن خاطرات در تاریخ و ذهن مردم ما ثبت شدهعملیات ها؛ همه صحنه

ه ام شهریور تا که آمد پیش خاصی فضای شدم منطقه  وارد وقتی اما برگردم، کوتاهی مدت از  پس بود این بر قرار از فتح خرمشهر که اعزام شدم  

ز ده  ماندم. روحانی قبلی که آنجا بود گویا خسته شده بود، چشمش که به من افتاد خیلی خوشحال شد که جایگزینی آمده، منی که قرار بود کمتر ا

و ها  روز برگردم حدود سه ماه تا شهریور ماندگار شدم و حوادث تلخ و شیرین زیادی داشتم؛ گرمای شدید خوزستان، شهدا و مجروحان، حماسه 

 ساختند.ها که هر روزه با آن مواجه بودیم خاطرات مرا میدلاوری

  حرکت   در  شلمچه   مرز   سمت  به   شعف  و  شور   با  مردمی  هایکمک  ماشین  بر   سوار   رود،نمی  یادم  از   وقتهیچ  و  داد  رخ  اول   روز   همان  که   خاطراتی   از

کس هم به ما نگفت شما با این  های ما افتاده بود عبور کردیم، هیچبچهت  دس  به  که  هم  عراق  مرزی  خط  از  کردیم،  رد  را  المللیبین  مرز  بودیم،

ها مواجه شدیم، تازه فهمیدیم مستقیم به سمت  های عراقیمرتبه با تیراندازی و خمپارهرفتیم یککه به جلو میچنانروید؟ همماشین کجا می

هایی هم به ماشین وارد نمود.  تش دشمن بر سر ما شدید شد و البته خسارترویم. راننده کامیون دستپاچه شد تا ماشین را برگرداند آدشمن می

.  کردیدمی  راهنمایی  باید  شما  که  بود  این  مانحرف   ."وقتی به سمت نیروهای خودی برگشتیم، فرمانده فریاد زد: »چرا اینجا آمدید و کجا می روید؟

 شدیم.های مردمی گرفتار دشمن میه کمکمحمول کل با ما گرفتنمی   صورت اولیه تیراندازی اگر شاید

  ما  ماشین  سمت   به   ناگهان  بود،   دشمن   دید  معرض  در  کاملاً  جاده  بودیم،  حرکت  حال  در  شیرین  قصر  سمت  به  ذهابسرپل   از   زمانیهم  باریک 

بوذر منتقل کردند از مجروحینی که  ا   پادگان  بیمارستان  به  را  من  وقتی.  دیدم  آسیب   گوش  ناحیه  از  هم  من  خورد،  زیادی  تاب  ماشین  شد،  شلیک

آوردند خجالت کشیدم، خواستم بیرون بیایم، پزشک معالج به من گفت: »آنجا بنشین، تو  های جدی و شدید شده و شهدایی که می دچار آسیب

 همراه دارم.دم که هنوز اثر آن را به کنم سالم هستم و بیمارستان را ترک کرای دیدی«. گفتم: ولی من احساس میدانی چه صدمهنمی

 کوپه  وارد  میانسال  آقایی  کردند،می  تعریف  ایخاطره   همسفران  از  یک  هر   بودیم،  نشسته  قطار  در   بود   جنوب  منطقه   از   برگشت  هنگام  دیگرم  خاطره

: »تو روحانی هستی؟« )لباس گفت.  پرسیدم  را   حالش  کردم،  احترام  و  تکریم  را   ایشان  شدم،  معذب  کمی  کرد،  من  به  معناداری  و  خیره  نگاه  و  شد  ما

خواستیم ها گفتم این آقا روحانی است. در منطقه زمانی که ما میشخصی پوشیده بودم(. تأیید کردم، ادامه داد: »کوپه بغل صدایت را شنیدم، به بچه 

ای از جهاد را بیان  ن بودیم و احساساتی، روایات ویژه به خط اعزام شویم آمدی و سخنرانی کردی«. )یادم آمد بحث جهاد بود و خب ما هم جوا 

فت: در  کرده بودیم(، ایشان ادامه داد: »ما از خط برگشتیم و من برای ادای نماز از سنگر بیرون آمدم«، سر جیبش را که سوراخ بود نشان داد و گ 

افتم، خودم را تکان دادم، اما اتفاقی نیافتاد! خود گفتم الان می  مرتبه گلوله رسام مستقیم به سینه و سمت قلبم اصابت کرد، باحال نماز بودم یک

طور سجده و به ترتیب رکعت بعدی را خواندم و  آمد، همینام دست زدم، خونی نمی به سینه به رکوع رفتم، گفتم شاید بیفتم بازهم اتفاقی نیفتاد،  

گشتم، آستینم را که برای وضو بالا زده بودم پایین کشیدم که ناگهان دستم سوخت،  ام دست زدم و دنبال گلوله به سینه سلام نماز را دادم، دوباره 

.  است   گیرکرده  آستینم  در  و  برگشته  کرده،  برخورد   بوده   چپم  سمت   سینه  روی ام خورده، با قرآنی داخل جیبم  ای که به سینه متوجه شدم گلوله

هرحال در منطقه جنوب  نع از اصابت به قلبم شده است. به ما  و   سالم  کاملاً  قران   ولی  سوخته   پیراهنم  جیب  که  است   قران  معجزات  از  این  آری

 های آن و ... . ها، کمبود منابع و وجود حشرات موذی و رتیل چیزش خاطره بود، گرمای شدید، سختی همه
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 کردید؟می  فکرهم  ازآنپس  دوران به جنگ  حین  در

د که فکر امثال ما را مشغول کرده بود. تهاجم و فشار از داخل و خارج کشور، بو  دیگری  هایلویت او  شاید  بود؛   سخت  هابرآورد .  خیر  جنگ  اوایل

گوید: »ما هر خوانیم که میویژه از جانب استکبار جهانی، صدام و عوامل داخلی بسیار گسترده بود. در خاطرات آقای هاشمی رفسنجانی هم میبه 

بح که برمی خیزیم مملکت جور دیگری شده باشد و ما در محاصره نیروی دشمن هستیم.« این  شب که سپری می کردیم، احتمال می دادیم ص

کردیم و حتی احتمال زنده ماندن را نداشتیم؛  ویژه به دلیل حال و هوای جوانی که خیلی به آینده فکر نمی احتمال برای من هم وجود داشت. به 

ای بود که می بایست حداقل یک نسل همه پتانسیل خود را به کار بگیرد تا انقلاب  ویژههای  فشانیچون حرکتی که آغاز شده بود مستلزم جان

اما جنگ که دچار فرسایش شد کم از همه سرانجام گیرد؛  از طرفی دشمن هم که  و  داریم  ایستادن  برای  را  باورمان شد که قدرت لازم  کم 

ست که نظام و انقلاب را از پای درآورد و نه مردم از نظام قدر قوینه دشمن آن  هایش استفاده کرده و بی نتیجه مانده بود، معلوم شد کهظرفیت

ریزی برای های دولت و نظام، بر برنامه کشند. پس به یقین رسیدیم که نظام و انقلاب اسلامی ماندگاری دارد. لذا اولویتشان دست می و انقلاب 

ز خیل مردم آن بود که باید خود را برای ایفای نقشی هر چند کوچک برای آینده آماده آینده استوار شد. برای من هم به عنوان ذره ای کوچک ا

 زمان با تحصیلات حوزوی تصمیم به ادامه تحصیل در دانشگاه و برنامه ریزی برای دانشگاه گرفتم.سازم. از این روی هم 

 دارید؟ ارتباط هاآن با آیا بگویید، جنگ دوران دوستان از

ته و دارم که در مقاطع مختلف و در سفرهای کوتاه و بلند در عرصه جنگ و پشت جنگ با آنان آشنا شده ام که بعضی از  داش زیادی دوستان البته

از    آنان شهید و برخی هم به رحمت ایزدی پیوسته اند که یادشان گرامی وروحشان شاد باد و تعدادی هم هنوز در قید حیات هستند البته با برخی

ام حجة  رزم، همکلاسی و بسیار صمیمیکم و بیش بعضا در نشست های دوستانه و یا ارتباطات مجازی ارتباط های دارم. از جمله دوستان همآنان  

جمعه شهرستان جلفا شد و مدتی است که به رحمت ایزدی  الاسلام سید یوسف نباتی بود که مدتی در منطقه کردستان با هم بودیم. بعدها امام

  عملیات  اطلاعات  و  رمضان  قرارگاه  نیروهای  سپاه؛  در  مهمی های  ست، سبزعلی حیدری از دیگر دوستان روحانی و پاسداری است که نقش پیوسته ا

  از   ارزشمندی  خاطرات  و  پرکشید   ما   میان  از  جنگ  از  ناشی  هایآسیب  اثر   در  پیش  سال  دو   حدود  که  بود  عزیزی  جانبازان  جمله  از  ایشان.  داشت

های ویژه در تدوین و چاپ مجموعه خاطراتش ارتباط زیادی داشتم و محسن آقارضی از بچه است که با وی به  رسیده  چاپ به   وی از  جنگ  دوران

ذهاب با هم گرفتیم در همان نقطه به  اصفهان و بسیار مؤثر در تبلیغات جبهه و جنگ چند روز پس از عکس مشترکی که روی پل شهر سرپل 

ذهاب که زارع از پاسداران سرپل زمانی بود که مدتی هم مسئولیتی در سازمان تبلیغات تهران داشت و علی ن دوستان جوادجمله ایشهادت رسید. از

 به شهادت رسیدند. روحشان شاد و یادشان گرامی باد. 

سری  ارم( و یکد  جبهه  از   اویب  زیادی  خاطرات   که)  هوشمندعباس   بهادری،جمال(  هستند  مشغول  قضائیه  قوه  در  که)  حیدرینادعلی   حیدری،عزیز

های اطلاعات  ای بودند، مثل آقای امیری )از پاسداران رشید و از بچه العادههای تیپ قائم گیلان در منطقه مریوان که دوستان بسیار فوق از بچه 

 در ارتباط هستیم.شبرنگ )از عناصر فعال فرهنگی در شهرداری تهران( از جمله دوستانی هستند که هنوز باهم عملیات( و رسول

 کرد؟ منتقل دیگران  به را ایثارگران  تفکر طرز  توانمی  چگونه

 انتقال  را  خاطرات  و  تجربیات  راحتی  به  توانمی  جهاتی  از  البته.  کنند  دقت  بیشتر  زمینه  این  در  باید  ما  مدیران!  است  فنی  و  سخت  خوب،  سؤالتان

وزه  امر  که  داشت   وجود  شرایطی  زمان   آن  است؛  سخت  قدری  انتقالش  باشد  بینیجهان  و  هاارزش   باورها،  حامل  که  تفکری  طرز  اندیشه،  ولی  داد

های آن دوران را قدری سخت  ها و اندیشهها و افکار، حتی عملکرد مسئولان هم متفاوت شده و انتقال ارزش ها، ارزشتغییر کرده است، خواسته 

 کرده است.

رح نیست و  مط  موضوع  این  امروز  ولی  بود  مطرح  کشور  خاک  از  ملموس  و  محسوس  فیزیکی،  دفاع  زمان  آن  که  است  این  آن،  مهم  دلایل  از

دهی توانست در جهتمرزهای فیزیکی کشورمان در امنیت است. ثانیاً حضرت امام )ره( در شرایط آن روز جایگاه مهم در میان مردم داشت و می 
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آن زمان   بینیآفرین باشد، البته مقام معظم رهبری هم خیلی مؤثرند ولی چون فضاها و شرایط تغییر کرده است انتقال اندیشه و جهانمردم نقش 

های گوناگون فرهنگی و  حال هرگز نباید این وظیفه مهم رها شود، لازم است با فعالیتهای جدید به مراتب مشکل است. اما در عینبرای نسل

های عظیم ازآن که یکی از دستاوردهای بزرگ و گنجینه خواهی دوران جنگ و پس معنوی تلاش شود تا نگرش و آرمان -ایجاد فضای حماسی

های گوناگونی برای آن وجود دارد از آن جمله وجود رزمندگان و  های بعدی انتقال یابد. راه ها و دوران خواهی بود به نسل نسی، معنوی و آرما حما

ر ایثارگران و  اداره امو"عنوان  ریزی دارد که اداره شما به ایثارگران عزیز دوران جنگ در این زمینه بسیار اثرگذار است و البته این نیاز به برنامه 

 تواند مؤثر باشد. ای بسیار ارزشمندی است که می در این رابطه، نمونه  "های شمافعالیت

  های   عرصه   در  که  کسانیچه   و  اندیشه  و  قلم  اهل   چه  است؛   فرهیختگان  و  نخبگان   وظیفه  و   رسالت  ایثارگران،   اندیشه  و   تفکر   انتقال  دیگر؛   نکته 

ها و قهرمانان حماسی، سیاسی  عنوان اسطورههای برجسته دوران جنگ و انقلاب به ند تا با بهره گیری از چهرهنمای  تلاش   باید  همه  دارند  دستی  هنر

شیرازی و صیادسلیمانی، شهید علی چمران، شهید حاج قاسمهایی مانند: شهید مصطفی و اجتماعی برای نسل های بعدی الگوسازی نمایند؛ چهره

های  ها، نشر خاطرات، ثبت تصاویر و تندیس ست که در قالب گرامیداشت، همایشهای بسیار ارزشمندیان سوژه...، زندگی، خاطرات و عملکرد آن

های آینده ما و حتی کل جهان اسلام در راستای حفظ  تواند در انتقال اندیشه و طرز تفکر ایثارگران به نسلهای مختلف میآنان در سطوح و عرصه 

 باشد.  ها تأثیرگذارها و حماسه ارزش

 کردید؟ مکتوب مقدس   دفاع دوران از  را خود  خاطرات آیا

  برخی   و  است  رفته  دست  از  داشتم  مرتب  که  هاییجابجایی  و  انتقالونقل  اثر  در  مکتوبم  خاطرات  از  بسیار  متأسفانه  اما  دارم  را  خاطرات  از  بعضی.  بله

 گیرد.ام قرار می مراجعه و یادآوریورد م بعضاً تصاویر  ویژه به  مانده، باقی  که خاطراتی از

 چیست؟ شما پیشنهادی  هایروش کرد؟ ایفا  توانمی  چگونه را چهارم و سوم نسل  در ایثارگری نقش

... یکی از بهترین    و  هایادواره  ،فیلم  هنری،  آثار  کتاب،   قالب  در  شهدا   و   ایثارگران  هایفداکاری  و   خاطرات   ارائه   و   ثبت   شد  گفته   پیش   در  کهطورهمان

مقدس دست زیاد است اما جنگ و دوره دفاعهای بعدی ایفای نقش نماید؛ اگر چه کارهایی ازاینتواند برای نسلخوبی می راهکارهاست که به 

عنوان نمونه شخصاً  ه های آن راه بسیار طولانی داریم. بست که هنوز در انتقال همه ظرفیت های بسیار عظیمی های زیادی دارد و از گنجینه ظرفیت

  دفاع  آثار  حفظ  بنیاد  همراهی  با  "آن  سرانجام  و  سالههشت   تحمیلی  جنگ  مورد  در  هادانشگاه  استادان  هایدیدگاه  و  خاطرات"ای با عنوان  پروژه

  . گرفت  قرار دانشجویان و  اساتید توجه مورد شدتبه   که دادم انجام مقدس

هایی که در رابطه با وقایع گیرد و یا همایشبازدیدهایی که معمولاً در قالب اردوهای راهیان نور انجام می،  است  توجه  قابل  هم  نکته  این  یادآوری 

هایی که شخصاً به عنوان مدیر  عنوان نمونه، یکی از همایشهای پیشنهادی و مؤثر هستند. به شود از روش و حوادث دوران دفاع مقدس برگزار می

همایش عرفان، دانشگاه "سینا دانشکده پزشکی با عنوان  در تالار ابن  1383ر دانشگاه علوم پزشکی تهران، در سال  گروه آموزشی معارف اسلامی د

گیری از سخنرانانی مانند: اقای دکتر ظفرقندی؛ رئیس وقت دانشگاه، دکتر منصوری لاریجانی  برگزار کردیم که با حضور و بهره  "و دفاع مقدس

استقبال اساتید و   دکتر علی شیخ الاسلامی و جمع کثیری از اساتید ایثارگر انجام گرفت که بسیار مؤثر و موردرئیس مرکز آثار دفاع مقدس،  

های بعدی، طبقات و اقشار مختلف  های متفاوت برای نسلتوان در سطوح مختلف و سوژهدانشجویان قرار گرفت که البته بهتر از آن را هم می

 جامعه برگزار نمود. 

 بینید؟ فت خود را در چه چیزی می مل پیشر عوا

 زندگیم   در  نوعی  به  مختلف  مقاطع  در  گوناگونی  عناصر  و ام ولی معتقدم عواملهرچند موافق نیستم که پیشرفت متناسب و درخور توجهی داشته 

ام به سمت دانش و اعتقادات  گیریجهت  در  نوجوانی   و  کودکی  آغاز  از  که  پدرم  شخص   ویژهبه   خانواده  نخست  مرحله  در.  هستند  و   بوده  تأثیرگذار

مذهبی باشم و نه یک فرد اقتصادی و یا ...؛ چون همه اعضای خانواده و اطرافیانم به    -مذهبی بسیار مؤثر بود تا در راستای یک محصل علمی
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بهتری داشته باشی، تنها کسی که مشوقم   امور اقتصادی بیشتر توجه و اشتغال داشتند، همه معتقد بودند شغلی داشته باش که درآمد بیشتر و زندگی

 . بود پدرم مرحوم گیرم  قرار بود تا در راستای تحصیل دانش به ویژه علوم و معارف دینی 

  تحصیل،  سال  سه -دو  طی  داشتم  اشتغال  تحصیل  به   که  ایمدرسه   آن  در  شدم،   علمیهحوزه   وارد  که  1353  سال در  ابتدایی  دوره  از  پس  دارم  یادبه 

کردند؛ که البته مسائل مختلفی ازجمله آینده زندگی و شغلی، فضای ماندند و بقیه درس حوزه را رها  چهارم باقی های مدرسه حدود یکیورود  از

های تشویقی و ایجاد انگیزه برایم نقش فوق  اجتماعی و فشارهای تبلیغاتی در این موضوع دخالت داشت؛ در این زمینه پدرم در مکانیزم  -سیاسی

 ای داشت تا با انگیزه بالا این مسیر را طی کنم و رها نکنم.دهالعا

  عزیزم   فرزندان  همچنین  و   بود  پرورش  و   آموزش   در  فرهنگی  فعال  عناصر  از   یکی   خود   که  است   ارجمندم  همسر  همراهی   و   همکاری  عوامل،   دیگر   از

دانم هایم نقش بسزایی داشتند که همین جا لازم می ند و در موفقیت ابوده  مشوقم  و  یار  جانبههمه   و  همیشه  زندگی  مشکلات   تحمل  و  صبوری  با  که

 صمیمانه و با همه وجود از آنها تشکر و قدردانی نمایم.

  گذارتأثیر  و  عزیز  برایم  همیشه  که  شرایطم  و  اهداف  با  متناسب  و  تأسی  قابل  الگوهای  و  مدل  عنوانبه  مذهبی-علمی   هایشخصیت  و  عناصر  بین  در

  در   ارزشمند  مدل  دو  این  وجود  کنم،  یاد  دانشگاهی–حوزوی  هایشخصیت  عنوانبه  "بهشتی  دکتر  شهید  و  مطهری  شهید  استاد"وانم از  تمی  بوده

  عوامل   همه  رأس  در   و  ترمهم  همه  از  البته  و  آورم  روی  علمی  نوین  دستاوردهای  و  دانشگاه  به  حوزه  هایدرس  کنار  در  تا  شد  سبب  جوانیم  دوران

 هایم بوده است. همواره محور اساسی زندگی و موفقیت "ند متعال و توفیق الهیخداو بر توکل"

 دارد؟ شما پیشرفت در  تأثیری چه بودن روزبه  دکتر آقای

ازها و شرایط  نی  به   توجه  با  وقتی.  شودمی   موجب   را  نشاط  نتیجه  در  و   بودن  مفید   و  تأثیرگذاری  کند؛می   ایجاد  کارآمدی  نوع  یک  انسان  در  بودن   روزبه 

رویم، همه تر وقتی با شرایط و نیازهای زمانه پیش میکنیم و از همه مهمدهیم اولاً حس مسئولیت را در درون خود ایجاد میزمانه خود را وفق می

از موارد تجربه کردم. هنگامی  کار خواهیم گرفت و قهراً احساس بازدهی در کار داریم؛ بنده عملاً این را در خیلی هایمان را بهپتانسیل و توانمندی

شوم  های جدید نزدیک میروزی هستم و چون به افق توانم بگویم انسان به کنم میشوم و خود را با آن نزدیک میکه با یک فضای جدید آشنا می

 گذاری بر محیط اطرافم را مشاهده کنم. احساس سودمندی، نشاط و حس مسئولیت را برای خود و تأثیر 

 کنید؟می  کارچه  خود جسمی و روحی متسلا  حفظ برای

  مفهوم  رایج،   پزشکی   نظام  هایگذاریهدف   و  هاتعریف  برخلاف  سلامت  یمقوله .  ماست  اجتماعی  حیات  نیازهای  تریناساسی   از  آن  حفظ   و  سلامت

سازند؛ لذا  در کنار همدیگر سلامت را برای ما محقق می   هااین  همه  و  شود می  اجتماعی  و  جسمی  روحی،  سلامت  شامل  که  دارد  ایوگسترده  عام

 تری از سلامت جسمی را می باشد. کسب سلامت و حفظ آن مستلزم تعریفی متفاوت و ارائه راهکارهای وسیع 

مواد و عوامل  و از    کنیم  زندگی  ترطبیعی   هرچه .  مؤثرند  جسمی  سلامت  در(  امکان  صورت  در)  طبیعی  و  سالم  زیستمحیط   و  سالم  تغذیه   ورزش،

محیط  و  صنعتی  و  صنعتی،  شیمیایی  زندگی  متأسفانه  که  داشت  خواهیم  بهتری  جسمانی  سلامتی  باشیم،  داشته  بیشتری  فاصله  آلوده  زیست 

 های محیطی و موادشیمیایی حاکم بر نظام تغذیه، سلامتی همه را به ویژه در شهر تهران تحت تأثیر قرار داده است. آلودگی

گیرد؛ اگر چه امروزه در اکثر جوامع کنونی  روانی است. این ضلع سلامت در پرتو عوامل مختلفی شکل می -مت، سلامت روحیع دوم نظام سلاضل

- برند، اما خوشبختانه در فرهنگ دینیمخدر پناه میآور و مواد برای درمان و تأمین سلامت روحی به مواردی مثل یوگا، موسیقی، داروهای نشاط

روانی ما تأثیر بسزایی دارند، از قبیل نوع باورها و اعتقادات مذهبی، ارتباطات معنوی  -هایی وجود دارند که بر سلامت روحیلفه اسلامی عوامل و مؤ

  در   که  تفریحی  و  زیارتی–و عبادی، پیوند با کلام الهی )قرآن کریم( و دعاهای ایام خاصی در متون و فرهنگ اسلامی، همچنین اماکن مذهبی

های مادی جدا و به فضای معنا و معنویت سوق دهند که قهرا نتایج آن بر  ما را از آلودگی  هایی هستند تا روح و روان ختیار داریم، همه کانالا
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تر  زونبیت )ع( فمان با اهلهر مقدار راندمان توکل به خالق هستی بیشتر و ارتباطسلامت جسمانی و اجتماعی کمک شایانی می کند؛ چه اینکه به 

ها برخورداریم و توفیق بهرمندی هرچه  باشد، اثرگذاری آن بر سلامت جسمانی و اجتماعی ما بیشتر خواهد بود؛ خدا را سپاس که از همه این نعمت 

 ... . انشاا بیشتر از این موارد را برای همه عزیزان و این بنده ناچیز از خداوند متعال خوهانم. 

  د؟داری علاقه ورزشی چه به

  روی پیاده به   بیشتر  فعلی شرایط در  ولی داشتم،  توجه   و علاقه   باستانی های ورزش  به   بیشتر جوانی  دوران  در و  بودم  مندعلاقه  کشتی به   کودکی زا 

 .روممی  هم شنا باشد فرصتی اگر و پردازممی  روزانه هاینرمش  و

 داشتند؟ شما موفقیت  در را نقش  بیشترین  کسانی چه

  نوعی   به  دانشگاه  و  حوزه  هایمحیط  در  تحصیلی  مقاطع  و  سنی   شرائیط  مختلف   مراحل  در  متعددی  هایشخصیت  شدم،  یادآور  ترپیش  که  پدرم  جز

تم  داش  مؤثری  و   ارزشمند  اساتید   علمیهحوزه   در.  دانممی   ارزشمندشان  رهنمودهای  و  زحمات  مدیون   را  خود  همواره  و   بودند  تأثیرگذار  زندگیم  مسیر  در

ای کاشمری است. ایشان بسیار مهربان، دلسوز و نقش پدرانه فرقانیجمله استادی که جا دارد در آغاز از ایشان یاد کنم، استاد مرحوم ابراهیماز  

 داشت که ضمن تحصیل در محضر ایشان همواره مشوق و کمک یارم برای تدریس در حوزه و دروس حوزوی بود. 

 محل  شهر  به  1353  سال  در  ایشان  کههنگامی   بود،  مشکینیعلی  اللهآیت  داشت،  امدینی –در اندیشه سیاسیرین نقش را  بیشت  که  اساتیدی  دیگر  از

 العاده   فوق   ایشان  دور  به  انقلابی-سیاسی   نیروهای  از  بسیاری  گردآمدن  و  شهر  آن   به  ایشان  تبعیدشدن  بودند،  تبعیدشده  کاشمر  شهرستان  تحصیلم؛

کردم در فضایی فراتر از فضای موجود طلبگی را در آن شهر از روند جاری و معمولی دگرگون نمود؛ احساس میی نظام  فضا  حتی .  بود  تأثیرگذار

سیاسی و مرجع تقلید  -عنوان یک الگوی تمام عیار دینی)ره( که خود ایشان هم به قرار گرفتیم. بعد هم آشنایی با اندیشه ها و مرجعیت امام خمینی 

 ندگی، نسبت به وظایف یک انسان مذهبی و روحانی نقش مهمی داشت. در تغییر نگرش ما در مسیر ز

 دچار  و   داد  تغییر  مرا  اجتماعی  و  سیاسی   اخلاقی،  دینی،  مفاهیم  از  بسیاری  مشکینی  اللهآیت   اخلاق  و  قرآن  تفسیر  هایدرس  در  حضورم  و  آشنایی

اوقاف قرار    سازمان  نظر  زیر  علمیه  مدارس   کل  طاغوت  زمان   نمونه،  عنوانبه.  کرد  تغییر  هایمریزیبرنامه   و  هاگذاریهدف   و  نمود  درونی  تحول  یک

  مشکینی  اللهآیت  امام، فتوای این استناد به است«،  حرام  اوقاف  امور در  طاغوتی   نظام ادارات  و   داشت. امام )ره( فتوایی داده بود که »مداخله دولت

کردیم آب آشامیدنی و    سعی  ایشان  از  تبعیت  به   هم  ما.  نمود  می   پرداخت  اوقاف   اداره  را   مدرسه  بهایآب   چون   کرد،  نمی   استفاده  مدرسه  آب  از

کرده و از آب مدرسه استفاده نکنیم. غرض آن است، این یک رفتار جزئی بود ولی تأثیر بسیار زیادی بر نوع کار، وضویمان را از بیرون تهیه  

مؤثر بود، جناب آقای   خیلی  امگیری جهت  و ها  برنامه  در   که  اساتیدم   دیگر  از .  داشت  ما   جتماعیا_سیاسی  هایگیری   جهت  و  ریزیبرنامه   اهداف،

هایم بود ما را  که وارد حوزه قم شدم ایشان استاد یکی از درس الدین محمدی )امام جمعه سابق شهرهمدان( است. هنگامیالاسلام غیاثحجت

تاریخ و جغرافیا هم    های حوزه اکتفا نکنید و در کنار آن به علوم جدید از جمله علوم تجربی، ریاضیات، فیزیک،کرد که تنها به درستشویق می 

 علاوه ای به من داد تا در کنار نظام علمی حوزه به نظام جدید آموزشی و دانشگاهی روی آورم.گیری ویژهتوجه داشته باشید. این موضوع جهت

ام در موفقیت های علمی  را  نقش  بیشترین  جعفرسبحانی  الله  آیت  و  تبریزی آقایجوادمیزا  اللهآیت  حضرت  حوزوی،   بزرگوار  اساتید  میان  از  براین

 های فقه و اصول هرکدام از آن دو استاد ارجمند در حوزه قم بهره بردم. داشتند، چه اینکه بالغ بر ده سال از درس

 کارشناسی ع  مقط  در (  ایران  در  تربیت  و  تعلیم  استاد  و  فرهنگی   انقلاب   شورای  عضو)  شریعتمداریعلی  دکتر  آقای  ارجمندم  استادان   جمله  از   دانشگاه  در

توجه ریزی برایم بسیار جالبارشد بود که چندین واحد درسی را در این مقطع با وی گذراندم. نوع نگرش ایشان در پژوهش، تفکر منطقی و برنامه 

اتید حوزه تاریخ  وند از اساحمدی )عضو شورای انقلاب فرهنگی( و در مقطع دکتری استاد دکتر صادق آیینه کننده بود، همچنین دکتر احمدو تعیین 

عنوان مربی و الگوی علمی و عملی وجود و خاطرشان برایم عزیز و  و تمدن و از الگوهای بسیار موثر بودند. البته از دیگر اساتیدی که هرکدام به
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هایم نقش بسزایی  نوعی در موفقیتشان هستم که هر یک بهکنم و ممنونمغتنم بوده و هست که در این مجال ذکر نامشان نیست عذرخواهی می

 داشته اند. 

 است؟  دوران کدام کنون  تا تولد  بدو از شما زندگی دوران بهترین

  تحرک  و  شوق  انگیزه،   دوره  این  در  چون   است،  تحصیل  دوران  بهترینش  دارد  قرار  رویم  پیش   خاطره  عنوانبه   که  زندگی   دوران   مختلف  مقاطع  از

شدم که مرا به مطالعات و فضای تحصیلات نظام جدید  در حوزه مشغول تحصیل بودم با استادی مواجه    کهزمانی   میان  این   در  و   داشتم  بسیاری

گرفتم. با بعضی از دوستان طلبه  کردم نیروی مضاعفی میویژه وقتی بین دو حوزه کاری مقایسه میسوق داد و برایم اشتیاق خاصی ایجاد نمود، به 

کردند، برخی از دروس از جمله ریاضیات، هندسه، فیزیک و شیمی را با دبیران  و دبیرستان شرکت می که به صورت متفرقه در مقطع راهنمایی  

توانستند  های ریاضی و هندسه و برخی دروس نمی کردیم. بعضی از این دوستان با فرمولآموزش و پرورش و بعضی از مواد درسی را خود مطالعه می

دادم )مانند: قضایای شرطیه،  های علم منطق شرح و تطبیق میها را در قالب گزارهبنده همین فرمول  ارتباط خوبی برقرار کنند، ولی هنگامی که

گیرند ولی  دهم خوب نمی گفت: »چرا وقتی من توضیح میکردند. استاد می خوبی دریافت میحملیه، حقیقیه و ...( مطالب را دوستان همکلاسیم به 

دهم.« برای استاد هم جالب  »من با زبانی متفاوت از شما و با استفاده از قواعد علم منطق توضیح می  گفتم:فهمند؟« میبا توضیح تو خوب می 

کنیم.« این مسئله برای من  گفت: »ارتباط بین علوم را پیدا کنید، در فلسفه و منطق ارتباطات بین علوم را زیاد مشاهده میتوجه بود و همواره می

کردم. دوره ورود به دانشگاه که به شکلی با نسل جوان ارتباط داشته و  د که در دوران تحصیلم احساس لذت میخیلی جذاب و از جمله مواردی بو

طور ویژه وقتی صاحب ها بوده و به آفرین است و البته در زندگی موارد زیادی برایم خاطره و از بهتریندارم ازجمله مواردی است که برایم نشاط

 آید. زندگی من به حساب می  فرزند شدم از بهترین دوران

 دارید؟  فرزند  چند

  حال  در  و  دندانپزشک  دومی  باشد،می   قم  شهرستان سه  منطقه  هایدبیرستان  مدیران  از  یکی   و  انگلیسی  زبان  دبیر  فرزندم  اولین.  دارم  فرزند  چهار

و مدیون  می ناسی  روانش  و  دانشجوست  فرزندم  چهارمین  و  خوانده  حقوق  رشته  سومی  طرح،  دوره  گذراندن را مرهون  خواند که در موفقیتشان 

 های ارزشمند همسرم هستم که خود وی نیز یکی از مدیران موفق آموزش و پرورش بودند. تلاش 

 : آخر حرف و

ام صمیمانه تشکر  زندگی   خاطرات  از  بخشی  بازگویی  برای  دادید  خرج  به  که  ایحوصله  و  صبر  از  و  آوردید  فراهم  برایم  جنابعالی  که  فرصتی  از

ت و  کنم و از مجموعه اداره هیئت علمی امور ایثارگران دانشگاه که نقش خوبی در رابطه با امور ایثارگران به دلیل ساماندهی این مجموعه، ثبمی

 های دفاع مقدس ایفا می کنند سپاسگزارم. ضبط خاطرات و ارزش 

شناختیم. در انجام کارهای اجرایی، فرهنگی و ای داشتیم که روز و شب نمیکنم، ما دورهه مید توصیخو فکرانهم و قطارانهم به دوم مرحله در

گرفت، چون برای رضای الهی و ای که در بعضی از مناطق و امور انجام می کردیم. پیشبرد جنگ و کارهای سازندهعلمی احساس خستگی نمی

کردیم. اما اکنون احساس  همراه داشت و همه احساس نشاط میهمکاری مردمی را به   داد و رشد داشت، چونخلق خدا بود و خوب هم جواب می 

شود بعضی از ما، از آن فضاها فاصله گرفتیم. عرضم این است اگر نسل ما که بعضی ها امروزه در جایگاه مدیر، رئیس و استاد هستند، همان می

مردم و خدا هم همین است. نظام و جامعه بر همه مشکلاتش فائق خواهد آمد و  سته  روحیات را حفظ کنند و مسیر را ادامه دهند که در واقع خوا

 برهمه موانع و دشمنان پیروز خواهیم شد. 

  زندگی   گرفته  صورت  هایتحریم  جهانی،  فشارهای  جمله   از  مختلفی  مسائل .  داریم  قرار  ایویژه   شرایط   در  امروز   ما  مردم،   اقشار  برای   دیگر   نکته 

ای که برای نا امید کردن مردم به ویژه نسل جوان صورت می گیرد،  های موجود و تبلیغات گستردهرا دچار مشکلاتی کرده است. گرایش  مردم
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های سختی پشت سر گذاشتیم. مواردی بوده است که هیچ امیدی به فردای خود فضا را بسیار سنگین کرده است. روزهایی بوده که ما آزمون

 توکل و عنایات الهی پیروز شدیم و در مواجهه با همه مشکلات با موفقیت عبور کردیم.نداشتیم اما با  

 سر   پشت  آگاهی  و  اتحاد  با  اگر  دارم  اعتقاد  مؤمنین«،  کنتم  ان  الاعلون  انتم  و  تحزنوا  لا  و  تهنوا  »ولا  عمران  آل  سوره  139  شماره  آیه  اساس  بر

 بهای شهدا تلاش کنیم، قطعاً پیروز هستیم. ظیم خون یره عذخ این از حراست و محافظت راستای در و رهبری

 با  تریمشکل   و  ترسخت   مراتببه  مراحل  از  ما  که  چرا  شد،  امید  نا  نباید!  کشورند  سازانآینده  و  خواهآرمان  که  دارم  جوان   نسل  به  هم  توصیه  یک

ویژه توجه به گنجینه عظیم الطاف الهی، گره خوردن با معنویت، به ه  ب  توکل  و  امیدواری  کردیم؛  عبور  خوبی  به  متعال  خداوند  استعانت  و  توکل

های جدید گذاشته، آن است که در این موقعیت حساس با  معنوی که شهدا و ایثارگران آفریده و مسئولیت و رسالت بسیار سنگینی بر عهده نسل 

های  های بلند جامعه و آینده ای روشن به پیروزی و موفقیت نمسئولیت و رسالت سنگین خویش آشنا شویم تا بتوانیم در راستای اهداف و آرما

 های آرمانی ملت عزیزمان، از برترین های جهان باشیم. انشاء الله. بهتری دست یابیم و در همه عرصه 

 در شورای مدیران معاونت توسعه دانشگاه علوم پزشکی تهران مطرح شد

 

 ترین سرمایه گذاری استآموزش مدیران بیمارستانی و محیطی اثربخش 

در نشست شورای مدیران معاونت توسعه، گزارش اصلاح فرآیندها میان حوزه های ستادی معاونت توسعه و همچنین دستورالعمل  

 .مطرح و برضرورت برنامه مداری تاکید شد شایسته گزینی مدیران بیمارستانی،

 

برگزار شد، دکتر  1401آذر    15، در نشست شورای مدیران معاونت توسعه که روز سه شنبه  ط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانرواب به گزارش

افزار  رامین رحیم نیا، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، ضمن تبریک روز پرستار و حسابدار، از همکاران به دلیل طراحی نرم  

تمام شده قدردانی کرد و گفت: امیدوارم قابلیت و توان لازم برای بهره برداری مناسب از این نرم افزار وجود داشته باشد و از  حسابداری بهای  

 همکارانی که برای حسابداری تعهدی خصوصا قسمت معوق مانده تلاش کردند قدردانی می کنم. 

خاطر نشان کرد: آموزش بهترین، اثربخش ترین و کارآمد ترین   "کافی نیستمتاسفانه دانش مدیران محیطی در حوزه مالی  "وی با بیان اینکه  

 سرمایه گذاری است. معتقدم مدیران محیطی باید در زمینه دانش بهره وری و عملیاتی کردن بودجه و بودجه ریزی عملیاتی آموزش ببینند. این 

 مسئله می تواند به دانشگاه و مدیران بیمارستانی کمک کند.
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رییسه  دکتر رحیم نیا، بر ضرورت هوشمندی و برنامه مداری تاکید کرد و گفت: مدیریت ها در معاونت توسعه، برنامه خود را اعلام کنند. در هیات 

وی دانشگاه مقرر شده تا بیمارستان ها گزارش های عملکردی خود را مطرح کنند از این رو از شما می خواهم پیشنهادات خود در حوزه مالی، نیر

ی  انسانی و شاخص های بهره وری نیروی انسانی را در چند آیتم برای بیمارستان ها اعلام کنید تا آنها، در کنار گزارش های آموزشی و پژوهش

باید بدانند در کنار مسایل دیگر در زمینه تحقق اهداف، درآمد ای هخود در زمینه عملکرد مالی و اداری نیز اعلام وضعیت کنند. بیمارستان ها 

 اختصاصی و یا توسعه فیزیکی در چه شرایطی هستند.

 

معاون توسعه دانشگاه، همچنین از مدیران خواست تا برای کارگروه های مختلف نیز اهداف و برنامه مشخص داشته باشند و خاطر نشان کرد: 

عمل کنند. با راه اندازی کارگروه، قصد انجام کار تبلیغاتی  کارگروه ها نباید در انتظار درخواست واحدها بمانند بلکه باید فعال تر شوند و ستادی تر

 نداریم بلکه انتظار داریم این کارگروه ها در رفع چالش ها و مشکلات سازمان کمک کنند.

ه به دنبال وی در بخش دیگری از سخنان خود در زمینه اوقاف گفت: تا کنون به اوقاف به عنوان یک منبع، نگاه نشده و لازم است برای این مسئل

و تامین   برنامه، پیشنهاد و راهکار باشیم. همچنین مهدی کلینیک و حکیم نیز در مرحله افتتاح قرار دارند لذا توجه ویژه ای به بحث نیروی انسانی

 تجهیزات آن داشته باشید. 

کرد و گفت: در روزهای گذشته چالش های موجود  دکتر رحیم نیا، در ادامه به گزارش اصلاح فرآیندها میان حوزه های ستادی معاونت توسعه اشاره  

در مدیریت های مختلف معاونت توسعه را بررسی کردیم تا از این طریق عمده چالش ها و مشکلات بین بخشی مشخص شود. قطعا اصلاح این  

 فرآیندها منجر به بهبود عملکرد و سرعت بخشی به کارها می شود. 

چالش با مدیریت متناظر خود را مطرح کنند و در ادامه برای رفع آنها راهکار   5لف خواستیم تا هر کدام  وی افزود: بر این اساس از واحدهای مخت

ت عمل اعلام نمایند. در نهایت این مسله باید منجر به برون داد بهتر و اصلاح فرآیند شود. این مباحث مطالبه زیادی در دانشگاه دارد لذا سرع

 باشید.زیادی در اصلاح فرآیندها داشته 

اند به  معاون توسعه دانشگاه، اصلاح فرآیندها را به مثابه بدنسازی تیم توسعه دانشگاه دانست و گفت: اگر تیم، قدرت لازم را داشته باشد می تو

استخدام   خوبی با چالش ها مواجه شود و برای رفع آنها اقدام نماید.وی در بخش دیگری از سخنان خود به مشکلات قراردادی با شرکت ها برای

ی خواهم همکاران راننده اشاره کرد و گفت: دانشگاه باید به کارکنان خود احترام بگذارد و برای پرداخت حقوق رانندگان تلاش نماید لذا از شما م

 راهکارهای لازم برای رفع این مشکلات را مطرح کنید.

گفت: اگر پیمانکاری در بیش از دو طرح همزمان برنده شود حتما باید  دکتر رحیم نیا، سپس محدودیت انجام عملیات پیمانکاران را مطرح کرد و  

نظارتی    در کمیته عمرانی مطرح و مصوب دریافت نماید. اخذ تاییدیه از معاونت توسعه می تواند صلاحیت پیمانکار را احراز نماید و وظیفه ستادی و

 ما ایجاب می کند که در این زمینه نظارت کافی داشته باشیم. 
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ن توسعه دانشگاه بر ضرورت طراحی ضابطه مناسب در خصوص پیمانکاران تاکید کرد و افزود: ضابطه کمک می کند تا مدیران کمتر در مظان  معاو

  اتهام قرار بگیرند. 

 شایسته گزینی مدیران بیمارستانی

 

توانمند سازی مدیران بیمارستان پرداخت و گفت: در نظر داریم تا  در این نشست، امیری، معاون کارگزینی دانشگاه، به ارائه گزارشی در زمینه  

ارزیابی    افرادی را که از پتانسیل لازم برای مدیریت برخوردار هستند، غربالگری و آموزش دهیم. بر این اساس در ابتدا شرایط احراز عمومی فرد را

س از ارزیابی سوابق و فعالیت های علمی و دریافت تاییدیه صلاحیت  کرده و سوابق تحصیلی و خدمتی افراد را بررسی می کنیم. در نهایت پ

وی به ارزیابی افراد در حین آموزش اشاره کرد و گفت: در صورت کسب امتیاز   اخلاقی، ایشان را برای دریافت آموزش های لازم معرفی می کنیم.

 ت بیمارستان قرار می گیرند. لازم، افراد در بانک مدیران و اولویت دریافت ابلاغ برای پست های مدیری

 اصلاح فرآیندهای کاری

عه  امیری، معاون کارگزینی دانشگاه، در بخش دیگری از سخنان خود، به ارائه گزارشی از چالش های موجود میان مدیریت های متناظر معاونت توس

برخی از موارد نیز نیازمند برگزاری جلسات مشترک  پرداخت و گفت: اغلب مدیریت ها خود به راهکار مناسب برای حل مشکلات رسیده بودند. در  

 میان مدیریت ها و گاهی برگزاری جلسه با معاونت توسعه هستند. 
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 تاکید دکتر ناطقی بر افزایش سقف کارانه بر اساس عملکرد پزشکان 

بررسی شرح وظایف پیشنهادی کمیته  پیرامون بررسی افزایش سقف پیشنهادی کارانه پزشکان و    10جلسه شورای کلان منطقه  

اقتصاد درمان کلان منطقه با حضور معاونان درمان و توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه های علوم پزشکی شهر تهران  

 .در ستاد مرکزی دانشگاه برگزار شد

 

با حضور دکتر سعید ناطقی، معاون درمان    10معاونت درمان، جلسه شورای کلان منطقه   کی تهرانروابط عمومی دانشگاه علوم پزش به گزارش

منابع  دانشگاه، دکتر رامین رحیم نیا، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، دکتر خدادوست، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی  

نده، معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه علوم پزشکی ایران و دکتر علی گنجعلی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، دکتر آموز

 .در ستاد مرکزی دانشگاه برگزار شد 1401خان، سرپرست هماهنگی امور بیمه، تعرفه و استاندارد دانشگاه روز شنبه، نوزدهم آذر 

کارانه و اجرایی شدن در دانشگاه ها، همچنان پزشکانی هستند که عملکرد بالاتری  در این جلسه دکتر ناطقی گفت: پس از ابلاغ سقف جدید  

اشت ارائه  داشته و برای بیمارستان ها درآمد زایی می کنند. به منظور ایجاد انگیزه برای این پزشکان پیشنهاد افزایش سقف کارانه را به وزارت بهد

 .وتی باشد که منجر به افزایش انگیزه در پزشکان شودخواهیم کرد. لازم است پیشنهادات به صورت طیف متفا

یاده وی افزود: ما در دانشگاه علوم پزشکی تهران سعی می کنیم تا بر اساس شواهد و مدارک اقدام و برنامه ریزی کنیم؛ به طور مثال طرحی را پ

دیگر بررسی و پزشکان متخلف که بیماران را به بیرون   کردیم که در آن کارکرد کمی پزشکان، محاسبه و جایگاه پزشک را در مقایسه با پزشکان 

ارجاع می  دانشگاه  روند پزشکان متوجه شدند که   از  این  تشویق کردیم. در  را  داشتند  افرادی که عملکرد خوبی  را شناسایی و همچنین  دادند 

ت و در دانشگاه گامی به جلو برداشته شد. در این  عملکردشان رصد می شود، با این کار میانگین عملکرد پزشکان بیست تا سی درصد افزایش یاف

هادی  راه تقریبا همه کسانی که مخالف این کار بودند، موافق شدند و می توانیم در حوزه های دیگر نیز اینگونه عمل کنیم. سپس شرح وظایف پیشن

های سازمان  با  تعامل  در  ها  دانشگاه  رویه  وحدت  هدف  با  منطقه  کلان  درمان  اقتصاد  شد  کمیته  تصویب  و  مطرح  جلسه  در  گر   .بیمه 

ن  در ادامه اعضای جلسه به بررسی نتایج کمی و رصد حاصل از اجرای افزایش سقف کارانه پزشکان بر بهبود کمی و کیفی ارائه خدمات به بیمارا

عب العلاج و پوشش بیمه ای  الش های برنامه تعرفه گذاری خدمات پرستاری، پوشش بیمه ای، بسته خدمت بیماران خاص و صچ.تاکید کردند

 خدمات درمان ناباروری از دیگر موضوعات مطرح شده در این جلسه بود. 
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 بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران و مدیران این معاونت از آزمایشگاه های دانشکده بهداشت   معاون  بازدید

ه علمی ما در معاونت بهداشت، دانشکده بهداشت  دکتر اولیایی منش در بازدید از آزمایشگاه های دانشکده بهداشت گفت: پشتوان

 .است

 

، دکتر علیرضا اولیایی منش معاون بهداشت دانشگاه،  1401آذر    21دانشکده بهداشت، دوشنبه   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

اجرایی، دکتر سعید تاملی، قائم مقام و مدیر فنی و دکتر غلامرضا حمزه لو مسئول آزمایشگاه مرجع بهداشت دکتر محمدرضا قیوم زاده معاون  

ن  معاونت بهداشت در نشستی با دکتر کاظم ندافی رئیس دانشکده، دکتر معصومه دورقی معاون پژوهشی دانشکده، دکتر عباس استاد تقی زاده معاو

یغماییان مدیر گروه بهداشت محیط، دکتر محمدرضا منظم مدیر گروه بهداشت حرفه ای و دکتر محمدصادق اداری مالی دانشکده، دکتر کامیار  

 حسنوند عضو هیئت علمی گروه بهداشت محیط دیدار و گفت و گو کردند. 

یادی از آزمایشگاه های دانشکده در این نشست دکتر ندافی با تاکید بر ارائه خدمات و بهره گیری از آزمایشگاه های دانشکده بهداشت گفت: تعداد ز

م با معاونت  در زمره آزمایشگاه های معتمد وزارت بهداشت هستند. بنابراین با توجه به وجود ظرفیت لازم در دانشکده و آزمایشگاه ها امیدوارم بتوانی

 بهداشت دانشگاه نیز همکاری های بیشتر و نزدیک تری داشته باشیم. 

ر خشنودی از حضور در دانشکده گفت: ما هنگام حضور در دانشکده بهداشت به نوعی به خانه خودمان می آییم و سپس دکتر اولیایی منش با اظها

راد از این بابت خوشحال هستیم. اینکه از ظرفیت ها و توان یکدیگر آگاه باشیم را باید به فال نیک گرفت چون بیشتر اوقات در یک مجموعه، اف

 دارند. از توانایی های یکدیگر اطلاع ن

م معاون بهداشت دانشگاه افزود: برای افزایش کارایی و جلوگیری از هدر رفت وقت و انرژی سیستم، بهره گرفتن از ظرفیت های موجود بسیار مه 

اگر  و با ارزش است. نوع روابط ما با دانشکده بهداشت متفاوت و مطلوب است و پشتوانه علمی ما در معاونت بهداشت، دانشکده بهداشت است و  

لت و  در ادواری این نقش کم رنگ شده باید سعی کنیم تا دوباره به این مسیر برگردیم. فعالیت بر اساس مستندات و پایگاه شواهد و داده به عدا

 کارایی در زمینه خدمات کمک خواهد کرد.

 در ادامه حاضران بر اساس جدول زمانبندی از آزمایشگاه های دانشکده بازدید کردند.
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دکتر رحیم نیا بر تدوین شیوه  ،  رای مدیران معاونت توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاهنشست شو

 نامه دقیق و شفاف در حوزه خیرین تاکید کرد 

سازی،   شفاف  و  کرد  تاکید  خیرین  شبکه  برایجاد  تهران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  منابع  ریزی  برنامه  و  مدیریت  توسعه  معاون 

 .شودزی را از ارکان مهم تعامل با خیرین دانست که از طریق تدوین شیوه نامه های دقیق، اجرای می مستندسازی و اعتمادسا

 

ریزی منابع    برنامه  و  مدیریت  توسعه  معاونت   مدیران  شورای  1401  آذر  22  نشست  در  تهران،   پزشکی   علوم  دانشگاه  عمومی   به گزارش روابط 

های مردم نهاد و خیرین سلامت، اهداف و دستورالعمل تعامل با خیرین را تشریح دانشگاه علوم پزشکی تهران، دکتر زهرا حسینی تبار مدیر سازمان

مرانی، تجهیزاتی،  ع  مختلف  هایحیطه  در  انها  هایحمایت   از  استفاده  و  خیرین  با طرفه دو  و  بهتر  هرچه   کرد و گفت: درحال تدوین فرآیند ارتباط

 .هستیم …دارویی و درمانی و

 .به خیرین اعلام کنیم ها اعلام کردیم نیازهای خود را اعلام کنند تا انها را اولویت بندی و ی افزود: به بیمارستان و

 تاکید بر ایجاد شبکه خیرین 

های دکتر حسینی تبار در حوزه خیرین قدردانی کرد و  ی منابع دانشگاه، از تلاش ریزدر ادامه دکتر رامین رحیم نیا معاون توسعه مدیریت و برنامه 

جایی فضای ورزشی های مردم نهاد و خیرین سلامت به ستادمرکزی منتقل می شود با این جابه گفت: تا هفته آینده ساختمان مدیریت سازمان

 .گیردبیشتری در اختیار همکاران قرار می 

پیشین در حوزه خیرین را ارزشمند دانست و با اشاره به ثبات تولیت امور خیرین در این دوره گفت: متمرکز شدن تولیت    دکتر رحیم نیا اقدامات

 .خیرین در معاونت توسعه فرصتی است که می توان از آن استفاده کرد

 کار  و  ساز   ها،تاکید کرد و گفت: با تدوین شیوه نامهمعاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، بر تدوین شیوه نامه دقیق در امور خیرین  

 .گیردمی  قرار استفاده مورد  نیز آیندگان برای  که شودمی گذاشته بنیانی و نهادینه خیرین با تعامل

شش  پو  تحت   مراکز   خیرین،   شبکه، نقش و وظیفه، اعتبار، اختیار و حرمت هریک از  دکتر رحیم نیا بر ایجاد شبکه خیرین تاکید کرد و گفت: در این

تعاملات تمامی  و  شود  باید مشخص  دانشگاه  ستاد   نیز  واحدها  و  ستاد  بین  هماهنکی  اینگونه  گیرد؛  صورت  شبکه   قواعد  رعایت  قالب  در   و 

 .شودمی  برقرار  شفافیت و دهیسازمان
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اعتمادسازی را از ارکان مهم تعامل با خیرین دانست که از طریق  معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، شفاف سازی، مستندسازی و  

های نقدی نیست؛ بلکه انچه اهمیت دارد حفظ حرمت رفتار شود و گفت: هدف از ارتباط با خیرین صرفا دریافت کمکتبیین فرآیندهای محقق می

 .اعتمادسازی خیرین لازم برنامه ریزی روشنی داشته باشیم  گذارند؛ بنابراین برای حفظ کرامت و متعالی انسانی است که خیرین به نمایش می 

ها را تهیه و در دسترس قرار دهید که در زمان لازم در اختیار  دکتر رحیم نیا، بر اولویت بندی نیازهای واحدها تاکید کرد و گفت: لیستی از اولویت 

 .خیرین قرار گیرد

اندازی و تکمیل سایت خیرین را خواستار شد و گفت: سایت خیرین به  رعت بخشیدن به راه معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، س

 .اندازی شودسازمان است و باید به سرعت راه  نوعی سرمایه

است و لازمه ههای بلوغ در کار، تداوم در اجرای برنامهدکتر رحیم نیا، مداومت در ارتباط با خیرین را از اصول مهم دانست و گفت: یکی از نشانه 

 .آن فکر کردن پیش از اجراست

  برند : گفت و  کرد تاکید آنان  ریزی منابع دانشگاه، بر تسهیل فرایند تعامل با خیرین و سطح بندی نحوه قدردانی ازمعاون توسعه مدیریت و برنامه 

در جذب کمک های  توانمی  که  است فرصتی این  و  شودمی  ما به اعتماد موجب دهد؛می  ارایه   را خدمات بهترین  که تهران  پزشکی  علوم دانشگاه

 .خیرین و نحوه قدردانی از انها استفاده کرد

ایندها  تببین سازوکار جذب خیرین خارج از کشور و برنامه ریزی در زمینه وقف از دیگر مواردی بود که دکتر رحیم نیا بر آن تاکید کرد و گفت: فر

 .ن جذب حداقل و حداکثر حمایت مالی فراهم باشدباید به گونه ای تدوین شود که امکا

مدیران  در ادامه مهندس بهزاد مکری مشاور اجرایی معاون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع دانشگاه، مواردی را که نیاز به تصمیم گیری شورای  

 .داشت مطرح و اعضای شورا نظرات خود را بیان کردند

 

 دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شدالملل دوازدهمین نشست شورای بین

ها و مراکز  المللی سازی دانشگاه های بین مند شاخص الملل دانشگاه با ارائه نتایج مطالعه مرور نظامدوازدهمین نشست شورای بین 

 .آموزش عالی و معرفی شاخصها برگزار شد
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با حضور دکتر محمدحسین آیتی، معاون    1401آذر    21الملل، این نشست دوشنبه  معاونت بین روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش 

 .ها برگزار شدالملل دانشکدهن بینالملل دانشگاه و معاوناالملل، مدیران و معاونان حوزه بین های پردیس بینالملل دانشگاه، روسای دانشکدهبین

ها و مراکز المللی سازی دانشگاههای بینالملل دانشگاه با اشاره به اینکه مطالعه مروری شاخصدر آغاز، دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر روابط بین

مند و  دف اصلی از این مطالعه نظامآموزش عالی به عنوان بخشی از یک طرح بزرگ، از یک سال و نیم پیش آغاز شده است، اظهار داشت: ه

 .المللی سازی از مقالات و متون مختلف داخلی و خارجی بود که با دقت فراوان انجام شدهای بینسیستماتیک، استخراج شاخص 

کنند، این مقوله یت میالمللی سازی فعالوی دلایل انجام این مطالعه را بیان کرد و افزود: در کنار دریافت سفارش از ذینفعانی که در حوزه بین 

بنابراین ما نیز برای هدف های دانشگاههای جدی و اولویت امروز به یکی از دغدغه  گذاری ها و مراکز علمی کشورهای آسیایی بدل شده است 

 .دادیمالمللی سازی را در دستور کار قرار میهای بینصحیح، باید شناسایی شاخص 

المللی سازی به استخراج معیارهای اعتباربخشی  های بینکرد: این در حالی است که مطالعه و شناخت شاخص  الملل دانشگاه اضافهمدیر روابط بین 

المللی است، بسیار راهگشا  هاست درگیر اعتباربخشی بین ای چون دانشگاه علوم پزشکی تهران که سالنیز کمک خواهد کرد و برای مجموعه

 .خواهد بود

و اریک استخراج شده، گفت: همچنین از  Web of Science هایالات مورد استناد انگلیسی این مطالعه از پایگاهدکتر نکوفر با بیان اینکه مق

 59چکیده مقاله و    85عنوان مقاله،    312وی اضافه کرد: در مجموع    .دو پایگاه سید و مگ ایران نیز در بخش مقالات فارسی استفاده شده است

متن کامل مقاله از پایگاه انگلیسی استخراج و مورد مطالعه   33چکیده مقاله و    239عنوان مقاله و    917ارسی و  های فمتن کامل مقاله از پایگاه

 .قرار گرفت

 مقاله خبر داد و بیان داشت: این مقالات براساس دستورالعمل تحلیل محتوای کیفی، مورد تجزیه  45الملل دانشگاه از انتخاب نهایی  مدیر روابط بین 

 .اندرار گرفته و تحلیل ق

الملل، دکتر نکوفر به تشریح فلوچارت نحوه بررسی مقالات پرداخت و اظهار داشت: در نتایج حاصل از مطالعه به شش تم اصلی آموزش، بین 

ای مذکور هالمللی سازی محقق شود باید در حوزه خواهیم بینپژوهش، دانشجویی، توسعه مدیریت و بهداشت و درمان رسیدیم و این یعنی اگر می 

ها و المللی سازی را در استخراج تم وی با تأکید بر اینکه به هیچ عنوان وضع موجود دانشگاه علوم پزشکی تهران در عرصه بین  .فعالیت کنیم 

بیه سازی شده  الملل براساس واقعیت شایم، افزود: خوشبختانه نتایج حاصله حاکی است که ساختار دانشگاه در حوزه بین ها معیار قرار ندادهشاخص

 .است

های مذکور را ارائه و از حاضران خواست معیارهای پیشنهادی خود های استخراج شده در هریک از تم الملل دانشگاه سپس شاخصمدیر روابط بین 

 .را اعلام کنند

 .طرح پیشنهادات مورد نظر پرداختند ها والملل دانشگاه ضمن ارزشمند خواندن مطالعه انجام شده، به بیان دیدگاهدر ادامه، اعضای شورای بین 
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 پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران: دکتر کاظم محمد 

در پادکست نام آوران دانشگاه علوم پزشکی تهران فرازی شنیدنی از زندگی نامه دکتر کاظم محمد، استاد دانشگاه، به اشتراک  

 .گذاشته شده است 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 هست از جنس ایثار و هدیه ای از جنس زندگیدر نبودنت بودنی  

اعضای بدن کارشناس بهداشت حرفه ای بیمارستان بهارلو که پس از جراحی دچار مرگ مغزی شده بود روز گذشته با موافقت  

 .خانواده به پنج بیمار نیازمند عضو اهدا شد

 

بیمارستان بهارلو، لیلا محمدفرد، کارشناس بهداشت حرفه ای این مرکز که در طول دوران   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

غزی شد و با اهدای زندگی  مواجهه با بیماری کرونا به هم میهنان خود خدمت کرده بود، پس از تحمل دوره بیماری و جراحی دچار عارضه مرگ م

 .به پنج بیمار نیازمند پیوند عضو، رسالت خود را در خدمت رسانی به بیماران به اتمام رساند

 .در آغوش خاک آرام گرفت و این آرامش با خود هدیه ای از جنس زندگی داشت 1401آذر  24لیلا ی دوست داشتنی ما امروز پنجشنبه 
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اول مرکز پژوهش های عک نیکبخت نصرآبادی:  ،  لمی دانشجویی دانشکده پرستاری وماماییسب مقام  دکتر 

 رسالت پژوهشی دانشکده متمرکز بر تربیت پژوهشگر است

در مراسم بزرگداشت هفته پژوهش با حضور رئیس مرکز استعدادهای درخشان دانشگاه، از پژوهشگران برگزیده دانشکده پرستاری  

 .و مامایی تقدیر شد 

 

دانشکده پرستاری و مامایی، در ابتدای مراسم گرامیداشت هفته پژوهش که با حضور دکتر  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

استادان و دانشجویان    بهادر مکی آبادی رئیس مرکز استعدادهای درخشان و سرپرست مرکز علمی پژوهش های دانشجویان دانشگاه، هیئت رئیسه، 

در سالن شورای یک برگزار شد، دکتر علیرضا نیکبخت نصرآبادی رئیس دانشکده ضمن    1401آذرماه    22دانشکده پرستاری و مامایی سه شنبه  

یک گفت  خیر مقدم به حاضرین، کسب مقام اولی مرکز پژوهش های علمی دانشجویی دانشکده در سطح دانشگاه را برای سومین سال متوالی تبر

 .و وجود چنین دانشجویان پرتلاش، علاقه مند و پژوهشگر را مایه افتخار دانشکده برشمرد

نافع    دکتر نیکبخت نصرآبادی تاکید کرد: اگر دانشکده در ارائه تحقیقات و پژوهش ها در صدر قرار نگرفته باشد اما در تربیت پژوهشگران فاخر و

 .بردارند مسیر این در نیز را موثری های قدم اند توانسته  اساتید در مقاطع مختلف با تفکری پویا توانسته به خوبی بدرخشد و دانشجویان و

وی ضمن اشاره به فراهم کردن بستری مناسب در راستای ارتقا توانمندی های علمی و پژوهشی دانشجویان اذعان داشت: اگر در بستر مناسب و  

شایسته ای را تربیت کنیم رسالت اصلی خود را به منصه ظهور رسانده ایم که با وجود ظرفیت های مطلوب در در کنار آموزشی موثر پژوهشگران 

دانشکده می توان در جهت توسعه پژوهش های جدید با طرح ایده های نو حرکت کرده و پرستاران و ماما های پژوهشگری را تحویل جامعه علمی  

  در   و   مسئله محور، مبتنی بر نیاز و مرتبط با مشکلات و دغدغه های مراقبت و سلامت در جامعه  دهیم که با تلاش مضاعف و با پژوهش های

  این  جلو به رو حرکت و پویایی با   که باشند  گزار تاثیر جامعه سلامت نظام معضلات حل در که دهند ارائه  را  راهکارهایی مامایی و پرستاری حوزه

 .نقش را همچنان حفظ کنند

از زحمات دکتر راستی در   از دانشجویان برگزیده و خلاق مرکز پژوهش های علمی دانشجویی دانشکده،  تقدیر  آبادی ضمن  بهادر مکی  دکتر 

ظرفیت های راستای عملکرد درخشان مرکز پژوهش های علمی دانشجویی دانشکده نیز قدردانی و از پویایی و فعالیت های مشهود دانشکده و  

 .موجود آن در راستای پژوهش های علمی ابراز خرسندی کرد

  وی ساختار مرکز پژوهش های علمی دانشگاه را دانشجویی دانست که مسئولان در این مرکز نقش تسهیل گری را برعهده دارند تا بتوانند بستری 

ران پرتلاش در این حوزه را فراهم کنند ، وی ضمن اشاره به مناسب را برای شکوفایی استعداهای دانشجویان ساعی و توانمند سازی پژوهشگ

ها ، مقالات و دستاوردهای دانشجویان باید بتواند علاوه بر توانمندی  اهمیت محصول محور بودن پژوهش ها تاکید کرد ماحصل نتایج پژوهش 
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حل مسائل و معضلات جامعه گام های موثر تری را آنان در پژوهش و تحقیق، در حل مشکلات جامعه نیز اثربخش باشد که بتوان در راستای  

 .برداشت

  در  لازم  هایپیگیری  که  کرد  بیان   دکتر مکی آبادی از رایزنی های مستمر دانشگاه در ایجاد مرکز کارآفرینی دانشجویی و خانه خلاق خبر داد و 

  ها  ظرفیت با  مرکز پژوهش های علمی دانشجویی دانشکده هک باشد می  استارتاپی های پلتفرم سازی آماده حال در و است شده انجام زمینه این

  فراهم   برای  دانشگاه  هایحمایت  از  همچنین  وی.باشد  همراه  دانشگاه  با مرکز  این  ایجاد  در  موثر   رکن  یک  عنوان  به  تواند  می  نیز  خود  توانمندی  و

محصولات ارزشمند نیز سخن گفت و استفاده از موتور    تولید  و  اختراع  ثبت  برای  علمی  هیئت  اعضای  و  دانشجویان  برای  مناسب  فرصتی  کردن

 .محرکه قوی دانشجویان در تصمیم گیری های سطوح بالاتر جامعه نیز تاکید کرد

د  دکتر مهرناز گرانمایه معاون پژوهشی دانشکده ضمن تبریک هفته پژوهش بیان کرد: با سرلوحه قرار دادن انجام پژوهش های مفید در زندگی خو

ان برای دستیابی به آینده ای روشن و حل معضلات یک جامعه در مسیر شکوفایی گام برداشت و از طریق علم و توانایی تفکر می توان به  می تو

  در   وی.  کرد  ساری  و  جاری   خود  زندگی  در  را  آن  نتایج  و   شیوه ای صحیح برای حصول پاسخ صحیح به سوالات ذهن رسید و این تفکر مطلوب

 های  برنامه  و  های  چالش  دستاوردهای،  شده، انجام  اقدامات  به   یت های این معاونت را در طول یک سال گذشته ارائه داد وفعال  از گزارشی  ادامه

 .کرد  اشاره نیز پژوهشی معاونت حوزه آتی

متوالی ، نتیجه زحمات دانشجویان  دکتر آرزو راستی سرپرست مرکز پژوهش های علمی دانشجویی دانشکده برتری این مرکز را برای سومین سال  

پژوهشگر، پرتلاش و حمایت های اساتید مجرب دانست و بیان کرد که با ظرفیت های دانشکده و توانمندی دانشجویان و اساتید می توان در  

به صورت نافع و    جهت توسعه پژوهش های بیشتر در دانشکده حرکت کرد و با کمرنگ کردن فاصله های بین صنعت، دانشگاه و جامعه بتوان

کاربردی در حیطه های مختلف بر مشکلات جامعه متمرکز شد و با رویکرد خلق ثروت و کارآفرینی بتوانیم از توانایی نخبگان نسل جوان خود  

ختراعات و طرح  بهره بگیریم.وی در ادامه گزارش اجمالی از فعالیت های مرکز پژوهش های دانشجویی ارائه داد و از دستاوردها، افتخارات، ثبت ا

 .های پژوهشی و خدماتی ارتباط با صنعت، و استقرار هسته های فناور در دانشکده سخن گفت

در حاشیه این جلسه دکتر مکی آبادی با اهدای لوح از کسب مقام اولی مرکز پژوهش های علمی دانشجویی دانشکده تقدیر کرد، همچنین از 

 .نیز تجلیل شد  دانشجویان برگزیده و گروه های پژوهشی برتر
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ثبت خاطرات کاری در انتقال تجربه و اثر گذاری در نقش مددکار اجتماعی در جامعه موثر است )از روزبه تا 

هم اندیشی مدیر بیمارستان روزبه با مددکاران اجتماعی بیمارستان و قدردانی از مددکار اجتماعی در ،مشهد(

 حمایتیارتباط موثر با مددجویان و درمان های 

با هدف شناسایی مشکلات واحد مددکاری و همفکری بیشتر با همکاران مددکار اجتماعی بیمارستان، جلسه ماهیانه هم اندیشی  

 .مدیر و مددکاران اجتماعی بیمارستان روزبه برگزار شد و از مددکاراجتماعی با ثبت خاطره از روزبه تا مشهد قدردانی شد 

 

گزارش تهران به  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  پنجشنبه   روابط  روزبه،  هم   1401آذر    17بیمارستان  ماهیانه  با  جلسه  بیمارستان  مدیر  اندیشی 

 مددکاران اجتماعی این مرکز برگزار شد. 

م و هنری است که همراه می شود با مهارت ها و تجربه هایی که  در این جلسه یوسف مسعودیان مدیر بیمارستان گفت: از نگاه من مددکاری عل

 کسب می کنید. ضروری است مهارت ها تقویت شود تا بتوان ارتباط موثرتری با مراجعین داشت. 

با مراکز دیگر وی افزود: در بیمارستان روزبه شما به عنوان مددکار اجتماعی با دانش عملی و تئوری که دارید و با توجه به نوع مراجعینی که  

یع در  متفاوت است عملکرد خوبی داشته اید و توانسته اید با بیماران، همراهان و تیم درمان ارتباط خوبی برقرار کنید که نتیجه آن کمک به تسر

ان غیرقابل  روند بهبود بهتر بیماران و جلب آرامش خاطر آنان بوده است. نقش شما در رضایت مندی، آرامش و کاهش طول مدت اقامت بیمار

 چشم پوشی است. 

مورد پیگیری درحیطه های مختلف توسط شما همکاران    977تعداد    1401ماه نخست سال    6مسعودیان در ادامه گفت: با توجه به آمار عملکردی در  

 انجام شده که این حجم از پیگیری موضوع های مختلفی داشته که هرکدام بدون حضور شما میسر نمی شد که نشان از نقش موثر شما دارد. 

در اکثر اوقات نیاز به خرد جمعی و کسب   وی افزود: مواردی که به مددکاری مراجعه می کنند در اکثر موارد شبیه هم نیستند و حل مشکل آنها

  و   نمود  نظر   تبادل  آنها  به  راجع  موردی  مطالعه  یا case report توان با برگزاری جلسات علمی هفتگی به شکلمهارت های جدید دارد که می

ماعی نیز حفظ شود و توصیه نمود همه یجه ای رسید که بهترین پیامد ها را برای مراجعان ما داشته باشد و وجهه علمی رشته مددکاری اجتنت  به

 موارد ثبت شود تا امکان انتقال تجربیات میسر شود. 

بزار وسایل و  مدیر بیمارستان روزبه گفت: مددکار اجتماعی باید یکسری ابزار داشته باشد تا بتواند کارها را به نحو احسن انجام دهد، اما علاوه بر ا 

ابزار ها جنبه مهارت های انفرادی، انسانی و حرفه ای دارد. مانند داشتن دید عمیق و توام با مشاهده  ملزومات فیزیکی و تجهیزات، بیشتر این  

ار  دقیق و داشتن تمرکز کافی برای دیدن و شنیدن مشکلات مراجعین و تحلیل آنها برای پیدا کردن بهترین راهکار؛ مهمترین ابزاری که یک مددک
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کار با بیمار روانپزشکی نیازمند صبوری بیش از حد است و این ویژگی در کار مددکاران روزبه نمایان   اجتماعی نیازمند آن است، صبوری است.

شهای  است. تعهد حرفه ای ابزار دیگری است که یک مددکار باید داشته باشد و باید حامی، مدافع و تسهیلگر نیازهای مددجو باشد. شما هر روز نق

رید که هم نیازمند تعهد است و هم تخصص چون خروجی کار شما علاوه بر خود بیمار بسیار بر جامعه هم اثر  متعددی را در مواجه با مددجویان دا

 گذار است. 

ه که  مسعودیان در ادامه گفت: با توجه به نزدیکی و ارتباط واحد حقوقی بیمارستان و واحد پیگیری امور بیماران و رسیدگی به شکایات، باعث شد

مطرح می کند، همه کادر مددکاری در جریان قرار بگیرند و بتوانند با یک کار تیمی در جهت حل مشکل بیمار اقدام  مشکلاتی که یک مددجو  

 مثبتی انجام بدهند و هدف اصلی کاهش و رفع مشکلات مددجویان و مراجعین محترم بیمارستان است. 

ماعی را یکی از راه های انتقال تجربه عنوان کرد و گفت با این کار وی ثبت خاطرات، تجربیات و یادداشت های علمی مرتبط با کار مددکاری اجت

 انتقال تجربیات به دیگران تسهیل خواهد شد و اثرگذاری مددکاری اجتماعی در جامعه افزایش خواهد یافت. 

 همانطور که در ثبت خاطره یکی از همکاران، در ماه های اخیر با عنوان گلدان حسنی یوسف به وضوح دیده شد.

 را که با شیوه ادبی به نگارش درآورده بود قرائت کرد. "از روزبه تا مشهد"در ادامه فهیمه مسلمی مددکار اجتماعی، خاطره خود با عنوان 

 متن داستان به شرح زیر است: 

 برای  بیشتری  اصرار  اینبار  ببینیم  همو  تا  زد  می  زنگ   بهم  داشت  درمانگاه  نوبت  هروقت  گذشت،  می  شدم  آشنا  او  با  وقتی  از  ماه  6 از روزبه تا مشهد

 دکتر  خانم  تا   بشم  ویزیت   امروز  آمدم   مادرم،  دیدن   داد  چواب  لبخند  و  بغض   با  سلامتی؟  به  کجا  پرسیدم  دیدم  کنارش  که   را  چمدان  داشت،   دیدنم

چندوقت که تهران نیستم برام دارو بنویسه، خواستم قبل رفتنم ازت خداحافظی کنم، با همان ادبیات همیشگی اش که حالا من هم عادت    اندازه  به

  هم   کرد،  می   در  را   سالها  خستگی  انگار   که   بود  خوابیده  عمیق  قدری  به  شدم،   حاضر  تختش  کنار  که   اول  بار کرده بودم گفت خیلی مشتی هستی.

صدایم کرد، خانم مددکار تازه اومده همش می خوابه میگن ... ولی شبیه ... و به موهایش اشاره کرد، به او نهیب زدم که بهتر    هآهست  اش  تختی

یید  است درباره هم اتاقیش اینطور صحبت نکند حتما شرایط خوبی تجربه نکرده. بار دوم خودش به اتاقم آمد و سراسیمه پرسید مددکار شمایی؟ تا

خواستم تا داخل چهارچوب در نایستد و بنشیند، بلافاصله بعد نشستن گفت می تونی کاری کنی برای همیشه اینجا بمونم، این اولین   کردم و ازش

بود   باری بود که بیماری بستری از من چنین تقاضایی داشت، ادامه داد و شروع کرد به تعریف کردن از خدماتی که در بیمارستان به او داده شده

آب و تاب از پتو و بالش و وعده های غذایی و ... صحبت می کرد که برای لحظه ای از خاطرم رفت که او دارد درباره یک بیمارستان چنان با  

تخصصی بیماران روانپزشکی صحبت می کند. ده سال تمام زندگی همراه با مصرف مواد در کوچه و پس کوچه های این شهر کاری با او کرده 

شبش در بیرون که کفش هارا زیر سر می گذاشت در هفته های اول همه لوازمش روی تخت و بالای سرش بود و کم کم   بود که طبق عادت هر

  آموخت که جای نگرانی نیست و صبح که بیدار شود وسایلش سر جایش خواهد بود.

ا مادری دارد ساکن مشهد که چندین سال است  درجلسات بعدی مان بود که اسم و فامیل واقعی اش را ذکر کرد و فهمیدم که در این جهان تنه  

ماری اعتیاد از او بیخبر است، این را وقتی گفت که نگاهش به تابلوی علی ابن موسی الرضا )ع( اتاقم افتاد، گفت وقتی می خواهد اورا ببیند که از بی

ر زیست کند، با پزشکش صحبت کردیم و قرار شد تا  خلاص شده باشد و دیگر اشک امانش نداد. تقریبا عزمش را جزم کرده بود که گونه ای دیگ

پیدا کردن مرکز و محلی برای زندگی او در بیمارستان باشد، طی مدت بستری جدای از محل زندگی حالا دیگر من خوب آموخته ام که قدم بعدی 

برای کار معرفی شود و هردومان وفادار به  برای این افراد داشتن شغل است، قرار شد تا به شرط پیگیری درمان توسط خودش به مرکز و محلی  

 کار کند.  عهدمان بودیم و ماندیم، حالا هر بار مرا می بیند می خواهد اندازه هایم را داشته باشد تا برایم خیاطی کند و روی آن را با سوزن دوزی

گویند این همان بیماری بود که... و من با شعف می    دفعاتی که برای جلسات درمان و مشاوره می آید، همکارانم که او را می شناسند با تعجب می
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گویم بله همان بود و حالا زنی است مستقل که توانسته مادرش را دوباره آن طور که خودش می خواست ببیند و برایش خیاطی کند، مهارتی که  

 . حالا کسب کرده است؛ اما مهارت اصلی او نه دوختن لباس که دوختن و رفو کردن زندگی اش است

در ادامه همکاران واحد مددکاری اجتماعی بیمارستان روزبه دیدگاه های خود در خصوص رفع مشکلات و مسائل موجود به بحث و تبادل نظر را  

 بیان کردند. 

ولیت پذیری در پایان جلسه با اهدای لوح تقدیر و هدیه از طرف مدیر بیمارستان به فهیمه مسلمی مددکار اجتماعی بابت ثبت خاطرات کاری و مسئ

 در زمینه حمایت و پیگیری فعالیت های مددجویان، از ایشان تقدیر شد 

 

جمعیتر جوانی  قرارگاه  های  فعالیت  از  دانشگاه  بهداشت  معاون  به  ،وایت  بهداشت  معاونت  داشتن  اشراف 

 جمعیت تحت پوشش، موجب خدمت رسانی مناسب در جوانی جمعیت شده است 

معرفی زیر کمیته های جوانی جمعیت و فعالیت های آنها، اشراف داشتن معاونت بهداشت به جمعیت تحت  دکتر اولیایی منش، ضمن  

 .پوشش را موجب خدمت رسانی مناسب در این حوزه دانست

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران، در تشریح اقدامات  ، دکتر علیرضا اولیایی منش،  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

انی  و برنامه های دانشگاه در زمینه جوانی جمعیت گفت: همانطور که می دانید قرارگاهی در سطح ملی و به تبع آن در سطح دانشگاه در زمینه جو

قانون جوانی جمعیت و ابلاغ آن به سراسر کشور به صورت  جمعیت تشکیل شده است. دانشگاه علوم پزشکی تهران نیز بلافاصله پس از تصویب  

 فعال و جدی به این موضوع پرداخت و خوشبختانه موفقیت بزرگی در این زمینه کسب کرد. 

معاون بهداشت دانشگاه، ضمن تبریک به همه بخش ها و واحدهایی که در این زمینه فعال هستند، گفت: مجموعه فعالیت دانشگاه علوم پزشکی 

ن در خصوص جوانی جمعیت از ابتدای کار تاکنون مورد ارزیابی وزارت بهداشت قرار گرفته و بر اساس اعلام وزارت خانه، دانشگاه علوم تهرا

 پزشکی تهران بعد از علوم پزشکی قم موفق به کسب رتبه دوم در کشور و رتبه نخست در میان دانشگاه های بزرگ شده است. 

گاه در معاونت بهداشتی دانشگاه واقع شده و از همان ابتدا تعداد زیادی کمیته )کمیته رسانه، رصد و پایش، علمی،  وی تصریح کرد: دبیرخانه قرار

بهداشت، پشتیبانی، درمان، بیمه و فرهنگی( بر مبنای دستورالعمل های ارسالی تشکیل شد که همگی جلسات متعددی را شکل دادند و کارهای 

  برگزار رئیس دانشگاه ند. اکنون همه این کمیته ها به خوبی فعال هستند و علاوه بر جلسات ماهیانه کمیته که با حضوربسیار خوبی را به انجام رساند

 پیگیری   دانشگاه  های  معاونت  همه  در  قرارگاه  این   های  برنامه  و  کنند  می  برقرار  را  خود  روزانه  گاها  و  هفتگی  جلسات   نیز  ها   کمیته  زیر  شود،  می

 . شود می

دانشگاه علوم پزشکی تهران موضوع جوانی جمعیت را بسیار جدی گرفته و در این زمینه نیز موفقیت های خوبی "دکتر اولیایی منش، با بیان اینکه  

گرفته است، سه جمعیت هدف )دانش آموزی،  خاطر نشان کرد: در زیرکمیته رسانه که ذیل روابط عمومی دانشگاه شکل    "هم کسب کرده است

ها دانش کارمندی و دانشجویی( را مد نظر قرار داده و کارگاه ها، برنامه های آموزشی و جشنواره ای را برای آن طراحی کرده اند. در این کارگاه  

در زمینه ازدواج به موقع و کارکنان درخصوص  آموزان با بلوغ، سلامت بلوغ و اهمیت آن در باروری به خوبی آشنا می شوند. همچنین دانشجویان

 اثرات سوء تک فرزندی مطالبی را می آموزند. 

تلفی  معاون بهداشت دانشگاه، سپس به برنامه های این معاونت در زمینه جوانی جمعیت اشاره کرد و گفت: در معاونت های دیگر نیز برنامه های مخ

توسعه کلاس های آموزش هنگام ازدواج، توانست ظرفیت های آموزشی را در منطقه تحت    در جریان است. از جمله آنکه معاونت بهداشت با

  از  تعدادی:  گفت و داد خبر  اختیار در پایگاه و مرکز 320 در "اتاق شیردهی"  و "کودک و مادر اتاق"وی از راه اندازی  پوشش خود افزایش دهد.
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  به   و  شناسایی  را  فرزند  سه  مادران  دانشگاه،  پوشش  تحت  جمعیت  در  همچنین .  است  اقدام  تدس  در  آنها  مابقی  و  اندازی  راه  کنون  تا  ها  اتاق  این

 کرده ایم. معرفی حمایتی های بسته و تسهیلات دریافت منظور به استانداری

پوشش خود دارد به  دکتر اولیایی منش افزود: شبکه بهداشت کشور، از طریق سامانه سیب به صورت مویرگی شناسایی کاملی از جمعیت تحت  

و نیم میلیون جمعیت در آن عضو هستند. حوزه بهداشت، اشراف بسیار خوبی نسبت به جمعیت    3هزار نفر از    800میلیون    2نحوی که تا کنون  

سازمان    تحت پوشش خود دارد. دانشگاه از طریق همین شبکه اقدام به شناسایی زوجین نابارور در منطقه کرده چرا که سازمان بیمه سلامت و 

وی به حمایت کمیته درمان و بیمه از زوجین   های بیمه گر بر اساس این قانون موظف شده اند تا خدمات ناباروری را تحت پوشش قرار دهند.

 نابارور اشاره کرد و گفت: مسیر ارجاع آنها نیز به خوبی مشخص شده است تا خدمات را با فرانشیز و سوبسید دولت دریافت کنند. 

داشت دانشگاه، افزود: کمیته پژوهشی نیز عناوین تحقیقاتی مختلفی را در زمینه چالش های این حوزه شناسایی کرده است. همچنین معاون به 

برنامه ویژه    "نجات جان مادر"کمیته پشتیبانی در تدارک ایجاد مهدکودک برای حمایت از پرسنل دانشگاه هستند. کمیته درمان نیز تحت عنوان  

بیمارستان امام خمینی، بهارلو، ضیائیان و شریعتی آغاز کرده است تا در این بیمارستان ها بحث مالی مانع از پذیرش بیماران نشود    ای را در چهار

 ساعته به مادران پرخطر و یا نیازمندی که از طریق شبکه بهداشت ارجاع می شوند خدمات بارداری ارائه شود.  24و به صورت 

 ن ابراز امیدواری کرد در دانشگاه شرایطی فراهم شود که با خیال راحت جوانان ازدواج و برای فرزند آوری اقدام کنند.دکتر اولیایی منش در پایا
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برنامه و  مدیریت  توسعه  معاونت  مدیران  شورای  دانشگاهنشست  منابع  بر ،  ریزی  نیا  رحیم  دکتر  تأکید 

 تسهیلات رفاهی کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران ریزی دقیق و شفاف برای ارتقای برنامه

ریزی منابع دانشگاه علوم پزشکی تهران، گزارش مبسوطی از وضعیت  در نشست شورای مدیران معاونت توسعه مدیریت و برنامه

ظارت و توسعه امور  ریزی دقیق و شفاف در حوزه مدیریت نمندی کارکنان شاغل از امکانات اقامتی و رفاهی ارائه و بر برنامهبهره

 .عمومی )اداره رفاه و تعاون( این معاونت تأکید شد 

 

ریزی منابع دانشگاه، شورای مدیران معاونت توسعه مدیریت و برنامه   1401آذر    29عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران، در نشست  به گزارش روابط  

دانشگاه، بر لزوم برگزاری منظم جلسات هفتگی شورای مدیران تأکید کرد و گفت:    ریزی منابعدکتر رامین رحیم نیا معاون توسعه مدیریت و برنامه 

تک همکاران دانشگاه علوم  ای برخوردار است و باید باانگیزه و پشتکار احساس تعلق سازمانی را در وجود تکفرایندهای این معاونت از اهمیت ویژه

  .تر کنیمپزشکی تهران پررنگ 

ب و  توسعه مدیریت  تیم  رنامه معاون  افزود:  بگذاریم؛  نمایش  به  را  دانشگاه  افتخار حضور در  و  باید عزت  اینکه  به  اشاره  با  دانشگاه،  منابع  ریزی 

ابعاد کارهای رفاهی را بهفکر مدیران این معاونت برای فعالیتخوش درستی های یکپارچه و بانشاط همیشه آمادگی لازم را دارند؛ سعی داریم 

 .منیرسانی کاطلاع

رفاهی را در دکتر رحیم نیا یادآور شد: اداره رفاه و تعاون باید آگاهانه و هدفمند نیازهای کارمندان را شناسایی و بررسی کند و هر ماه دو فعالیت  

 .رسانی کندسایت برای مخاطبان اطلاع 

فاه و تعاون خوب است؛ اما کافی نیست؛ تصریح کرد:  مندی از اداره رریزی منابع دانشگاه، با بیان اینکه رضایت معاون توسعه مدیریت و برنامه

ترین سرمایه  امکانات رفاهی باید حس انگیزه و نشاط را در بین کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران تقویت کند، چرا که سرمایه انسانی باارزش 

 .شوداصلی دانشگاه محسوب می

ربط رفاهی بیشتر کند و بتواند تعاملات دوسویه را  ها و نهادهای ذیاملات خود را با سازماندکتر رحیم نیا، تأکید کرد: اداره رفاه و تعاون باید تع

 .شاءالله کارکنان خدوم دانشگاه از تسهیلات رفاهی بیشتر و بهینه استفاده کنندرقم بزند تا ان 

های فرهنگی، درمانی،  ویژه به امکانات رفاهی در حوزه  ریزی منابع دانشگاه، در بخش دیگری از سخنان خود بر توجه معاون توسعه مدیریت و برنامه 

... تأکید کرد و گفت: با برنامه های رفاهی باشیم و حتی برای افرادی که بازنشسته قدم در تمامی زمینهریزی دقیق و شفاف باید پیش مالی و 

 .ستدانشگاه هم هستند برنامه داشته باشیم؛ دانشگاه علوم پزشکی تهران متعلق به همه ا 
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  گزارش حوزه مدیریت نظارت و توسعه امور عمومی )اداره رفاه و تعاون( 

مندی کارکنان در ادامه دکتر مسعود رفعتی مدیر دفتر نظارت و توسعه امور عمومی و ابراهیم خلیلی مدیر اداره رفاه و تعاون گزارش مبسوطی از بهره

اندازی سامانه رفاهی )دی کنندگان از تسهیلات اقامتی از زمان راه رفاهی، آمار استفاده  شاغل از امکانات اقامتی و رفاهی، کاربران سامانه جامع

، گزارش کاربران فعلی سامانه به تفکیک نوع  1401(، گزارش آماری در راستای اعطای تسهیلات نقدی همکاران در سال  1401تا آذر    1394

ای از اقدامات سامانه وام، خلاصه   - ت توسعه و ارتقا تسهیلات اقامتی، تسهیلات نقدی  استخدام، نمودار ضریب اشغال واحدهای اقامتی، پیشنهاد جه 

 .و ... ارائه دادند 1401خانگی و مبلمان به کارکنان دانشگاه در سال گرفته ارائه تسهیلات خرید لوازمصورت

گرفته در اداره رفاه و تعاون و پیشنهادی خود در امات صورتریزی منابع دانشگاه، در خصوص اقددر ادامه مدیران معاونت توسعه مدیریت و برنامه 

 .بهتر شدن خدمات رفاهی نظرات و پیشنهادت سازنده خود را مطرح کردندراستای هر چه 

 

 ولین جلسه شورای ورزش کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران برگزار شدا

 .بهبود وضعیت ورزش کارکنان تشکیل شد نشست شورای ورزش کارکنان دانشگاه علوم پزشکی تهران به منظور

 

  تشکیل   تهران   پزشکی   علوم  دانشگاه  کارمندان  ورزش   شورای  دانشجویی،  و   فرهنگی  معاونت روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

 دکتر  حضور  با  تهران  پزشکی  علوم  دانشگاه  مرکزی  ساختمان  منابع  و  توسعه  معاونت  شورای  سالن  در  1401  آذر 29 تاریخ  در  آن  جلسه  اولین  و

اون توسعه مدیریت و برنامه ریزی منابع، مهندس بهزاد مکری مشاور اجرایی معاونت توسعه، دکتر احسان دبیری مدیر تربیت  مع  نیا  رحیم  رامین

ب عضو هیئت علمی دانشگاه و دکتر امید سبزواری عضو هیئت علمی دانشگاه  بدنی، امین نصیری معاون تربیت بدنی، دکتر محمد حسین پورغری

 و زهرا مختاری نیا کارشناس بهداشت خانواده شبکه جنوب تهران علوم پزشکی تهران برگزار شد. 

 زمانی که نشاط و طراوت ورزش در کارکنان دیده شود می توانیم خود را در حوزه ورزش موفق بدانیم 

دکتر رحیم نیا با تاکید بر اهمیت ورزش در رشد سازمان و بهبود عملکرد نیروی سازمانی گفت: هزینه در ورزش یک سرمایه گذاری موثر  در ابتدا  

ده و مفید است و باعث ایجاد حس نشاط و گسترش آن در سطح سازمان و همینطور در خانواده کارمندان می شود. در این مسیر ایجاد شورا و استفا

یشکسوتان می تواند ما را در راستای برنامه ریزی دقیق و هدفمند و همچنین دستیابی به نتایج مفید در حوزه ورزش کارمندان یاری  از نظر پ

ته  دهد.وی در ادامه افزود ورزش برای دانشگاه فقط مدال آوری نیست باید نشاط و طراوت ورزش در بدنه دانشگاه و در اخلاق کارکنان نمود داش

 نی که ما درصد زیادی از همکاران را ورزشکار ببینیم می توانیم این حوزه را موفق و موثر بدانیم. باشد و زما
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 ورزش در سازمان می تواند توسط مدیران ارشد سازمان فرهنگ سازی شود

بهبود بخشد. وی با مرور    مهندس مکری گفت: حضور ورزشکاران و علاقه مندان به ورزش در شورا می تواند این حوزه را متحول کند و شرایط را 

دیدگاه های برخی از پیشکسوتان ورزش در دوره های پیشین گفت: ورزش در سازمان می تواند توسط مدیران ارشد سازمان فرهنگ سازی شود  

گفت در دانشگاه   و ایجاد این فرهنگ باعث بهبود رضایت شغلی و بازدهی بهتر کارکنان در محیط کار می شود. وی با اشاره به ظرفیت های موجود

امکان استفاده از فضاهای همجوار و پیرامونی دانشگاه نیز موجود است و برای ورزش های خاص نیز می توان از راهکار هایی همچون قرارداد  

ورزش ها  های خارجی با اماکن ورزشی و تهیه کارت های تخفیف نیز استفاده کرد و این امر مستلزم وجود کمیته های ورزشی فعال برای این  

 است. 

 گسترش ورزش تخصصی یکی از راهکارهای رشد ورزش در کارکنان است

دکتر دبیری گفت: یکی از مشوق های مهم در بحث رشد و گسترش ورزش کارمندی ایجاد شرایط مناسب برای ورزش کارمندان در محدوده  

زشی دست یابند و از آن استفاده کنند.وی در ادامه افزود ارائه ورزش  ساعت کاری است تا کارکنان بتوانند قبل یا بعد از ساعت کاری به امکانات ور

های تخصصی با توجه به نوع شغل کارمندان می تواند در گسترش ورزش موثر باشد. وی در توضیح افزود: همکاران نگهبانی و حراست می توانند  

 نمندی شغلی خود را گسترش دهند. از ورزش هایی نظیر دفاع شخصی بهره ببرند و علاوه بر منافع ورزش از توا

 قهرمانی کاروان ورزشی در استان تهران و نایب قهرمانی تیم بانوان در مسابقات کشوری 

با    نصیری در ابتدا به ارائه گزارشی از وضعیت موجود پرداخت و گفت: ایجاد و گسترش زیر ساخت از اهمیت فراوانی برخوردار است. در حال حاضر

کارمند و عضو هیئت علمی سرانه امکانات موجود به ازای هر نفر کم است. وی در ادامه افزود ایجاد رویداد های نشاط آفرین  25000وجود حدود 

همچون زنگ نشاط و سلامت در بیمارستان ها المپیاد های ورزشی در دستور کار تربیت بدنی قرار دارد و دستاورد های بزرگی همچون قهرمانی  

آقایان و بانوان در استان تهران، نایب قهرمانی تیم والیبال بانوان در مسابقات کشوری، نایب قهرمانی شنا کارکنان در سومین المپیاد  کاروان ورزشی  

 وزارت بهداشت و کسب مقام سوم شطرنج در مسابقات کشوری را در پی داشته است. 

شگاه موجب پایین آمدن سطح امکانات ورزشی شده است و نگاه ویژه به  معاون تربیت بدنی تصریح کرد تغییر کاربری چند مکان ورزشی در دان

فعال این موضوع می تواند راهگشا باشد. وی در ادامه افزود ما در مسیر تولید و خلق ثروت نیز گام هایی برداشته ایم که اجاره زمان های غیر  

 ائه کنیم. اماکن ورزشی بخشی از آن است و امیدواریم بتوانیم خدمات بهتری را ار

 دلار هزینه های درمان را کاهش می دهد  9هر یک دلاری که در ورزش سرمایه گذاری می شود 

دکتر پورغریب گفت: اگر ورزش را از زوایای مختلف بررسی کنیم شاهد ابعاد فرهنگی، سلامت جسم و روان، درمان و ... هستیم و بهبود سطح  

  گذاری   سرمایه  WHO های موجود دارد. امروز بر اساس آمار ارائه شده در سازمان بهداشت جهانی  ورزش در دانشگاه نیازمند ارزیابی دقیق لایه 

دلار از هزینه درمان افراد می شود. وی در ادامه افزود در ابتدا افزایش سواد سلامت در همکاران می تواند باعث ایجاد   9 کاهش باعث دلار 1 هر

ارزیابی موانع همچون کمبود اماکن ورزشی استاندارد، ضعف امکانات ورزشی در اماکن، ضعف در اطلاع   حس نیاز به ورزش در افراد شود. در ادامه

ی  رسانی، تنظیم نبودن ساعت سانس ها با ساعت کاری کارکنان و شناسایی سایر موانع می تواند ما را در برنامه ریزی صحیح و اتخاذ تصمیم ها

روحیه ، اخلاق و منش ورزشکاری در کارمندان اماکن ورزشی می تواند مشوق افراد برای استفاده از  موثر یاری دهد. وی در ادامه افزود وجود  

 اماکن باشد.
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 سیر رشد امکانات ورزشی در دانشگاه بسیار موثر است. 

در راستای شکوفایی ورزش    در ادامه دکتر سبزواری گفت: با بررسی سیر رشد امکانات ورزشی در سطح دانشگاه به این نتیجه می رسیم که دانشگاه

ری اقدامات موثری را برداشته است و زیر ساخت مناسبی را در حوزه های کارمندی و دانشجویی فراهم نموده است و امروز حفظ زیر ساخت و نگهدا

متنوعی در سنین مختلف   و بهبود تجهیزات موجود از اهمیت زیادی برخوردار است. وی در ادامه افزود: کاربران اماکن ورزشی دانشگاه را طیف

 تشکیل می دهند و برنامه ریزی برای پاسخگویی صحیح به خواسته ها از اهمیت فراوانی برخوردار است. 

 ورزش بانوان باید به صورت ویژه بررسی شود.  

میان این فعالیت ها باید زمان    در ادامه مختاری نیا گفت: بانوان کارمند علاوه بر مسئولیت های شغلی مسئولیت های خانوادگی نیز دارند که در

مناسب برای ورزش نیز برای آنها مهیا باشد و این نیازمند برنامه ریزی و خدمات دهی مناسب است تا بتوانیم بدون برهم خوردن نظم زندگی  

 فرصتی را برای ورزش بانوان فراهم کنیم. ورزش بانوان باید به صورت ویژه بررسی شود. 

 زیر تا جلسه آینده پیگیری شود: در پایان مقرر شد موارد

 ارائه تقویم کاری تربیت بدنی تا پایان سال جاری و سال آینده  •

 تهیه کلیپ های کوتاه معرفی اماکن ورزشی  •

 ارائه برنامه بهره گیری از فضاهای بیرونی دانشگاه  •

 ارائه برنامه نگهداری از تجهیزات  •

 ن تقویم ورزش های بانوان و ارائه راهکار برای گسترش آ •

 ارائه برنامه علمی روش های جذب کارکنان به ورزش  •

 پیگیری تخلیه سالن های ورزشی ای که تغییر کاربری داده اند  •
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 بین المللی سازی 

عضو هیئت علمی دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران در زمره پژوهشگران ایرانی   18قرار گرفتن  

 پر استناد یک درصد جهان

عضو    18وزارت علوم، تحقیقات و فناوری جمهوری اسلامی ایران،   (ISC) اعلام موسسه استنادی علوم و پایش علم و فناوریبا  

 .هیات علمی دانشکده بهداشت دانشگاه علوم پزشکی تهران در زمره پژوهشگران ایرانی پر استناد یک درصد جهان قرار گرفتند 

 

 

 

 

 

 

 

  (ISC)دانشکده بهداشت، بر اساس گزارش موسسه استنادی علوم و پایش علم و فناوری روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران  به گزارش

ت علمی دانشکده  عضو هیئ 18منتشر شده است؛ اسامی ( 1401وزارت علوم، تحقیقات و فناوری جمهوری اسلامی ایران که در آبان سال جاری )

پژوهشگر    78بهداشت در زمره پژوهشگران ایرانی پر استناد یک درصد جهان قرار گرفته است. بر اساس این گزارش دانشگاه علوم پزشکی تهران با  

 .های کشور بالاترین سهم را دارد و رتبه اول را به خود اختصاص داده استدر این فهرست در بین همه دانشگاه

های دانشگاه علوم پزشکی تهران دارای بیشترین پژوهشگر پر استناد یک درصد  عضو هیئت علمی، در بین دانشکده   115ت، با  دانشکده بهداش

 .برتر جهان است
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 حضور دو عضو هیئت علمی دانشکده طب ایرانی در فهرست پژوهشگران یک درصد برتر جهان 

 .سلطانی، در زمره پژوهشگران ایرانی پراستناد یک درصد جهان قرار گرفتنددکتر روجا رحیمی و دکتر رودابه بهرام 

 

 

 

 

 

 

 

 

گزارش تهران  به  پزشکی  علوم  دانشگاه  عمومی  و    علم  پایش  و  علوم  استنادی  مؤسسه   گزارش   مبنای  بر   ایرانی،   طب   دانشکده  روابط 

علوم، تحقیقات و فناوری جمهوری اسلامی ایران فهرست اسامی پژوهشگران ایرانی پر استناد یک درصد جهان برای سال وزارت  (ISC) فناوری

 .جاری اعلام شده است

 .ستدانشکده طب ایرانی با حضور دکتر روجا رحیمی و دکتر رودابه بهرام سلطانی در جمع پژوهشگران برتر پراستناد جهان، در این فهرست سهیم ا

دو عضو هیأت علمی گروه آموزشی داروسازی سنتی دانشکده طب ایرانی، در حوزه موضوعی داروسازی و سم شناسی حائز این رتبه برتر شده    این

 .اند

ویژه  توضیح اینکه، باتوجه به رویکرد مبتنی بر دانش و مستندسازی علم در حوزه طب ایرانی و داروسازی سنتی، دانشکده طب ایرانی همواره توجه  

 .  به عرصه پژوهش داشته و دکتر روجا رحیمی، پیش تر نیز برای سه دوره در فهرست پژوهشگران پراستناد یک درصد برتر جهان قرار گرفته است
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معاون بین الملل دانشگاه با نامزدهای شورای صنفی دانشجویان خارجی و دبیران کمیته های انجمن دانشجویان 

 بین الملل دیدار کرد 

نشست مشترک دکتر محمدحسین آیتی، معاون بین الملل دانشگاه و دکتر کوثر اثنی عشری، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس  

بین الملل با نامزدهای انتخابات شورای صنفی دانشجویان بین الملل و دبیران کمیته های انجمن دانشجویان بین الملل دانشگاه  

عاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین الملل با نامزدهای انتخابات شورای صنفی دانشجویان برگزار شد. دکتر کوثر اثنی عشری، م 

 .بین الملل و دبیران کمیته های انجمن دانشجویان بین الملل دانشگاه برگزار شد 

 

در سالن شورای این معاونت   1401آذر    6الملل، در این نشست که یکشنبه  معاونت بین   روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش 

 .برگزار شد، دکتر سید رضا حسینی سده، مشاور اجرایی معاون بین الملل دانشگاه نیز حضور داشت

دانشجویان بین  در آغاز، معاون دانشجویی و فرهنگی پردیس بین الملل گزارشی در خصوص اقدامات انجام شده برای تشکیل شورای صنفی  

 .ارائه کرد (TUMS International Students Representative Council) الملل

ت دکتر اثنی عشری گفت: این شورا متشکل از گروهی از دانشجویان بین الملل است که در تعامل با معاونت بین الملل دانشگاه مطالبات، مشکلا

  .و پیشنهادات دانشجویان را پیگیری میکنند

صریح کرد: انجمن دانشجویان بین الملل دانشگاه نیز با هدف اجرای برنامه های فوق برنامه در زمینه های علمی، هنری اجتماعی و ورزشی  وی ت

 .تشکیل شده است

مورد  سپس دانشجویان حاضر پیشنهادات خود را در راستای بهبود عملکرد شورای صنفی و انجمن مذکور بیان کردند و در ادامه تصمیماتی در  

 .برگزاری انتخابات شورای صنفی دانشجویان بین الملل اتخاذ شد

دجه و  معاون بین الملل دانشگاه نیز بر گسترش فعالیت ها و برنامه های دانشجویی تأکید و حمایت خود را از تداوم این اقدامات با پیش بینی بو

 .اختصاص فضای مورد نظر برای فعالیت انجمن مذکور اعلام کرد
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 202۳بندی یورپ ای جایگاه دانشگاه علوم پزشکی تهران در نظام رتبهپله 42د صعو

جهانی و رتبه دو   271(، در جایگاه 2022-202۳بندی یورپ )سال دانشگاه علوم پزشکی تهران بر پایه آخرین گزارش نظام رتبه 

 .کشوری قرار گرفت

 

ای رتبه دانشگاه نسبت به  پله  42بندی حاکی از ارتقای  الملل، نتایج این رتبه معاونت بین  روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تهران به گزارش

 .ای علوم پزشکی کشور استه( و صدرنشینی دانشگاه علوم پزشکی تهران در بین دیگر دانشگاه2022بندی )سال  گزارش قبلی این نظام رتبه

وری علمی، تأثیر بندی با تمرکز بر عملکرد پژوهشی مؤسسات که مبتنی بر شش معیار شمار مقالات، استنادات و کل انتشارات، بهرهاین نظام رتبه

 .پردازدپژوهشی و همکاری جهانی است به ارزیابی مؤسسات آموزش عالی می 

ها را نسبت به یکدیگر  بندی و جایگاه آنهای جهان را رتبهالمللی که دانشگاههای بینعنوان یکی از نظامیورپ به    2023بندی سال  نتایج رتبه

 .هزار دانشگاه برتر جهان دارد 3دانشگاه ایرانی در جمع  64کند، نشان از حضور ارزیابی می 

و دانشگاه تربیت    271آن دانشگاه علوم پزشکی تهران با رتبه  جهانی در جایگاه نخست ملی و پس از    232بر این اساس، دانشگاه تهران با رتبه  

 .های دوم و سوم کشوری قرار دارندبه ترتیب در جایگاه 471مدرس با رتبه 
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الملل دانشگاه سچنوف الملل دانشگاه با مدیر دفتر بینمدیر روابط بین،های دو جانبهبا تأکید بر توسعه همکاری

 روسیه دیدار کرد 

های  های علمی و پژوهشی به ویژه در حیطه فناوری الملل دانشگاه در راستای گسترش همکاری دکتر محمدحسین نکوفر، مدیر بین 

 .نوین پزشکی با دکتر مارک تاراتکین، همتای خود در دانشگاه سچنوف روسیه دیدار و گفتگو کرد

 

الملل به میزبانی معاونت بین  1401آذر    16الملل، در این نشست که چهارشنبه  معاونت بین ومی دانشگاه علوم پزشکی تهرانروابط عم به گزارش 

های نوین پزشکی، دکتر سید محمد قهستانی، استادیار الملل دانشکده فناوریدانشگاه برگزار شد، دکتر سیدنصرالله طباطبایی شفیعی، معاون بین

 .الملل نیز حضور داشتندالملل معاونت بیناورولوژی دانشکده پزشکی و ملیحه علاءالدینی، کارشناس روابط بین گروه 

الملل دانشگاه سچنوف، به بیان توضیحاتی در خصوص پیشینه دانشگاه علوم پزشکی  در آغاز، دکتر نکوفر ضمن خوشامدگویی به مدیر دفتر بین 

الملل در عراق الملل، شعبه بین یمارستان آموزشی، بیش از یکصد مرکز تحقیقاتی، شعبه جزیره کیش پردیس بینب  16دانشکده،    10تهران و فعالیت  

 .الملل در زیرمجموعه دانشگاه پرداختو کالج بین

نشگاه را بیش از یک المللی داهزار دانشجو در این مجموعه اشاره و مجموع دانشجویان بین  13الملل دانشگاه همچنین به تحصیل  مدیر روابط بین 

وی برخی از تعاملات دانشگاه با مراکز علمی خارج از کشور را نیز تشریح کرد و افزود: دانشگاه    .کشور جهان اعلام کرد  51نفر از   400هزار و  

،  QS بندی جهانیجهانی را به خود اختصاص داده است ضمن اینکه طبق گزارش رتبه   601-800بندی تایمز جایگاه  علوم پزشکی تهران در رتبه 

 .را در اختیار دارد 301-350بندی موضوعی پزشکی جایگاه این مجموعه مانند دانشگاه سچنوف در رتبه 

 دکتر نکوفر با اشاره به تشابهات سیستم آموزش عالی ایران در حیطه بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با سیستم بهداشت و درمان کشور روسیه،

کند ضمن اینکه در ایران حیطه آموزش  پزشکی تهران چون دانشگاه سچنوف در حوزه آموزش علوم پزشکی فعالیت می  بیان داشت: دانشگاه علوم

وی به آمادگی دانشگاه   .شهر تهران هستیمپزشکی با سیستم سلامت تلفیق شده و ما مسئول سلامت و درمان بخش بزرگی از جمعیت کلان 

نامه همکاری های مختلف علمی و پژوهشی اشاره و اظهار امیدواری کرد که تفاهماه سچنوف در زمینهبرای توسعه تعاملات و ارتباطات با دانشگ

 .منعقد شده، هرچه سریعتر عملیاتی شود 97دو دانشگاه که در سال 

فی کرد و اظهار داشت:  های نوین پزشکی را به صورت ویژه معرهای علمی و پژوهشی دانشکده فناوریالملل دانشگاه سپس ظرفیتمدیر روابط بین 

های پزشکی چون ساخت ربات جراح و دستگاه رهیابی عصبی  ای در حیطه تکنولوژیملاحظههای قابلهای گذشته پیشرفتاین دانشکده طی سال

 .داشته است
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دستگاه با تکنولوژی   200ود  علمی دانشگاه علوم پزشکی تهران تاکنون نسبت به اختراع و ساخت حددکتر نکوفر افزود: پژوهشگران و اعضای هیأت

اند و در زمینه تجهیزات پزشکی و محصولات دارویی  ها اقدام کردههای ام آر آی، پت اسکن و ربات در جراحیبالا و تولیدات پزشکی چون دستگاه

 .شودنیز بخش مهمی از داروهای کشور توسط این مجموعه تولید می 

های پژوهشی و علمی و  افزایی حوزه ین پزشکی برگزاری این نشست را فرصتی در راستای همهای نوالملل دانشکده فناوریسپس معاون بین 

 .گسترش روابط آکادمیک ایران و روسیه دانست

های موجود، آمادگی گسترش تبادلات علمی و پژوهشی میان دو دانشگاه  های نوین پزشکی با ظرفیت دکتر طباطبایی اضافه کرد: دانشکده فناوری

 .را دارد

ترین دانشگاه پزشکی کشور روسیه معرفی کرد  ساله را قدیمی  260دکتر تاراتکین نیز با قدردانی از فرصت ایجاد شده، دانشگاه سچنوف با قدمت  

 .آیدترین مراکز پزشکی در اروپا به شمار میاکنون مجموعه بیمارستانی این دانشگاه یکی از بزرگ و بیان داشت: هم 

های  علمی به دانشجویان و همکاری های آموزشی، نسبت هیأت نشگاه سچنوف افزود: این مجموعه به لحاظ تعداد برنامهالملل دامدیر دفتر بین

  500هزار و    3دانشجوی داخلی و    500هزار و    15برنامه آموزشی،    226های اخیر رشد خوبی داشته است و در حال حاضر  المللی، طی سالبین

 .المللی دارددانشجوی بین

های های مهندسی بافت، هوش مصنوعی، جراحی و تولید واکسن، خواستار تمرکز بر همکاریهای اخیر این دانشگاه در حوزها اشاره به پیشرفتوی ب

 .تحقیقاتی و تهیه نقشه راه همکاری مشترک میان دو مجموعه شد

 .دانشگاه سچنوف دعوت به عمل آورددکتر تاراتکین همچنین از حاضران و دیگر مسئولان دانشگاه برای بازدید از 

های تبادل اساتید دانشگاه به  های تحقیقاتی مشترک و برنامههای آموزشی و پژوهشی دو دانشگاه در قالب پروژهدر ادامه، نحوه گسترش همکاری

 .های نوین پزشکی تأکید کردندنظر گذاشته شد و طرفین بر توسعه تعاملات در حوزه فناوریبحث و تبادل

های مشترک  ر پایان این نشست، دکتر طباطبایی و دکتر تاراتکین به نمایندگی از دو دانشگاه، مسئول پیگیری و ایجاد بستر مناسب برای همکارید

 شدند 

 

 

 


